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– kto będzie kim? str. 5 i 7

inteligentna 
sygnalizacja
nie każdego zadowala. str. 2

Gmina Bedlno�|�I�sesja�VIII�kadencji�rady�2018-2023

Otwarta nowa karta historii
W piątek 23 listopada odbyła się I sesja
Rady Gminy Bedlno kadencji 2018-2023, 
w której nowym wójtem został Józef Ignaczewski, 
wybrany zdecydowaną większością głosów.

Po raz pierwszy sesja była 
transmitowana na żywo, a imien-
ne wyniki głosowania prezen-
towane na telebimie w sali kon-
ferencyjnej. Radni byli świetnie 
słyszani, bowiem mówili do mi-
krofonów. Pierwszą sesję popro-
wadził radny senior Jan Antczak.

Zmieniono też ustawienie sto-
łów, za którymi zasiedli radni, 
sołtysi i goście. Na obrady I sesji 
przybyli radni powiatowi: Elżbieta 
Milczarska z PiS i Marek Drabik 
z Komitetu Obywatelskiego. Nie 
było Marka Jankowskiego z PSL.

Radni odebrali zaświadczenia 
od gminnego komisarza wybor-
czego, potwierdzające, że zosta-
li wybrani na radnych, po czym 
każdy z radnych składał ślubowa-
nie. W trakcie tej części procedury 
pominięto w ślubowaniu radnego 
Piotra Nowickiego. Ponieważ rad-

ny sam zareagował, błąd szybko 
naprawiono. 

Zaświadczenie odebrał też 
nowy wójt Józef Ignaczewski.

Następnie nowa rada wybra-
ła komisję skrutacyjną, w skład 
której weszli: Mariusz Kantorek, 
Waldemar Grawender i Adam 
Gajewski. Komisja miała czuwać 
nad poprawnością wyborów na 
przewodniczącego rady i wice-
przewodniczących.

Zgłoszono tylko jedną kandy-
daturę, Anny Ratajczyk, lat 38. 
Członkowie komisji rozdali karty 
do głosowania, a radni zaczęli gre-
mialnie przechodzić do głosowa-
nia, jak to zwykle bywało. 

Ponieważ komisja skrutacyjna 
dopatrzyła się, że radni nie mie-
li zapewnionych warunków do 
tajności skreśleń, mecenas Ma-
rzena Szymańska-Gorący zapro-
ponowała, aby głosowanie po-
wtórzyć. Wszystkie głosy na 
oczach zebranych zostały znisz-
czone w niszczarce i wydrukowa-
no nowe karty. Tym razem poszło 
już sprawniej. Radni kolejno pod-

chodzili do mównicy, gdzie zakre-
ślali swój głos i wrzucali kartki do 
urny.

Po głosowaniu komisja skruta-
cyjna poprosiła, by radni podpisali 
się na liście, że oddali głos, ale za-

strzeżenie do tej procedury zgłosi-
ła radna Ewa Pilarska. 

str. 5

Nowy wójt Józef Ignaczewski odebrał wiele gratulacji.�Na�zdjęciu�życzenia�i�kwiaty�składają�sołtysi:�
Bogusława�Stępniak�i�Jerzy�Stasiak.

Dorota
GrĄbCzewSka

zychlin@lowiczanin.info
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Żychlin
Koncert pieśni 
patriotycznej

Dzisiaj, 29 listopada o godz. 
17.00 w auli Zespołu Szkół nr 1 
im. Adama Mickiewicza w Ży-
chlinie odbędzie się wyjątkowy 
koncert pt. „Z pieśnią przez dzie-
je”. Wyjątkowy koncert przygo-
towała Agnieszka Wawrzyniak, 
nauczyciel muzyki w ZS nr 1
i SP2. Dlatego na scenie piosen-
ki patriotyczne z różnych okre-
sów 100-lecia Rzeczypospolitej 
zaśpiewają uczniowie z SP2 i ZS 
nr 1. Dawka emocji gwarantowa-
na, gdyż uczniowie świetnie śpie-
wają. Wstęp wolny.   dag

Pacyna 
Rondo w centrum
już w przyszłym 
roku

Mazowiecki Zarząd Dróg Wo-
jewódzkich wystąpił z wnioskiem 
o pozwolenie na budowę ronda 
w Pacynie. Inwestycja o wartości 
ok. 2 mln zł ma być realizowana 
w 2019 roku. – Uzupełniamy 
wniosek o pozwolenie na budowę. 
Myślę, że na początku 2019 roku 
pozwolenie otrzymamy i będzie-
my mogli przystąpić do procedu-
ry wyłaniania wykonawcy – mówi 
Michał Górecki, kierownik z Re-
jonu Drogowego w Gostyninie.

Przypomnijmy, że realizacja in-
westycji w Pacynie, poprawiająca 
bezpieczeństwo w ruchu drogo-
wym, to efekt śmierci 15-letniego 
chłopca w wypadku drogowym 2 
lata temu. Fachowcy od bezpie-
czeństwa uznali, że najlepszym 
rozwiązaniem będzie przebudo-
wa skrzyżowania z budową ronda.

Przebudowa nastąpi na odcin-
ku 500 m. Po obu stronach drogi 
dochodzącej do ronda powstaną 
chodniki rozdzielone pasem zie-
leni. Ma powstać duży parking na 
ok. 25 samochodów; na odcinku 
od zielonego terenu wokół urzędu, 
wzdłuż przychodni aż za budynek 
komunalny, w którym znajduje 
się Gminne Centrum Aktywności 
Lokalnej. Po zakończeniu inwe-
stycji centrum Pacyny zmieni się 
nie do poznania, a co najważniej-
sze będzie bezpieczniej.  dag

Żychlin |�I�Sesja�Rady�Miejskiej

Jeden głos zaważył. Czy rada się podzieli?
Elżbieta Sikora jako najstarsza wiekiem radna otwierała pierwszą w nowej kadencji sesję 
Rady Miejskiej w Żychlinie i prowadzenia obrad nie musiała już oddawać – w tajnym głosowaniu
radni zdecydowali, że to ona będzie w nowej kadencji przewodniczącą rady.

Elżbieta Sikora została wy-
brana z przewagą jednego gło-
su nad kontrkandydatem Rafa-
łem Zajączkowskim (stosunek 
głosów 8 do 7). Nowa przewod-
nicząca do rady została wybrana 
z KWW „Nowe Oblicze Gmi-
ny”, z którego startował również 
ponownie wybrany na urząd bur-
mistrz Grzegorz Ambroziak. Ko-
mitet ten wprowadził do rady 
7 osób, tak więc, zakładając, że 
wszystkie one poparły kandyda-
turę Elżbiety Sikory, otrzyma-
ła ona też jeden głos od kogoś 
z pozostałych komitetów. Głoso-
wanie było wprawdzie tajne, ale 
z bliską 100% pewnością moż-
na założyć, że był to nowy rad-
ny Janusz Kowalski, jedyny w ra-
dzie reprezentant KW PSL. Rafał 
Zajączkowski, drugi kandydat na 
przewodniczącego, wszedł do 
rady z ramienia KWW „Łączyć 
Nie Dzielić”.

Komentując swój wybór 
Elżbieta Sikora powiedziała 
nam przede wszystkim, że jest 
wdzięczna koleżankom i kolegom 

za okazane jej zaufanie. Zapewni-
ła, że jest otwarta na współpracę 
z każdym, nawet gdyby rada po-
dzieliła się na dwa obozy (zazna-

cza przy tym, że jej zdaniem za 
wcześnie jest na takie prognozy). 
– Rolą przewodniczącej jest słu-
chać całej rady – stwierdza.

Bardzo podobny przebieg mia-
ły wybory wiceprzewodniczące-
go rady. Tutaj również stosunkiem 
8 do 7, wybrany został Michał 
Kowalik, reprezentujący KWW 
„Nowe Oblicze Gminy”. Jego 
konkurentem był Krzysztof Wojt-
kiewicz wybrany z KW Prawa 
i Sprawiedliwości. 

Elżbieta Sikora była już rad-
ną w dwóch poprzednich ka-
dencjach, ale dotąd nie zasiadała 
w prezydium, podobnie jak Mi-
chał Kowalik, który również rad-
nym został po raz trzeci (choć nie 
z rzędu).

Podczas sesji stronnicy burmi-
strza usiedli po tej samej stronie 
sali co on, zaś radni z komitetów 
„Łączyć Nie Dzielić” oraz PiS
wybrali miejsca po przeciwnej 

stronie. Mówili wprawdzie, żeby 
nie przywiązywać do tego nad-
miernej wagi, ale przecież trudno 
uwierzyć, że usiedli tak zupełnie 
przypadkowo. Osobno również 
(w sensie – w dwóch grupach) 
naradzali się w przerwach obrad, 
a tych było sporo, jak zresztą za-
wsze na sesjach gdzie są głosowa-
nia tajne (bo trzeba je przygotowy-
wać). Mimo to radni wydawali się 
być spokojni i bardzo wyważeni 
w swoich wypowiedziach.  str. 3

Burmistrz Grzegorz Ambroziak składa gratulacje�nowej�
przewodniczącej�rady.�

Podczas�sesji�
stronnicy�burmistrza�
usiedli�po�tej�samej�
stronie�sali�co�on,
zaś�radni�
z�komitetów�
„Łączyć�Nie�Dzielić”�
oraz�PiS�
wybrali�miejsca�
po�przeciwnej�
stronie.�

�(1326)�|�Rok�XXVIII� �ISSN�1231-479x�

oSm łowicz
samodzielną fi rmą
– zdecydowało walne. str. 16
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NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DySPOZyCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon�redakcyjny 796 455 333
e-mail:�zychlin@lowiczanin.info
Dorota GrĄbCzewSka

Żychlin�|�Budowa�inteligentnej�sygnalizacji�nie�skończona

Będzie doświetlanie 
czy rozświetlanie?
W weekend pracownicy 
zakładu energetycznego 
zakończyli ustawianie 
słupów z lampami 
nad przejściem dla pieszych 
w ciągu ulicy Narutowicza, 
koło Emitu.

By przeprowadzić kable ener-
getyczne, zrobiono przewiert pod 
drogą. Po zmierzchu obie lampy 
zaświeciły, doświetlając przejście. 
Część mieszkańców miasta jest 
jednak rozczarowana.

– Od kilku miesięcy mówiło 
się, że to ma być inteligentna sy-
gnalizacja świetlna, że będą oczka 
świetlne w jezdni – mówi pani 
Krystyna. – Tymczasem wygląda 
na to, że mamy tylko doświetlenie 
skrzyżowania, co jest standardem 
w wielu okolicznych miejscowo-
ściach. Oczywiście dobre i to, 
gdyż pieszy jest lepiej widoczny 
o zmierzchu i w nocy.

Żychlinianie jednak podkreśla-
ją, że w czasie dnia przejście nadal 
jest mało widoczne. – W lutym, 
gdy została potrącona kobieta, do 
wypadku doszło w czasie dnia, 
ok. godz. 9.00 – dodaje pan Jan. 
– Kierowca z obcego terenu, jadą-
cy od strony Trzech Krzyży, wy-
jeżdża zza górki i w odległości 
150-200 m widzi przejście dla pie-
szych. Znak stoi metr od przejścia. 
Jak jedzie wolno, to wyhamuje, 
jak jedzie szybciej, może być pro-
blem. Gdyby było pulsacyjne po-
marańczowe światło, ostrzegało-
by, że jest przejście.

Burmistrz Grzegorz Ambro-
ziak uspokaja. – Inwestycja nie 
została zakończona i nie jest ode-
brana. Lampy zostały załączone 
testowo, by sprawdzić czy wszyst-
ko działa jak należy, ale kamery 
umieszczone na słupach jeszcze 
nie zostały podłączone – wyjaśnia 
burmistrz. – Inteligentna sygna-
lizacja polega na tym, że kamery 

będą wychwytywać ruch pieszych 
w pobliżu przejścia dla pieszych 
i wtedy światła będą się rozświe-
tlać. Pomarańczowego światła 
pulsacyjnego jednak nie będzie.

Jak wyjaśnia nam burmistrz, 
montowany pakiet sygnalizacji, 
podarowany miastu przez Philip-
sa, o wartości 25.000 zł, jest naj-
prostszy.

– Philips oferuje 4 pakiety, 
na razie mamy najprostszy. Jak 
w 2019 roku zrobimy kolejne trzy 
inteligentne przejścia (koło Trzech 
Krzyży, w pobliżu Zespołu Szkół 
i koło Mili – przyp. red.) będzie-
my je robić już z podziemnymi 
markerami w jezdni. Wtedy uzu-
pełnimy je również na tym skrzy-
żowaniu – zapowiada burmistrz. 
– To uprości procedury formalne, 
będzie jeden projekt obejmujący 
4 skrzyżowania na drodze woje-
wódzkiej.

Burmistrz przesłał nam link 
(https://www.youtube.com/wat-

ch?v=F9ajqeNREjs) do fi lmiku 
z funkcjonującą inteligentną sy-
gnalizacją, która rozświetla przej-
ście w chwili, gdy zbliża się do 
niego pieszy. Nagranie robi wra-
żenie. Lampy rozświetlają się, gdy 
pieszy jest w odległości ok. 1,5-2 
m od przejścia.

Jak będzie sygnalizacja dzia-
łać w rzeczywistości w Żychlinie? 
– musimy jeszcze trochę pocze-
kać, aż inwestycja zostanie zakoń-
czona, a gmina podpisze umowę 
z Zakładem Energetycznym na 
zasilanie.  dag

Światła na skrzyżowaniu�
świeciły�w�sobotę�ciągłym�
światłem.�Jak�wyjaśnia�burmistrz,�
to�był�tylko�test.
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Pacyna |�Drogowcy�pogłębiają�rowy�od�Skrzeszew�w�stronę�Żychlina

Inwestycja wzdłuż Drogi Wojewódzkiej nr 583
Na zlecenie Mazowieckiego 
Zarządu Dróg Wojewódzkich 
drogowcy w minionym 
tygodniu pogłębiali rowy 
wzdłuż drogi wojewódzkiej 
583 ze Skrzeszew 
w stronę Żychlina, do granicy 
województwa łódzkiego.

– To standardowa praca bieżą-
ca, aby skutecznie odprowadzać 
rowami wodę z jezdni, by ta nie 
niszczała – mówi Michał Górec-
ki, kierownik rejonu drogowego 
w Gostyninie. – Pogłębianie ro-
wów nic nie ma wspólnego z pla-
nowaną inwestycją modernizacji 
drogi, która nastąpi za 2-3 lata.

Teraz Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich jest na eta-
pie wyłaniania fi rmy, która opra-
cuje kompleksową dokumentację 
na modernizację ok. 8 km drogi 
od granicy z woj łódzkim, przez 
Skrzeszewy do Modela. Naj-

ważniejsza zmiana, jaka nastą-
pi, to poszerzenie drogi. Teraz, 
zwłaszcza na odcinku od Żychli-
na do Skrzeszew, jest ona bardzo 
wąska. Już 2 lata temu MZDW 

skutecznie utwardził pobocza 
destruktem, co pozwala na bez-
pieczne minięcie się pojazdów. 
W części drogi należącej do woj. 
łódzkiego pobocza są nadal grun-

towe i dziurawe. Wojewódzki Za-
rząd Dróg w Łodzi na razie na-
wet nie planuje poszerzenia drogi 
do granicy z woj. mazowieckim. 
 dag

Pacyna�|�Posterunek�policji�do�remontu

KWP bezskutecznie 
poszukuje wykonawców
Po raz czwarty 
Mazowiecka Komenda 
Wojewódzka Policji 
w Radomiu ogłasza 
zapytanie ofertowe 
na wykonanie remontu 
w Posterunku Policji 
w Pacynie. KWP chce, 
by remont wnętrza 
był wykonany 
do 27 grudnia tego roku.

Ogłoszenia podawane przez 
KWP w Radomiu pojawiają się 
na stronie BIP od końca paździer-
nika, co kilka dni. Jak tłumaczą 
funkcjonariusze z wydziału za-
mówień publicznych Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Rado-
miu, przy tak drobnych zadaniach 
ogłoszenie wisi na stronie kilka 
dni, znika i pojawia się kolejne. 
Potencjalny przedsiębiorca ma 
naprawdę niewiele czasu, aby za-
poznać się z ofertą i przedstawić 
swoją kalkulację.

Nic więc dziwnego, że na wy-
konanie robót nie ma chętnych. 
Do tego naglący termin wykona-
nia prac – do 27 grudnia, w mię-
dzyczasie przerwa na święta, spra-
wia, że wykonanie zadania jest 
mało realne i nikt nie chce się go 

podjąć. Poza tym wielu przedsię-
biorców nie chce mieć nic do czy-
nienia z policją.

Tymczasem Posterunek Policji 
w Pacynie jest w opłakanym sta-
nie. Tam czas jakby zatrzymał się 
w latach komunizmu. Stare, drew-
niane i nieszczelne okna, podło-
ga pokryta częściowo płytkami 
PCV, które po kilkudziesięciu la-
tach użytkowania są w wielu miej-
scach uszkodzone, część podłogi 
przykryta wykładziną – gumo-
leum, brudne ściany z odpadającą 
miejscami farbą... Posterunek jest 
brudny i ponury. Nie daje kom-
fortu pracy ani funkcjonariuszom, 
ani petentom, którzy przychodzą 
na posterunek załatwić sprawy.

W ramach inwestycji KWP 
w Radomiu chce wymienić 
wszystkie okna i drzwi w poste-
runku. Na podłodze zamiast pły-
tek PCV ma być ułożona specjal-
na wykładzina. Na ścianach mają 
być ułożone gładzie, a ściany po-
malowane. 

Policjanci nie kryją, że czekają 
na realizację inwestycji, by mogli 
pracować w godnych warunkach. 
W minionym roku wiele komi-
sariatów i posterunków policji 
w woj. mazowieckim zostało wy-
remontowanych, w niektórych 
miejscowościach zostały one wy-
budowane od początku.  dag

Wzdłuż drogi są pogłębiane rowy, by�skutecznie�odprowadzały�wodę�z�jezdni.
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Posterunek Policji w Pacynie�pamięta�lata�komunistyczne,�
jest�w�opłakanym�stanie.
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Gmina Pacyna |�Woda�pitna

Bakterie coli w wodociągu 
w Czarnowie pokonane

Ponad tydzień trwała walka z 
dostosowaniem do obowiązują-
cych norm jakości wody do picia 
z ujęcia w DPS Czarnów, tłoczo-
nej do wodociągu zasilającego 
cztery miejscowości: Czarnów, 
Sejkowice, Kąty i Przylaski, 
łącznie dla ok. 300 mieszkań-
ców. 23 listopada Powiatowa 
Stacja Sanitarno-Epidemiolo-
giczna wydała komunikat, że 
woda jest zdatna do picia.

Przypomnijmy, że pierwszy 
komunikat Sanepidu, że woda 
zasilana z ujęcia w Czarnowie 
nie nadaje się ani do picia, ani 
do mycia czy pojenia zwierząt, 
pojawił się 16 listopada. 20 li-
stopada jakość wody, po dezyn-
fekcji i płukaniu wodociągu już 
była lepsza, ale nadal nie speł-
niała norm.

Od soboty 17 listopada pra-
cownicy urzędu gminy rozwo-

zili mieszkańcom wodę pitną w 
5-litrowych bańkach. Dopiero 
w poniedziałek 19 listopada do 
mieszkańców wodę dla zwierząt 
dowozili strażacy z Modela.

–To była dobra lekcja organi-
zacji dla gminnych urzędników, 
którzy w czasie weekendu nie-
co zaspali z dostarczaniem wody 
dla zwierząt – mówi mieszka-
niec Sejkowic. – Ofi cjalna in-
formacja, że woda nie nadaje się 
do picia, też była spóźniona. A 
tak w ogóle, to nie wiadomo jak 
długo wszyscy piliśmy wodę złej 
jakości z bakteriami coli. Alarm 
był dopiero po rutynowym ba-
daniu wody przez Sanepid. Naj-
ważniejsze, aby z tej lekcji wło-
darze wyciągnęli wnioski i na 
przyszłość reagowali szybciej.

Teraz samorządowcy liczą 
koszty awaryjnego dostarczania 
wody dla ludzi i zwierząt.  dag

RZUT OKIEM�|�ChoDNIK�WIEńCzy�INWESTyCJę�PRzy�SP2

Na terenie Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego nr 2 im. Jana 

Pawła II w Żychlinie trwa układanie 
chodnika, po zakończonej inwestycji 

odwodnienia fundamentów 
przy południowym skrzydle szkoły.�

Wzdłuż�budynku�zrobiono�spacerownik�
z�kostki�brukowej.�Chodnik�jest�

łącznikiem�prowadzącym�do�furtki�
z�drugiej�strony�boiska,�w�przyszłości�
będzie�dojściem�do�planowanej�hali�

sportowej.�Nas�zaniepokoił�jednak�
fakt,�że�kostka�brukowa�była�układana�

na�sam�piasek,�a�nie�na�podsypkę�
piaskowo-cementową.�Konsekwencją�

tak�ułożonego�chodnika�będzie�
w�przyszłości�przerastanie�jej�trawą.�
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Żychlin |�I�Sesja�Rady�Miejskiej

Jeden głos zaważył. Czy rada się podzieli?
dokończenie ze str. 1
– Pierwsze głosowania w da-

nej kadencji najczęściej rysują ja-
kiś podział, ale to nie znaczy, że 
będzie on stały, zwłaszcza w sy-
tuacji, gdy decydować może każ-
dy pojedynczy głos – uważa rad-
ny Rafał Klimczak, który zasiadał 
już w radzie w poprzedniej ka-
dencji. – Tego, że zasiedliśmy po 
przeciwnych stronach nie brałbym 
jakoś bardzo do serca. Myślę, że 
już kolejne głosowania pokażą, że 
jako rada potrafimy współpraco-
wać i zgadzać się w istotnych dla 
gminy kwestiach. Osobiście mam 
nadzieję, że nie wytworzy się nic 
w rodzaju opozycji, która jest dla 
zasady „na nie”, bo to nie służyło-
by nikomu.

– Szczerze mówiąc to, że usie-
dliśmy tak a nie inaczej, wydaje 
mi się niepotrzebne i szkoda, że 
burmistrz nie zaproponował, że-
byśmy się nieco przemieszali – 
mówiła nam po sesji radna Ewa 
Wypych. – Nie chcę się też wypo-

wiadać na temat tego, że powstał 
klub radnych skupionych wokół 
burmistrza, mają oni takie prawo. 

Radna Ewa Wypych mówiła, 
że wśród radnych, którzy nie zna-
leźli się  w nowo zawiązanym klu-
bie – tak jak i ona – nie rozmawia-
no w ogóle, przynajmniej na razie, 
na temat zawiązania podobnego 

klubu łączącego opozycję. Jej zda-
niem słowo „opozycja” jest zresz-
tą w tym kontekście zbyt mocne. – 
Chcemy po prostu wyrażać nasze 
zdanie na różne tematy, niezależ-
nie od tego, czy będzie je podzie-
lała większość rady czy nie, tego 
prawa nikt nam nie może odebrać 
– mówi Ewa Wypych. Uważa też, 
że więcej radnych łączy niż dzie-
li, bo nawet programy wyborcze 
były w wielu kwestiach zbieżne, 
podobnie jak zbieżne są obserwa-
cje i wnioski na temat najpilniej-
szych potrzeb miasta i gminy. Li-
czy natomiast na to, że duża liczba 
nowych radnych wniesie do obrad 
świeżość spojrzenia i doda wszyst-
kim zapału.

Były już radny Paweł Wacho-
wiak, który startował z ramie-
nia KWW „Łączyć Nie Dzielić” 
(jego małżonka była pełnomoc-
nikiem komitetu) mówił nam, że 
w jego komitecie liczono po cichu 
na większą liczbę radnych, a tym 
samym większość w radzie. Mó-

wił też, że komitet nie jest żadną 
partią, nigdy nie wymagał od swo-
ich członków sztywnej dyscypliny 
ani jednomyślności. Dlatego jest 
przekonany, że radni, którzy do 
niego weszli, będą samodzielnie 
obserwowali rozwój wypadków 
w radzie i podejmowali decyzje 
– trudno więc cokolwiek pod tym 
względem przewidywać na tak 
wczesnym etapie.

Już po sesji formalnie został za-
wiązany klub radnych, zrzeszają-
cy 7 radnych wybranych z KWW 
„Nowe Oblicze Gminy” oraz rad-
nego Kowalskiego z KW „PSL”. 
Jest to pewna nowość, bo w po-
przedniej kadencji żadnych for-
malnych klubów radnych nie było.

Burmistrz Grzegorz Ambro-
ziak mówił nam, że cieszy się  
z zawiązania tego klubu radnych  
i nie ukrywa, że widzi w nim swo-
je oparcie. – W przeszłości wi-
dzieliśmy w innych samorządach, 
chociażby w pobliskim Gostyni-
nie – mówił nam burmistrz – że 

sytuacja, w której większość rady 
jest w konflikcie z burmistrzem 
czy wójtem, w praktyce nie pro-
wadzi do niczego korzystnego tak 
dla jednych, jak i dla drugich.

Zapewnia, że będzie współ-
pracował nie tylko z większo-
ściowym klubem, ale z całą radą, 
uważa, że najlepsze do tego są po-
siedzenia komisji rady, gdzie wy-

pracowuje się większość decyzji 
w trudnych kwestiach. Podobnie 
jak większość naszych rozmów-
ców, także burmistrz uważa, że 
obecne spekulacje na temat tego, 
jak mogą wyglądać obrady, są 
przedwczesne. – Jest wielu no-
wych radnych, sam jestem ciekaw, 
jak będzie się układała współpraca 
z nimi – mówi.      tm

Nowa przewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Sikora��
i�sekretarz�gminy�Waldemar�Bartochowski.

Ewa�Wypych�uważa,�że�
więcej�radnych�łączy�
niż�dzieli,�bo�nawet�
programy�wyborcze�
były�w�wielu�kwestiach�
zbieżne,�podobnie�jak�
zbieżne�są�obserwacje�
i�wnioski�na�temat�
potrzeb�miasta�i�gminy.

Słaba jakość przekazu
Ci,�którzy�chcieli�oglądać�
obrady�I�sesji�Rady�Miejskiej�
w�Żychlinie�23�listopada�
na�żywo,�są�rozczarowani.�
Jakość�przekazu�okazała�
się�fatalna.�Co�ciekawe,�
na�stronie�yuotube,�gdzie�
transmisje�są�zamieszczane,�
nasi�Czytelnicy�znaleźli�też�
Test�Sesji�Rady�Miejskiej�
w�Żychlinie,�nagrany�2�dni�
wcześniej.
–�To�pośmiewisko�na�całą�
Polskę�–�mówi�nasz�czytelnik.�
–�Rada�zebrała�się�2�dni�
wcześniej,�aby�przećwiczyć�
obrady?�Niestety,�jakość�
nagrania,�podobnie�jak��
i�jakość�z�obrad�I�Sesji�Rady�
Miejskiej�w�Żychlinie�są�
fatalnej�jakości.�Transmisje��
w�okolicznych,�nawet�małych�
gminach,�są�lepsze�–�ocenia.
Radny�Rafał�Klimczak,�który�
po�sesji�odsłuchiwał�nagranie�
zamieszczone�w�internecie�
potwierdził,�że�jakość�
nagrania�jest�słaba.�–�Na�
komputerze�w�domu�obrady�
sesji�słychać�było�lepiej,��
w�pracy�zdecydowanie�gorzej�
–�mówi.�–�W�przyszłości�

trzeba�to�poprawić.
Udało�nam�się�też�ustalić,�
że�21�listopada,�radni�mieli�
szkolenie�–�i�to�z�niego�
zrobiono�próbną�transmisję.�
–�Każdy�radny�otrzymał�tablet�
i�uczono�nas�jak�głosować�
imiennie�–�mówi�radna�Ewa�
Wypych.
Sekretarz�gminy�Waldemar�
Bartochowski�przyznaje,�
że�do�urzędu�też�docierają�
sygnały�o�złej�jakości�
transmisji,�choć,�jak�mówi,�
zależy�to�od�urządzenia,�na�
którym�jest�odtwarzane.�
–�Pracujemy�nad�tym,�aby�
jakość�przekazywanego�
obrazu�i�dźwięku�była�lepsza�
–�zapewnia�sekretarz.�–�
Informatyk�dokona�korekty��
w�oprogramowaniu,�
dokupimy�mikrofonów,�gdyż�
4�sztuki�jakimi�dysponujemy�
to�zdecydowanie�za�mało.�
Radni�też�muszą�się�nauczyć�
jak�mówić�przez�mikrofon,�
że�trzeba�go�trzymać�blisko�
ust.�Myślę,�że�następna�sesja�
będzie�transmitowana�już��
w�dobrej�jakości.�
Dorota Grąbczewska

penSja burmiStrza bez zmian
Na�pierwszej�w�nowej�
kadencji�sesji�radni�Rady�
Miejskiej�w�Żychlinie�
jednogłośnie�postanowili�
nie�zmieniać�wysokości�
miesięcznego�wynagrodzenia�
za�pracę�burmistrzowi�
Grzegorzowi�Ambroziakowi.
Do�ustalenia�pensji�burmistrza�
przystąpiono�zaraz�po�jego�
ponownym,�czwartym�już�(od�
2006�roku),�zaprzysiężeniu.�
Wybrana�także�na�tej�sesji�
przewodnicząca�rady�Elżbieta�
Sikora�zaproponowała,�aby�

wynagrodzenie�pozostało�
bez�zmian�w�stosunku�do�
tego,�jakie�obowiązywało�na�
koniec�poprzedniej�kadencji.�
Nie�było�innych�propozycji,�
projekt�uchwały�został�
przyjęty�jednogłośnie.
Pensja�burmistrza�Żychlina�
to�4700�zł�wynagrodzenia�
zasadniczego,�1900�zł�
dodatku�funkcyjnego�oraz�
dodatek�specjalny�i�dodatek�
za�wysługę�lat.�
Łącznie�pensja�miesięczna�to�
9982�zł.�tm

Żychlin |�Modernizacja�ul.�Żeromskiego

Wreszcie koniec 
kilkumiesięcznych 
utrudnień
Wczoraj pracownicy 
Przedsiębiorstwa  
Robót Drogowych  
z Kutna kończyli 
układanie warstwy 
ścieralnej na całym 
kilometrowym odcinku 
ulicy Żeromskiego.

Do pomalowania zostały 
przejścia dla pieszych i oznako-
wanie. Jak mówi Robert Kacz-
marek, właściciel firmy Elvis,  
w piątek 30 listopada inwestycja 
zostanie zgłoszona do odbioru.

Mieszkańcy Żychlina i okolic 
odetchnęli z ulgą, że po 4 mie-
siącach utrudnień, życie wróci do 
normalności. Teraz zamiast dziur 
i wyrw jezdnia jest równiutka  
i poszerzona. Nareszcie ulica ma 
kanalizację deszczową, co ozna-
cza, że po opadach deszczu na 
jezdni nie będą się tworzyć ka-
łuże wody, jak to było dotych-

czas. Przy okazji inwestycji wy-
mieniono też odcinek wodociągu 
i zamontowano nowe przyłącza 
wodociągowe. Poza tym wybu-
dowano część nowej kanalizacji 
sanitarnej, do której będą mogli 
się podłączyć okoliczni miesz-
kańcy.

Przypomnijmy, że moderniza-
cja ulicy Żeromskiego, która jest 
drogą powiatową, była wspólną 
inwestycją Starostwa Powiatowe-
go w Kutnie i Urzędu Gminy Ży-
chlin. 

Całkowity koszt przedsięwzię-
cia wraz z kanalizacją sanitar-
ną i wymianą wodociągu, które 
były zadaniami gminy, wyniósł 
4.612.482 zł, z czego gmina na 
realizację zadania dołożyła pra-
wie 3 mln złotych.

Umowę z wykonawcą podpi-
sano 23 lipca, a budowa została 
zaczęta 30 lipca. Dziś, po 4 mie-
siącach, ulica Żeromskiego jest 
przejezdna.  dag Pracownicy firma PRD z Kutna dwa dni układali warstwę ścieralną w�ulicy�Żeromskiego.
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w Spółce Wodnej
Oporowianka. str. 6
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REKLAMA

Oporów |�Trzeci�przetarg�na�boisko�wielofunkcyjne

Oferty wyższe niż 
zabezpieczona kwota
13 listopada w Urzędzie 
Gminy w Oporowie 
po raz trzeci otwierano 
oferty na wykonanie 
boiska wielofunkcyjnego 
w Oporowie ze sztuczną 
nawierzchnią, na realizację 
którego gmina dostała  
80.000 zł unijnego 
dofinansowania.

Tym razem w przetargu precyzo-
wano, że boisko ma ono powstać do 
21 grudnia. Najniższa oferta w nim 
złożona jest jednak o ok. 50.000 
wyższa od kwoty, jaką zabezpie-
czył urząd. 

Przypomnijmy, że boisko mia-
łoby powstać obok istniejącego bo-
iska trawiastego koło Szkoły Pod-
stawowej w Oporowie. Ma mieć 
wymiary 30x15 m, czyli 450 m2. 
Nawierzchnia będzie poliuretano-
wa, z wyznaczeniem linii do gry  

w piłkę koszykową, siatkową i teni-
sa ziemnego. 

W pierwszym, wrześniowym 
przetargu, ceny zaoferowane przez 
wykonawców były bardzo wysokie 
– od 264.000 zł do 290.000 zł, pod-
czas gdy urząd zabezpieczył tylko 
170.416 zł. Rozpisano drugi prze-
targ. Tym razem najkorzystniejszą 
ofertę, na kwotę 193.171 zł, złoży-
ła firma „Monobet” z Bobrownik. 
Miała wykonać zadanie do 10 grud-
nia.

– W budżecie dołożyliśmy środ-
ków do 193.171 zł, aby umowę  
z wykonawcą podpisać, ale firma 
wycofała się jednak z jej podpisa-
nia – mówi Robert Pawlikowski, 
wójt gminy Oporów. – Rozpisali-
śmy trzeci przetarg.

13 listopada nastąpiło otwarcie 
ofert. Wpłynęły trzy oferty, firmy  
z Bobrownik nie było. 

Ada-Ligh z Gostynina zade-
klarowała, że wykona zadanie za 

249.000 zł, Longin Witkowski  
z Łodzi chciałby wykonać zadanie 
za 255.000 zł, zaś Elvis z Żychlina 
za kwotę 242.701 zł.

Wszyscy dają 5-letnią gwaran-
cję i 30 dniową prolongatę płatno-
ści. Boisko miałoby być gotowe do 
21 grudnia.

Tymczasem gmina zabezpieczy-
ła 193.171 zł, czyli o ok. 50.000 zł 
za mało. Stara rada kadencji 2014-
2018 przestała pracować, zaś nowa 
została zaprzysiężona dopiero  
w piątek 23 listopada. 

– Szukamy środków w budżecie 
gminy, by dołożyć brakującą kwotę 
i przetarg rozstrzygnąć – mówi nam 
wójt Robert Pawlikowski. – Unij-
ną dotację musimy wykorzystać do 
końca roku. W przeciwnym razie 
nam przepadnie. Nie ma co liczyć, 
że po nowym roku ceny usług bu-
dowlanych spadną. Sadzę nawet, że 
mogą być wyższe, gdyż rosną kosz-
ty pracy.  dag

Żychlin |�znów�przerwa�w�dostawie�wody

Awaria wodociągu
Pracownicy Zakładu 
Wodociągu i Kanalizacji 
w Żychlinie znów pracowali 
w środę, 21 listopada, przy 
usuwaniu awarii wodociągu, 
która pojawiła się późnym 
wieczorem we wtorek.

Tym razem pękła rura o średni-
cy 100 mm. Bez wody przez całą 
noc, aż do godziny 11.00 w środę, 
byli mieszkańcy osiedla Traugut-
ta, 1 Maja, Łukasińskiego i 29 Li-
stopada. – Najwyższa pora, aby 
samorządowcy pomyśleli o wy-
mianie kilkudziesięcioletniego 
wodociągu na nowy, bo za chwi-
lę znów będziemy mieć awarię  
i znów nie będzie wody – mówi 
Jacek K. z Żychlina. – Już o godz. 
22.00 woda ledwie ciurkała z kra-
nu, o kąpieli nie było mowy.

– Awaria wystąpiła w cią-
gu drogi wojewódzkiej. Aby za-
jąć pas drogowy i przystąpić do 
usuwania awarii, musimy mieć 
zgodę zarządcy drogi. W prze-
ciwnym razie bylibyśmy naraże-
ni na kary za bezprawne zajęcie 
pasa drogowego – wyjaśnia Łu-
kasz Stępniak, kierownik żychliń-

skich wodociągów. – We wto-
rek wieczorem nie mogliśmy już 
się skontaktować z zarządcą dro-
gi. Zrobiliśmy to rano. Pracowni-
cy stanęli na wysokości zadania  
i bardzo sprawnie usunęli awarię.  
Po 4 godzinach woda znów popły-
nęła do mieszkańców.

Poprzednia awaria wystąpiła  
2 tygodnie wcześniej, na innym 
wodociągu, ale wody też byli po-
zbawieni mieszkańcy tej samej 
części miasta.  dag

Żychlin�|�Spółdzielnia�Wspólny�Dom

Konkurs na prezesa
Rada nadzorcza Spółdziel-

ni Mieszkaniowej Wspólny Dom 
16 listopada rozpisała konkurs  
na stanowisko prezesa spółdzielni. 
Oferty można składać do 3 grud-
nia. Rada nadzorcza jest jednocze-
śnie komisją konkursową rozpa-
trującą zgłoszenia. Nowy prezes 
zostanie wybrany w głosowaniu 
jawnym, zwykłą większością gło-

sów. Pismo o rozpisaniu konkursu 
na prezesa podpisał inż. Jarosław 
Kamiński, przewodniczący rady 
nadzorczej.

Przypomnijmy, że rozpisanie 
tego konkursu jest konsekwencją 
złożenia do rady przez obecne-
go prezesa Zbigniewa Urbańskie-
go informacji, że z końcem roku 
przechodzi na emeryturę.  dag

Żychlin 
Zimowe 
utrzymanie 
dróg za 
183.495 zł

7 listopada Urząd Gmi-
ny w Żychlinie zawarł umo-
wę z firmą Fa-Bud Michała 
Nowickiego z Pniewa Małe-
go (gmina Bedlno) na zimo-
we utrzymanie dróg na tere-
nie gminy Żychlin. Firma ma 
likwidować śliskość na dro-
gach oraz je odśnieżać.

Zamówienie zostało za-
warte z wolnej ręki, z tym 
samym wykonawcą co rok 
temu oraz w poprzednich la-
tach. Koszt zimowego utrzy-
mania to 183.495 zł. 

W ramach zlecenia fir-
ma ma zabezpieczyć 500 ton 
mieszanki piaskowo-solnej. 
Ponadto ma zabezpieczyć 
usługę 2 pługami lekkimi na 
łączny czas 300 maszynogo-
dzin w sezonie, 2 pługami 
średnimi na 300 maszyno-
godzin usługi oraz 2 pługami 
ciężkimi na 40 maszynogo-
dzin pracy. dag

Na pękniętej rurze założono�
obejmę.
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Żychlin |�Targowisko�miejskie

Union Chocolate kupiło pas gruntu i stawia ogrodzenie
Transakcja sprzedaży 7-metro-

wego pasa targowiska, o łącznej 
powierzchni 1155 m2, została do-
konana. Jak dowiedzieliśmy się 
20 listopada od burmistrza Grze-
gorza Ambroziaka, gminna nie-
ruchomość została sprzedana 
firmie Union Chocolate, działają-
cej na sąsiednim placu, za kwotę 
130.000 zł. Firma już przestawia 
swoje ogrodzenie. Zakup nie-
ruchomości pozwoli jej na po-
szerzenie wjazdu, wygodniejsze 
manewrowanie samochodami cię-
żarowymi i rozwój firmy.

Uchwałę o sprzedaży pasa tar-
gowiska Rada Miejska podjęła 
pod koniec sierpnia. Gmina pla-
nuje modernizację części targo-
wiska. Zapewne nastąpi to w 2019 
roku. Tzw. część zwierzęca ma 
być utwardzona. Będzie służyć 
handlującym, albo będzie stano-

wić parking dla klientów. Pienią-
dze ze sprzedaży części nierucho-

mości będą przeznaczone na ten 
cel. Planowane jest również przy-

wrócenie wejścia na targowisko  
w dawnym miejscu.  dag

Przesunięcie ogrodzenia przez Union Chocolate�powoduje�zmniejszenie�żychlińskiego�targowiska.
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Gmina Bedlno�|�I�sesja�VIII�kadencji�rady�2018-2023

Otwarta nowa karta historii
dokończenie ze str. 1
– Komisji chodziło zapewne  

o podpisanie listy odbioru karty 
do głosowania, a nie o podpisanie 
oddania głosu. Nie przesadzajmy 
z formalnościami. Czy ktoś zgła-
sza zastrzeżenie, że nie odebrał 
karty? – pytała mecenas. – Cała 
sesja się nagrywa, a więc widać 
kto podchodzi do urny.

Po tych wyjaśnieniach listę też 
wrzucono do niszczarki. Zarzą-
dzono przerwę, a komisja policzy-
ła głosy. Wszystko się zgadzało. 
Oddano 15 ważnych głosów. 13 
radnych poparło zgłoszoną kan-
dydaturę Anny Ratajczyk na prze-
wodniczącą rady, 2 radnych było 
przeciwnych, nikt się nie wstrzy-
mał.

Dalsze prowadzenie sesji prze-
jęła Anna Ratajczyk. – Dzięku-
ję za zaufanie, jakim mnie pań-
stwo obdarzyliście – mówiła nowa 
przewodnicząca. – Chcę współ-
pracować ze wszystkimi radny-
mi i wierzę, że będzie to owocna 
współpraca. 

Przystąpiono do wyboru dwóch 
wiceprzewodniczących. Zgłoszo-
no trzy kandydatury: Agnieszki 

Matusiak, Grzegorza Kucharskie-
go i Jana Antczaka. 

Zastanawiano się czy radni 
mają sami wpisać nazwiska 2 wy-

branych kandydatów, wreszcie, po 
wyjaśnieniach mecenas, że mo-
głyby być obawy, że rozpoznany 
byłby charakter pisma, zarządzo-

no kolejną przerwę, w czasie któ-
rej przygotowano i wydrukowano 
karty do głosowania z nazwiskami 
trzech zgłoszonych kandydatów. 

Przewodniczący komisji skruta-
cyjnej Mariusz Kantorek jeszcze 
raz wyjaśnił zasady głosowania. 
Tym razem na stole prezydialnym 
postawiono biało-czerwoną zasło-
nę, za którą kolejno wzywani rad-
ni dokonywali wyboru wiceprze-
wodniczących i wrzucali głosy do 
urny.

Kolejna przerwa na liczenie 
głosów. Kandydaturę Agniesz-
ki Matuszewskiej poparło 11 rad-
nych, Grzegorza Kucharskiego 
poparło 12 radnych, a Jana Ant-
czaka 4 radnych.

Tym samym wiceprzewod-
niczącymi Rady Gminy Bedl-
no zostali: Grzegorz Kucharski  
i Agnieszka Matusiak.

ślubowanie wójta
Po odczytaniu roty ślubowania 

wójt Józef Ignaczewski zwrócił 
się do licznie przybyłych uczest-
ników uroczystej sesji. Na począt-
ku nawiązał do jubileuszu 100-le-
cia niepodległości odzyskanej  
przez Polskę. 

– Cieszymy się wolnym pań-
stwem. To w wyborach samo-
rządowych 21 października do-
konaliście państwo wyboru na 
wójta gminy Bedlno. Dziękuję, że 
to mnie obdarzyliście ogromnym 
kredytem zaufania. Dołożę wszel-
kich starań, aby was nie zawieść. 
Zapraszam do współpracy wszyst-

kich radnych, sołtysów i miesz-
kańców. Dołożę starań, aby ka-
dencja zakończyła się sukcesem. 
Postaramy się stworzyć takie wa-
runki funkcjonowania i inwesto-
wania, aby mieszkańcy gminy jej 
nie opuszczali. Chcę, aby miesz-
kańcy mieli dobrą wodę, dobre 
drogi, szkoły na najwyższym po-
ziomie, prężnie działający dom 
kultury i sprawnie funkcjonujący 
urząd. Zapraszam do współpracy 
i liczę na pomoc i zaangażowanie.

Były też kwiaty i gratulacje 
dla nowego wójta składane przez 
Ewę Pilarską w imieniu radnych, 
były kwiaty od sołtysów wręcza-
ne przez Jerzego Stasiaka, sołtysa 
z Woli Kałkowej oraz Bogusławę 
Stępniak z Wyrowa. Głos zabrała 
też radna powiatowa z PiS Elżbie-
ta Milczarska, która przez 1,5 roku 
była wójtem gminy Bedlno, w po-
łowie lat 90-tych, gdy Krzysztof 
Kołach był wojewodą płockim. 

– Będę reprezentować w Ra-
dzie Powiatu Kutnowskiego całą 
społeczność trzech gmin, które 
mnie wybierały – deklarowała.  
– Mam nadzieję, że będzie to ka-
dencja wspólnych decyzji, bez wa-
śni i sporów dla rozwoju regionu. 
To wy, mieszkańcy, jesteście naj-
ważniejsi. Bycie radną powiatową 
to służba. Będę godnie reprezento-
wać państwa w powiecie – dekla-
rowała.  Dorota Grąbczewska

I sesja Rady Gminy Bedlno VII kadencji 2018-2023.�Komisja�skrutacyjna�(pierwsze�zdjęcie�z�lewej)�pracowała�w�składzie:�Mariusz�Kantorek,�Waldemar�Grawender�i�Adam�Gajewski�(stoją,�z�tyłu),�z�przodu�siedzą�radni:�Tomasz�
Ryczkowski,�Stanisław�Gajewski�i�Grzegorz�Kucharski�(nowy�wiceprzewodniczący).�Przewodniczącą�została�wybrana�Anna�Ratajczyk�(zdjęcie�środkowe).�Nowy�wójt�(z�lewej�na�trzecim�zdjęciu)�na�pierwszej�sesji�zasiadł�obok�radnych.�

D
o

R
o

TA
�G

R
ą

B
C

zE
W

S
K

A

D
o

R
o

TA
�G

R
ą

B
C

zE
W

S
K

A

D
o

R
o

TA
�G

R
ą

B
C

zE
W

S
K

A

D
o

R
o

TA
�G

R
ą

B
C

zE
W

S
K

A

Obrady I sesji Rady Gminy Bedlno�były�transmitowane�na�żywo.

W gminie Pacyna bez zmian. Wójtem�jest�nadal�Krzysztof�Woźniak,��
zaś�przewodniczącym�rady�Stanisław�Kołodziejczyk.

Gmina Pacyna |�I�sesja�rady�VIII�kadencji�2018-2023

Tutaj wszystko po staremu
Pierwsza sesja Rady Gminy Pacyna nie przyniosła zmian. W wyborach 
21 października mieszkańcy większością głosów wybrali wójta Krzysztofa Woźniaka. 
Z kolei w głosowaniu tajnym podczas I sesji Stanisław Kołodziejczyk nadal pozostał 
przewodniczącym rady, a jego zastępcą nadal pozostała Maria Obidowska.

Zgodnie z nowymi przepisa-
mi, obrady I sesji kadencji 2018-
2023 były transmitowane na 
żywo. Gmina Pacyna była pierw-
szą gminą w regionie, która od 
kilkunastu miesięcy na stronie 
urzędu zamieszczała transmisje 
z obrad sesyjnych. Przypomnij-
my, że była to odpowiedź na fakt, 
że pierwsze transmisje obrad se-
syjnych na stronie Pacyna24.pl 
zamieszczała Magdalena Durka, 
kandydatka na wójta (która prze-
grała 117 i 119 głosami w dwóch 
ostatnich wyborach). 

Obrady pierwszej sesji Rady 
Gminy Pacyna nowej kadencji 
poprowadził radny senior Stani-
sław Kołodziejczyk. W sesji tej 
udział wzięli radni powiatowi: 
Teresa Russek  (z KWW Siemo-
wit IV) i Wiesław Wojtalewicz 
(z KW PSL), którzy – jak się oka-
zało – zostali członkami zarządu 
powiatu w Gostyninie. Obecność 
dwóch członków zarządu z gminy 
Pacyna w Radzie Powiatu Gosty-
nińskiego dobrze rokuje na przy-
szłość. Mieszkańcy mają nadzie-
ję, że w tej kadencji modernizacja 

dróg powiatowych na terenie gmi-
ny Pacyna będzie szybsza.

Przewodnicząca gminnej ko-
misji wyborczej wręczyła radnym 
zaświadczenia, że zostali wybrani 
na radnych rady Gminy Pacyna,  
a radny senior Stanisław Koło-
dziejczyk wyczytywał kolejno 
radnych, którzy składali ślubowa-
nie. Niestety, pominął radną Do-
rotę Majewską, czego nikt nie za-
uważył.

W międzyczasie podjęto już 
trzy uchwały, gdy na brak ślu-
bowania zareagował sekretarz 

gminy Waldemar Rachubiński. – 
Nasza transmisja idzie w świat i 
właśnie dostałem SMS, że radna 
Dorota Majewska nie złożyła ślu-
bowania. Czy pani radna rzeczy-
wiście została pominięta?

Dorota Majewska złoży-
ła ślubowanie, a trzy podjęte już 
uchwały: przyjęcie porządku ob-
rad, zasad głosowania tajnego 
oraz wyboru komisji skrutacyj-
nej, trzeba było powtórzyć.

Alojzy Ciećwierz na ręce se-
niora przewodniczącego złożył in-
formację o powołaniu klubu rad-
nych „Wspólna Gmina-Wspólna 
Sprawa”, w skład której weszło 
13 radnych z ugrupowania wójta 
Krzysztofa Woźniaka (poza Ma-
rzeną Woźniak i Dorotą Majew-
ską). 

Do komisji skrutacyjnej powo-
łano: Grażynę Tarkę, Piotra Ko-
łodziejczyka i Dorotę Majewską. 
 str. 6
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Oporów�|�Walne�zebranie�Spółki�Wodnej�oporowianka

Zmiana prezesa spółki
We wtorek 20 listopada odbyło się walne zebranie Spółki Wodnej Oporowianka 
za 2017 rok. Z funkcji prezesa zrezygnował Robert Fabijański. 
Nowym prezesem został wybrany Krzysztof Zieliński, mieszkaniec Kurowa Wsi. 
Zmieniono też skład zarządu. Robert Fabijański jest teraz tylko członkiem zarządu.

W skład nowego zarządu we-
szli również: Józef Traczyk, 
Krzysztof Pawlak i Tomasz Wa-
silewski. Przewodniczącą Komi-
sji Rewizyjnej po raz kolejny zo-
stała Ewa Pruszkowska (również 
radna) oraz Malwina Radka-Ka-
pruziak i Stanisław Saganowski.

Wysokość ryczałtu dla preze-
sa spółki pozostała bez zmian na 
poziomie 700 zł miesięcznie plus 
300 zł ryczałt samochodowy. Bez 
zmian została też wysokość skła-
dek rolniczych na rzecz spółki 
– 12 zł za hektar gruntów.

Zwykle walne zebranie Spółki 
Wodnej Oporowianka odbywało 
się na początku roku. W tym roku 
było kilkumiesięczne opóźnienie. 
Jednym z powodów było nie wy-
branie jesienią 2017 roku nowych 
delegatów do spółki wodnej. Ze-

brania w tej sprawie odbywały 
się dopiero jesienią tego roku. 
W międzyczasie okazało się, że 
spółka musi oddać całą dotację 
15.000 zł przyznaną przez Urząd 
Marszałkowski w Łodzi wraz 
z odsetkami, bowiem zadanie, 
na którą dostała tę kwotę, nie zo-
stało w całości wykonane. Cho-
dziło o oczyszczenie rowu w so-
łectwie Janów, od Kamiennej 
oraz rowu w Podgajewie. 

Jak wyjaśnia nam były już 
prezes Robert Fabijański, dota-
cja z Urzędu Marszałkowskie-
go w Łodzi wyniosła 15.000 zł, 
podczas gdy spółka wniosko-
wała o 30.000 zł. Do tego cią-
gle padające deszcze sprawiły, 
że rowy były pełne wody i za-
dania w 2017 roku nie wykona-
no. Jesienią spółka wodna odda-
ła do Urzędu Marszałkowskiego 
w Łodzi 7.000 zł. Robert Fabijań-
ski zadeklarował, że resztę należ-
ności zwróci z własnych pienię-
dzy. – Pozostałą kwotę, ok. 8.000 
zł, oddałem z własnych środków 

– potwierdza dziś Robert Fabijań-
ski. – Przez ostatnich kilka mie-
sięcy nie brałem przyznanego mi 
ryczałtu w wysokości 700 zł i to 
z tych środków oddaliśmy pienią-
dze do Urzędu Marszałkowskie-
go w Łodzi.

Tę wersję potwierdza również 
wójt Robert Pawlikowski.

O tym, że Robert Fabijański nie 
brał ryczałtu przez ostatnich kil-
ka miesięcy, usłyszeliśmy po raz 
pierwszy, choć rozmawialiśmy 
z nim od wiosny kilka razy. Nie 
mówił o tym również w paździer-
niku, gdy na jaw wyszła sprawa 
zwrotu przyznanej dotacji.

– Tak jak obiecałem, będę 
wspierać nowego prezesa, będę 
służyć swoim doświadcze-
niem – dodaje Robert Fabijański. 
– W 2018 r. mieliśmy przyznaną 
dotację 45.000 zł z Urzędu Wo-
jewódzkiego w Łodzi na oczysz-
czenie rowu w sołectwie Janów 
i Świechów. W poniedziałek 19 
listopada zgłosiłem zakończenie 
robót. Odbiór prac ma nastąpić 
29 listopada.

Po odbiorze wykonania prac 
Urząd Wojewódzki w Łodzi 
przekaże kwotę dotacji 45.000 
zł. Różnica polega na tym, że 
w ubiegłym roku Urząd Mar-
szałkowski najpierw przesyłał 
dotację na konto spółki wodnej, 
a dopiero później rozliczał jej re-
alizację. Teraz jest odwrotnie; 
najpierw wykonanie pracy, a póź-
niej dotacja z Urzędu Wojewódz-
kiego w Łodzi na konto spółki. 

Dorota
GrĄbCzewSka

zychlin@lowiczanin.info

Przez�ostatnich�
kilka�miesięcy
nie�brałem�
przyznanego�mi�
ryczałtu�w�wysokości�
700�zł�i�to�z�tych�
środków�oddaliśmy�
pieniądze�do�Urzędu�
Marszałkowskiego
w�Łodzi.�

Robert Fabijański

Oporów |�Stara�rada�ustaliła

Podatek rolny bez zmian,
reszta w górę
Podczas ostatniej sesji
Rady Gminy Oporów, 
która odbyła się 14 listopada, 
radni dotychczasowej 
kadencji 2014-2018 uchwalili 
podatek rolny oraz podatki 
od nieruchomości na 2019 
roku. Podatek rolny pozostał 
bez zmian i wynosi 48 zł/q 
żyta uwzględnianego do jego 
wyliczenia.

Pozostałe podatki od nierucho-
mości ustalono na poziomie mak-
symalnym podanym przez mini-
sterstwo fi nansów (wzrost o 1,6 
proc.), z wyjątkiem podatku od 
powierzchni mieszkalnych, który 
pozostał na dotychczasowym po-
ziomie z 2018 roku i wynosi 0,50 
zł za metr kwadratowy powierzch-
ni oraz od pozostałych gruntów 
– 0,20 zł za m2. Innymi podatkami 
nie zajmowano się.

I tak podatek od gruntów zwią-
zanych z prowadzeniem działalno-
ści gospodarczej ustalono na 0,93 
zł. W 2018 roku wynosił on 0,89 
zł/m2, od gruntów pod jeziorami 
4,71 zł (dotychczas 4,54 zł/ha), 

od pozostałych, w tym zajętych 
na prowadzenie działalności po-
żytku publicznego 0,20 zł/m2 (do-
tychczas 0,10 zł/m2) i od gruntów 
pozostałych objętych obszarem re-
witalizacji 3,09 zł/m2 (dotychczas 
2,98 zł/m2).

Podatek od budynków miesz-
kalnych wynosi 0,50 zł/m2. Po-
datek od budynków związanych 
z działalnością gospodarczą 23,47 
zł/m2 (było 22,66 zł/m2), od bu-
dynków zajętych na prowadzenie 
działalności obrotu materiałem 
siewnym – 10,98 zł/m2 (dotych-
czas 10,59 zł/m2), od budynków 
świadczących usługi zdrowotne 
4,78 zł/m2 (było 4,61 zł/m2), od 
budynków pozostałych, w tym za-
jętych na prowadzenie działalno-
ści organizacji pożytku publicz-
nego, 7,90 zł za m2 (dotąd 7,62 zł/
m2). Od budowli 2 proc.

Z podatku od nieruchomości 
są zwolnione budynki lub ich czę-
ści oraz grunty zajęte na potrzeby 
ochrony przeciwpożarowej, kultu-
ry i sportu, z wyjątkiem wykorzy-
stywanych do prowadzenia dzia-
łalności gospodarczej oraz grunty 
zajęte pod drogi.  dag

RZUT OKIEM |�To�MARNoTRAWSTWo

Po długim weekendzie 10-12 listopada w śmietniku przy�
Żeromskiego�w�Żychlinie�nasz�Czytelnik�znalazł�całe�bochenki�chleba.�
–�To�marnotrawstwo,�aby�wyrzucać�chleb�na�śmietnik.�Przecież�można�
było�zostawić�chleb�w�reklamówce�obok�–�mówi�zbulwersowany�
mężczyzna.�–�Ktoś�by�go�wziął�dla�psów,�czy�dla�drobiu.�A�tak�trafi��on�
na�wysypisko�i�będzie�stanowić�karmę�dla�szczurów�i�robactwa.�dag�
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Żychlin |�Spółdzielnia�Emit�

Mrówki Faraona zwalczone
Prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej Emit 
przy ul. Żeromskiego 
przyznaje, że kilkumiesięczna 
walka z rudymi mrówkami 
Faraona przyniosła efekt. 
Zadziałały pułapki 
na mrówki.

– Od kilku tygodni nie mam in-
formacji od lokatorów, że nadal 
mają problem z mrówkami – in-
formuje nas Marek Kubicki, pre-
zes spółdzielni. – Na środki che-
miczne na insekty wydaliśmy ok. 
3 tys. zł. 

Na początku września pisali-
śmy o inwazji robactwa w bloku 
przy os. Żeromskiego 15b. Mró-
wek faraona było w mieszkaniach 
tak dużo, że utrudniały życie 
i funkcjonowanie mieszkańców. 
Chodziły po mieszkaniu swoimi 
ścieżkami, jedna za drugą, nawet 

w czasie dnia. Aby pozbyć się ro-
bactwa, cały blok został spryska-
ny na wysokość 1 metra od ziemi, 
każda z 20 rodzin dostała po kilka 
specjalnych pułapek na mrówki. 
Dodatkowo wyłożono je w kory-
tarzach i piwnicy. 

Pułapki na mrówki to rodzaj 
pokarmu zwabiającego insekty, 
który jest przenoszony do gniazda 
i dopiero po jakimś czasie powo-
duje umieranie insektów. Proces 
ten trwa ok. 3 miesięcy. Dodatko-
wo mieszkańcy otrzymywali spe-
cjalne spraye, które działały punk-
towo.

Wygląda na to, że inwazja mró-
wek została zatrzymana. Chłód na 
dworze też nie sprzyja rozmnaża-
niu się insektów. Na wiosnę się 
okaże, czy mrówki znów się nie 
uaktywnią. Dlatego warto profi -
laktycznie nadal ustawiać pułapki, 
by nie pozwolić na ich rozmnaża-
nie się.  dag

Gmina Pacyna�|�I�sesja�rady�VIII�kadencji

Wszystko po staremu
dokończenie ze str. 5
Na stanowisko przewodniczą-

cego rady zgłoszono tylko Stani-
sława Kołodziejczyka, dotychcza-
sowego przewodniczącego rady, 
który pełni funkcję od kilku ka-
dencji. Radna Marzena Woźniak 
poprosiła, by kandydat zaprezen-
tował swoją osobę, gdyż nowi rad-
ni mogą go nie znać. 

– Mój program jest taki jak 
klubu Wspólna Gmina-Wspól-
na Sprawa – mówił krótko Sta-
nisław Kołodziejczyk. – Jestem 
znaną osobą, a mój program jest 
znany, zbieżny z programem na-
szego klubu.

W głosowaniu tajnym, które 
przebiegało zgodnie z procedu-
rą, kandydaturę Stanisława Koło-
dziejczyka poparli wszyscy radni.

– Dziękuję, że państwo jedno-
głośnie poparliście moją osobę 
– dziękował Stanisław Kołodziej-
czyk. – To mobilizuje mnie do 

jeszcze lepszej pracy. Chcę współ-
pracować ze wszystkimi radnymi 
dla dobra gminy – mówił.

W głosowaniu tajnym wybra-
no też zastępcę przewodniczące-
go. Po raz kolejny wybrano Ma-
rię Obidowską, która była jedyną 
kandydatką i również uzyskała 
poparcie 15 radnych.

– Dziękuję za poparcie. Byłam 
wiceprzewodniczącą rady przez 
2 kadencje. W czasie tej trzeciej 
kadencji będę pracować nie go-
rzej, a jeszcze lepiej – obiecywała.

Wójt Krzysztof Woźniak też 
złożył ślubowanie i dziękował za 
poparcie w wyborach.

Następnie, w głosowaniu jaw-
nym, zgodnie z przepisami, 
w imiennym głosowaniu wybrano 
następujący skład Komisji Rewi-
zyjnej: Agnieszka Zgieb, Alojzy 
Ciećwierz, Rafał Walczak, Gra-
żyna Tarka i Stanisław Bębenista. 
 dag
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Gmina Oporów�|�I�sesja�Rady�Gminy

Przewodniczącym nadal  
Marcin Kraśkiewicz.  
Transmisja na żywo urwana

Zgonie z nowymi przepisa-
mi I sesja Rady Gminy Oporów 
była transmitowana na żywo. 
Gmina musi jeszcze popracować 
nad jakością nagrywanego filmu  
z obrad sesyjnych. Do poprawy 
jest zwłaszcza dźwięk.

Największy mankament na-
grania polegał na tym, że po 
przerwie, gdy radni decydowali 
o wysokości wynagrodzenia wój-
ta Roberta Pawlikowskiego, nie 
było już dźwięku, był tylko ob-
raz. Zgodnie z ustawą samorzą-
dową teraz każda sesja z obrad 

rajców będzie transmitowana na 
żywo i każdy mieszkaniec w do-
wolnej chwili będzie mógł ją so-
bie obejrzeć, a nawet cofnąć na-
granie, by dobrze wsłuchać się  
w wypowiedzi.

Na stronie BIP Urzędu Gminy 
Oporów, w zakładce Rada Gminy 
Oporów, można znaleźć zakładkę, 
udostępniającą obejrzenie filmu  
z sesji obrad .

Transmisję można też znaleźć 
na stronie youtube, wpisując do 
wyszukiwarki I sesja Rady Gminy 
Oporów.  str. 9

Gmina Bedlno�|�Inicjatywa�kandydata�na�radnego�nie�umarła�po�wyborach

A jednak można!
Radny Tomasz Ryczkowski, wybrany na 
 radnego w gminie Bedlno w okręgu nr 3 
(Wojszyce Kolonia, Groszki, Wyrów)  
z listy PiS, powiadamia, że dotrzymał słowa: 
swoją dietę radnego będzie przekazywał  
na potrzeby uboższych dzieci i młodzieży

Powiadomił o tym na Facebo-
oku. Przytaczamy tu niemal bez 
skrótów jego informację.

Pacta sunt servanda, czyli ła-
cińska zasada, polegająca na tym, 
że umów należy dotrzymywać. 
W kampanii wyborczej złoży-
łem mieszkańcom mojego okrę-
gu obietnicę, dotyczącą „wyna-
grodzenia” radnego. Wszystkie 
pieniądze, które otrzymam jako 
radny, przekażę na wsparcie dzie-
ci i młodzieży do 18 roku życia  
z mojego okręgu. Dziś była pierw-
sza sesja Rady Gminy Bedlno  
i otrzymałem za nią 221 zł (bardzo 

wysoka stawka godzinowa – sesja 
trwała 2 godziny).

W tym tygodniu znów „ruszy-
łem w teren” (podobnie jak przed 
wyborami) i w większości spi-
sałem już naszych najmłodszych 
mieszkańców (myślę, że już w 75-
80%). Zostały mi jeszcze w więk-
szości dzieci z Groszek, kilka do-
mów w Ruszkach (bo nikogo nie 
było w domu) i dwa domy w Wy-
rowie. Ze wszystkimi rodzicami 
ustaliliśmy „fizyczną” formę wy-
płaty tego kieszonkowego. 

W związku z tym, że radni 
będą mieć płacone za sesje i za 

pracę w komisjach (nie ma stałej 
pensji, ani podstawy), to sam nie 
wiem, ile tych pieniędzy będzie 
w miesiącu. 

Dzieci korzystających z tego 
„kieszonkowego” będzie mniej 
więcej 60, dlatego żeby nie wy-
płacać po kilka złotych miesięcz-
nie dzieciakom, znaleźliśmy  
z rodzicami inne rozwiązanie 
(nawet tak w kampanii się uma-
wialiśmy). Będę przez cały rok 
zbierać te pieniądze (oczywiście 
będę Was o tym informować w 
Internecie), potem całą sumę po-
dzielę przez liczbę dzieci i wte-
dy je wypłacę. I tak będzie 5 razy  
w tej kadencji, bo kadencje są te-
raz 5-letnie.

P.S. (...) Jestem już po spo-
tkaniu z druhami z OSP Bedl-
no – rozmawialiśmy o współpra-
cy i pomocy dla tej zapomnianej 
przez poprzednią władzę jednost-
ki. (...)1.12.2018 o godz. 17:00 

planuję zorganizować spotkanie 
z mieszkańcami sołectwa Wy-
rów (będą jeszcze o tym miesz-
kańcy poinformowani – przejadę 
się z zaproszeniem po sołectwie), 
a 08.12.2018 r. planowałem zor-
ganizować spotkanie w sołec-
twie Groszki. Poprosiłem Panią 
Sołtys o udostępnienie mi świe-
tlicy wiejskiej. Pani Sołtys poin-
formowała mnie, że jest problem 
i w sali nie ma prądu. Pani, która 
mieszka po sąsiedzku jest gotowa 
„udostępnić” mi „trochę” światła, 
bo tak zawsze oświetla się świe-
tlicę wiejską w Groszkach. Poin-
formowałem o tym Panią Sołtys 
i czekam na odpowiedź odnośnie 
świetlicy.

WNIOSEK?: Wbrew temu 
co niektórzy mówili – Nie zapo-
mniałem o swoich wyborcach po 
wyborach. 

Pozdrawiam
Tomasz Ryczkowski

Gmina Bedlno�|�Będzie�remont�elewacji�budynku�oSP�Pniewo

Przetarg rozstrzygnął  
jeszcze wójt Krzysztof Kołach
Niemalże rzutem na taśmę 
został rozpisany przetarg  
na remont elewacji strażnicy 
OSP Pniewo. Otwarcie ofert 
nastąpiło 15 listopada,  
już po wyborach 
przegranych przez wójta 
Krzysztofa Kołacha. 

21 listopada stary wójt roz-
strzygnął przetarg, w którym naj-
korzystniejszą ofertę złożył Jacek 
Stępień z Pniewa prowadzący fir-
mę Usługi Remontowo-Budowla-
ne. Zadeklarował, że wykona za-
danie za 55.000 zł, czyli za kwotę 
jaką urząd zabezpieczył w budże-

cie. O zlecenie zabiegały cztery 
firmy. Firma Remontowo-Budow-
lana „Mały” ze Skępego deklaro-
wała, że wykona przedsięwzięcie 
za 94.710 zł, Energa-Bud z Olesz-
cza chciała podjąć się zadania 
za 94.124 zł, a Modern Dom ze 
Skierniewic za 116.235 zł. Wszy-
scy oferenci deklarowali 30 mie-
sięcy gwarancji.

W ramach przedsięwzięcia fir-
ma ma zaprawić pęknięcia na ele-
wacji oraz ułożyć 825 metrów 
kwadratowych tynku silikono-
wego. Zaplanowano też wymia-
nę obróbek blacharskich parape-
tów – 100 m2, wymianę rynien na 
długości 50 m. Na czerwono zo-

staną pomalowane drzwi garażo-
we, o łącznej powierzchni 40 m2. 
Ponadto na strażnicy pojawi się 
czerwony pas o szerokości me-
tra z dużym białym napisem OSP 
Pniewo. 

Zgodnie z przetargiem prace 
miały być wykonane do 14 grud-
nia. Umowę na wykonanie in-
westycji będzie podpisywać już 
nowy wójt Józef Ignaczewski. 
– Właśnie dostałem dokumenty  
w tej sprawie. Wszystko przeana-
lizuję. 

Teraz elewacja strażnicy jest 
mocno zniszczona, drzwi garażo-
we zardzewiałe, a napis na czer-
wonej tablicy słabo widoczny.  dag

Do połowy grudnia strażnica OSP Pniewo ma zyskać nową elewację. zadanie�zrealizuje�już�nowy�wójt��
Józef�Ignaczewski.
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Żychlin |�Grunt�częściowo�wykupiony

Bliżej do praw własności
W środę 14 listopada 
Spółdzielnia Mieszkaniowa 
odkupiła grunt pod blokiem 
przy ul. Traugutta 18, który 
należał do spadkobierców 
rodziny Szemrajów.

Spisano akt notarialny, a spół-
dzielnia stała się większościowym 
udziałowcem nieruchomości na 
której stoi blok. Teraz spółdziel-
nia musi odkupić mniejszą część 
udziałów, należącą do gminy Ży-
chlin. Przypomnijmy, że uregulo-
wanie własności gruntu, na któ-
rym wybudowano przed laty blok 
Traugutta 18, było możliwe dzię-
ki scedowaniu praw do nierucho-
mości przez 23 spadkobierców, na 
jedną osobę.

– 14 listopada podpisaliśmy akt 
notarialny. Zapłaciliśmy 63.708 
zł za działkę o powierzchni 868 
metrów kwadratowych – mówi 
Piotr Jarosz, prezes spółdzielni. 
– Po tygodniu zostaliśmy wpisa-
ni do ksiąg wieczystych w Kutnie 

jako większościowy udziałowiec 
nieruchomości. Już wystąpiłem  
z pismem do gminy, by ta podjęła 
działania zmierzające do odsprze-
dania nam pozostałej niewielkiej 
części nieruchomości (jak poli-
czyliśmy jest to ok. 79 metrów 
kwadratowych – przyp. red.).

Jak wyjaśnia prezes, droga do 
tego, by mieszkańcy mogli swoje 
mieszkania przekształcać we wła-
snościowe, jest jeszcze długa. Po 
odkupieniu gruntu od gminy, spół-
dzielnia musi 2 działki, na których 
stoi blok, przekształcić w księgach 
wieczystych w jedną księgę. Do-
piero wtedy zarząd spółdzielni po-
dejmie uchwałę w przedmiocie 
ustanowienia odrębnej własności. 
Po uprawomocnieniu się uchwa-
ły możliwe będzie przekształcanie 
praw własnościowych lokatorów.

– Mam nadzieję, że w II kwar-
tale 2019 roku wszystkie procedu-
ry zostaną zakończone, a miesz-
kańcy będą mogli przekształcać 
swoje mieszkania na własnościo-
we – dodaje prezes.  dag

Luszyn�|�Kościół�parafialny

Nabożeństwo ekumeniczne pamięci poległych
W piątek 16 listopada o godz. 

16.00 w kościele parafialnym  
w Luszynie po raz pierwszy zo-
stało odprawione nabożeństwo 
ekumeniczne, czyli takie któ-
re było odprawiane przez miej-
scowych księży katolickich: 
proboszcza parafii Luszyn ks. 
Dariusza Bujaka i proboszcza pa-
rafii Pacyna ks. Zbigniewa Cie-
chomskiego oraz proboszcza pa-

rafii ewangelicko-augsburskiej  
z Kutna ks. Szymona Czembora.

Inicjatorami nietypowego na-
bożeństwa była społeczność 
szkolna z SP Pacyna, która w ra-
mach świętowania 100-lecia nie-
podległości oczyściła zaniedba-
ny pomnik żołnierzy poległych 
w czasie I wojny światowej znaj-
dujący się w Luszynie. Pomnik 
upamiętnia ofiary wojny różnych 

krajów i wyznań, również ewan-
gelickiego. 

Szkolna młodzież aktyw-
nie włączyła się w celebrowanie 
mszy świętej. Homilię wygłosił 
ks. Szymon Czembora. 

– W kazaniu podkreślił, że 
naszym obowiązkiem jest mo-
dlić się za tych, którzy poświę-
cili swoje życie, by wyzwolić 
naszą ojczyznę – mówi Jacek 

Studziński, nauczyciel z SP Pa-
cyna. – Podkreślał, że trzeba dbać  
o groby naszych bohaterów, któ-
re często są zapomniane. Prze-
kazał słowa pozdrowienia od Bi-
skupa Diecezji Mazurskiej ks. 
Pawła Hause. Podziękował ks. 
Dariuszowi Bujakowi i ks. Zbi-
gniewowi Ciechomskiemu oraz 
młodzieży za wspólną modlitwę.  
 dag

W połowie 2019 roku lokatorzy Traugutta 18 będą�mogli�
przekształcać�swoje�lokale�we�własnościowe.
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Słowo Boże czytali uczniowie z szkoły w Pacynie.��
Na�zdjęciu�Maja�Wiercińska�z�Luszyna.

Homilię wygłosił proboszcz parafii ewangelicko-augsburskiej  
ks.�Szymon�Czembora.
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Gmina Kocierzew Południowy |�Pierwsza�sesja�w�nowej�kadencji�

Marek Borkowski przewodniczącym rady 
Można było przypuszczać, że Komitet Wyborczy 
PiS, który zdobył aż 9 mandatów w Radzie Gminy 
Kocierzew Płd., będzie chciał ulokować 
swoich radnych na najważniejszych stanowiskach. 
Podczas pierwszej sesji, 22 listopada, 
na przewodniczącego i wiceprzewodniczących zostali 
wybrani reprezentanci tego właśnie ugrupowania.

Była to pierwsza w historii tej 
gminy sesja transmitowana onli-
ne w internecie, ale to nie obec-
ność kamer podgrzewała atmos-
ferę obrad. 

Przypomnijmy, że w wyborach 
na wójta gminy Kocierzew Płd.
z przewagą 395 głosów Agniesz-
ka Wojda (KWW Zgoda w gmi-
nie Kocierzew Płd.) wygrała 
z Maciejem Kanią (KW PiS). 
W czwartek wójt Agnieszka Woj-
da złożyła uroczyste ślubowanie, 
co jest jednoznaczne z jej zaprzy-
siężeniem na kolejną kadencję. 
Na tej samej sesji przewodniczą-
ca gminnej komisji wyborczej Ju-
styna Scęcelek wręczyła radnym 
i pani wójt zaświadczenia o wybo-
rze. – Gratuluję wszystkim wybra-
nym. Mam nadzieję, że tak jak po-
przednia kadencja upłynęła nam 
w zgodzie, tak i teraz będziemy 
zgodnie przez te 5 lat współpraco-
wać – powiedziała wójt. 

piS przejmuje stery 
w radzie 
Największe emocje wzbudziły 

wybory przewodniczącego i wice-

przewodniczących rady. Podczas 
wyborów na przewodniczącego 
rady zgłoszono trzy kandydatu-
ry: Marka Borkowskiego (KW 
PiS), Tadeusza Trakula (KWW 
Zgoda w gminie Kocierzew Płd.) 
i Henryka Gruziela (KWW Zgo-
da w gminie Kocierzew Płd.), ale 
tylko pierwsza z nich została za-
akceptowana przez osobę nomi-
nowaną. W głosowaniu na stano-
wisko przewodniczącego Marek 
Borkowski uzyskał 10 głosów po-
parcia (4 przeciw, 1 nieważny). 

– Chciałbym podziękować 
wszystkim, którzy oddali na mnie 
swój głos. Jest to duże zaskocze- nie, nie wiem czy podołam, będę 

się starał, żeby było jak najle-
piej, żeby, tak jak pani wójt to po-
wiedziała, scalić tą radę, mimo 
tych kilku głosów przeciwnych, 
żeby też nie czuli się odrzuceni. 
Na ile potrafi ę i na ile będę w sta-
nie, wszystko będę robił dla do-
bra gminy i mieszkańców – po-
wiedział nam Marek Borkowski 
w przerwie sesji. 

Henryk Gruziel odmówił kan-
dydowania na przewodniczące-
go rady, tłumacząc, że aby objąć 
to stanowisko, trzeba mieć czas 
i cierpliwość, dodał też, że osoba, 
która się tego podejmie powinna 
robić wszystko, by gminę jedno-
czyć. 

Największym zaskoczeniem 
sesji była jednak odmowa kandy-
dowania ze strony Tadeusza Tra-
kula, radnego czterech kadencji, 
w ostatniej przewodniczącego. 
– Byłem jedną kadencję i uzna-
łem, że wystarczy – skomentował 
krótko w rozmowie z nami. 

Osoby obecne na sesji z zain-
teresowaniem śledziły przebieg 
obrad. – Polityka wróciła do Ko-
cierzewa – dało się słyszeć wśród 
sołtysów. 

W głosowaniu na I wiceprze-
wodniczącego udział wzięli 
Wojciech Milczarek (KW PiS) 
i Sylwia Gładka (KWW Zgo-
da w gminie Kocierzew Płd.). 
Z wynikiem 8 do 5 głosów 
(1 nieważny) wygrał radny PIS. 
W wyborach na II wiceprzewod-
niczącego radna Jadwiga Wróbel 

(KW PiS) nie miała konkurencji, 
stanowisko objęła z 10 głosami 
poparcia (3 przeciw i 2 nieważ-
ne). 

kto w komisjach? 
Podczas tej samej sesji radni 

porozumieli się co do składu sta-
łych komisji w radzie. 

W Komisji, Oświaty, Kultury 
i Spraw Społecznych pracować 
będą Agnieszka Michalak, Adam 
Woliński, Grzegorz Kupiec, Ta-
deusz Łukawski i jako przewod-
niczący komisji Wojciech Milcza-
rek (KW PiS). 

W skład Komisji Gospodarki 
i Finansów wejdą radni: Aleksy 
Kosmala, Andrzej Siekiera, Beata 
Gładka i jako przewodnicząca ko-
misji Jadwiga Wróbel (KW PiS).

W Komisji Rewizyjnej za-
siadać będą Tadeusz Trakul, Mi-
rosław Bieguszewski, Monika 
Kapusta, Sylwia Gładka i jako 
przewodniczący komisji Henryk 
Gruziel (KWW Zgoda w gminie 
Kocierzew Płd.). 

Ustalono też, że w skład no-
wej Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji wejdą przewodniczący 
wszystkich pozostałych komisji, 
czyli Wojciech Milczarek, Jadwi-
ga Wróbel i jako przewodniczący 
Henryk Gruziel. 

Kolejna sesja odbędzie się już 
w piątek 30 listopada, a poprzedzą 
ją posiedzenia komisji stałych. 

Ślubowanie radnych�gminy�Kocierzew�Płd.�

Przewodnicząca gminnej komisji wyborczej Justyna Scęcelek 
wręcza�Tadeuszowi�Trakulowi�zaświadczenie�o�wyborze�na�radnego�
w�nowej�kadencji.�

RZUT OKIEM�|�PRoSTo�NA...�DRzEWo�

Podczas pierwszej sesji Rady Gminy Kocierzew Płd. w nowej kadencji radny Mirosław Bieguszewski 
z Jeziorka zwrócił uwagę na pasy namalowane w tej miejscowości na drodze powiatowej Ruszki 
– Kompina. –�Pani�wójt,�czy�droga�Ruszki�–�Kompina�została�już�skończona?�–�zapytał�pod�koniec�sesji.�Gdy�
usłyszał,�że�tak,�polecił�przyjrzeć�się�przejściu�dla�pieszych�przy�remizie�oSP�w�Jeziorku.�Jeśli�zdecydujemy�się�
przejść�po�nim�na�drugą�stronę�drogi,�to�wyjdziemy�prosto�na�drzewo.�Rozwiązanie�jest�nie�tylko�nieprzemyślane,�
ale�i�niebezpieczne.�Droga�Ruszki�–�Kompina�była�niedawno�modernizowana�przez�powiat,�przy�wsparciu�gmin.�aa�

aGnieSzka
antoSiewiCz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Największym�
zaskoczeniem�sesji�
była�jednak�
odmowa�
kandydowania�
ze�strony�Tadeusza�
Trakula,�radnego�
czterech�kadencji,�
w�ostatniej�
przewodniczącego.
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Gmina Bedlno�|�Międzyszkolny�konkurs�patriotyczny�w�Żeronicach

Recytowali i śpiewali
Szkoła Podstawowa 
w Żeronicach  
była organizatorem 
Międzyszkolnego Konkursu 
„Dla Niepodległej”,  
który składał się  
z Międzyszkolnego 
Konkursu Recytatorskiego  
i Międzyszkolnego 
Konkursu Piosenki  
i Pieśni Patriotycznej.

Uroczystość odbyła się 7 listo-
pada. Wzięli w nim udział ucznio-
wie ze wszystkich szkół z terenu 
gminy Bedlno.

Uroczystość miała podniosły 
charakter, była swoistą lekcją hi-
storii i patriotyzmu dla młodego 
pokolenia. Słowami poetów i sło-

wami pieśni patriotycznych opo-
wiadali o bohaterach, którzy sto 
lat temu walczyli o wolną Polskę.

Laureatami konkursu recytator-
skiego zostali: I miejsce ex aequo 
zajęły: Izabela Świątkowska (SP 
Plecka Dąbrowa), Julia Czubiak 
(SP Szewce Nadolne) i Maria 
Woźniak (SP Żeronice); II miej-
sce ex aequo zajęli: Julia Tarkow-
ska (SP Plecka Dąbrowa) i Marcel 
Kamiński (SP Żeronice). Trze-
ciego miejsca jury nie przyznało. 
Wyróżnieni zostali: Zuzanna Ra-
dosiewicz (SP Plecka Dąbrowa), 
Natalia Gajewska (SP Plecka Dą-
browa), Wiktoria Grabowska (SP 
Szewce Nadolne), Julia Dominiak 
(SP Szewce Nadolne), Cezary 
Kłos (SP Żeronice) oraz Kacper 
Włodarczyk (SP Żeronice). 

Nagrody w konkursie wokal-
nym jury przyznało w trzech ka-
tegoriach. W kategorii kl. I-III na-
grodzeni zostali: I miejsce – Alicja 
Nikodemiak (SP Szewce Nadol-
ne), II miejsca nie przyznano, III 
miejsce – Bartosz Ratajczyk (SP 
Szewce Nadolne), wyróżniony 
został Zespół Wokalny ze Szkoły 
w Żeronicach.

W kategorii solistów z klas IV 
– VIII najwyżej oceniono występ 
Julii Trusińskiej (Szkoła Podsta-
wowa w Pniewie), II miejsce wy-
śpiewała Zuzanna Szczapa (SP  
w Pleckiej Dąbrowie), III miejsce 
ex aequo – Tobiasz Kopczyński 
(SP w Pleckiej Dąbrowie) i Bar-
tłomiej Gołębiewski (SP w Żero-
nicach). Wyróżnienia przyznano 
Zuzannie Gajek (SP w Żeroni-

cach) oraz Natalii Stasiak (Gim-
nazjum w Bedlnie). 

W kategorii trzeciej ocenio-
no zespoły. I miejsce zajął Zespół  
z SP w Pleckiej Dąbrowie, II tercet 
z SP w Szewcach Nadolnych, III 
miejsce duet z Gimnazjum w Be-
dlnie. Wyróżnienia przyznano dla 
duetu z SP w Bedlnie oraz kwar-
tetu z SP w Szewcach Nadolnych.

Laureaci otrzymali nagro-
dy książkowe, artykuły biuro-
we oraz komputerowe. Pozostali 
uczestnicy otrzymali drobne upo-
minki, które zakupione zostały 
przez Radę Rodziców SP w Że-
ronicach oraz zostały przekazane 
przez sponsorów. Na koniec było 
pamiątkowe zdjęcie laureatów 
Międzyszkolnego Konkursu „Dla 
Niepodległej”.  dag

W międzyszkolnym konkursie „Ku Niepodległej” wzięło�udział�blisko�50�uczniów�ze�wszystkich�szkół�gminy�Bedlno.
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Żychlin
Sylwester w ŻDK

Od 12 listopada w Żychlińskim 
Domu Kultury pod numerem 24-
351-20-57 trwają zapisy na Syl-
westra 2018/2019. Cena 350 zł od 
pary. Do tańca ma przygrywać ze-
spół Flesz. Organizatorzy zapew-
niają 4 dania gorące, zimne prze-
kąski, ciasto, tort o północy oraz 
kawę, herbatę i zimne napoje.  dag

Żychlin – Zgierz�|�V�Wojewódzki�Festiwal�Wokalny�„Cantus”

Wokalne sukcesy uczennic z Żychlina
Dwie uczennice z Żychlina: 

Weronika Mrozowicz, uczenni-
ca Liceum Ogólnokształcącego 
im. Adama Mickiewicza i Maja 
Król, uczennica SP nr 2 im. Jana 
Pawła II, przygotowane przez na-
uczycielkę muzyki i przedmiotów 
artystycznych Agnieszkę Waw-
rzyniak, odniosły sukces podczas 
V Wojewódzkiego Festiwalu Wo-
kalnego Dzieci i Młodzieży „Can-
tus”, organizowanego przez Wo-
jewódzki Ośrodek Doradztwa 
Nauczycieli w Zgierzu.

Weronika Mrozowicz, któ-
ra zaśpiewała piosenkę „Pamięć”  
z musicalu A.L. Webbera „Koty”, 
zajęła II miejsce, zaś Maja Król 
wyśpiewała wyróżnienie. Maja 
zaprezentowała piosenkę Piotra 
Rubika „Mój dom”.

Rok wcześniej Weronika rów-
nież zajęła II miejsce, a Maja III 
miejsce. Dwa lata temu, w 2016 

roku, Weronika Mrozowicz, wte-
dy uczennica Gimnazjum w Ży-
chlinie im. Adama Mickiewicza, 
zaśpiewała „Człowieczy los”, za 
co otrzymała wyróżnienie. Wtedy 
też w kat. solistów 10-12 lat Maja 
Król, uczennica SP 2 w Żychlinie, 

za wykonanie utworu „Alleluja”  
z filmu „Shrek” zajęła III miejsce. 

Przypomnijmy, że w tym sa-
mym konkursie startował i wy-
grywał Wojciech Dzwonkowski, 
dziś student Akademii Muzycznej  
w Łodzi.  dag

Maja Król
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Weronika Mrozowicz

Żychlin�|�Dom�Kultury

Śmiechokalipsa
Żychliński Dom Kultury za-

prosił do Żychlina Kabaret No-
waków, którzy przyjadą z wi-
dowiskiem „Śmiechokalipsa”. 
Kabaret wystąpi 16 grudnia o go-
dzinie 16.00. Bilety już w sprzedaży  
po 35 zł od osoby. W tym roku 
kabaret obchodzi 10-lecie istnie-

nia. W jego skład wchodzi trój-
ka młodych zielonogórskich ar-
tystów: Adrianna Borek – kobieta 
potrafiąca wcielić się w każdą po-
stać, Tomasz Marciniak i Kamil 
Piróg. Artyści zapewniają, że bę-
dzie dużo dobrego humoru i zaba-
wy.  dag

Żychlin |�Dom�Kultury

Konkurs na kartkę 
Bożonarodzeniową
Żychliński Dom Kultury 
ogłosił konkurs plastyczny 
na „Świąteczną Kartkę 
Bożenarodzeniową”  
dla przedszkolaków 
i dzieci klas I-III.

Nagrodą będzie wydrukowa-
nie prac w formie pocztówki, po 
30 kartek dla każdego z laureatów 
obu kategorii. Prace trzeba skła-
dać w ŻDK do 5 grudnia.

Ogłoszenie wyników i wrę-
czenie nagród nastąpi 9 grudnia,  
o godz. 16.00, podczas jarmarku 
bożenarodzeniowego.

Każdy uczestnik może złożyć 
jedną pracę wykonaną dowolną 
techniką graficzną lub plastycz-
ną płaską, na formacie A4. Praca 

musi być opisana i zawierać: imię 
i nazwisko ucznia, wiek i grupę 
lub klasę, przedszkole lub szkołę, 
imię i nazwisko rodzica i opieku-
na z numerem telefonu.

Prace będzie oceniać komi-
sja powołana przez organiza-
tora. Członkowie komisji będą 
uwzględniać pomysłowość, na-
wiązanie do tradycji, walory arty-
styczne i estetykę wykonania prac. 

– W tym roku nie będzie tra-
dycyjnych nagród książkowych  
– mówi Magdalena Rzeźnicka, 
dyrektor domu kultury w Żychli-
nie. – Najlepsze kartki, które zdo-
będą I, II i III miejsca, zostaną wy-
drukowane w formie pocztówek, 
które uczestnicy będą mogli prze-
kazać swoim najbliższym.  dag

Gmina Oporów�|�I�sesja�Rady�Gminy

Przewodniczącym nadal  
Marcin Kraśkiewicz.  
Transmisja na żywo urwana

dokończenie ze str. 7

przewodniczący  
bez zmian
I sesję Rady Gminy Oporów 

otwierał radny senior Włodzi-
mierz Kiełbasa. Przewodniczą-
ca Gminnej Komisji Wyborczej 
rozdała radnym zaświadczenia, 
że zostali radnymi, po czym każ-
dy z radnych złożył ślubowanie. 
W skład komisji skrutacyjnej, 
która liczyła głosy w wyborach 
na przewodniczącego rady we-
szli: Andrzej Stefaniak, Bogu-
miła Laska i Ewa Pruszkowska. 
Zgłoszono tylko jednego kandy-
data Marcina Kraśkiewicza, któ-
ry w poprzedniej kadencji też 
był przewodniczącym rady. Nie-
spodzianek nie było. 13 radnych 
poparło jego kandydaturę, 2 było 
przeciwnych. 

Dalsze prowadzenie sesji od 
seniora Włodzimierza Kiełbasy 
przejął Marcin Kraśkiewicz.

Na wiceprzewodniczącego 
rady zgłoszono Daniela Wiśniew-
skiego. Jego kandydaturę poparli 
wszyscy radni. – Dziękuję za po-
parcie i zaufanie jakim mnie pań-
stwo obdarzyliście. Postaram się 

nie zawieść tego zaufania – mówił 
Daniel Wiśniewski.

Na stanowisku wiceprzewodni-
czącego rady zastąpił Anitę Wor-
kowską, która tym razem jest tyl-
ko radną bezfunkcyjną, gdyż jest 
w opozycji. Do rady dostała się  
z KWW Czas na Zmiany.

Gratulacje i kwiaty dla 
wójta
Zgodnie z procedurą ślubowa-

nie złożył też wójt Robert Paw-

likowski. – Gratuluję wyboru 
wójtowi – mówił przewodniczą-
cy Marcin Kraśkiewicz. – W po-
przednich dwóch kadencjach wójt 
pokazał, że jest odpowiedzialny  
i dba o interes gminy i mieszkań-
ców. Przed nami kolejna kadencja, 
która zapowiada się pracowicie. 

Przewodniczący na ręce wójta 
złożył kwiaty. – Chciałbym pogra-
tulować radnym, którzy wygrali  
w wyborach, by służyć mieszkań-
com – mówił Robert Pawlikowski. 
– Mogę się pochwalić, że przez 8 
lat wyprzedziliśmy blisko 2.000 
gmin z Polsce, przed nami jeszcze 
500 gmin.

pensja wójta
Przewodniczący rady zapropo-

nował, by wójt przygotował pro-
jekt uchwały w sprawie jego wy-
nagrodzenia, na dotychczasowym 
poziomie. Wynagrodzenie wójta 
było korygowane 27 czerwca 2018 
r., zgodnie z wymogami ustawo-
dawców rządowych. Zarządzono 
przerwę. Po przerwie wznowiono 
obrady i w drodze uchwały wyna-
grodzenie wójta pozostało na do-
tychczasowym poziomie, czyli 
wynosi 9.580 zł.  dag

Gmina Pacyna |�Droga�powiatowa

Będzie przetarg  
na dokumentację

Jak informuje Paweł Warabie-
da, kierownik Wydziału Drogo-
wnictwa Starostwa Powiatowego 
w Gostyninie, wkrótce zostanie 
ogłoszony przetarg na opracowa-
nie dokumentacji na moderniza-
cję mostu na rzece Przysowa wraz 
z odcinkiem 1.600 m drogi powia-
towej ze Skrzeszew do Sejkowic. 
Realizacja inwestycji zaplanowa-
na jest w 2019 roku. – Kończymy 
opracowanie specyfikacji przetar-
gowej i jeszcze w tym tygodniu 
ogłaszamy przetarg na opracowa-
nie dokumentacji – mówi Paweł 
Warabieda. 

Droga powiatowa jest skrótem 
pomiędzy Skrzeszewami, a Sej-

kowicami i Pacyną. To najkrót-
sza droga do kościoła i do szko-
ły w Pacynie. To odcinek ok. 4-5 
km. Tędy też jeździ gminny au-
tobus dowożący dzieci do szkoły 
i przedszkola. Nie dość, że dro-
ga jest bardzo wąska, to po latach 
użytkowania niebezpiecznie się 
wybrzuszyła, gdyż boczne pasy 
drogi zagłębiły się. Różnica po-
ziomów w niektórych miejscach 
sięga 20 cm. Do tego w wielu 
miejscach wciąż powstają dziu-
ry. Cząstkowe naprawy niewiele 
już poprawiają stan nawierzchni. 
Kompleksowy remont drogi po-
wiatowej jest bardzo potrzebny dla 
lokalnej społeczności.  dag

W�poprzednich�
dwóch�kadencjach�
wójt�pokazał,�że�jest�
odpowiedzialny��
i�dba�o�interes�gminy�
i�mieszkańców.�Przed�
nami�kolejna�kadencja,�
która�zapowiada�się�
pracowicie.

Marcin Kraśkiewicz 
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Bolimów�|�Duża�podwyżka�od�1�stycznia

Dużo drożej za odpady
13 listopada, na ostatniej w kadencji 2014 – 2018 sesji, radni gminy Bolimów podjęli uchwałę 
o podniesieniu wysokości opłat za odbiór i utylizację odpadów komunalnych zbieranych 
z posesji mieszkalnych. Od 1 stycznia najpopularniejsza opłata, za odpady posegregowane, 
wzrośnie z dotychczasowych 9,5 zł na 14,44 zł, czyli prawie o 5 zł od osoby.

Podniesienie opłat wymusił 
fakt, że w przetargu złożona zo-
stała jedna oferta, znacznie wyż-
sza niż w ubiegłym roku. Nie 
wszyscy radni poparli uchwa-
łę: Jan Muszyński i Jan Hubert 
głosowali przeciwko, zaś Karol 
Urbański wstrzymał się od gło-
su. Ten pierwszy jest krytycznie 
nastawiony nie tylko do wysoko-
ści przyjętej opłaty za odpady, ale 
i sposobu jej uchwalenia. – Nie 
byłbym przeciwny uchwale, gdy-
byśmy podnieśli opłaty o 2 zł na 
osobie, ale 5 zł to zbyt wiele, dla 
wielu mieszkańców gminy będzie 
to poważny problem – powiedział 
nam. Jak zauważa, na sesji było 
obecnych 10 radnych spośród 15. 
Uchwała przeszła 7 głosami, czyli 
poparciem mniej niż połowy skła-
du rady.

Radny Jan Hubert zwrócił uwa-
gę, że za uchwałą głosowała stara 
rada, a z konsekwencjami i nega-
tywnym oddźwiękiem w społe-
czeństwie zmierzy się nowa i to 
dosłownie, bo nie będzie w niej 
aż 11 radnych z minionej kaden-
cji. Jego opinia w sprawie tej 
jest równie krytyczna jak radne-
go Muszyńskiego. – Uważam, 
że najpierw gmina powinna po-
informować na zebraniach wiej-
skich mieszkańców, jaka jest sytu-
acja, wyjaśnić skąd ta podwyżka. 
Wzrost opłat od osoby o 5 zł to 
poważne obciążenie, które zrodzi 
dla gminy poważne konsekwencje 
– mówi.

Obaj radni przewidują, że skut-
kiem uchwały będzie wzrost licz-
by osób, które nie płacą za odbiór 
odpadów i od których gmina pró-
buje odzyskać pieniądze. Obec-
nie zalegających z opłatami jest 
ok. 326 osób (zarówno właścicie-

li posesji mieszkalnych jak i dzia-
łek rekreacyjnych) na łączną kwo-
tę 65 tys. zł.

znieść obowiązkową 
rejonizację
Radny Jan Muszyński idzie da-

lej, uważa, że urzędnicy gminy 
widząc, że opłaty za odpady rosną 
w sąsiednich gminach, winni szu-
kać rozwiązania, które pozwoliło-
by uniknąć tak drastycznej pod-
wyżki. Sposobem, jego zdaniem, 
byłoby wystąpienie do Urzę-
du Marszałkowskiego w Łodzi 
z wnioskiem o dopuszczenie moż-
liwości odstąpienia od wymogu 
dostarczania odpadów do zakładu 
zagospodarowania w Krzyżanów-
ku pod Kutnem, którego właści-
cielem jest niemiecka spółka Tön-
smeier. W związku z rejonizacją 
jest to jedyny zakład, gdzie odpa-
dy z gm. Bolimów mogą trafi ać. 
Drugim miał być zakład w Pia-
skach Bankowych, ale ten dotąd 
nie powstał, Tönsmeier jest więc 
na rynku monopolistą.

W przypadku gminy Bolimów, 
odpady z jej terenu mogłyby tra-

fi ć do zakładu EkoRegionu, któ-
ry działa za Skierniewicami, więc 
znacznie bliżej. Muszyński mówi 
też, że gmina popełniła błąd ogła-
szając wcześniej przetarg tylko na 
rok, winien on obowiązywać na 
2 lub 3 lata, tak jak ma to miej-
sce w jednej z sąsiednich gmin, 
gdzie dzięki temu stawki jesz-
cze w przyszłym roku nie ulegną 
zmianie i nadal będą na wysoko-
ści 9,5 zł.

Gmina dołoży
Wójt gminy Stanisław Li-

nart powiedział nam, że zdecy-
dował się przedłożyć uchwałę 
o podniesieniu opłat za odpady, 
a nie szukać innego rozwiąza-
nia, jak np. ogłoszenie kolejne-
go przetargu, z prostej przyczy-
ny: oferta mogła być jeszcze 
wyższa, a gmina musi podpi-
sać umowę z odbiorcą odpadów. 
Uznał to za lepsze, a przede 
wszystkim bezpieczniejsze roz-
wiązanie. Zdaje sobie spra-
wę z negatywnego oddźwięku 
wśród mieszkańców, ale nie wi-
dział innego wyjścia. 

Wójt po burzliwej dyskusji na 
komisji zdecydował się przedło-
żyć radnym na sesji stawkę za od-
pady o ponad 1 zł niższą od pier-
wotnych planów. Koszty związane 
z zarządzaniem systemem odbio-
ru i utylizacji odpadów w wysoko-
ści około 41 tys. zł wzięła na siebie 
gmina, choć winno być to pokryte 
z wpływów z opłat. Rozwiązanie 
to może budzić zastrzeżenia orga-
nów nadzoru fi nansowego, w tym 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
ale, jak przyznał wójt, był to jedy-
ny sposób, aby stawkę obniżyć. 
Gmina nie może wziąć na siebie 
pokrycia kosztów funkcjonowania 
samego systemu. 

Wójt zapowiedział, że wystą-
pi do Urzędu Marszałkowskiego 
o zniesienie narzuconej rejoniza-
cji, co powinno wpłynąć na poja-
wienie się konkurencji.

Była przewodnicząca Rady 
Aleksandra Kołosowska powie-
działa nam, że zgodziła się zwo-
łać radnych 13 listopada, bo nie 
widziała sensu, aby to przedkła-
dać w czasie, nowe stawki i tak by 
weszły i na pewno byłyby wyższe 

niż te dotychczas obowiązujące. 
– W samorządzie nie zawsze jest 
kolorowo, czasem trzeba podjąć 
trudną decyzję i kto to miał zro-
bić, nowa rada? Radni poprzedniej 
rady mieli 4 lata doświadczenia 
i uznałam, że najlepiej na nich po-
legać w tej sprawie – powiedziała 
przewodnicząca.

Jan Muszyński powiedział, 
że decyzja rady uderzy w sołty-
sów, którzy roznosić będą powia-
domienia o podwyżce – to oni 
usłyszą słowa krytyki od miesz-
kańców. Zapowiedział, że on po-
wiadomień roznosić nie będzie, 
zaproponował wójtowi, aby zro-
bili to urzędnicy gminy. – Dlacze-
go sołtysi mają obrywać za gminę 
i starą radę? Tym bardziej, że na 
sesji 13 listopada większość z nich 
była wyraźnie przeciwna podwyż-
ce – pyta.

na działkach 
rzadziej odbiór,
za to cena bez zmian
Radni na sesji zgodzili się na 

propozycję wójta Stanisława Li-
narta, aby zdjąć z porządku ob-
rad podjęcie uchwały o przyjęciu 
ryczałtowej stawki za odbiór od-
padów od działkowców z Joachi-
mowa Mogił. Tu stawka miała 
wzrosnąć z obecnych 318,47 zł do 
445 zł rocznie. Już wcześniej jej 
wysokość budziła protesty dział-
kowców i gmina spodziewała się, 
że wybuchną kolejne.

Działkowców denerwuje to, 
że płacą stawkę roczną, podczas 
gdy są na swoich działkach kil-
ka tygodni w roku. Trzeba też 
pamiętać, że odpady z działek są 
odbierane w okresie od kwietnia 
do października. Wobec powyż-
szego, ta część przetargu na od-

biór odpadów została unieważ-
niona.

Wioletta Grebelska z Wydzia-
łu Gospodarczego gminy powie-
działa nam, że postanowiono 
dokonać zmian w regulaminie 
odbioru odpadów i zmniejszyć 
częstotliwość odbioru odpadów 
z działek z jednego razu w ty-
godniu do dwóch razy w mie-
siącu w maju i wrześniu i jedne-
go razu w miesiącu w kwietniu 
i październiku. W czerwcu, lip-
cu i sierpniu będą odbierane jak 
dawniej – raz w tygodniu.

– Do kwietnia mamy dużo cza-
su powinno się udać przeprowa-
dzić procedurę przyjęcia nowe-
go regulaminu, ogłosić przetarg 
i wyłonić wykonawcę – powie-
działa nam urzędniczka. Dzięki 
temu powinno udać się utrzymać 
opłatę na podobnym poziomie jak 
w 2018 roku. 

tomaSz
bartoS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

roSnĄ koSzty, roSnĄ teŻ ilośCi śmieCi
Gmina�Bolimów�otworzyła�
jedyną�ofertę�w�przetargu�
na�odbiór�odpadów�
29�października,�złożyła�ją�
fi�rma�Tönsmeier.�W�części�
dotyczącej�odbioru�ich�od�
mieszkańców�opiewała�na�
642.440�zł�za�cały�2019�rok.�
Dla�porównania�za�rok�2018�
znacznie�mniej,�bo�399.479�zł.
Po�przyjęciu�uchwały�przez�
radnych�13�listopada,�gmina�
rozstrzygnęła�przetarg�na�
korzyść�spółki�Tönsmeier.

W�części�przetargu�dotyczącej�
odbioru�odpadów�z�działek�
rekreacyjnych�ofert�opiewała�
na�116�640�zł,�dla�porównania�
w�2018�roku�–�86.935�zł.
z�informacji�przygotowanej�
przez�Urząd�Gminy�
w�Bolimowie�wynika,�że�na�
terenie�gminy�z�roku�na�rok�
rośnie�ilość�odbieranych�
odpadów,�i�tak:�w�2014�roku�
było�ich�580�ton,�w�2015�
–�615�ton,�w�2016�–�739�ton,�
w�2017�–�848�ton.�tb

Sposobem�byłoby�
wystąpienie�do�Urzędu�
Marszałkowskiego�
w�Łodzi�z�wnioskiem�
o�dopuszczenie�
możliwości�odstąpienia�
od�wymogu�dostarczania
odpadów�do�zakładu
w�Krzyżanówku
pod�Kutnem,�
którego�właścicielem�
jest�niemiecka�spółka�
Tönsmeier.
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Zmniejsz ryzyko
zawału o 95%

Miażdżyca, która przez lata 
podstępem atakowała niemal 
75% społeczeństwa w  każ-
dym wieku, doprowadzając 

do zawałów, udarów i  amputacji kończyn, 
dziś może zostać wyleczona w  kilkanaście 
dni bez żadnej operacji. „9 na 10 osób po 
zastosowaniu preparatu wraca do pełni 
zdrowia już w ciągu 2 tygodni” – informo-
wał na Konferencji Top Medica prof. George 
Braxton, twórca kuracji przeciwmiażdżyco-
wej, która wprost ze Stanów Zjednoczonych 
dotarła właśnie do Polski.

Specjaliści przyznają, że rozwój miażdżycy 
bywa niezauważalny. Warto mieć świado-
mość, że to podstępna choroba, która nie-
pokojące sygnały wysyła dopiero wtedy, gdy 
żyły i  tętnice są zatkane już w połowie! To 
sprawia, że zawał zazwyczaj pojawia się nie-
spodziewanie, w stanie pozornego zdrowia. 
Nie warto lekceważyć nawet drobnych ob-
jawów. Preparat Braxtona powstał po to, by 
zażegnać zagrożenie w  domowym zaciszu, 
bez ingerencji chirurgicznej, w  100% bez-
piecznie i naturalnie.

To dlatego aż 99% osób w wieku 35-75 lat 
po kuracji deklaruje natychmiastową po-
prawę stanu zdrowia, a  ich wyniki badań 
polepszają się z  każdym dniem. Badania 
potwierdziły, że preparat wykazuje 100% 
skuteczność także w zaawansowanym sta-
dium miażdżycy, ratując pacjentów przez 
wszczepieniem by-passów, a  nawet am-
putacją niedotlenionych kończyn.

Odbierz zniżkę na preparat i usuń zatory żylne po 1. zastosowaniu, jak ponad 47 900 osób

„Opatentowana przez nas 
kuracja natychmiast rozbija 
blaszki miażdżycowe zalegające w tętnicach 
i chroni przed utworzeniem się zatoru żylne-
go. Już po zażyciu 1 kapsułki poziom złego 
cholesterolu zostaje obniżony średnio o 55%, 
a krew zaczyna krążyć poprawnie już po 7-10 
dniach, obniżając niemal do zera ryzyko na-
głego zawału, czy udaru”.

kardiolog

ija 
h

Skorzystałam z promocji  i zwalczyłam miażdżycę!y ę
Eugenia K. 81 lat

Działaj szybciej, niż miażdżyca!

Likwidacja monocytów (komórek  
wypełniających się złym cholesterolem)
Rozbicie i zmniejszenie grubości  
blaszki miażdżycowej
Regeneracja, wzmocnienie  
i uelastycznienie ścian żył oraz tętnic

2

3

PREPARAT, KTÓRY ODTYKA ŻYŁY W 24 H

Jeśli masz jakieś pytania, coś budzi Twoją wątpli-
wość, zadzwoń i  zapytaj. Zamawianie jest banalne, 
a o  tym, czy zdecydujesz się na zakup preparatu, 
ostatecznie postanowisz Ty sam, nikt inny! Jedy-
ne co musisz zrobić, to wykręcić poniższy numer 
telefonu. Odbierze Kasia, Monika lub Andrzej, któ-
rzy stacjonują w  biurze. Od teraz przysługuje Ci 
całkowicie darmowa wycena, bez najmniejszego 
�nansowego ryzyka. By jednak wycena była rzetel-
na, a  produkt odpowiedni dla Twoich problemów 
zdrowotnych, w imieniu producenta usłyszysz kilka 
pytań, by decydując się na zakup, otrzymać prepa-
rat przede wszystkim korzystny cenowo, a  dzięki 
indywidualnemu podejściu, wreszcie skuteczny 
w walce z miażdżycą. Zamawianie jest bezpieczne, 
ponieważ nie trzeba wcześniej nic płacić – dopiero 
u  listonosza w momencie odebrania przesyłki. Wy-
starczy teraz zadzwonić na poniższy numer, by za 
pośrednictwem Klubu Seniora otrzymać całkowicie 
bezpłatną wycenę wraz z gwarantowaną 70% zniż-
ką, w przypadku zdecydowania się na zakup prepa-
ratu. Ilość zestawów promocyjnych ograniczona – 
decyduje kolejność zgłoszeń!

Od lat miałam podwyższony choleste-
rol, do tego dołączyły problemy z od-
dychaniem i bóle w klatce piersiowej. 
Okazało się, że groziło mi wszczepienie 
by-passów. Na szczęście w porę dowie-
działam się o tym preparacie – poleciła mi go sąsiadka, 
która z jego pomocą zwalczyła miażdżycę! Ta kuracja to 
był strzał w dziesiątkę – już po 3 tygodniach cholesterol 
uległ obniżeniu, skończyły się częste zadyszki, a  przede 
wszystkim już nie obawiam się zawału. Zdecydowanie 
polecam.                                 Danuta Z., 68 lat, Białystok

Nogi mrowiły mi już coraz czę-
ściej… Okazało się, że mam za-
awansowane stadium miażdży-
cy i grozi mi amputacja lewej nogi. Mój cały świat 
zawalił się w sekundę... Preparat potraktowałem 
jako ostatnią deskę ratunku przed operacją. Dziś 
wiem, że było warto, bo nie dość, że uniknąłem 
operacji, to po zakrzepach w tętnicach ani śladu. 
Czuje się zdrów jak ryba!

Tadeusz J. 72 lata, Ustka

6 GRUDNIA 2018 r.,  
 Otrzymasz wówczas preparat prof. Braxtona  

za  

70% TANIEJ DLA PIERWSZYCH 150 OSÓB!

81 300 38 46
pon.-pt. 08:00 - 20:00, sob.-nd. 09:00 - 20:00 Zwykłe połączenia lokalne bez dodatkowych opłat.
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RZUT OKIEM�|�NoWy�ASFALT�NA�SEMINARyJNEJ
Na zlecenie Zakładu Utrzymania Miasta 
pracownicy Przedsiębiorstwa Robót 
Inżynieryjno-Drogowych z Łowicza położyli 
27 i 28 listopada nową nawierzchnię��
na�dwóch�odcinkach�ulic�Świętojańskiej��
–�na�40�m,�w�miejscu�gdzie�w�obniżeniu�
powstawały�ogromne�kałuże,�oraz�na��
ul.�Seminaryjnej,�gdzie�na�podobnym�
odcinku�przed�przejazdem�kolejowym�od�lat�
nawierzchnia�była�spękana�i�dziurawa.��
W�przypadku�ul.�Świętojańskiej�przed�
położeniem�masy�zUK�obniżył�studzienkę�
kanalizacji�deszczowej,�aby�woda�była�z�niej�
skuteczniej�odbierana.�tb

Aktualności

REKLAMA

Gmina Łowicz�|�50%�podwyżki�za�śmieci�segregowane�

Drastyczna podwyżka 
stawek za śmieci
Po gorącej dyskusji, radni 
gminy Łowicz, większością 
głosów przyjęli na sesji 
27 listopada podwyżkę 
stawek za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi 
na 2019 rok. W przypadku 
śmieci segregowanych 
opłata wzrośnie  
z 10 do 15 zł, czyli 
dokładnie o 50%. 

Wójt Andrzej Barylski tłuma-
czył na sesji, że podwyżka jest 
konsekwencją wysokości oferty, 
jaka została złożona w przetargu 
nieograniczonym na odbiór od-
padów przez firmę Tönsmeier na 
kwotę 1.215.583,20 zł, podczas 
gdy ubiegłoroczna oferta opiewa-
ła na kwotę ok. 831 tys. zł. 

Radny Wojciech Kwasek py-
tał, co spowodowało, że koszty 
odbioru odpadów tak drastycznie 
wzrosły oraz na jakim etapie jest 
inwestycja Związku Międzygmin-
nego „Bzura”. Wójt odpowiedział, 
że koszty niewątpliwie wzrosły,  
a jednym z decydujących może 
być np. wzrost opłaty, którą firma 
zwożąca śmieci płaci „na bramie” 
wjazdowej w zakładzie utylizacji. 

W kwestii budowy zakładu 
przeróbki odpadów w Piaskach 
Bankowych wójt przypomniał, że 
z powodu problemów z pozwo-
leniem na budowę (zostało ono 
dwukrotnie uchylone przez woje-
wodę, po czym WSA przywracał 
jego ważność) wykonawca wyco-
fał się z prowadzenia inwestycji, a 
roboty obecnie nie są prowadzone. 

Radna Adrianna Kaczor, która 
jako jedyna głosowała przeciwko 
wprowadzeniu podwyżki, pytała 
z kolei dlaczego gmina nie zabez-
pieczyła się podpisując umowę  
z firmą na 2 lub 3 lata, co uchro-
niłoby samorząd przed koniecz-
nością podnoszenia opłat. Wójt 
tłumaczył, że gmina Łowicz jest 
członkiem ZM „Bzura”, który  
w tym roku miał zakończyć bu-

dowę zakładu zagospodarowania 
odpadów komunalnych w Pia-
skach Bankowych, ale z powodu 
różnych trudności tak się nie stało. 

Emocje nad podwyżką tono-
wał przewodniczący Rady Gmi-
ny Łowicz Maciej Malangiewicz, 
tłumacząc, że podwyżka jest kon-
sekwencją kwoty po przetargu. 
Dodał, że radni zostali „przyparci 
do ściany”, ponieważ system go-
spodarki odpadami jest tak skon-
struowany, że musi się sam bilan-
sować: gmina nie może zarabiać, 
ani dokładać.

Dodał, że przed koniecznością 
podjęcia podobnej uchwały staną 
niedługo pozostałe samorządy. 

Ostatecznie radni głosowali nad 
uchwaleniem stawek za odbiór 
śmieci od osoby w wysokości: 15 
zł za odpady zbierane w sposób 
selektywny i 25 zł za odpady nie-
segregowane (stawki uchwalone 
w 2017 roku wynosiły odpowied-
nio: 10 i 19 zł). Uchwała została 
podjęta większością głosów: 13 
„za” i 1 „przeciw” (na sesji było 
obecnych 14 z 15 radnych). 

Na zakończenie dyskusji nad 
tym tematem radny Paweł Szcze-
pański zauważył, że z całej tej 
sprawy nasuwa się wniosek, że 
coraz dokładniej segregujemy 
śmieci, a mimo to koszty rosną. 

Radna Małgorzata Orzechow-
ska zaproponowała, aby na jedną 
z komisji zaprosić przedstawiciela 
firmy Tönsmeier, aby radni mogli 
zapytać, co warunkuje koszty od-
bioru śmieci. Wójt Andrzej Ba-
rylski powiedział z kolei, że być 
może należy się zastanowić nad 
tym, czy gminy nie powinny za-
skarżyć złożonych ofert. 

prawie wszystkie 
podatki bez zmian 
Wcześniej, na tej samej sesji, 

zdecydowano o utrzymani na po-
ziomie ubiegłego roku ceny sku-
pu żyta w kwocie 40 zł na 1 dt, 
która jest podstawą do obliczania 
podatku rolnego na terenie gmi-
ny Łowicz. Jednogłośnie podjęto 
też uchwałę o utrzymaniu wszyst-
kich stawek podatku od nierucho-
mości i zwolnień od tego podatku 
na poziomie 2018 roku. Większo-
ścią głosów (przeciw głosowała 
Adrianna Kaczor) przyjęto nato-
miast podwyżkę wszystkich sta-
wek podatku od środków trans-
portu o 5%. 

„Podatków od nieruchomo-
ści nie podnieśliśmy od 5 lat, by 
mieszkańcom ulżyć. O tym też 
trzeba wspomnieć” – napisał  
w mailu do nas Maciej Malangie-
wicz.  aa 

Radni gminy Łowicz głosują nad podwyżką za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. Uchwała�została�podjęta�większością�głosów,�
przeciw�była�tylko�radna�Adrianna�Kaczor.�
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Łowicz�|�Miasto�wygrało�w�KIo�z�krakowską�firmą�

Przetarg na oczyszczalnię nie będzie unieważniony
Miasto nie będzie musiało do-

konywać poprawek w specyfikacji 
przetargowej, co mogłoby dopro-
wadzić do unieważnienia obec-
nego przetargu na modernizację 
oczyszczalni miejskiej i spowo-
dowałoby konieczność ogłoszenia 
nowego. To skutek wyroku, któ-
ry zapadł 23 listopada po tym, jak 
firma Control Process z Krakowa 
podważyła zawartość dokumenta-
cji specyfikacji przetargowej i zło-
żyła odwołanie do Prezesa Krajo-
wej Izby Odwoławczej. 

– Jestem super szczęśliwy – po-
wiedział nam kilkanaście minut 
po ogłoszeniu wyroku przez Kra-

jową Izbę Odwoławczą burmistrz 
Łowicza Krzysztof Kaliński. Ma 
się z czego cieszyć, bowiem za-
rzuty krakowskiej spółki wzglę-
dem miasta i specyfikacji zosta-
ły całkowicie oddalone. Oznacza 
to, że oferty w przetargu zostaną 
otwarte 7 grudnia. 

Odwołanie do KIO wniosła 
firma Control Process S.A., będą 
„spółką matką” firmy Control 
Process EPC Environmental Pro-
tection 2, która w ubiegłym roku 
(startując w konsorcjum) wygra-
ła pierwszy przetarg na moder-
nizację oczyszczalni. Za prace 
miała otrzymać 74 mln złotych. 

Jednak po podpisaniu umowy nie 
wywiązała się z realizacji robót  
w oczekiwanym zakresie –  
o czym obszernie w NŁ pisali-
śmy, przy okazji wnosząc szereg 
zastrzeżeń do dokumentacji i za-
stosowanej technologii. Ostatecz-
nie miasto, po wielokrotnych we-
zwaniach do podjęcia robót, pod 
koniec sierpnia, zerwało umowę, 
zerwała ją również i firma. 

W październiku ratusz ogłosił 
kolejny przetarg. Z uwagi na od-
wołanie i rozprawę w KIO, ter-
min otwarcia ofert w przetargu 
jest przesunięty z 27 listopada na 
7 grudnia.  mak 

Łowicz�|�oferta�w�przetargu�jest�wyższa�o�ponad�300�tys.�zł�

Sprzątanie miejskich ulic będzie droższe 
Mechaniczne i ręczne oczysz-

czanie Łowicza będzie kosztowa-
ło w ciągu trzech najbliższych lat 
więcej o ponad 300 tys. złotych 
niż dotychczas. W ratuszu został 
rozstrzygnięty przetarg w tej spra-
wie. Mechaniczne i ręczne sprzą-
tanie Łowicza będzie wykonywać 
ta sama spółka – Zakład Oczysz-
czania Miasta W.W. Dymek i J. 
Igielski spółka jawna z ul. Nad-
bzurzańskiej. 

W Łowiczu przetargi na 
oczyszczanie miasta zwykło się 
ogłaszać co trzy lata. Poprzed-
ni rozstrzygnięty został pod ko-
niec 2015 roku i dotyczył lat 2016 
– 2018. Utrzymywanie czystości  
w mieście – w tym również co-

roczne sprzątanie piachu z ulic po 
zimie – kosztowało przez 3 lata 
około 1,29 mln złotych. Wyko-
nawca od lat jest ten sam. 

Nowy przetarg został ogłoszo-
ny w połowie października, tak 
samo jak 3 lata temu wpłynęła nań 
tylko 1 oferta – od tej samej firmy 
z Nadbzurzańskiej. Po otwarciu 
oferty okazało się, że firma za-
proponowała za wykonanie usłu-
gi 1,62 mln złotych, podczas gdy 
zamawiający zamierzał przezna-
czyć na nią ok. 1,318 mln złotych. 
– Uważam, że to nie jest drastycz-
na podwyżka, biorąc pod uwa-
gę na przykład rosnące ceny pali-
wa, oczekiwania pracowników co 
do wysokości wypłat oraz to, że 

przybyło w specyfikacji ulic, które 
mamy sprzątać – powiedział nam 
Janusz Igielski z ZOM. Wśród 
ulic, które zwiększyły zakres za-
mówienia wymienia m.in. nową 
ulice Dmowskiego, Sochaczew-
ską czy Niciarnianą. 

– Przedstawiłem ofertę bur-
mistrzowi, oczekuję na decyzję 
– powiedział nam 27 listopada 
przed południem naczelnik Wy-
działu Inwestycji i Remontów Pa-
weł Gawroński. Powiedział też, że 
miasto ma zabezpieczone pienią-
dze w przyszłorocznym budże-
cie na sfinansowanie zamówienia. 
Burmistrz podjął decyzję o podpi-
saniu wyniku przetargu niedługo 
później.  mak 
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REKLAMA

REKLAMA

Zduny�|�Pierwsza�sesja�Rady

Wójt z PiS, a Radę Gminy 
bierze PSL
Pierwsza sesja Rady 
Gminy Zduny nie 
przyniosła dużych 
zmian w jej prezydium. 
Przewodniczącym został 
wybrany Wiesław Dałek, 
który funkcję tę sprawował 
w minionej kadencji. 
Obrady otworzy radny 
senior Edward Pierzchała.

W sesji uczestniczyło 15 rad-
nych, przypomnijmy, że po wy-
borach większość w radzie stano-
wi 8 radnych z ramienia PSL, PiS 
wprowadziło 3 radnych, a lokalne 
komitety 4. Po ślubowaniu mia-
ły miejsce wybory do prezydium 
Rady. 

Radna Jolanta Perzyna (PSL) 
zgłosiła kandydaturę Wiesława 
Dałka (PSL) a radny Marek So-
kół (PiS) kandydaturę Łukasza 
Jankowskiego (PiS). W tajnym 
głosowaniu pierwszy z kandyda-
tów otrzymał 8 głosów zaś drugi 
5 głosów, 2 głosy były nieważne.

Rada zdecydowała, aby wybrać 
tylko jednego wiceprzewodniczą-
cego, wpłynęła jedna kandydatu-
ra Andrzeja Grzegorego (PSL), 
złożył ją radny Józef Warzywoda 
(PSL). W głosowaniu poparło ją 
13 głosów, 2 były przeciwko.

W czasie sesji wybrane zostały 
składy komisji rady, w najważniej-
szej kontrolującej pracę samorzą-
du – Komisji Rewizyjnej znalazły 
się trzy osoby Józef Warzywo-
da (PSL) który został przewodni-
czącym, a członkami: Renata Pę-
dziejewska (KWW Igla) i Marcin 
Stańczyk (KWW Marcina Stań-
czyka), także w trzyosobowej Ko-
misji Skarg, Wniosków i Petycji 
przewodniczącym został Witold 
Jabłoński (PSL), w Komisji Roz-
woju Gospodarczego, Budżetu, 
Rolnictwa i Spraw Obywatelskich 
znalazło się 13 radnych, przewod-
niczącym został Adam Grzegory 
(PSL), jego zastępcą Bożena Cho-
lewa (PSL), W Komisji Oświaty, 

Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekre-
acji pracować będzie 8 radnych, 
przewodniczącą została Jolanta 
Perzyna (PSL) a jej zastępcą Bar-
bara Woźniak (PSL).

Radny Łukasz Jankowski  
z PiS powiedział nam, że radni 
PSL mieli jak najbardziej prawo 
do tego, aby obsadzić kluczowe 
funkcje w radzie i komisjach, nie 
mniej zauważa, że z punktu wi-
dzenia kultury politycznej mogli 
dopuścić do tego, aby wiceprze-
wodniczącymi mniej ważnych ko-
misji zostali radni PiS. – To może 
wpływać na brak zaufania między 
nami, ale liczę na współpracę, naj-
ważniejsza bowiem jest gmina, 
nie widzę tu miejsca na uprawia-
nie polityki – mówi.

Wybrany w minionych wybo-
rach wójt Krzysztof Skowroński, 
który startował z komitetu Pra-
wa i Sprawiedliwości, powiedział 
nam, że liczy na współpracę z rad-
nymi PSL, którzy w radzie stano-
wią większość. Nie wyklucza, że 
w projekcie budżetu, który przy-
gotował jego poprzednik Jaro-
sław Kwiatkowski, zaproponuje 
radnym zmiany, choć nie sądzi, 
aby były one rewolucyjne, myśli 
np. aby wygospodarować z nie-
go pieniądze na udział gminy po-
zyskaniu pieniędzy zewnętrznych 
na budowę placów zabaw w kil-
ku miejscowościach – bo taką po-
trzebę zgłaszali mu mieszkańcy  
w czasie kampanii wyborczej.  tb

Gmina Łowicz |�Problem�z�płynnością�wypłat�500�plus

500 plus ostoją domowego budżetu
W ostatnim czasie już 
dwie osoby zgłosiły się  
do naszej redakcji z prośbą 
o interwencję w sprawie 
braku ciągłości  
w wydawaniu decyzji  
i wypłacaniu świadczenia 
500 plus  na dzieci  
w gminie Łowicz. 

Kierownik GOPS tłumaczy, że 
sprawa dotyczyła tylko kilkunastu 
wniosków, a do piątku 23 listopa-
da wszystkie decyzje i wypłaty zo-
stały zrealizowane.

Obie osoby zgłaszające nam te-
mat podkreślały, że wnioski zło-
żyły jeszcze w sierpniu, a mimo 
to, nie otrzymały wypłaty dodat-
ku 500 plus, ani w październiku, 
ani do połowy listopada. Nie do-
tarła do nich także decyzja o przy-
znaniu świadczenia. Zdaniem mo-

jej rozmówczyni, taka sytuacja 
spotkała wiele rodzin w gminie,  
o czym dowiedziała się z przepro-
wadzonych z nimi rozmów. 

Przypomnijmy, że prawo do 
świadczenia jest ustalane na okres 
1 roku, dlatego w 2018 roku trze-
ba było ponownie złożyć wnio-
sek. Zgodnie z zasadą, jeśli oso-
ba złoży kompletny i prawidłowo 
wypełniony wniosek o przyznanie 
500 plus do 31 sierpnia, przyzna-
nie świadczenia wychowawczego 
na kolejny okres oraz jego wypła-
ta za miesiąc październik powinny 
nastąpić do końca tegoż miesiąca. 

– Świadczenie jest istotnym 
elementem domowego budżetu 
wielu rodzin i takie zaległości ze 
strony gminy na pewno nie uła-
twiają życia, zwłaszcza rodzinom 
biednym, ludziom pozostającym 
bez pracy lub w trudnej sytuacji 
życiowej z innego powodu – tłu-
maczy jeden z czytelników. 

Ta sama osoba podnosi, że pa-
nie w urzędzie na pytanie o za-
istniałą sytuację odpowiadają, że 
„spowodowana jest odejściem  
z pracy osoby, która wcześniej się 
tym zajmowała i nie wiedzą kie-
dy będzie decyzja i wypłata za-
ległych świadczeń”. – Co można  
o tym myśleć, jeśli odejście jednej 
osoby z pracy sprawia takie tąp-
nięcie w wykonywaniu zadań, do 
których gmina jest ustawowo zo-
bowiązana? – pyta oburzony czy-
telnik. 

Druga nasza rozmówczyni po-
wiedziała, że w odpowiedzi na py-
tanie, które zadała urzędniczce, 
o to, co ma w tej sytuacji zrobić, 
usłyszała odpowiedź, że urzęd-
niczka „może jej tylko współ-
czuć”. – Jesteśmy cały miesiąc 
bez środków – żali się matka. – Po 
to są te pieniążki, że jeśli się jest 
ich dysponentem, to można ze 
spokojem planować różne wydat-

ki – komentuje osoba zmartwiona 
sytuacją swojej znajomej. 

Kierownik GOPS Jolanta Sło-
ma mówi nam, że sprawa doty-
czy niedużej ilości, około kilkuna-
stu wniosków. Jako powód braku 
zachowania ciągłości w wypłaca-
niu świadczenia 500 plus podaje 
„zmiany reorganizacyjne”, uni-
ka jednak odpowiedzi na pytanie, 
czy dotyczyły one odejścia z pra-
cy jednego z pracowników. Za-
pewnia, że do piątku 23 listopada 
wszystkie wypłaty świadczeń zo-
stały zrealizowane, uwzględniono 
w nich wyrównanie za miesiące 
zwłoki. 

Nasz czytelnik pozwolił sobie 
nadmienić, że gdy sytuacja jest 
odwrotna, np. mieszkaniec zalega 
z płatnością podatków, to gmina 
potrafi zareagować błyskawicznie. 
– Już po tygodniu, od ustalonego 
terminu zapłaty podatku, może-
my się spodziewać oficjalnego pi-
sma z gminy, informującego o eg-
zekucji podatku, jeśli podatek nie 
zostanie zapłacony w ciągu kolej-
nych 7 dni – informuje nasz czy-
telnik.  aa 

Województwo łódzkie�|�Jeden�głos�przewagi�pozwolił�na�zmianę�

Schreiber nowym marszałkiem. 
To może być szansa dla Łowicza
Podczas pierwszych obrad Sejmiku Województwa 
Łódzkiego w nowej kadencji, 22 listopada,  
poseł Prawa i Sprawiedliwości Grzegorz Schreiber  
z 17 głosami poparcia został nowym marszałkiem. 
Zaraz po wyborze zapowiedział, że będzie dążył  
do zrównoważonego rozwoju regionu, co w zamyśle 
ma oznaczać, że pieniądze popłyną nie tylko dla 
Łodzi, ale też dla powiatów.

– Chodzi o większe docenienie 
powiatów poza Łodzią. Jest zatem 
szansa na większe pieniądze tak-
że dla Łowicza, ale na konkrety 
trzeba będzie poczekać, ponieważ 
trwa faza organizacyjna – powie-
dział nam Michał Trzoska, radny 
miejski z Łowicza, bliski współ-
pracownik marszałka Grzego-
rza Schreibera. Przyznał, że wy-
raźnym sygnałem o podążaniu 
w kierunku osiągnięcia tego celu 
były osoby zaproponowane przez 
marszałka do pracy w zarządzie, 
w którym są tylko reprezentanci 
powiatów i miast powiatowych: 
wicemarszałek Grzegorz Woj-
ciechowski (powiat rawski), wi-
cemarszałek Zbigniew Ziemba 
(szef PiS w powiecie piotrkow-

skim), członek zarządu Robert 
Baryła (Kutno) i członek zarzą-
du Andrzej Górczyński (powiat 
kutnowski). Na tej samej sesji na 
przewodniczącą Sejmiku WŁ wy-
brano Iwonę Koperską (PiS). 

Grzegorz Schreiber (57 l.) po-
chodzi z Bydgoszczy: tam się uro-
dził i studiował. W wyborach par-
lamentarnych został wybrany na 
posła z listy KW PIS w okręgu 
sieradzkim. W 2016 roku został 
sekretarzem stanu w Kancelarii 
Prezesa Rady Ministrów. Prawie 
dekadę temu był podsekretarzem 
stanu w resortach związanych ze 
sportem. Przypomnijmy, że zwią-
zany ze Zduńską Wolą (tam jest 
zameldowany) polityk miał u nas 
swoje biuro poselskie i od kilku lat 

aktywnie angażował się w sprawy 
lokalne. 

Michał Trzoska powiedział 
nam, że w związku z tym, że 
Grzegorz Schreiber nie będzie 
już posłem, to jego łowickie biu-
ro prawdopodobnie zostanie prze-
kształcone w biuro innego posła  
z ramienia PiS, jednak jest za 
wcześnie, by powiedzieć którego. 

Warto przypomnieć, że PiS 
zdobyło 17 mandatów w wybo-

rach do Sejmiku WŁ, a Koali-
cja Obywatelska (PO i Nowocze-
sna) i PSL mają razem zaledwie  
o 1 głos mniej. 

Podczas inauguracyjnej sesji 
Dariusz Klimczak z PSL wnio-
skował o zawieszenie obrad do 7 
grudnia. Chodziło o protest wnie-
siony przez Ludowców do sądu 
na ważność wyborów do Sejmi-
ku WŁ w okręgu tomaszowsko 
– skierniewickim. PSL podnosi 
w nim, że co najmniej 260 kart 
do głosowania zostało uznanych 
za nieważne, ponieważ brakowa-
ło na nich pieczęci komisji obwo-
dowych. Ludowcom do drugiego 
mandatu w tym okręgu zabrakło 
127 głosów. Wniosek formalny 
został odrzucony 17 głosami. 

W wyborach na marszał-
ka kontrkandydatką posła z ra-
mienia PiS miała być Joanna 
Skrzydlewska (PO), która przed 
głosowaniem wycofała swoją kan-
dydaturę. W głosowaniu tajnym 
Grzegorz Schreiber zdobył 17 gło-
sów poparcia, nie wzięli w nim 
udziału radni opozycyjnych klu-
bów KO i PSL.  aa 

Nowy wójt Krzysztof 
Skowroński (z�lewej)�chwilę�
po�zaprzysiężeniu,�obok�niego�
przewodniczący�Rady�Gminy�
Wiesław�Dałek.
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Gmina Kiernozia�|�Radni�jednogłośnie�postanowili�o�podwyżce�

Będzie znacznie drożej
za śmieci
Odbiór śmieci z terenu gospodarstw z terenu gminy 
Kiernozia będzie od początku stycznia przyszłego roku 
kosztował dużo więcej niż do tej pory. 55% podwyżka 
stawek za odbiór odpadów stała się faktem.

Do tej pory mieszkańcy gminy 
Kiernozia płacili 10 zł miesięcznie 
za odbiór odpadów zbieranych se-
lektywnie oraz 19 zł w przypadku, 
gdy nie były one przez gospoda-
rzy segregowane. Nowe, uchwa-
lone przez radnych jednogłośnie 
stawki, będą wynosiły odpowied-
nio 15,50 zł i 31 złotych. 

Podjęta przez radnych uchwała 
jest konsekwencją przetargu nie-

ograniczonego na odbiór odpa-
dów. Co prawda w dniu sesji nie 
został on jeszcze ostatecznie roz-
strzygnięty, ale po otwarciu ofert 
wiadomo, jakie ceny w nim za-
proponował jedyny oferent, fi r-
ma Tönsmeier Centrum z Kutna, 
która ma swój oddział również 
w Łowiczu. Do tej pory gmi-
na płaciła miesięcznie za odbiór 
śmieci z terenu gminy ok. 30 tys. 
zł, po zmianie stawek będzie pła-
cić 45.405,36 zł. Mieszkańcy roz-
liczają się z gminą w cyklu kwar-
talnym i to się nie zmieni. 

– Możecie podjąć uchwałę 
(z nowymi, znacznie wyższymi 

stawkami – przyp. red.), albo zo-
bligujecie nas do ogłoszenia dru-
giego przetargu, ale cena może 
być jeszcze wyższa. Nieste-
ty, mamy w tej kwestii monopol 
– mówiła wójt Beata Miazek. 

– Ta sprawa dotyczy wszystkich 
mieszkańców. Będą komentarze, 
że nowa rada od razu podwyższa 
opłaty i tak dziękuje wyborcom 
– mówił Zygmunt Dylik i złożył 
wniosek o zdjęcie tego punktu 
z porządku obrad oraz skierowa-
nie go najpierw pod obrady dopie-
ro co powołanych komisji. 

Sekretarz Jarosław Bogucki 
wyjaśnił, że uchwała o stawkach 
za odbiór odpadów powinna być 
opublikowana w dzienniku urzę-
dowym woj. łódzkiego do poło-
wy grudnia, by uprawomocnić się 
(po 14 dniach) przed początkiem 
stycznia 2019. W przeciwnym ra-
zie mogłoby dojść do sytuacji, że 
nowe stawki nie obowiązywały-
by w pierwszym miesiącu nowe-
go roku. Tak było już w ub. roku. 

Radny Dylik zweryfi kował 
wtedy swój wniosek i poprosił 
o zarządzenie przerwy na wypra-
cowanie opinii przez komisje. Po 
chwili radni zdecydowali, że po-
dejmą uchwałę o podwyżkach. 
Należy wyjaśnić, że opłaty za od-
biór odpadów pobierane przez sa-
morząd powinny bilansować się 
z opłatami wnoszonymi przez 
gminę do fi rmy zajmującej się ich 
odbiorem. 

– Nie możemy nic z tym zro-
bić, nie mamy innego wyjścia 
– mówił przewodniczący Komi-
sji Rewizyjnej Marek Kwiatkow-
ski. – Niestety, nie będzie lepiej 
– mówiła przewodnicząca Ko-
misji Oświaty Anna Warabida. – 
Nie mamy innego wyjścia – padło 
z ust przewodniczącej Komisji 
Budżetu i Gospodarczej Anny Ję-
drachowicz. 

Głosowanie było jednomyślne, 
wszyscy radni zaakceptowali ko-
nieczność wprowadzenia podwy-
żek.  mak 

Gmina Kiernozia |�Pierwsza�sesja�

Janusz Wasilewski znów 
przewodniczącym

Dotychczasowy przewodniczą-
cy Rady Gminy w Kiernozi, Ja-
nusz Wasilewski, został ponownie 
wybrany na to stanowisko. Za-
stępczynią przewodniczącego zo-
stała Anna Jędrachowicz. Wyboru 
przewodniczącego, zastępcy oraz 
przewodniczących i członków po-
szczególnych komisji dokonano 
na pierwszej sesji obecnych władz 
gminy. Odbyła się ona w piątek, 
23 listopada. Wybory te zostały 
poprzedzone ślubowaniem zło-
żonym przez radnych oraz wójt 
Beatę Miazek. Dopiero po ślubo-
waniu radni mogli podejmować 
prawomocne uchwały. 

Kandydatura Janusza Wasi-
lewskiego została zgłoszona z sali 
jako jedyna. W głosowaniu taj-
nym przewodniczący uzyskał 15 
głosów – wybór był jednogłośny. 
Wiceprzewodnicząca Anna Jędra-
chowicz, którą na swoją zastęp-
czynię zaproponował przewod-
niczący Wasilewski, uzyskała 14 
głosów. Jeden głos wyjęty z urny 
był nieważny. To również była je-
dyna kandydatura. 

Należy wyjaśnić, że układ sił 
w Radzie Gminy Kiernozia, w po-
równaniu z poprzednią kadencją, 
niewiele się zmienił. KWW Gmi-
ny Kiernozia, z którego kandydo-
wała również wójt Beata Miazek, 
zdobył aż 14 spośród 15 manda-

tów w radzie. Jeden mandat przy-
padł w udziale Zygmuntowi Dy-
likowi z jednoosobowego KWW 
z Sokołowa. KW PSL w gminie 
Kiernozia, mimo iż wystawił kan-
dydatów w 11 jednomandatowych 
okręgach wyborczych, nie zdobył 
nawet jednego mandatu. 

Na tej samej sesji wybrani też 
zostali członkowie i przewodni-
czący poszczególnych komisji. 
W przypadku Komisji Rewizyjnej 
oraz Komisji Skarg i Wniosków 
rada wybiera nie tylko członków 
komisji, ale również wskazuje ich 
przewodniczących. Pozostałe ko-
misje muszą się natomiast same 
ukonstytuować i spośród swo-
ich członków wybrać przewodni-
czących. I tak: przewodniczącym 
5-osobowej Komisji Rewizyjnej 
został radny Marek Kwiatkowski. 
Ponadto w jej skład weszli: Piotr 
Latoszewski, Jan Rosiecki, Wio-
letta Łukasik-Zimecka oraz Joan-
na Ryfa. Przewodniczącym 3-oso-
bowej Komisji Skarg i Wniosków 
został Zygmunt Dylik, zaś człon-
kami: Waldemar Kobierecki 
i Wioletta Łukasik-Zimecka. 

Przewodniczącą Komisji Bu-
dżetu, Rozwoju Gospodarczego, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
została Anna Jędrachowicz, a Ko-
misji Oświaty, Kultury i Zdrowia 
– Anna Warabida.  mak 

Chwilę po ogłoszeniu wyników głosowania: wójt�Beata�Miazek,�Janusz�
Wasilewski�i�Anna�Jędrachowicz.�
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Gmina Bolimów�|�Pierwsza�sesja

Jan Hubert przewodniczącym Rady Gminy
Tylko jeden głos padł 
przeciwko kandydaturze 
radnego Jana Huberta 
na funkcję przewodniczącego 
Rady Gminy Bolimów. 
Innego kandydata radni
nie zgłosili.

Radny Jan Hubert zasiadł za 
stołem prezydialnym już na po-
czątku obrad, aby jako radny se-
nior poprowadzić obrady do cza-
su wyboru przewodniczącego. 
Jego kandydaturę zgłosił radny 
Jan Muszyński, co nie powinno 
dziwić, ponieważ obaj panowie 
siedzący obok siebie na sesjach 
w minionej kadencji często mieli 
odmienne zdanie od wójta Stani-
sława Linarta i pozostałej części 

rady, co ustawiło ich na pozycji 
opozycjonistów. Październikowe 
wybory pokazały jednak, że choć 
mają swoje zdanie, to nie odwra-
cają się plecami od wójta Linar-

ta i wystartowali jako kandydaci 
z jego komitetu wyborczego KW 
Pozytywni. Dlatego też niemal 
pełne poparcie dla kandydatury 
Jana Huberta nie musi dziwić. 

Przypomnieć należy też, że Jan 
Hubert był wcześniej, przez krót-
ki czas, wicewójtem powołanym 
przez wójta Stanisława Linarta. 
Zajmował się sprawami edukacji.

Na wiceprzewodniczącego 
rady także wpłynęła tylko jedna 
kandydatura – Witolda Tarma-
nowskiego. Zgłaszającym był rad-
ny Jan Hubert. Wynik głosowania 
był identyczny.

Po ślubowaniu wójt Stanisław 
Linart podziękował obecnemu na 
sesji Patrykowi Kołosowskiemu, 
z którym zmierzył się w wyborach 
na wójta, za merytoryczną kam-
panię, wolną od złośliwości, któ-
rych w ferworze wyborczej walki 
często trudno uniknąć. Zadeklaro-
wał, że chce być wójtem wszyst-
kich mieszkańców gminy, będzie 
otwarty na pomysły zgłaszane 
przez różne środowiska, aby dzia-
łać na rzecz rozwoju gminy.  tb

marCin
kuCHarSki

marcin.kucharski@lowiczanin.info

Wójt gminy Bolimów Stanisław Linart w�przerwie�obrad�
rozmawia�z�nowym�przewodniczącym�Janem�hubertem.
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Region�|�Stypendia�dla�„zawodowców”

Doceniono najzdolniejszych  
– Urząd Marszałkowski sypnie kasą
Uczniowie techników  
i szkół branżowych  
z Łowicza, Zduńskiej 
Dąbrowy i Bratoszewic 
znaleźli się w gronie 
stypendystów programu 
wojewódzkiego „Zawodowcy 
w Łódzkiem – stypendia  
dla najzdolniejszych”.  
W bieżącym roku szkolnym 
otrzymają po 6 tys. zł.

Stypendia w tej wysoko-
ści zostaną wypłacone uczniom  
w 2 transzach: pierwszej – gru-
dniowej i drugiej, planowanej na 
przełom marca i kwietnia 2019 r. 
Listę rankingową stypendystów 
Zarząd Województwa Łódzkie-
go zatwierdził 14 listopada. Zna-
lazło się na niej 2741 uczniów 
szkół prowadzących kształcenie 
zawodowe. Na drugiej liście, obej-
mującej stypendia z tego samego 
projektu, lecz przyznane uczniom  
z niepełnosprawnościami, jest 88 
pozycji, w tym 2 z naszego regio-
nu. Uczniowie z niepełnospraw-
nościami otrzymają po 10 tys. zł  
na rok, płatne w 2 transzach. 

W sumie w gronie stypendy-
stów – zawodowców z naszego re-
gionu znaleźli się uczniowie: ZS 
nr 1 w Bratoszewicach, ZSP na 
Blichu w Łowiczu, ZSP nr 3 i ZSP 
nr 4 w Łowiczu oraz szkoły rolni-

czej w Zduńskiej Dąbrowie, gdzie 
uczy się najwięcej stypendystów 
marszałkowskiego programu. 

jest się z czego cieszyć
Z grona uczniów ZS nr 1  

w Bratoszewicach stypendia 
otrzymają: Katarzyna Jatczyk  
i Kamila Kaczmarska z Tech-
nikum Żywienia i Usług Ga-
stronomicznych, Sebastian 
Piestrzeniewicz z Technikum Me-
chatronicznego, Cyprian Łuczak  
i Dariusz Gabrysiak z Technikum 
Rolniczego oraz Aleksandra Gra-
czyk z Technikum Logistycznego. 

W łowickim ZS nr 1 na Bli-
chu na liście stypendialnej progra-
mu „Zawodowcy w Łódzkiem...” 
znalazło się aż 35 osób, a wśród 
nich: 12 uczniów Technikum In-
formatycznego, 10 Technikum 
Logistycznego, 3 Technikum Me-
chanizacji Rolnictwa i Agrotro-
niki, 5 Technikum Agrobiznesu,  
1 Technikum Żywności i 4 Tech-
nikum Żywienia i Usług Gastro-
nomicznych. 

ZS nr 3 w Łowiczu może po-
chwalić się jedenastoma stypen-
dystami, w tym dziewięcioma 
uczniami Technikum nr 3 i dwo-
ma uczniami Szkoły Branżowej nr 
3. Ogółem listę stypendystów two-
rzą: Klaudia Strojna, Kinga Koło-
dziejczyk, Weronika Wężowska, 
Zuzanna Talarowska, Mariola 

Sobczak, Marta Więcek, Marty-
na Wojda, Paulina Pryk, Martyna 
Sołtysiak, Adrian Vozniuk i Nata-
lia Muras.

Z grona uczniów ZS nr 4, czy-
li „Ekonomika” na Kaliskiej, 
stypendia otrzyma 20 osób: 11 
kształcących się w zawodzie 
technik ekonomista (Monika Za-
brzewska, Patrycja Fuks, Alek-
sandra Skoneczna, Oskar Fel-
czyński, Monika Jurga, Karolina 
Łysio, Julia Markowska, Alek-
sandra Kozioł, Paulina Sochala, 
Kinga Kłodawska i Aleksandra 
Miziołek), jedna osoba zdoby-
wająca zawód technika handlow-
ca (Paulina Zimna) i 8 przyszłych 
techników spedytorów (Domi-
nika Karwat, Julia Guzek, Zu-
zanna Benda, Martyna Kapusta, 
Aleksandra Niedziela, Szymon 
Jankowski, Arkadiusz Wieteska  
i Adrian Adamczyk).

orły ze zduńskiej 
Dąbrowy
ZS CKR w Zduńskiej Dąbro-

wie jest w regionie placówką naj-
liczniej obsypaną stypendiami 
z marszałkowskiego programu. 
Otrzyma je tutaj aż 40 uczniów  
z trzech kierunków technicznych: 
Technikum Architektury Krajo-
brazu, Technikum Rolniczego  
i Technikum Weterynarii. Na li-
ście zakwalifikowanych do pro-

gramu znaleźli się: Katarzyna 
Dąbkiewicz, Rafał Karmelita, Ja-
kub Stasiak, Daniel Staniaszek, 
Mateusz Grzegory, Aleksandra 
Dębowska, Zuzanna Łykowska, 
Mateusz Bombrych, Daria Bu-
dzałek, Anna Przybylska, Kacper 
Baran, Katarzyna Sierotowicz, Ja-
kub Żakieta, Grzegorz Gruźliń-
ski, Angelika Tomczewska, Kata-
rzyna Florczak, Mateusz Guzek, 
Ewelina Łukawska, Jan Kuciap-
ski, Patrycja Pasikowska, Kata-
rzyna Zielińska, Anna Grzelak, 
Julian Karasek, Stella Przybyl-
ska, Katarzyna Gonsowska, Szy-
mon Miziołek, Oliwia Gajewska, 
Paweł Tracz, Marcel Kaczor, Oli-
wia Brzozowska, Agata Jaszczak, 
Karolina Trafalska, Radosław 
Rudnicki, Aleksandra Śnieguła, 
Aleksandra Kromulska, Martyna 
Finke, Damian Olejniczak, Mi-
chalina Abramowicz, Marta Wit-
czak i Natalia Kawecka.

– Wszyscy – dyrekcja i nauczy-
ciele – jesteśmy bardzo zadowole-
ni, że tak wielu naszym uczniom 
udało się uzyskać stypendium, 
które będą mogli przeznaczyć na 
swój dalszy rozwój, na cele edu-
kacyjne. Życzylibyśmy sobie, 
żeby ta tendencja się utrzymała 
jak najdłużej – powiedziała w roz-
mowie z nami wicedyrektor pla-
cówki w Zduńskiej Dąbrowie Zo-
fia Rosa. 

O stypendia mogli ubiegać się 
uczniowie co najmniej II klas róż-
nych szkół kształcenia zawodowe-
go, którzy na koniec roku szkol-
nego 2017/2018 uzyskali średnią 
ocen nie niższą niż 4,5 ze wszyst-
kich przedmiotów zawodowych,  
a także nie pobierają innego sty-
pendium na cele edukacyjne finan-
sowanego lub współfinansowane-
go ze środków Unii Europejskiej.

pieniądze na edukację, 
nie na rozrywkę 
Stypendyści programu „Za-

wodowcy w Łódzkiem...” mogą 
spożytkować przyznane im środ-
ki na cele edukacyjne, a poczynio-
ne wydatki będą musieli rozliczyć 
poprzez aplikację, do której zalo-
gowali się przystępując do progra-
mu. Załącznikiem do regulaminu 
jest dość szeroki katalog kwalifi-
kowanych wydatków stypendial-
nych, w którym zajdziemy m.in.: 
zakup literatury fachowej, pomo-
cy dydaktycznych, w tym kom-
putera z oprogramowaniem, in-
stalacja i korzystanie z internetu, 
pokrycie kosztów uczestnictwa  
w konferencjach, seminariach, 
obozach naukowych czy wyciecz-
kach edukacyjnych, opłacenie 
uczestnictwa w zajęciach pozasz-
kolnych, w tym kursach zawodo-
wych, kwalifikacyjnych i dosko-
nalących.  ewr

Kino Fenix
Mikołajki w kinie

Kino Fenix zaprasza najmłod-
szych widzów na filmowe Miko-
łajki. Od 7 do 9 grudnia zapla-
nowano pokazy bajek i filmów 
animowanych, które przywołają 
ducha nadchodzących świąt. 

7 grudnia o godz. 16.00  
i 9 grudnia o godz. 15.00 „Poczta 
Świętego Mikołaja” (reż. Gorka 
Sesma), czyli hiszpańsko-kolum-
bijska produkcja, w której elfka 
Pixi Post wyruszy na misję rato-
wania Mikołaja i prezentów dla 
dzieci. 

7 grudnia o godz. 17.45  
i 8 grudnia o 15.00 „Pettson  
i Findus – Najlepsza Gwiazd-
ka” (reż. Ali Samadi Ahadi) – to 
aktorska adaptacja uwielbianych 
przez dzieci książek, w której para 
bohaterów: kot Findus i opiekują-
cy się nim Pettson, przygotowują 
się do nadchodzących świąt, li-
cząc, że będą one magiczne. 

8 grudnia o godz. 16.30  
i 9 grudnia o godz. 16.46 „Czaro-
dziejka Lili ratuje Święta” (reż. 
Wolfgang Groos). To opowieść 
o tym, jak dziewczynka o imie-
niu Lili przywołuje przy pomo-
cy czarów pomocnika Mikołaja  
z czasów średniowiecza. Rupert 
nie tylko nie odnajduje się we 
współczesności, ale coraz bar-
dziej złości go fakt, że obecne 
święta sprowadzają się głównie 
do kupowania prezentów. Gość  
z przeszłości zmienia się w dzi-
kie stworzenie, które może znisz-
czyć święta, a Lili i jej mały zielo-
ny smok spróbują temu zapobiec. 

Bilety na wszystkie seanse są 
do kupienia przez stronę interne-
tową i w kasie kina.  aa 
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Łowicz�|�okręgowa�Spółdzielnia�Mleczarska

Delegaci wybrali samodzielność
Walne zgromadzenie udziałowców  
OSM Łowicz 21 listopada odpowiedziało  
na pytanie, które zadawali sobie oni od kilku 
miesięcy – czy spółdzielnia ma połączyć się  
z którymś z trzech największych na polskim 
rynku potentatów, czy też zrobić wszystko,  
by dalej istnieć samodzielnie.

Delegaci to wybrani wcze-
śniej w poszczególnych rejonach 
reprezentanci przeszło 4,2 tys. 
zrzeszonych w OSM Łowicz do-
stawców mleka z okolic Łowicza, 
Kutna, Konina, Kalisza i Torunia. 
W tajnym głosowaniu zdecydo-
wanie opowiedzieli się oni za sa-
modzielnym działaniem – za tą 
opcją oddano 47 głosów, podczas 
gdy za łączeniem się głosowa-
ło 9 delegatów. Wszystkich dele-
gatów jest 63, ale 3 z nich z róż-
nych powodów nie było obecnych 
na posiedzeniu zorganizowanym 
w centrum konferencyjnym/re-
stauracji „Szkiełka” w Łowiczu,  
4 zaś wstrzymało się od głosu 
bądź omyłkowo nie oddało waż-
nego głosu.

Wynik tego głosowania  
w znacznej mierze pokrywa się  
z wcześniejszymi wynikami gło-
sowań na zebraniach terenowych, 
które powinny być główną wy-
tyczną dla delegatów. Mimo to, 
wielu z nich twierdziło tuż przed 
walnym, że nic jeszcze nie jest 
przesądzone. Dało się słyszeć 
głosy (ze strony mniejszości), że 

wcześniejsze zebrania terenowe  
i ich ustalenia nie muszą być bez-
względnie brane pod uwagę, po-
nieważ – zdaniem części uczestni-
ków przychylających się ku opcji 
łączenia – nie były przeprowadzo-
ne rzetelnie, przede wszystkim 
nie została na nich zaprezentowa-
na aktualna kondycja spółdzielni, 
nie omówiono też ze szczegółami 
ofert Polmleku, Mlekpolu i Mle-
kovity (bo trudno na spotkaniu 
trwającym niecałe dwie godziny 
omówić trzy złożone oferty han-
dlowe).

zarząd znów 
dwuosobowy
Na walnym obecni byli prezes 

OSM Iwona Grzybowska oraz jej 
zastępca Łukasz Siewierski. To 
na ten moment cały zarząd, po-
nieważ na pięć dni przed walnym 
– 16 listopada – po niespełna 2,5 
miesiącach pracy, do dyspozycji 
rady nadzorczej podał się wice-
prezes ds. handlu Arkadiusz Pi-
sarek. Jako powód podał to, że nie 
widzi dalszych szans na współpra-
cę z zarządem w obecnym skła-

dzie. We wtorek 20 listopada,  
a wiec w przededniu walnego, 
rada nadzorcza zebrała się ponow-
nie i stosunkiem głosów 13 do 6 
odwołała wiceprezesa Pisarka.  
– Podejmowaliśmy rozmowy  
z każdym z członków zarządu  
z osobna, licząc na porozumie-
nie, ale, jak widać, nie udało się  
– mówił nam przewodniczący rady 
nadzorczej Tomasz Chądzyński.

– Trudno nam w ogóle po-
wiedzieć cokolwiek na temat 
pana Arkadiusza Pisarka, więk-
szość głosowała za jego odwoła-
niem, ponieważ on sam o to prosił  
– mówił nam anonimowo jeden  
z członków rady nadzorczej.  
– Jego kandydatura na to stanowi-
sko pod koniec sierpnia nie była 
propozycją rady, został on nam 
zaprezentowany i zaproponowany 
przez zarząd. Zaufaliśmy mu jako 
rada, sprawiał dobre wrażenie, ale 
był u nas za krótko, by można po-
dejmować się jakiejkolwiek oceny 
jego pracy. W każdym razie jego 
oddanie się do dyspozycji rady 
było dla nas wszystkich wielkim 
zaskoczeniem, którego nic nie za-
powiadało. Radzie tłumaczył się, 
że nie jest w stanie spełnić wygó-
rowanych oczekiwań względem 
jego pracy.

– Na razie jeszcze nie mamy 
nowego wiceprezesa ds. handlu, 
wiadomo jednak, że musi być to 
stanowisko – mówił nam 26 li-
stopada przewodniczący Tomasz 
Chądzyński.

prezes: potrzeba 
restrukturyzacji 
Zarówno na posiedzeniu rady 

nadzorczej, jak i dzień później, 
na walnym zgromadzeniu, prezes 
Iwona Grzybowska prezentowa-
ła dalszy plan działań spółdzielni. 
Utrzymuje ona, że dalsze samo-
dzielne działanie jest jak najbar-
dziej możliwe i potrzebne, wyma-
ga jednak restrukturyzacji.

Największym wyzwaniem dla 
OSM wciąż pozostaje zapropono-
wanie rolnikom takich cen skupu, 
które powstrzymałyby ich odpływ 
do innych mleczarni. W paździer-
niku cena ta w OSM wynosiła 
1,33 zł za litr. To wciąż poniżej 
średniej krajowej, która oscylowa-
ła wokół 1,45 zł.

Przewodniczący Chądzyński 
liczy na to, że podjęcie jasnej de-

cyzji przeciwko łączeniu się na-
reszcie uspokoi sytuację w OSM 
Łowicz i tym samym przywróci 
stabilność. Nie wyklucza jednak, 
że główni konkurenci – wobec 
odrzucenia ich ofert – będą po-
dejmować wzmożone działania, 
chcąc przynajmniej przejąć część 
dostawców (proceder ten zresz-
tą trwa już od miesięcy). W takiej 
sytuacji łowicka spółdzielnia po-
trzebuje przede wszystkim spoko-
ju i zaufania u dostawców.

uzupełniono  
skład rady nadzorczej
Odchodzenie dostawców do 

innych podmiotów nie ominę-
ło nawet samej rady nadzorczej,  
w związku z czym jednym z 
ważnych punktów na walnym 
zgromadzeniu było uzupełnie-

nie wakatów w radzie (radnych 
wybierano spośród delegatów).  
W rejonie Kalisza rezygnację zło-
żyli Mirosław Jarocki, Ryszard 
Juszczak i Dariusz Piekielny, 
nową radną została natomiast Ewa 
Korzeniewska.

W rejonie Konina zrezygno-
wali Ilona Michalak i Ryszard 
Szymczak, zastąpią ich natomiast 
Mariusz Rusin i Paweł Rusin 
(zbieżność nazwisk). Pozostałe 
dwa wakaty miały być uzupełnio-
ne nie według klucza regionów,  
a we wspólnym głosowaniu 
wszystkich delegatów. Miejsca 
w radzie przypadły w ten sposób 
delegatom z rejonu łowickiego. 
Są nimi Waldemar Wojciechow-
ski oraz Waldemar Kobierecki. 
Szczególnie głośno było w ostat-
nim czasie o pierwszym z nich. 
Waldemar Wojciechowski z Wi-
cia, świeżo wybrany radny sejmi-
ku wojewódzkiego z listy PiS, stoi 
na czele „Komitetu obrony OSM 
Łowicz”, zrzeszającego najbar-
dziej zdecydowanych przeciwni-
ków łączenia spółdzielni z innymi 
podmiotami.  tm
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Służba zdrowia�|�od�1�grudnia�lekarze�będą�wystawiać�wyłącznie�elektroniczne�zwolnienia�chorobowe

Na chorobowe pójdziesz bez „papieru”
Stare, wykorzystywane przez dziesięciolecia druki zwolnień lekarskich,  
nazywane popularnie „L4” (formalnie od 2011 roku jest to druk ZUS ZLA),  
odchodzą wraz z początkiem grudnia do lamusa. Jeśli przyjdzie nam wkrótce 
korzystać ze zwolnienia lekarskiego, to od najbliższej soboty, 1 grudnia,  
pracodawca otrzyma nasze zwolnienie chorobowe drogą elektroniczną.

Druku zwolnienia od leka-
rza nie dostaniemy do ręki, choć 
będą i od tego nieliczne wyjątki.  
Co więcej – pracodawca będzie 
mógł, również drogą elektronicz-
ną, wystąpić do ZUS z wnioskiem 
o kontrolę prawidłowości wysta-
wiania zwolnienia. 

Wprowadzenie nowego sys-
temu dla wszystkich ośrodków 
zdrowia planowane było w ubie-
głym roku, ale zostało odsunięte 
w czasie przez ZUS. Możliwość 
wystawiania zwolnień elektro-
nicznych lekarze mieli natomiast 
już od stycznia 2016 roku i wie-
lu lekarzy z ośrodków zdrowia na 
naszym terenie z tego korzystało. 

łowicz
– Prowadzimy dokumentację 

elektroniczną od wielu lat, a od 
około roku wystawiamy zwolnie-
nia elektroniczne. Dla nas to nic 
nowego – powiedział nam szef 
przychodni „Medyk” z ul. Ułań-
skiej w Łowiczu, lekarz Wojciech 
Pietrzak. 

Teoretycznie więc zmian  
od 1 grudnia pacjenci „Medy-
ka” nie powinni w żaden spo-
sób odczuć. Według doktora Pie-
trzaka różnica dla lekarzy z jego 
ośrodka będzie polegała na tym, 
że od 1 grudnia zamiast klik-
nięcia w systemie, z którego ko-
rzysta przychodnia, ikony „dru-
kuj”, trzeba będzie kliknąć ikonę 
„wyślij do ZUS”. I jego zdaniem 
wszystko powinno być po 1 grud-
nia w najlepszym porządku, je-
śli tylko system w skali całego 
kraju będzie chodził stabilnie. 
Mówi, że teraz wszystko działa 
dobrze, ale w systemie nie pracu-
ją wszyscy lekarze z kraju wysta-
wiający zwolnienia, tylko część  
z nich. – Jak wszyscy zaczną z nie-
go korzystać, to na pewno, przy 
dużo większym obciążeniu, bę-
dzie chodził gorzej – uważa. 

– Nie powinno być źle – uwa-
ża Monika Kiełczyńska, regional-
ny rzecznik prasowy ZUS woje-
wództwa łódzkiego. Przypomina, 
że przedstawiciele ZUS od ponad 
roku starali się prowadzić szko-
lenia dla lekarzy i zachęcać do 
wdrażania procedur, które będą 
obowiązywać dla wszystkich od 
1 grudnia. Z danych ZUS wynika, 
że w skali województwa łódzkie-
go około 96% aktywnych lekarzy, 
którzy wystawili w ciągu ostat-

niego półrocza co najmniej jedno 
zwolnienie lekarskie (takich leka-
rzy było w woj. łódzkim ok. 7,5 
tys.), miało już założony w ZUS 
tzw. profil zaufany, który jest pod-
stawą do korzystania z systemu. 

– Przygotowujemy się, zajmu-
je się tym na nasze zlecenie in-
formatyk. Oczywiście będziemy 
gotowi na tę zmianę – powiedział 
nam kierownik NZOZ Łowicka 
Przychodnia Zdrowia z ul. Mosto-
wej, Jan Wróblewski. Według nie-
go wprowadzenie zmiany wiązało 
się z dodatkowymi kosztami, któ-
re musiały ponieść przychodnie, 
np. konieczny był zakup mocniej-
szego komputera, żeby wygodnie 
pracować na nowym programie, 
wspomagającym pracę przychod-
ni. 

Spytany o koszty wprowadze-
nia zmian Wojciech Pietrzak od-
powiada, że w kierowanej przez 
niego przychodni odbyło się to 
bezkosztowo. Po chwili zastano-
wienia jednak słusznie zauważa, 
że koszta były: – Przecież inwe-
stycja w nasze oprogramowanie, 
które obsługuje również i elektro-
niczne zwolnienia, była już dużo 
wcześniej. Dokumentację elek-
troniczną prowadzimy od lat – po-
wiedział. 

Głowno i Stryków
Wprowadzenie zwolnień elek-

tronicznych nie jest nowością dla 
dyrektora Przychodni Fundacji 
„Swoboda” w Głownie Łukasza 
Wesołowskiego, który z tej możli-

wości korzysta od początku roku. 
Co więcej, tego typu rozwiązanie 
bardzo sobie chwali. 

– Uważam, że to bardzo dobry 
pomysł, zarówno z perspektywy 
pacjenta, któremu wystarczy je-
dynie znajomość PESEL-u, jak i 
z perspektywy lekarza, dla które-
go wystarczy jedynie ten PESEL 
wpisać. To zdecydowana oszczęd-
ność czasu, jaki mogę poświęcić 
na leczenie pacjentów, a nie na 
wypełnianie dokumentów. Dodat-
kową zaletą jest to, że nie muszę 
już tych dokumentów archiwizo-
wać przez trzy lata – zauważa le-
karz w rozmowie z naszym repor-
terem. 

Dyrektor wspomnianej przy-
chodni zwrócił uwagę na to, że 
jedynym problemem są spora-
dyczne kłopoty ze stroną ZUS-u, 
ale dodał, że w przypadku elek-
tronicznych rozwiązań przejścio-
we trudności czasem się zdarzają. 
Jego zdaniem, to nie przesądza 
jednak o minusach takich roz-
wiązań, gdyż w miejscu wspo-
mnianych problemów kiedyś 
występowały inne. Pojawiały się 
one np. wtedy, kiedy pacjent nie 
znał koniecznego do wystawienia 
zwolnienia NIP-u zakładu pracy. 
Obecnie nie będzie to już obliga-
toryjne. 

Podobne odczucia ma lekarz 
Grzegorz Klejny, który od dwóch 
lat praktykuje wystawianie zwol-
nień w sposób elektroniczny.  – 
Myślę, że ten sposób nikomu nie 
sprawi problemu. Trudno mi jed-
noznacznie ocenić czy jest to dla 
mnie ułatwienie, bo funkcjonuję 
tak od dawna. Przyzwyczaiłem się 
do tego i nie pamiętam jak wysta-
wiało się zwykłe zwolnienia – za-
uważa. 

– Nieco obawialiśmy się tego 
na początku, jednak obecnie bar-
dzo to sobie chwalimy – zauwa-
ża z kolei kierownik Przychodni 
„Medico” w Strykowie, Jarosław 
Gajewski. – Uważam, że to zna-
cząca oszczędność czasu i lekarzy, 
i pacjentów. Zdecydowanie łatwiej 
mają przede wszystkim ci, którzy 
pracują w innym miejscu niż Stry-
ków. Nie wyobrażam sobie już po-
wrotu do wypełniania wielu pa-
pierowych dokumentów 

Warto podkreślić, iż w strykow-
skiej przychodni nie korzysta się 
ze strony ZUS-u, lecz z aplikacji 
medycznej, umożliwiającej prze-

prowadzenie elektronicznej proce-
dury jeszcze szybciej. 

na czym polega 
ułatwienie
Według kierownika NZOZ Ło-

wicka Przychodnia Zdrowia, Jana 
Wróblewskiego, dla pacjenta bę-
dzie to – jeśli wszystko zadziała 
jak należy i system będzie dzia-
łał stabilnie – wygodne rozwią-
zanie. Pacjent nie będzie bowiem 
musiał w ciągu 7 dni dostarczać 
kopii zwolnienia do pracodawcy. 
Lekarz natomiast nie będzie mu-
siał (też w ciągu 7 dni) odwiedzać 
ZUS-u, żeby przekazać oryginał 
druku zwolnienia. 

Od 1 grudnia lekarz przekazu-
je zaświadczenie lekarskie e-ZLA 
(po podpisaniu z wykorzystaniem 
certyfikatu z ZUS, kwalifikowa-
nego podpisu elektronicznego lub 
podpisu zaufanego) elektronicznie 
do ZUS, a ten udostępnia e-ZLA 
płatnikowi składek (pracodawcy) 
na jego profilu na PUE ZUS nie 
później niż w dniu następującym 
po dniu otrzymania e-ZLA (bez 
podawania numeru statystycznego 
choroby). Informacja ta jest prze-

kazywana także ubezpieczonemu 
jeśli posiada on profil ubezpieczo-
nego / świadczeniobiorcy na PUE 
ZUS. 

Czy będzie  
więcej kontroli? 
Z punktu widzenia pracodawcy 

oraz całego systemu zwolnień le-
karskich istotna jest jeszcze jednak 
sprawa. Otóż na PUE pracodawca 
może drogą elektroniczną wystą-
pić do ZUS z wnioskiem o kon-
trolę prawidłowości wystawiania 
zwolnienia. Do tej pory było tak, 
że druki musiały być dostarczo-
ne w ciągu 7 dni do zakładu pracy 
lub do ZUS (w zależności od sta-
tusu ubezpieczonego). Dostarcza-
nie ich na 6-7 dzień, powodowało, 
że powstawała paradoksalna sytu-
acja powodująca brak możliwości 
kontroli ZUS nad zwolnieniem 
do czasu dostarczenia. Znaczą-
co to utrudniało kontrolę krótkich 
zwolnień lekarskich przez lekarzy 
orzeczników ZUS. 

Teraz pacjent może spodzie-
wać się kontroli nawet w dniu wy-
stawienia zwolnienia lekarskiego. 
Jak często pracodawcy, a za nimi 
ZUS, będą korzystali z tej możli-
wości – okaże się już wkrótce. 

Pracodawcy, z którymi rozma-
wialiśmy, byli przygotowani na 
zmianę. – Nie był to duży kłopot, 
trzeba było iść do ZUS-u i zało-
żyć profil zaufany – usłyszeliśmy  
w sekretariacie SP nr 3 na Korab-
ce w Łowiczu. Szkoły też prze-

cież są – czasami całkiem dużymi 
– „zakładami pracy”, zatrudniają-
cymi po kilkadziesiąt osób. Zwró-
cono nam też uwagę na to, że do-
brym zwyczajem jest – o ile to jest 
możliwe – uprzedzanie przez pra-
cownika o tym, że nie będzie go  
w pracy. – Zwolnienie elektro-
niczne może być widoczne w sys-
temie dopiero następnego dnia,  
a plan pracy trzeba przecież kory-
gować na bieżąco. 

– U nas jest na szczęście mało 
zwolnień lekarskich, ale oczy-
wiście jesteśmy przygotowa-
ni na zmianę procedur – powie-
dział nam Grzegorz Gawroński, 
szef Zakładu Utrzymania Miasta  
w Łowiczu. – Dla nas to nic no-
wego, profil zaufany mamy już od 
dawna. Korzystaliśmy z niego do 
innych celów, jeśli będzie potrze-
ba, skorzystamy i do obsługi zwol-
nień lekarskich – powiedział nam 
sekretarz gminy Kiernozia Jaro-
sław Bogucki.   mak, aw, ewr
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Pacjent�nie�będzie�
musiał�w�ciągu�7�dni��
dostarczać�kopii�
zwolnienia��
do�pracodawcy.�
Lekarz�natomiast�
nie�będzie�musiał�
(też�w�ciągu�7�dni)�
odwiedzać�zUS-u,�
żeby�przekazać�
oryginał�druku�
zwolnienia.�

Teraz�pacjent�będzie�
mógł�spodziewać�się��
kontroli�nawet��
w�dniu�wystawienia�
zwolnienia�
lekarskiego.�

na Czym korzySta praCoDawCa
Jako�pracodawca�
samorządowy�Urząd�
Gminy�Głowno�
elektroniczne�zwolnienia�
otrzymywał�już�wcześniej,�
za�pośrednictwem�
internetowej�platformy�
zUS-owskiej.�W�opinii�
sekretarz�gminy�Jolanty�
Szkup�jest�to�korzystniejsza�
dla�pracodawcy�metoda�
powiadamiania��
o�zwolnieniu,�ponieważ�nie�
otrzymuje�on�odręcznie�
wypisanych�przez�lekarzy�
druków�L4,�na�których�
niekiedy�zdarzały�się�

pomyłki,�a�daty�nieraz�
trudno�było�odcyfrować.�
Teraz�pracownicy��
o�chorobie�powiadamiają�
zwierzchnika�telefonicznie,�
a�elektroniczne�zwolnienie�
jest�mu�dostarczane�w�dniu�
wystawienia,�a�wszystkie�
niezbędne�informacje�są�
czytelne.�
Podobnie�wypowiedział�się�
prezes�zarządu�Spółdzielni�
Gorseciarskiej�GSP�
Głowno�Bogusław�Golczyk.�
Także�i�tutaj�zwolnienia�
elektroniczne�były�już�
wcześniej�przyjmowane�od�

lekarzy,�który�je�wystawiali��
i�zmiana�regulacji�prawnych�
w�tym�zakresie�nie�jest�
wyzwaniem:�–�Trzeba�iść��
z�postępem�organizacyjnym�
–�usłyszeliśmy�od�prezesa,�
jakkolwiek�w�kwestii�
dostosowywania�się�do�
wszelkich�nowinek,�zwrócił�
on�uwagę,�że�państwo�
wprowadzając�różne�
„udogodnienia”�stawia�przed�
przedsiębiorstwami�wymóg�
dostosowania�się�do�nich,�
w�tym�zakupu�drogiego�
oprogramowania,�oczywiście�
na�koszt�własny.�ewr
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Gmina Nieborów�|�Podzielili�się�władzą

Jarosław Papuga 
zaprzysiężony na wójta
W środę 21 listopada 
odbyła się pierwsza sesja 
Rady Gminy Nieborów  
w nowej kadencji, podczas 
której Jarosław Papuga 
złożył ślubowanie 
na wójta, wybrano też 
przewodniczącego 
i wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy.

W wyborach na przewodniczą-
cego zostały zaproponowane dwie 
kandydatury: Krzysztofa Osóbki 
(KWW Nieborów) i Henryka Ba-
kalarskiego (KW PiS), w głoso-
waniu tajnym, z wynikiem 10 do 
5 głosów, wygrał pierwszy z wy-
mienionych. – Dziękuję za powie-
rzenie mi tej funkcji, oddanie na 
mnie głosów, abym przewodni-
czył tej radzie. Mam głębokie po-
czucie dużych oczekiwań, szcze-
gólnie, że przede mną tę funkcję 
pełnił kolega Tadeusz (przyp. red. 
– Kozioł), który pełnił ją przez 
wiele lat, a więc miał w tym za-
kresie duże doświadczenie – mó-
wił Krzysztof Osóbka. 

Przypomniał, że startował  
z niewiązanego politycznie komi-
tetu pn. KWW Nieborów, który 
organizował wójt elekt. Dodał, że 
nie jest zwolennikiem „zagarnia-
nia” stanowisk dla osób ze swoje-
go „klubu”, czemu chwilę później 
dał wyraz. – Nie dzielmy gminy, 
nie dzielmy siebie, nie dzielmy 
rady, tylko działajmy wspólnie dla 
dobra mieszkańców. Miejmy na-
dzieję, że za 5 lat będzie można 
powiedzieć, że to nam się udało  
– powiedział, po czym, w ko-
lejnym punkcie obrad zapro-
ponował kandydaturę Henryka 
Bakalarskiego (KW PiS) na wice-
przewodniczącego rady. Bakalar-
ski w tajnym głosowaniu uzyskał 
wymaganą liczbę głosów, by ob-
jąć to stanowisko. 

Do czasu wyboru przewodni-
czącego i przejęcia przez niego 
prowadzenia obrad, rola ta przy-
padła radnej seniorce – Barbarze 
Kostusiak (60 l.) z KW PiS. 

Przypomnijmy, że dotych-
czasowy przewodniczący Rady 
Gminy Nieborów, Tadeusz Ko-
zioł, dostał się do Rady Powiatu 
Łowickiego, a na sesji został wy-

brany na członka Zarządu Powia-
tu Łowickiego. 

insygnia władzy 
Podczas sesji Jarosław Papu-

ga złożył uroczyste ślubowanie, 
co jest jednoznaczne z jego za-
przysiężeniem na nowego wój-
ta gminy Nieborów. Ustępują-
cy wójt Andrzej Werle przekazał 
mu łańcuch. Po tym akcie gro-
no uczestników sesji gratulowało  
i wręczało kwiaty nowo zaprzy-
siężonemu wójtowi, a także wy-
branym na sesji: przewodniczą-
cemu i wiceprzewodniczącemu, 
życząc im owocnej i satysfakcjo-
nującej pracy na rzecz gminy. Jed-
nocześnie miłe słowa skierowano 
do Andrzeja Werle, dziękując mu 
za wieloletnią pracę na rzecz gmi-
ny i życząc odpoczynku na zasłu-
żonej emeryturze. 

W swoim wystąpieniu Jaro-
sław Papuga wyraził nadzieję, że 
praca wójta nie wpłynie na pełnie-
nie przez niego najważniejszych  
w życiu ról: męża i ojca. 

zarobki wójta 
Jednym z punków obrad było 

przyjęcie uchwały ws. miesięcz-
nego wynagrodzenia wójta. Rada 
uchwaliła, że będzie ono stano-
wić kwotę 9.300 zł brutto, a będą 
się na nią składać: wynagrodze-
nie zasadnicze – 4.600 zł, dodatek 
funkcyjny – 1.900 zł, dodatek spe-
cjalny – 2.210 zł i dodatek za wie-
loletnią pracę – 920 zł. 

Nowy przewodniczący rady 
Krzysztof Osóbka skomentował, 
że przyjęte składowe wynagro-
dzenia są niższe od możliwych, 
co daje „pole do popisu” wójtowi, 
żeby radni mogli podjąć ewentual-
ną decyzję o podwyżce. 

Wybierano też składy osobowe 
komisji stałych Rady Gminy Nie-
borów wraz z przewodniczący-
mi, a będą to: Komisja Rewizyjna  
– przewodniczący Tomasz Wierz-
bicki (KWW Nieborów); Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji – prze-
wodniczący Arkadiusz Pudłow-
ski (KWW Nieborów); Komisja 
Edukacji, Kultury i Sportu – prze-
wodniczący Tomasz Baczyński 
(KW PiS) i Komisja Rolnictwa  
i Rozwoju Gospodarczego – prze-
wodniczący Zbigniew Szymański 
(KWW Nieborów).  aa 

Od lewej: wójt gminy Nieborów Jarosław Papuga,�wiceprzewodniczący�
Rady�Gminy�henryk�Bakalarski�i�przewodniczący�Krzysztof�osóbka.�
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ŁOK |�Spotkanie�z�Janem�Błaszczakiem

Na strychu o nowojorskim klubie The Dom
Kameralne grono kilku zain-

teresowanych osób uczestniczyło  
w sobotę 24 listopada w spotkaniu 
z Janem Błaszczakiem, autorem 
książki „The Dom. Nowojorska 
bohema na polskim Lower East 
Side”, które zostało zorganizowa-
ne w galerii na strychu w ramach 
festiwalu Tipes Topes. 

Rozmowę z autorem książki  
w pierwszej części poprowadził 
Mateusz Rudak z Łowickiego 
Ośrodka Kultury, zaś kontynu-
ował ją Rafał Łopusiński, właści-
ciel klubu HopKultura i Browaru 
Bednary. 

Książka „The Dom. Nowojor-
ska bohema na polskim Lower 
East Side” jest podróżą w głąb lat 
60. Mało kto wie, że Stanley Tol-
kin, który z powodzeniem prowa-
dził klub The Dom w dzielnicy 
Manhattanu, był Polakiem. A go-
ściła w nim śmietanka nowojor-

skiej bohemy, np. swoje filmy wy-
świetlał Andy Warhol. 

Autor przyznał, że przed wy-
daniem publikacji, napisał artykuł 
na ten temat dla „Polityki”, jed-
nak z perspektywy czasu uważa, 

że informacje w nim zawarte były 
oparte na plotkach, a zdjęcie dołą-
czone do tekstu z pewnością nie 
przedstawia postaci Stanleya Tol-
kina. – Tak że tak, prasa kłamie – 
żartował na strychu ŁOK. 

Jan Błaszczak opowiedział 
m.in. o swoich dwóch podróżach 
do Nowego Jorku, podczas któ-
rych dzięki metodzie tzw. kuli 
śnieżnej, polegającej na tym, że na 
podstawie przeprowadzonych roz-
mów docierał do kolejnych osób, 
udało mu się zebrać materiał do 
napisania książki. W Nowym Jor-
ku nie mógł zabawić zbyt długo, 
ponieważ przyznał, że to bardzo 
drogie do życia miasto. Dlatego 
resztę materiału zgromadził po-
przez rozmowy telefoniczne. 

Autor przyznał, że początkowo 
myślał o napisaniu książki o sa-
mym Stanleyu, jednak informa-
cji na jego temat było niewiele, 
poza tym wcześnie zmarł. Dlate-
go zdecydował się napisać książ-
kę przez pryzmat miejsca, które 
on stworzył. Stwierdził, że do suk-
cesu klubu The Dom z pewnością 
przyczyniła się otwartość właści-
ciela i jego postępowy stosunek 
do przedstawicieli różnych środo-
wisk, a z drugiej strony żelazne za-
rządzanie finansami.  aa 

oGŁoSzENIA�PŁATNE

Warszawa |�Nowy�dyrektor�Muzeum�Narodowego�urodził�się�w�Łowiczu

Prof. Miziołek:  
Nie zapomnę o Łowiczu, 
Nieborowie i Zdunach
Pochodzący ze Strugienic w gminie Zduny Jerzy Miziołek, profesor zwyczajny 
Uniwersytetu Warszawskiego, historyk sztuki i archeolog, dotychczas dyrektor 
Muzeum Uniwersytetu Warszawskiego (co warto dodać, placówkę tę zakładał  
od podstaw), 23 listopada został mianowany dyrektorem Muzeum Narodowego 
w Warszawie. Obowiązki ma objąć już jutro, 30 listopada.

Profesor jest dobrze znany na-
szym czytelnikom, ponieważ wie-
le razy relacjonowaliśmy spotka-
nia i prelekcje z jego udziałem, 
które odbywały się w Łowiczu, 
Nieborowie czy na terenie gminy 
Zduny. Ostatnią okazją do takie-
go spotkania z prof. Jerzym Mi-
ziołkiem była uroczystość, która 

została zorganizowana 12 listopa-
da w Zespole Szkół w Zduńskiej 
Dąbrowie, gdzie podczas uroczy-
stości związanej z 100. rocznicą 
odzyskania przez Polskę niepod-
ległości wygłosił wykład na temat 
dzieł sztuki, które pokazują tema-
tykę utraty niepodległości przez 
nasz kraj i walki o nią. 

Jerzy Miziołek urodził się  
18 grudnia 1953 w Łowiczu. 
Wychował się w Strugieni-
cach, gdzie ukończył nie istnie-
jącą już Szkołę Podstawową. 
Naukę kontynuował w Liceum 
Ogólnokształcące im. Krystyny  
Idzikowskiej w Zdunach, które 
również już nie istnieje, ale któ-

re profesor darzy wielkim senty-
mentem. 

Jest absolwentem Historii Sztu-
ki na Uniwersytecie Jagielloń-
skim. Doktoryzował się w roku 
1987 na macierzystej uczelni. Był 
stypendystą Fundacji Lanckoroń-
skich, a także placówek nauko-
wych w Londynie, Los Angeles, 
Waszyngtonie i Florencji. Wygła-
szał wykłady m.in. na uniwersy-
tetach w Rochester, Pittsburgu, 
Cambridge, Londynie, Rzymie, 
Neapolu, Sienie, Florencji, We-
necji, Szeged, Ołomuńcu, Catanii  
i Los Angeles.  str. 26

Jan Błaszczak, autor książki „The Dom. Nowojorska bohema  
na polskim Lower East Side” podczas�rozmowy�z�Mateuszem�
Rudakiem�na�strychu�ŁoK.�

Łowicz |�Muzeum

Odrestaurowano 17 obrazów z muzealnych zbiorów
Obrazy ze zbiorów muzeum  

w Łowiczu, namalowane w okre-
sie od XVII do początków XX 
wieku. zostały właśnie odrestau-
rowane. Niektóre z nich będą 
mogły dzięki temu trafić na sta-
łą ekspozycję, a co najmniej trzy 
zostały uratowane przed całkowi-
tym zniszczeniem. Obrazy te od 
lat znajdują się w zbiorach Mu-

zeum w Łowiczu, część pocho-
dzi jeszcze z kolekcji Władysława 
Tarczyńskiego, twórcy tej insty-
tucji. Odrestaurowanie ich było 
możliwe dzięki dotacjom – Mi-
nisterstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego – 83,090 zł oraz Sta-
rostwa Powiatowego w Łowiczu 
– 20.925 zł. Zadania tego podjęła 
się pracownia Małgorzaty Zelek 

Konserwacja i Restauracja Dzieł 
Sztuki w Łęgu Tarnowskim (woj. 
małopolskie).

Wśród zrekonstruowanych 
znalazły się portrety rajców ło-
wickich Józefa Niesułkowskiego 
(zm. 1665) i Adama Rubinowi-
cza (1673-1746), ponadto portre-
ty Jana III Sobieskiego, Macieja 
Grabowskiego (kasztelan łęczyc-
ki) czy Józefa Radzimińskiego 
(komisarz obwodu sochaczew-
skiego w latach 1827-1841). Je-
den z portretów, namalowany 
przez Antoniego Piotrowskiego, 
przedstawia artystę związanego 
z Łowiczem Jana Zdzisława Ko-
nopackiego (1856-1894). Kolej-
ną kategorią są portrety kobiece, 
m.in.: „Dama z epoki Stanisła-
wa Augusta” z końca XVIII w., 
„Dziewczynka z różą” z XIX w. 
Na szczególne wyróżnienie za-

sługuje obraz przedstawiający in-
sygnia królewskie, przypisywany 
Marcellemu Bacciarellemu, na-
dwornemu malarzowi króla Sta-
nisława Augusta Poniatowskiego. 

Restauracja objęła również 
dwa obrazy z XIX wieku o tema-
tyce powstańczej: jeden przedsta-
wiający jeźdźca w stroju krakow-
skim, drugi rannego legionistę na 
pobojowisku. 

Obiektami, które dzięki pra-
com konserwatorskim uratowa-
no od całkowitej destrukcji, są 
trzy obrazy o tematyce sakralnej 
z XIX wieku: św. Mikołaj bło-
gosławiący trzy córki, św. Stani-
sław wskrzeszający Piotrowina,  
św. Roch. Wśród obrazów uję-
tych w tym przedsięwzięciu jest 
też pejzaż „Widok na Bzurę w Ło-
wiczu” z lat 20. XX w. autorstwa 
Aleksandra Krawczyka.      tm

Portret Jana III Sobieskiego,�autor�nieznany,�XIX�w.,�olej,�płótno.�
Stan�obrazu�przed,�w�trakcie�i�po�renowacji.
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Łowicz |�Festiwal�Tipes�Topes

Zgniłość w Hop Kulturze
Mocnym akcentem rozpoczął 
się tegoroczny festiwal  
„Tipes Topes”. W piątkowy 
wieczór 23 listopada  
w klubie Hop Kultura 
wystąpił zespół Zgniłość.

Liderem Zgniłości (dawniej 
Jazztliki) jest jeden z czołowych 
współczesnych polskich poetów (a 
także autor opowiadań i powieści 
kryminalnych) Marcin Świetlicki, 
szerszej publiczności znany głów-
nie jako lider krakowskiego zespo-
łu Świetliki. Ze Świetlików znany 
jest też Michał Wandzilak, rów-
nież członek Zgniłości, którego 
w piątek można było podziwiać 
grającego na klawiszach. Poza tą 
dwójką, zespół ten tworzą jazzma-
ni z Trójmiasta – Maciej Sadowski 
(kontrabas), Dawid Lipka (trąb-
ka), Michał Ciesielski (saksofon), 
Mariusz Czubaj (saksofon) i To-
masz Koper (perkusja).

Świetlicki na scenie zaprezen-
tował kilka tekstów, tak starych 

jak i najnowszych, jak zawsze peł-
nych metafizycznej zadumy, cię-
tej ironii czy zaskakujących gier 
słownych, wypowiadanych do 
szalonej muzyki z improwizacja-
mi, której gatunek sami muzycy 
określają jako „postpostironicz-
ny-postzimnofalowy-postyass”.

Panowie ze Zgniłości nie za-
pomnieli o tym, by uczcić 85. ro-
dziny Krzysztofa Pendereckiego 
poprzez wykonanie ich własnej 
interpretacji utworu „Actions na 
zespół jazzowy” z 1971 roku. Za-
chęcili też publiczność do odśpie-
wania kompozytorowi „Sto lat!”.

Koncert był częścią trasy pod 
hasłem: „Szatan to szmata!”. 
Muzycy zapowiedzieli, że był 
to ich pożegnalny koncert, ale... 
mówią to praktycznie na każ-
dym. Dla wiernych fanów Świe-
tlickiego jego wizyta w Łowi-
czu, nie pierwsza zresztą, była też 
okazją do posiedzenia z nim przy 
barze, tak przed, jak i po koncer-
cie.     tm

Zgniłość na scenie�w�hop�Kulturze.�

Marcin Świetlicki chętnie wdawał się w pogawędki przy barze  
w Hop Kulturze. Na�drugim�planie�(z�lewej�strony)�właściciel�klubu��
Rafał�Łopusiński.�
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Na 100-lecie odzyskania niepodległości�|�Rozmowy�Nowego�Łowiczanina,�rozmowa�50.

Chcemy się rozgościć w wolności (cz.II)
Ciąg dalszy rozmowy o tym, czym dla młodych 
jest Polska. Rozmawiamy z Mateuszem Gawrońskim, 
absolwentem pijarskiego LO w Łowiczu, studentem 
prawa Uniwersytetu Warszawskiego.

 Czy widzi Pan inne przeja-
wy współczesnego, innego niż 
romantyczny, może gospodar-
czego patriotyzmu w postawach 
młodych Polaków?

– Tak. Myślę, że my już nasze-
go patriotyzmu nie chcemy nieja-
ko celebrować wstecz. Słowa ta-
kie jak „niepodległość”, w mojej 
opinii, dla większości ludzi moje-
go pokolenia są jak wyciągnięcie  
z szafy husarskiej zbroi i wszyst-
kich karabinów. A my chcemy pa-
trzeć w przyszłość. Na 100-lecie 
odzyskania niepodległości nie wi-
działem, by odbyła się jakaś deba-
ta na temat tego, jak Polska ma wy-
glądać za 50 czy 100 lat, jak radzić 
sobie z tą suwerennością. Bardziej 
nawiązywaliśmy w tych obcho-
dach do przeszłości. A spójrzmy 
na Finlandię, która na 100-lecie 
swego państwa otworzyła jedną  
z największych i najnowocześniej-
szych bibliotek na świecie. To jest 
inwestycja w przyszłość. 

Widzę jeden powód takiej sy-
tuacji: nam brakuje wspólnoty  
i to wspólnoty, w której następu-
je rozmowa międzypokolenio-
wa. Nie chodzi tu też oczywiście 
o to, żeby każda ze stron urządza-
ła swoje tromtadracje na temat 
tego, czy patriotyzm „romantycz-
ny”, czy „nowoczesny” jest bar-
dziej właściwy, bo jest to jałowe. 
Nie stworzyliśmy i nie stworzy-
my na razie patriotyzmu jako cały 
naród – co nas, młodych, też boli  
– z tej racji, że przez ostanie 200 
lat mieliśmy 7 pokoleń podległo-
ści i jedno dopiero niepodległości. 
Prawie wszystkie teksty kultury, 
jakie siłą rzeczy powstały, są więc 
świadectwem, odbiciem tego, że 
naród się skupiał, jednoczył, ze 
względu na jakąś zewnętrzną siłę. 
Te wzorce nie są już adekwatne  

i oby tak było. My tego już nie od-
czuwamy, przechodzimy nad tym 
do codzienności. Monarcha abso-
lutny mówił: państwo to ja, potem 
mówiono: państwo to my, a przez 
ostatnie 200 lat mówiono: pań-
stwo to oni. 

 Bardzo charakterystyczne 
to było.

– Ale teraz, gdy nie ma tego ze-
wnętrznego wroga, to wielu ludzi 
czuje potrzebę, by go sobie stwo-
rzyć. I czy to będą Niemcy, czy 
Rosja, czy Unia Europejska, czy 
młode pokolenie – bo nam się za-
rzuca, że nie mamy dość świado-
mości wagi wolności, jej smaku 
– zawsze szuka się wroga. Nie je-
steśmy przyzwyczajeni do trakto-

wania państwa jako czegoś wspól-
nego i zarazem własnego.

 A wy jesteście po prostu 
normalni, nie skażeni tym stra-
chem, że Polska musi być tym-
czasowa.

– Tak, a zarzuca się nam – to 
paradoksalne – że nie zaznali-
śmy niewoli. W takiej sytuacji 
nigdy nie stworzymy wspólnoty.  
Bo zawsze są oni, zawsze jest 
konflikt.

 Pan naprawdę taki konflikt 
pokoleniowy odczuwa?

– Tak, naprawdę. Ile razy mówi 
się: Nie znasz się..., nie docenisz 
tego, bo... Jestem wdzięczny tym, 
dzięki którym mamy niepodle-
głość, ale takie uwagi są wyra-
zem tego konfliktu. Spotykam się 
z tym np. na uniwersytecie. „Wy 
tego nie zrozumiecie...” – słyszy-
my. 

 Czy więc to, że się nie bu-
duje wspólnoty narodowej, jest 
wynikiem działań i postaw po-
kolenia starszego? Które jest 
podzielone, okopało się na swo-
ich pozycjach i potrafi już się 
tylko nienawidzić, jak PO z PiS-
-em? W którym rej wodzą lu-
dzie, którzy wszędzie muszą 
szukać wroga? Czy też takie po-
stawy przechodzą też na mło-
dych? Na najmłodsze pokolenie, 
którego zresztą w polityce wła-
ściwie nie ma?

– Nie ma. I to z dwóch powo-
dów. Nam polityka kojarzy się  
z tym, co było w latach 90.: pale-
niem opon pod Sejmem i wyrzu-
caniem zboża na tory, a potem  
z tym, co zaczęło się w latach 
2000: wieczne zaciekłe spory  
w ekipie postsolidarnościowej. 
Nas się nie zaprasza do debaty 
publicznej, nie ma dla nas miej-
sca na tak ukształtowanej scenie 
politycznej, ona w takiej postaci 
nas nie pociąga. Jeżeli nie widzi-
my możliwości realnego wpływu 

na to, co się dzieje w Polsce, nie 
mamy ochoty w to wchodzić. 

I ja nie mówię, że to jest tylko 
dla nas młodych straszne, to jest 
straszne dla wszystkich. Szuka-
nie wszędzie wroga uniemożli-
wia analityczne podejście do spra-
wy i myślenie o reformach na 20, 
30 czy 50 lat do przodu. Dominu-
je takie myślenie, że jeśli po wy-
borach dochodzi do władzy dru-
ga ekipa, to sprawia ona wrażenie, 
jakby jej celem było odbicie pań-
stwa z cudzych rąk. Jak można tu 
mówić o długofalowej polityce? 
Tak to niestety wygląda widziane 
okiem młodych ludzi. Nie myśli-
my w kategoriach następujących 
po sobie etapów i w konsekwen-
cji nie ufamy państwu, ani sobie 
nawzajem. Wybudowaliśmy set-

ki kilometrów autostrad, ale nie 
stworzyliśmy dróg porozumienia 
między sobą.

 Jesteście więc zniechęceni 
do wchodzenia do polityki?

– Tak. Młodzi ludzie są w po-
lityce potrzebni raz na 4, raz na 
5 lat, gdy są wybory. Generalnie 
rzecz biorąc, nie góruje w polityce 
jakieś analityczne podejście, tylko 
emocje. Brakuje debaty społecz-
nej na bardzo poważne tematy. Li-
czy się tylko, to co się ukaże dziś 
wieczorem w telewizji, działamy 
na bieżąco. Nie ma spokojnej re-
fleksji nad tym, jaki wpływ na nas 
będzie miało to, co się dzieje na 
świecie, na przykład w Chinach 
czy w USA i, że może warto coś 
w tej materii zrobić profilaktycz-

nie, zamiast potem gasić pożary 
„na bieżąco”.

 Elementy takiego dyskur-
su można jeszcze odnaleźć  
w takich gazetach jak Rzecz-
pospolita czy Dziennik Gazeta 
Prawna...

– Pracując w kancelarii prawnej 
mam codziennie dostęp do więk-
szości najbardziej merytorycz-
nych gazet, sądzę, że duża część 
mojego pokolenia także – nie trze-
ba nic płacić. Problem jest jednak 
inny – żeby je przeczytać, trzeba 
mieć czas, więc czytają je głównie 
profesjonaliści, osoby, które są da-
nym tematem zainteresowane. Za-
ryzykuję stwierdzenie, że ludzie  
w moim wieku ich nie czytają.

 Bo nie spodziewają się zna-
leźć w nich spokojnego, cieka-
wego dyskursu? Czy tak się już 
od niego odzwyczaili, że sądzą, 
iż on jest niemożliwy?

– On jest możliwy, tylko w cza-
sach wymagających wysokiego 
wyspecjalizowania, my się przy-
zwyczailiśmy do czytania wszyst-
kiego w smartfonie. Gazeta ma 
do siebie to, że ma szerokie spek-
trum informacji, a my sobie to 
spektrum, świadomie bądź nie, 
zawężamy, korzystając ze smart-
fonów, bo selekcjonujemy w ten 
sposób tylko to, co nas interesuje 
– oszczędzamy w ten sposób czas. 
Czytamy to, co nam podsuwają 
sieci społecznościowe na podsta-
wie naszych wyborów.

 A one wam podsuwają to, 
co lubicie – i koło się zamyka.

– Na tym to polega. Gazeta ma 
takie ograniczenie, że ma trafiać 
do maksymalnie szerokiego gro-
na odbiorców, musi się po prostu 
sprzedać. Internet natomiast może 
sobie pozwolić na wielość zindy-
widualizowanych informacji, bo 
tutaj kupienie jednego artyku-
łu zamiast kilkunastu jest ekono-
micznie opłacalne. Ale raczej nie 
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Mateusz Gawroński.
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Szukanie�wszędzie�
wroga�uniemożliwia�
analityczne�podejście�
do�sprawy�i�myślenie��
o�reformach�na�20,�30�
czy�50�lat�do�przodu.�
Jeśli�po�wyborach�
dochodzi�do�władzy�
druga�ekipa,�
to�sprawia�ona�
wrażenie,�jakby�jej�
celem�było�odbicie�
państwa�z�cudzych�
rąk.�Jak�można�tu�
mówić�o�długofalowej�
polityce?�
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 Sojusz Bezpieczeństwa
Dziś 47. odcinek naszego cyklu „Nieskończenie 
Niepodległa”, realizowanego przy współpracy 
z niezależnym ośrodkiem dokumentacji i najnowszych 
dziejów Polski „Karta”. Piszemy w nim o zakończonych 
sukcesem rokowaniach w sprawie wejścia Polski do NATO.

Zgoda Stanów Zjednoczonych 
na udział Rzeczpospolitej w So-
juszu Północnoatlantyckim zmie-
nia usytuowanie państwa w euro-
pejskim układzie sił. Po sześciu 
dekadach, w których związki 
strategiczne oznaczały rolę albo 
sojusznika podrzędnego (którego 
łatwo zdradzić), albo wasalnego 
(gdy sojusz był dyktowany przez 
najeźdźcę), Polska zyskuje trakta-
tową podmiotowość. Tym razem 
– w przeciwieństwie do Ukła-
du Warszawskiego, którego istotą 
była agresja – celem jest struktu-
ra obronna.

Wojsko Polskie, jako składo-
wa NATO, zyskuje inny wymiar 
niż zacofana po Peerelu karyka-
tura „obrońców ojczyzny”. Jako 
na wschodzie formacja czołowa 
– wobec posowieckich epigonów 
(Putin, Łukaszenka), stosujących 
przemoc państwową – armia staje 
się wizytówką reguł Zachodu. Jej 
sprawność weryfi kują interwencje 
i misje pokojowe Sojuszu, których 
Polska staje się naturalnym uczest-
nikiem.

 12 marca 1999 – Polska 
zostaje przyjęta do NATO, któ-
re gwarantuje swym członkom 
wzajemną pomoc w razie napaści 
zbrojnej.

 Bronisław Geremek (mi-
nister spraw zagranicznych) 
w wypowiedzi sejmowej: Geo-
grafi i nie można zmienić – powie-
dział swego czasu generał [Charles] 
de Gaulle – można natomiast zmie-
nić geopolitykę. Dwaj dyktatorzy, Hi-
tler i Stalin, zmienili nam geografi ę, 
natomiast geopolitykę zmienialiśmy 
w ostatnich latach sami, ze wsparciem 
instytucji demokratycznych Zachodu 

i dzięki demokratycznemu odrodze-
niu na Wschodzie. Nasze obecne sta-
rania o członkostwo w NATO i Unii 
Europejskiej, nasze wysiłki, by stwo-
rzyć zarysy nowej polityki regionalnej, 
należy postrzegać jako istotne, ale tyl-
ko fr agmenty konstruowania nowego, 
sprawiedliwszego i umocowanego na 
trwalszym fundamencie porządku 
europejskiego.

Warszawa, 5 marca 1998 

 Zbigniew Brzeziński w wy-
wiadzie dla tygodnika „Poli-
tyka”: Wejście do sojuszu z super-
mocarstwem – i to jedynym na skalę 
światową – oznacza jakościową prze-
mianę w międzynarodowej sytuacji 
Polski, stwarza warunki bezpieczeń-
stwa, które przedtem po prostu nigdy 
nie istniały, eliminuje zagrożenia z 
Zachodu, integruje Polskę w tworzą-

cej się Europie i jednocześnie bardzo 
ogranicza ewentualne zagrożenia ze 
Wschodu. […]

Nowa sytuacja stwarza prawdzi-
we możliwości dla powolnego, ale 
konsekwentnego pojednania polsko-
-rosyjskiego. Przez ostatnie stulecia 
pojednanie nie było możliwe, gdyż 
sytuacja nie dawała Polsce wielkiego 
wyboru: albo być wasalem Rosji, albo 
Rosję zwalczać. Dziś ani jedno, ani 
drugie nie wchodzi w rachubę. Polska 
nie potrzebuje Rosji zwalczać, gdyż 
pozyskała nowy wymiar bezpieczeń-
stwa i nowe możliwości euroatlan-
tyckie. A Rosja nie ma najmniejszej 
szansy dominowania nad Polską. 

Waszyngton, 13 marca 1999 

 Jan Nowak-Jeziorański 
w felietonie: Stoimy dziś wobec 
szansy historycznej, której Polska 
jeszcze nigdy nie miała. Organizm 
państwa polskiego nigdy nie był tak 
silny i zwarty. […] Czy Polacy wy-
trzymają swój własny sukces? […]

Stoimy wobec historycznego wy-
zwania, jakim będzie włączenie się 
do Wspólnoty Europejskiej. Jest ono 
historyczną koniecznością. Polska, 
odcięta od Europy i olbrzymiego 
rynku, skazałaby siebie na perma-
nentne zacofanie i ubóstwo. […]

W przeszłości nasze losy zale-
żały od zwycięstwa nad wrogami, 
którzy zagrażali naszym granicom 
i niepodległości. Dziś przyszłość 
Polski zależy od jej zwycięstwa nad 
samą sobą. 

Warszawa, 20 czerwca 1999

Co tyDzieŃ o polSCe
od�listopada�ubiegłego�roku,�
poprzedzając�
100.�rocznicę�odzyskania�
niepodległości�przez�
Polskę,�prowadzimy�na�
naszych�łamach�cykl�
rozmów�z�ludźmi�różnych�
zawodów,�zaangażowań,�
odpowiedzialności,�zamiłowań,�
których�pytamy�o�to,�jaka�

jest�nasza�niepodległa�
Polska.�Wyróżnikiem�jest�
to,�że�każda�z�osób,�którą�
prosimy�o�rozmowę,�jest�albo�
mieszkańcem�naszego�miasta�
lub�okolicy,�albo�stąd�pochodzi,�
tu�rozpoczynała�naukę,�
emocjonalnie�bądź�rodzinnie�
czy�towarzysko�jest�nadal�
z�tą�ziemią�związana.�Nasze�
wywiady�(obecny�jest�kolejnym)�

mają�na�celu�pokazać�nam�
Polskę�jaką�jest�obecnie�
i�jacy�są�Polacy�–�jak�wygląda�
nasze�życie�A.D.�2018.�
Każdego�z�naszych�
rozmówców�pytamy�o�inny�
wycinek�naszej�rzeczywistości,�
by�całość�stworzyła,�widziany
z�łowickiej�perspektywy,�obraz�
naszego�kraju.�
Redakcja

mówiłbym, że tworzymy sobie 
swego rodzaju bańkę informacyj-
ną – nie o to w tym chodzi. U nas 
nie ma w ogóle kulturalnego pod-
glebia, żeby ze sobą dyskutować. 
Dostrzegam czasem, że gdy czy-
tam książkę jakiegoś autora, a ktoś 
inny to widzi, to od razu mówi mi: 
weź to wywal, to nic nie warte. 
Nie potrafi my zrozumieć, że ar-
gumentacja drugiej strony może 
być ożywcza. Możemy posze-
rzyć swój światopogląd i nie iść na 
noże. Myślę, że młode pokolenie 
jest tym zmęczone. I że to powoli 
będzie szło w kierunku ucierania 
stanowisk, dyskusji, debaty, zupeł-
nie innej niż dotąd.

 Czyli widzi Pan szansę, że 
w młodym pokoleniu jest pra-
gnienie, by spotkać takich lu-
dzi, z którymi da się podyskuto-
wać, a nie od razu pyskować na 
siebie?

– Myślę, że tak. Mamy ogrom-
ną potrzebę tego, by ktoś nas wy-
słuchał. Tego nie ma. Uważamy, 
że mamy coś do zaoferowania 
jako pokolenie niepodległości, 
które ma już swoje doświadcze-
nia, a pokolenie wcześniejsze ma 
coś do zaoferowania nam. Na-
tomiast z drugiej strony wyglą-
da to trochę tak, że to starsze po-
kolenie jest zdania, że my im nic 
dać nie możemy. Oczekuje się od 
nas, że będziemy przeżywać świat 
w identyczny sposób, jakbyśmy 
się wychowywali w PRL, a skoro 
to już znane od lat – więc po co 
rozmawiać, tutaj nie ma miejsca 
na inne spojrzenie.

 To dziwne podejście, bo 
przez 200 lat jedno pokole-
nie przekazywało drugiemu 
te same w gruncie rzeczy do-
świadczenia podległości i oporu, 
miało takie same dylematy, na-
tomiast wy macie już doświad-
czenia inne, to powinno być cie-
kawe.

– To jest różnica wrażliwości na 
różnego rodzaju rzeczy, szczegól-
nie społeczne. Nasza odmienna 
wrażliwość jest czymś, co może-
my od siebie wnieść do wspólno-
ty.

 Co konkretnie wasze poko-
lenie wnosi? Jakie postawy i do-
świadczenia?

– Pierwszym jest inna opty-
ka, nie patrzenie przez tymczaso-
wość państwa. To skutkuje tym, 
że nie zwalnia nas z obowiązków 
społecznych, nie daje alibi, że ktoś 

inny to i tak inaczej urządzi. Dru-
ga rzecz to jest zaufanie, powolne 
budowanie wspólnoty, bo dzisiaj, 
w przeddzień czwartej dekady 
niepodległości, wielu Polaków nie 
czuje się wciąż pełnoprawnymi 
obywatelami swojego kraju – je-
steśmy podzieleni. U nas już nie 
ma tego podziału, nieprawdą jest 
zresztą to, co się mówi czasem 
w mediach, że młodzież jest coraz 
bardziej prawicowa, takie wnio-
ski wynikają z tego, że pytania, 
jakie nam się zadaje w ankietach, 
są zupełnie nieadekwatne do dzi-
siejszej sytuacji – i tylko dlatego 
wychodzą takie wyniki – to może 
być zgubny obraz rzeczywistości. 
Mamy swój pogląd na państwo, 
wiemy, że państwo to jesteśmy 
my, chcemy dyskutować, debato-
wać. 

Po trzecie: wnosimy to do-
świadczenie, że Zachód dla nas 
nie jest już mitem. Zachód nas nie 
napędza do większej pracy, nie 
jest czymś wymarzonym, jest po 
prostu czymś, w czym my powo-
li, jako kraj, się odnajdujemy i mu-
simy znaleźć swoje miejsce. Mo-
żemy też wnieść do naszego kraju 
doświadczenia, jakie zdobywamy 
poza granicami. Wcześniej tego 
tak naprawdę nie było. I my jeste-
śmy w stanie podejść na chłodno 
do tematu w ogóle nie przerobio-
nego w minionych 30 latach, np. 
przyczyn upadku państwa.

– Tyle, że I Rzeczpospolita 
– bo o niej Pan mówi – była jed-
nak państwem zupełnie innym 
niż obecna Polska i przez to na-
wet wnioski, które się wyciągnie, 
będą, w dużej części, jedynie hi-
storycznej natury. Sądzi Pan, 
że one będą mogły mieć wpływ 
na defi niowanie tego, jakich błę-
dów unikać teraz?

– Myślę, że tak. Chodzi mi 
o refl eksję nad tym, jaki skutek 
dla naszej zbiorowej świadomo-
ści miało to, że kiedyś zostaliśmy 
pozbawieni własnego państwa, co 

więcej, może ważniejsze jest po-
chylenie się nad „szokiem wolno-
ści”, gdy państwo odzyskaliśmy 
i jak to wpływa na naszą teraźniej-
szość – nie można udawać, że to 
nie ma żadnego znaczenia. Ja tej 
refl eksji nie słyszę. A to jest fe-
nomen na skalę światową, bo na-
sza państwowość i w ogóle polski 
patriotyzm jest zupełnie inny niż 
w większości państw świata. 
Optyka zranień, upadków, powro-
tów – tego doświadczały poprzed-
nie pokolenia, a u nas tego siłą rze-
czy już nie będzie. 

 Oby.
– Mamy świadomość, że trzeba 

postępować ostrożnie, nie żyć fry-
wolnie, ale myślę, że uczymy się 
korzystać z wolności, a nie o nią 
walczyć.

 Wspomniał Pan kilka razy 
o zapaści demografi cznej, któ-
ra już się zaczyna. Większość 
ludzi z waszego i starszego 
o kilka lat pokolenia albo ma 
jedno dziecko, albo nie ma ich 
w ogóle, albo ma je późno. Skąd 
to się bierze? Bo niby jesteście 
pokoleniem optymistycznie na-
stawionym do życia. Ja myślał-
bym tak: jeśli jest dobrze, to 
patrzę z optymizmem w przy-
szłość, widzę ją także dla mo-
ich dzieci, chcę je mieć, trójkę, 
może czwórkę, dam radę, jest 
praca, ten ją znajdzie tu, drugi 
gdzieś indziej, trzeci za granicą, 
Europa stoi otworem.... A tego 
świadectwa optymizmu jednak 
nie ma. 

– Z trzech powodów. Pierwszy 
– wychowanie nas w kulcie indy-
widualizmu. Chcemy się spełniać 
przede wszystkim osobiście, dla-
tego to dziecko przychodzi póź-
no, po trzydziestce, to jest teraz 
standard. Po drugie, dużo pracu-
jemy, nie mamy czasu, nie docho-
dzi do zawiązywania związków. 
Nie mamy dla siebie czasu w re-
lacjach interpersonalnych – choć 
to po części zależy od stylu pracy. 
Po trzecie, jest obawa, czy damy 
radę od strony ekonomicznej. Nie 
czujemy się pewnie czy damy radę 
z trójką czy czwórką dzieci. Naj-
gorsze jest to, że w Polsce, jak 
wspominałem, rządzi się dla „tu 
i teraz”, bez patrzenia w przy-
szłość – a to nie sprzyja decyzji 
o urodzeniu i wychowaniu dziec-
ka, która zawsze jest decyzją 
na kilkadziesiąt lat do przodu. 

Rozmawiał 
Wojciech Waligórski

Mamy�swój�pogląd�
na�państwo,�
wiemy,�że�państwo�
to�jesteśmy�my,�
chcemy�dyskutować,�
debatować.�

Bruksela, 16 marca 1999. 
Uroczystość�z�okazji�wstąpienia�
Polski,�Czech�i�Węgier�do�NATo.�
od�lewej�stoją:�premier�Polski�
Jerzy�Buzek,�premier�Czech�Milos�
zeman,�Sekretarz�Generalny�
NATo�Javier�Solana,�premier�
Węgier�Viktor�orban.

Bruksela, 16 marca 1999.�Ceremonia�wciągania�fl�ag�nowych�państw�członkowskich�z�okazji�wstąpienia�Polski,�
Czech�i�Węgier�do�NATo.�
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Łowicz�|�Szkoły�pijarskie

Koncert „Drogi do wolności”
Ze wspólnym repertuarem 

o tematyce patriotycznej wystąpią 
w niedzielę 2 września schola ło-
wickich szkół pijarskich przy 
wsparciu dwójki uczniów z młod-
szej scholki, a także dwie uczen-
nice ZSP nr 3 w Łowiczu, które 
przyjęły zaproszenie.

Koncert, a w zasadzie mon-
taż pieśni i recytacji, w budynku 

szkół pijarskich (sala gimnastycz-
na/audiowizualna) rozpocznie się 
o godzinie 17. Wstęp na niego jest 
wolny. 

Program nosi tytuł „Drogi do 
wolności”. Znajdziemy w nim 
pieśni i teksty napisane w okre-
sie od XVIII do XX wieku, skła-
dające się w jedną historię o nie-
podległości, jej braku i walki o nią, 

szczególnie z perspektywy mło-
dych ludzi.

Pomysł zorganizowania takie-
go koncertu wyszedł od starszych 
członków scholi w październiku, 
podczas przygotowań do innego 
występu – przedstawienia z oka-
zji 11 listopada, w którym scho-
la również brała udział. – sami 
uczniowie wybierali pieśni, któ-
re chcieliby zaśpiewać, ja do tego 
dodałam trochę od siebie – mówi-
ła nam opiekunka scholi Natalia 
Kędziora.     tm

Łowicz |�Uczniowie�przypomną�„Noc�listopadową”

Pójdziesz z nimi do powstania?
W niesztampowy sposób o po-

wstaniu listopadowym przypo-
mną dzisiaj, 29 listopada, ucznio-
wie klas VIII SP nr 7 w Łowiczu 
pod kierunkiem nauczyciela hi-
storii Piotra Wysockiego. W prze-
strzeni miejskiej spróbują zre-
konstruować wydarzenia „Nocy 
listopadowej” – czyli wybuchu 
powstania 29.11.1830 roku.

O godz. 16.40 uczniowie sfor-
mują dwa oddziały, które wyru-

szą spod pomnika powstańców 
styczniowych na Nowym Rynku 
i spod tablicy Napoleona na Sta-
rym Rynku by, „werbując” po dro-
dze napotkanych ludzi, spotkać się 
w umówionym miejscu w Alejach 
Sienkiewicza przy pomniku Artu-
ra Zawiszy Czarnego, lokalnego 
bohatera powstania listopadowego 
i późniejszej partyzantki.

Na miejscu o 17 odbędzie się 
apel pamięci. Zadaniem uczniów 

biorących udział w przedsięwzię-
ciu będzie namawianie ludzi do 
przyłączenia się – mówił nam 
Piotr Wysocki. – Muszą się oni 
liczyć z różnymi reakcjami, po-
dobnie jak, zachowując oczywi-
ście odpowiednią skalę, z bardzo 
różnymi reakcjami musieli się li-
czyć powstańcy. Wydarzenie jest 
wpisane do kalendarza łowickich 
obchodów 100-lecia odzyskania 
Niepodległości.     tm
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ODESZLI OD NAS�
�17 listopada: Jerzy�owczarek,�

l.56
�18 listopada: Stefania�

Czekalska,�l.87;�Stefan�Niedzielski,�
l.83.

�19�listopada:�Jan�Cieślicki,�
l.66;�Maria�Majda,�l.71;�Barbara�
obrębska,�l.88;�Józef�Jarocki,�l.89,�
Stryków;�Tadeusz�Bogusz,�l.84.

�20 listopada:�henryk�Kurkowski,�
l.85;�Marianna�Żaczek,�l.59.

�21 listopada: Jan�Janicki,�l.89.
�22 listopada:�Stanisław�

Grzegorczyk,�l.68.
�23 listopada:�Janina�Sołtysiak,�

l.92,�Stryków.
�24 listopada: Tytus�zembowicz,�

l.77;�Władysław�Kosiorek,�l.81;�
Stefan�Wołek,�l.90;�Janusz�Bogusz,�
l.60.

�25 listopada:�zbigniew�olesiak,��
l.89.

�26 listopada: Stanisław�Gnat,�
l.81.

REKLAMA

Wiktoria Kołaczek urodzi-
ła się 17 stycznia 1935 roku w 
Klewkowie, jej rodzice Marian-
na Głowacka z domu Dierżek 
i Walerian Głowacki byli rol-
nikami. Należeli do tych Księ-
żaków, dla których świat nie 
kończył się na roli, silnie za-
korzenieni byli w przedwojen-
nej działalności Związku Mło-
dzieży Wiejskiej RP Wici. 
Rodziny zarówno z jednej, jak 
i drugiej strony dążyły do kształ-
cenia, rozwoju osobistego, ceni-
ły pracę społeczną.

Marianna angażowała się np. 
w różne przedsięwzięcia, za jej 
sprawą w Klewkowie powstało 
pierwsze Koło Gospodyń Wiej-
skich, namawiała gospodynie do 
zakładania ogródków warzyw-
nych przy domach, aby przez 
uprawę warzyw zwiększyć róż-
norodność diety domowników.

Wiktoria była pierwszym 
dzieckiem Marianny i Wale-
riana, po niej na świat przy-
szło rodzeństwo: w kwietniu 
1939 roku Edmund, który ukoń-
czył liceum pedagogiczne i w 

późniejszych latach pracował 
w łowickiej mleczarni oraz 
w 1947 roku Józef, który został 
na ojcowiźnie i prowadził gospo-
darstwo rolne.

– Zaraz po urodzeniu mama 
została zabrana z domu przez ro-
dziców chrzestnych do kościo-
ła, aby została ochrzczona. Było 
to wówczas normalną prakty-
ką wynikającą z dużej śmiertel-
ności wśród noworodków. Gdy 
wrócili, usłyszeli pytanie, pod 
jakim imieniem zostało dziecko 
ochrzczone, w odpowiedzi ro-
dzice usłyszeli, że Gienia, przez 
lata wszyscy mamę nazywali 
więc Gienia, a w dokumentach, 
w tym na świadectwach szkol-
nych, wpisywano jej Genowe-
fa. Dopiero gdy udawała się do 
Liceum Pedagogicznego, wzię-
ła dokumenty z parafi i i wów-
czas okazało się, że na imię ma 
Wiktoria – po babci, a na drugie 
ma nawet nie Genowefa, ale Eu-
genia – opowiada syn Wiktorii, 
Witold.

Wiktoria Kołaczek jako dziec-
ko zdradzała duży talent do na-

uki, w wieku 5 lat już czytała, 
dlatego do Szkoły Powszechnej 
w Niedźwiadzie została wysła-
na wcześniej niż przewidywał 
to obowiązek szkolny w wieku 
6 lat. Tam uczyła się pod okiem 
siostry ojca. Wcześnie rozpoczę-
ta edukacja zrodziła problem, bo 
gdy ukończyła 7 klas była zbyt 
młoda, aby rozpocząć naukę 
w liceum, rok musiała spędzić 
w domu.

– Mama wspominała, że był to 
najgorszy rok w jej życiu, zosta-
ła pozbawiona tego, co najbar-
dziej kochała, czyli możliwości 
nauki – wspomina syn Witold.
– W domu zajmowała się co-
dziennie pasaniem krów. Znala-
zła jednak sposób, aby nie był 
to stracony czas, wypożyczała 
książki i pochłaniała je w trakcie 
tej pracy, dzięki temu idąc do li-
ceum znała większość lektur.

Zanim skończyła liceum, 
przeżywała wspólnie z inny-
mi uczniami zamordowanie w 
Urzędzie Bezpieczeństwa w Ło-
wiczu ucznia Liceum Handlo-
wego Jana Piwowarczyka. Wy-

Wiktoria Kołaczek (1935-2016)

 Wiktoria Kołaczek 
(1935-2016)

zmarła�przeżywszy�
81�lat.�Wielu�starszych�
absolwentów�Szkoły�
Podstawowej�nr�1
w�Łowiczu�będzie�ją�
pamiętać�jako�wymagającą�
i�skrupulatną�nauczycielkę�
języka�polskiego�lub�
z�późniejszego�okresu�pracy�
–�bibliotekarkę.�Pracowała�
jako�emerytka�także�
w�SP�6.�Prywatnie�była�żoną�
działacza�ludowego�Józefa�
Kołaczka.
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darzenie to odcisnęło na młodej 
dziewczynie ogromne piętno, 
potem wspominała, że wówczas 
na wszystkich padł strach, nie-
pewność, a cień tych przeżyć to-
warzyszył jej przez lata Polski 
Ludowej.

Po liceum została skierowa-
na do pracy w Szkole Podstawo-
wej w Strugienicach, mieszkała 
tam w chacie w sąsiedztwie bu-
dynku szkoły z koleżanką, także 
nauczycielką. To w tym czasie 
przechodząc przez ulicę Zduń-
ską przecina drogę jadącemu na 
motorze WFM ponad 20-letnie-
mu Józefowi Kołaczkowi. 

– Ojciec zwrócił uwagę na 
mamę, bo była bardzo ładna. 
Jak wspominał, pierwszą my-
ślą, jaka mu wówczas przyszła 
do głowy, było „ożenię się z tą 
dziewczyną”. Nie zatrzymał się 
jednak wtedy, pojechał dalej, ale 
nie zapomniał, był człowiekiem 
upartym, rozpytywał, szukał, aż  
w końcu trafił pod okno chaty  
w Strugienicach i tak się poznali 
– mówi syn Witold.

Młody i przystojny Józef Ko-
łaczek z powodzeniem zabiegał 
o względy Wiktorii, pobrali się  
1 czerwca 1958 roku i zamiesz-
kali w domu w Wyborowie, gdzie 
dzielili jedną izbę mieszkalną  
z komorą kuchenną z liczny-
mi lokatorami. Kolegą Józe-
fa Kołaczka był Józef Krupiń-
ski, gdy został on kierownikiem 
SP 1 zatrudnił Wiktorię – i tak 
młoda rodzina trafiła do Ło-
wicza. Z ich związku na świat 
przyszli w 1959 roku Witold,  
a w 1965 roku Grzegorz.

Na początku lat 60-tych Wik-
toria ukończyła zaocznie Stu-
dium Nauczycielskie Języka 
Polskiego w Zgierzu, do 1974 
roku uczyła w „Jedynce” pol-
skiego, potem została przenie-
siona do biblioteki szkolnej, na 
miejsce Nadziei Górajkowej, 
bibliotekarki, która odeszła na 
emeryturę. W okresie, gdy była 
nauczycielem, pracowała tak-
że jako metodyk w Wydziale 
Oświaty ówczesnego starostwa. 
W praktyce oznaczało to nadzór 
nad nauczycielami na terenie ca-
łego powiatu, czyli m.in. wyjaz-
dy na wizytacje.

Syn wspomina, że zmiana 
z nauczycielki na bibliotekar-
kę wyszła mamie na zdrowie. 
Twierdzi, że jak na nauczyciel-
kę była zbyt skrupulatna, pod-

dana zbyt dużym obciążeniom. 
– Z okresu nauczycielskiego pa-
miętam mamę pochyloną w po-
koju nad zeszytami, kartkówka-
mi i wypracowaniami. Musiała 
w nich sprawdzić najpierw orto-
grafię, potem gramatykę i osta-
tecznie zawartość merytoryczną 
– mówi.

W bibliotece w SP 1 Wikto-
ria Kołaczek pracowała do przej-
ścia na emeryturę, potem podję-
ła pracę także w bibliotece, ale 
w SP 6, gdzie pracowała do osta-
tecznego odejścia na zasłużony 
odpoczynek.

Syn Witold wspomina, że rela-
cje z mamą miał różne, ale pod-
kreśla, że bez niej dom Kołacz-
ków nie istniał. 

– Czułem to bardzo moc-
no i było mi źle, gdy nie było 
jej w domu. Dlatego siedziałem  
w oknie i wyczekiwałem kiedy 
wróci. Ojciec wychowywał ra-
czej surowo, trochę po wojsko-
wemu, ona zaś zawsze kładła 
nacisk na rozmowę, na to, aby 
wytłumaczyć problem, konse-
kwencje, a miała co tłumaczyć, 
bo byłem raczej niepokornym 
i niełatwym dzieckiem.  
Zawsze będzie mi się kojarzyć 
z ciepłem, otwartością, życzli-
wością.

Nie zawsze jednak tak było, 
Witold też był uczniem Jedyn-
ki i w ostatnich klasach jego na-
uczycielką była jego mama. Jak 
podkreśla, dość szybko ciepła, 
kochana osoba, przerodziła się  
w nauczycielkę Kołaczkową 
i nie mógł przez dłuższy czas 
zmienić sposobu jej postrzega-

nia. Mama nie traktowała go  
w klasie lepiej niż innych 
uczniów, wymagała od niego 
wręcz więcej, do tego stopnia, że 
musiał się wyciągać z grożącej 
trójki na czwórki i to przy całej 
klasie. Mówiła mu: – Ty właśnie 
dlatego, że masz matkę nauczy-
cielkę, musisz umieć więcej niż 
pozostali.

Wiktoria Kołaczek pracowała 
w „Szóstce” do czasu powstania 
w tym budynku budynku Gim-
nazjum nr 1. – Gdy zwolniła, sta-
rała się dbać o kondycję, nie tylko 
fizyczną, ale także umysłu, tym 
bardziej, że zaczęła dostrzegać  
u siebie problem z pamięcią  
– chorowała na Alzheimera. 
Dużo czytała, niemal nie rozsta-
wała się z krzyżówkami. Zawsze 
podkreślała, że ona ze sobą się 
nie nudzi.

Syn podkreśla, że mama nie 
miała szczęścia w chorobie  
i zamiast szybko zdrowieć, przy 
prostych zachorowaniach często 
pojawiały się u niej komplika-
cje. Przykładem może być usu-
nięcie wyrostka robaczkowego: 
po zabiegu doszło do zapalenia 
otrzewnej, Wiktoria Kołaczek 
otarła się o śmierć. 

Rodzina Kołaczków była  
w bliskich relacjach z rodzina-
mi Fabiańskich i Grotowskich. 
Maria Grotowska wspomina,  
że przez lata były koleżankami 
w pracy i bliskimi znajomymi 
poza nią.

– Była osobą bardzo sumien-
ną, poważnie podchodzącą do 
swego zawodu, ale miała też dar 
zjednywania sobie ludzi, we-
wnętrzne ciepło i otwartość – 
wspomina.

Ponieważ oboje z mężem po-
chodzili ze wsi, nie mogli obyć 
się bez choćby kawałka ziemi. 
Mieli działkę przy ul. Turystycz-
nej, mniej więcej w śladzie dzi-
siejszej ul. Dmowskiego, był 
tam niewielki drewniany domek 
oraz drzewa owocowe i ogródek. 
Oboje uwielbiali spędzać tam 
wolny czas, razem lub osobno, 
a czasami z dziećmi, wspólnie 
pracując.

Radością pani Wiktorii były 
wnuki: w latach 80-tych na 
świat przyszły dzieci syna Wi-
tolda: Agnieszka i Łukasz, póź-
niej dzieci syna Grzegorza: w 
Michał i Aleksandra.

Wiktoria Kołaczek zmarła  
14 lipca 2016 roku.  tb
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Wojtek Uczciwek,��
ur.�15.11.2018�r.,�godz.�21.40,��
dł.�54�cm,�waga�3.160�g,�
syn�Pauliny�i�Karola,�
zam.�Goleńsko.

Bez�niej��
dom�Kołaczków�
nie�istniał.��
Czułem�to�bardzo�
mocno�i�było�mi�źle,�
gdy�nie�było�
jej�w�domu.��
Dlatego�siedziałem�
w�oknie�
i�wyczekiwałem�
kiedy�wróci.�

Wiktor Kołaczek

Alicja Syndoman,��
ur.�16.11.2018�r.,�godz.�20.55,��
dł.�54�cm,�waga�3.540�g,��
córka�oli�i�Michała,�
zam.�Parma.

Jakub Kowalski,��
ur.�17.11.2018�r.,�godz.�9.20,�
dł.�52�cm,�waga�3.650�g,��
syn�Justyny�i�huberta,�
zam.�zalesie.

Antoni Salamon,��
ur.�19.11.2018�r.,�godz.�10.50,�
dł.�53�cm,��waga�3.250�g,�
syn�Aleksandry�i�Tomasza,�
zam.�Łowicz.

Tymoteusz Jan Pilich,��
ur.�20.11.2018�r.,�godz.�17.17,��
dł.�58�cm,�waga�4.000�g,��
syn�Justyny�i�Jacka,�
zam.�Niedźwiada.

Mateusz Olczak,
ur.�24.11.2018�r.,�
godz.�11.25,�dł.�52�cm,��
waga�3.500�g,�syn�Moniki��
i�Tomasza,�zam.�Bobrowniki.

Michał Wieczorek,��
ur.�26.11.2018�r.,�godz.�7.50,��
dł.�50�cm,�waga�2.950�g,��
syn�Pauliny�i�Marcina,�
zam.�Nieborów.

Łowicz |�Pijarzy�są�w�Łowiczu�od�350�lat

Patrocinium w jubileuszowym roku
Łowiccy pijarzy, wierni 
uczęszczający do ich 
kościoła oraz cała 
społeczność Pijarskich 
Szkół Królowej Pokoju 
obchodziła 23 listopada 
Patrocinium, czyli dzień 
św. Józefa Kalasancjusza, 
założyciela zakonu. W 
tym roku w Łowiczu 
miało ono wyjątkowy 
wymiar, ponieważ zbiegło 
się z trzema okrągłymi 
rocznicami.

Te trzy jubileusze to – 350. 
rocznica przybycia do Łowicza 
pierwszych dwóch pijarów (mia-
ło to miejsce dokładnie 14 mar-
ca 1668 roku), 270. rocznica kon-
sekracji ich kościoła pw. Matki 
Bożej Łaskawej i św. Wojciecha 
oraz 60. rocznica powrotu zakon-
ników do miasta (po wypędzeniu 
przez Rosjan w ramach represji 
za powstanie styczniowe). Pijarzy 
na świecie mieli główne obcho-
dy Patriocinium nieco później niż  
w Łowiczu – 27 listopada (rocz-
nica otwarcia pierwszych dwóch 
bezpłatnych klas na rzymskim Za-
tybrzu).   

Dzięki przesunięciu obchodów 
na sobotę, mszę świętą mógł od-
prawić ks. bp Wojciech Osial,  
a także polski prowincjał zako-
nu pijarów o. Józef Matras. Trze-

cim z koncelebrujących mszę był 
o. Marian Galas, rektor łowickie-
go zgromadzenia. Na mszy poja-
wiło się też wielu księży diecezji 
łowickiej. Można było w końcu 
oglądać odkryty fresk na ścianie 
bocznej kościoła, przedstawiający 
ekstazę św. Teresy z Avila (o za-
kończonych pracach nad renowa-
cją zabytkowych polichromii na-
piszemy w odrębnym artykule).

– Jesteście najwspanialszym 
prezentem dla nas z tej okazji – 
tak rektor zwrócił się do obecnych 
na mszy, głównie dzieci i młodzie-
ży ze szkół pijarskich, z których 

wielu włączyło się też w oprawę 
mszy, na przykład poprzez śpiew 
i muzykę. 

Po mszy uroczystości miały też 
część szkolną. Po krótkiej agapie 
(posiłku) w poszczególnych kla-
sach, uczniowie zebrali się w sali 
gimnastycznej. Ci z pierwszych 
klas podstawówki i liceum złożyli 
przy tej okazji ślubowanie. Pierw-
szoklasiści zostali symbolicznie 
pasowani na uczniów, poprzez do-
tknięcie ich ramion wielkim ołów-
kiem przez dyrektora Przemysła-
wa Jabłońskiego. Wręczono też 
wyróżnienia laureatom olimpiad  
i konkursów, także tych szkolnych, 
a także stypendia kalasantyńskie 
za ubiegły rok dla uczniów roz-
poczynających teraz naukę w li-
ceum. 

Nie mogło zabraknąć części ar-
tystycznej, a w niej przedstawie-
nia „Zbroja” według scenariusza 
polonistki Beaty Jeziorowskiej, 
opartym na fragmentach książki 
S. C. Lewisa „Listy starego diabła 
do młodego” .

A skoro mieliśmy swego rodza-
ju urodziny – był też okazały wi-
zualnie tort, a na nim wizerunek 
św. Józefa Kalasancjusza otoczo-
nego uczniami, w tym także ło-
wiczanami w tradycyjnych, ludo-
wych strojach.    

Ostatnim punktem w progra-
mie był mecz siatkówki nauczy-
ciele – uczniowie. Wygrali na-
uczyciele.  tm

Tak wyglądał „urodzinowy” 
tort�na�Patrocinium.�
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RZUT OKIEM�|�KoNIEC�SEzoNU�NA�GRzyBy?�NIEKoNIECzNIE

28 listopada, mimo zimna na 
dworze, w lesie w Mastkach rosły 
jeszcze trzy naprawdę dorodne  
i zdrowe prawdziwki. znalazł�je��
28�listopada�Andrzej�Rosłonek��
ze�złakowa�Kościelnego.�Choć�pan�
Andrzej�jest�zapalonym�miłośnikiem�
grzybów,�nie�przypomina�sobie�takiego�
znaleziska�o�tej�porze�roku.�–�To�chyba�
jak�taki�prezent�dla�mnie�tuż�przed�
imieninami�–�mówił.� tm 
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Łowicz�|�„Dom�Boży�i�Brama�Niebios”�tym�razem�w�muzeum�

Wzruszający koncert z okazji 80-tych 
urodzin biskupa Zawitkowskiego
Przy pełnej sali barokowej Muzeum w Łowiczu 
odbył się w niedzielę 25 listopada koncert 
oratoryjny w wykonaniu Łowickiej Orkiestry 
Kameralnej, przygotowany z okazji 80-tych 
urodzin biskupa Józefa Zawitkowskiego. Jubilat 
wysłuchał go z pierwszego rzędu. 

W programie koncertu znala-
zło się oratorium „Domus Dei et 
Porta Coeli” („Dom Boży i Bra-
ma Niebios”). Muzykę do utworu 
skomponował organista katedral-
ny Jerzy Filipowicz, zaś autorem 
libretta jest biskup Józef Zawit-
kowski, który piękny i przejmują-

cy tekst napisał w noc przed swoją 
ciężką chorobą. 

Dzieło zostało zaprezentowane 
premierowo podczas uroczystości 
z okazji 350. rocznicy konsekra-
cji łowickiej bazyliki katedralnej,  
w których uczestniczył Pry-
mas Polski abp Wojciech Polak,  
14 października.

Wówczas biskup Zawitkowski 
nie mógł go wysłuchać na żywo, 
ponieważ w przeddzień uroczy-
stości dopiero powrócił z lecze-
nia do swojego domu na terenie 
Wyższego Seminarium Duchow-
nego w Łowiczu (przypomnijmy, 
że ciężko chorował, latem w sta-
nie krytycznym trafił do szpitala). 
– Mamy nadzieję, że teraz, w 80-
tą rocznicę urodzin, z radością wy-
słucha swojego utworu – miał na-
dzieję Bohdan Fudała z Łowickiej 
Orkiestry Kameralnej. 

Podobnie jak podczas premie-
rowego występu w katedrze, or-
kiestrze towarzyszyli soliści: Mał-
gorzata Kustosik – sopran, Nina 

Kierus – alt, Marcin Dżażdżyń-
ski – tenor, Weronika Mońka  
– skrzypce i Dymitr Kościuszko 
– trąbka. W roli narratora wystą-
piła poetka ludowa Joanna Boli-
mowska. 

Koncert został przygotowany 
w formie benefisu ks. bp Józe-
fa Zawitkowskiego z okazji jego 
80-tych urodzin, które przypadały 
dwa dni wcześniej, w piątek 23 li-
stopada. 

Wykonanie oratorium po-
przedziły występy Marcina  
Dżażdżyńskiego z pieśnią pt. 
„Krzyż i Orzeł” oraz Malwiny 
Ciesielskiej z utworem pt. „Mój 
dobry Ojcze”, do których słowa 
również napisał biskup Zawit-
kowski. 

Jubilat nie krył zadowolenia  
z obecności na sali osób ubra-
nych w stroje łowickie, wiele ra-
dości sprawił mu śpiew Malwiny 

Ciesielskiej należącej do „Kode-
rek”, które biskup tak uwielbia.  
– Jak ja Was kocham Księżacy, 
nie wiecie – mówił jubilat. 

Po koncercie, kiedy przyszedł 
czas na życzenia i kwiaty, bisku-
pa otoczył wianuszek najmłod-
szych dzieci z „Koderek” pod 
opieką kierownika zespołu Kata-
rzyny Polak. Życzenia składał bi-
skupowi m.in. burmistrz Krzysz-
tof Kaliński. 

Jubilat dziękował za uczest-
nictwo w koncercie wszystkim 
wykonawcom, wymienił niemal 
każdego imiennie, ale także pu-
bliczności. – Po moim przebudze-
niu kocham Was wszystkich tak 
samo, a nawet bardziej – mówił 
wzruszony. W swoim wystąpieniu 
powiedział, że nie spodziewał się, 
że dożyje 80-tych urodzin. 

Odniósł się także do trudne-
go czasu choroby, jaki ostatnio 
przeżywał: „Pan Bóg przez Wa-
szą modlitwę: zdrowaśki, różańce, 
obudził mnie przez lekarzy. A sio-
stry w Mariówce nauczyły mnie 
mówić, jeść, chodzić. Jestem”. 

Mimo że biskup spieszył się na 
inną uroczystość w Rawie Mazo-
wieckiej, poprosił orkiestrę o bis. 
Z okazji 80-tych urodzin biskupa 
seniora orkiestra zagrała dla nie-
go „100 lat!”. Odczytany też zo-
stał list z życzeniami dla niego 
od Karoliny Kaczorowskiej, wdo-
wy po ostatnim prezydencie RP  
na uchodźstwie – Ryszardzie Ka-
czorowskim.  aa 

Najmłodsze dzieci z „Koderek” pod opieką kierownik zespołu 
Katarzyny Polak przygotowują�się�do�wręczenia�kwiatów�biskupowi.�

Burmistrz Krzysztof Kaliński składa biskupowi Józefowi 
Zawitkowskiemu�życzenia�z�okazji�80-tych�urodzin.�

Małgorzata Kustosik (sopran) i Marcin Dżażdżyński (tenor)�podczas�
wykonywania�oratorium�„Domus�Dei�et�Porta�Coeli”.�

Biskup Józef Zawitkowski został�powitany�brawami�w�sali�barokowej�Muzeum�w�Łowiczu.�

Malwina Ciesielska wystąpiła 
dla biskupa z�utworem��
pt.�„Mój�dobry�ojcze”.�

Biskup Józef Zawitkowski 
dziękuje�za�uczestnictwo��
w�koncercie�wykonawcom,��
ale�także�publiczności.�
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Kultura�|�Po�powołaniu�prof.�Jerzego�Miziołka�na�dyrektora�MN

Ze Strugienic w świat daleki i ten najbliższy
Przed kilkoma dniami Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego 
powołał Jerzego Miziołka, profesora zwyczajnego w Instytucie Archeologii 
Uniwersytetu Warszawskiego, gdzie kieruje Zakładem Tradycji Antyku 
w Sztukach Wizualnych, na stanowisko dyrektora Muzeum Narodowego 
w Warszawie. Jest to nie tylko zaszczytna, ale też wielce zobowiązująca 
nominacja. Muzeum Narodowe jest bowiem jednym  
z fundamentów naszej tożsamości i naszego dziedzictwa kulturowego,  
które przekazuje przyszłym pokoleniom. 

DobieSław 
jęDrzejCzyk

Zadania kontynuacji dzieła 
swoich poprzedników – z dobrze 
znanym w Łowiczu profesorem 
Stanisławem Lorenzem – podjął 
się nasz kolega z Liceum Ogól-
nokształcącego im. Krystyny Idzi-
kowskiej w Nowych Zdunach, 
które ukończył w 1972 roku, zaś 
jego żona Hania w rok później.

Jerzy Miziołek jest wybitnym 
uczonym w zakresie historii sztu-
ki i archeologii, autorem wie-
lu ważnych i odkrywczych prac 
z tych dziedzin. Są one dziełami 
dojrzałymi, intelektualnie kom-
pletnymi, penetrującym i porząd-
kującymi ważne obszary kultury 
europejskiej. Cieszy się uznaniem 
nie tylko w kraju, ale też na świe-
cie. Współpracował i współpracu-
je z najważniejszymi ośrodkami 
naukowymi w Europie, Stanach 
Zjednoczonych i Wielkiej Bryta-
nii. Najbliższy jego sercu jest jed-
nak Rzym, w którym spędził wie-
le czasu, zwłaszcza w Fundacji 
Lanckorońskich, opublikował też 
wiele prac wraz ze swoimi wło-
skimi współpracownikami. 

Dla nas, kolegów z tej wspania-
łej szkoły, zarówno tych starszych 
i tych młodszych, Jerzy jest czło-
wiekiem prawym i szlachetnym,  
a przy tym ciepłym, dobrym i wy-
rozumiałym. Nigdy też nie zapo-
mina o swojej „małej ojczyźnie”, 
pięknej księżackiej wsi Strugie-
nice, jedynej wsi o takiej nazwie  
w Polsce.

miejsce, gdzie serce 
mocniej uderza
Zawsze podkreśla, że są miej-

sca, w których „serce uderza moc-
niej”. Takimi miejscami są dla 
niego Via Apia w Rzymie, ro-
mantyczny ogród w Arkadii, łąki 
nad Bzurą i Dąbrowa Zduńska, 
kiedyś z dwoma szkołami średni-
mi – Liceum Ogólnokształcącym 
i Technikum Ochrony Roślin. 
Kiedy tylko wraca do rodzinnych 
Strugienic, zawsze wędruje dzi-
ką i rozłożystą doliną Bzury, któ-
ra była światem jego dzieciństwa  
i taką pozostała. 

Niejednokrotnie też spotyka-
liśmy się na moście przy młynie  

w Strugienicach, tym prawdzi-
wym, drewnianym. I zawsze zda-
wało się nam, że słyszymy turkot 
chłopskich fur, podjeżdżających 
pod młyn Piotra Świderskiego. 
Spieniona, kłębiąca się woda, 
spadająca z szumem z mosto-
wej tamy, spowita cieniem ko-
ron nadrzecznych drzew, zdawała 
się zapowiadać jakiś dramat, jak  
w znakomitych opowiadaniach 
Jarosława Iwaszkiewicza.

Bzura w okolicach mostu okre-
ślana była pięknym staropolskim 
słowem „Bełch”. Użył go jeszcze 
w XVI wieku Sebastian Klonowic 
w poemacie Flis. Takie słowa, te  
z dawnej polszczyzny i tej księżac-

kiej, ocaliła profesor Halina Świ-
derska-Koneczna, która mieszka-
ła i prowadziła badania właśnie 
nad dialektem księżackim w dziś 
już zrujnowanej siedzibie rodziny 
Świderskich. Ze smutkiem przy-
glądaliśmy się, jak ginie pewna 
epoka tak ważna dla dziejów księ-
żackich. 

Na szczęście zostały prace  
H. Świderskiej-Konecznej o języ-
ku i kulturze księżackiej, profe-
sora Uniwersytetu Warszawskie-
go, podobnie jak Jerzy i ja. A na 
dodatek nasza młodsza koleżan-
ka z Liceum i Strugienic, Elżbie-
ta Kobojek, jest profesorem Uni-
wersytetu Łódzkiego. Czy gdzieś 
znajdzie się takie wiejskie Liceum 
Ogólnokształcące, które wyda-
ło tylu profesorów? Ale mimo to 
stopniowo popada ono w ruinę  
i tylko samotny kamień poświęco-
ny jego patronce, Krystynie Idzi-
kowskiej, będzie niedługo przy-
pominał przechodniom, że kiedyś 
była tu taka wspaniała szkoła. 

Wielokrotnie w ostatnich la-
tach spotykaliśmy się z Jerzym  
w lipcowe przedpołudnia przed na-
szym Liceum w Dąbrowie Zduń-
skiej, zachwycając się niepowta-
rzalną urodą tego miejsca, które, 
mimo systematycznej dewastacji, 
nadal zachwyca. Tam też poszuki-
waliśmy „straconego czasu”, który 
nie był jednak dla nas stracony, bo 
tu właśnie nas ukształtował. 

W czasach naszej młodości 
był to klasyczny rynek, z które-
go otwierał się widok na rozległe 

pola, także strugienickie, między 
którymi polną ścieżką Jurek wę-
drował do szkoły, którą tak cenił. 

Dotknięcie tajemnicy
Spędzając kilka godzin  

w szkolnych salach i obok nich 
miało się poczucie wyobcowa-
nia z realnego świata, dotknięcia 
jakiejś tajemnicy, którą należało 
wyjaśnić. Wielokrotnie też apelo-
wał do władz, aby nie burzyć bu-
dynku Liceum i przeznaczyć go 
na centrum kultury księżackiej.

Nigdy też nie zapomniał, ile 
zawdzięcza szkole i jej nauczy-
cielom. Zawsze podkreślał rolę 
jej dyrektora, który codziennie 
przyglądał się życiu szkoły i jej 
uczniów, zwłaszcza w czasie ho-
spitacji lekcji, które zawsze koń-
czył celnymi uwagami. Pamię-
ta też o żonie dyrektora, która 
pożyczała mu niedostępne wte-
dy książki z zakresu historii.  
Z wdzięcznością wspomina rów-
nież charyzmatycznych nauczy-
cieli, jak geografa Władysława 
Kalbarczyka i dźwięk jego skrzy-
piec czy też historyka Zdzisława 

Biegałę. Wielkie wrażenie wy-
warły na nim też koncerty łódz-
kiego „Artosu” z tej miary artysta-
mi jak Halina Debichowa, Henryk 
Płoszaj czy Romuald Spychalski. 
Prowadził je znakomity popula-
ryzator muzyki, znany później  
z programów telewizyjnych, Ja-
nusz Cegiełła. W szklonej sali, 
przy fortepianie ofiarowanym 
przez rodzinę Grabskich z Boro-
wa, słuchał mazurków Frydery-
ka Szopena, które przypominały 
mu falowanie zbóż. Te koncerty, 
jak pisał po latach, budowały na-
szą wrażliwość. Pozwalały szybo-
wać nad polami, odmieniały nasze 
życie.

więzi nie zerwane
W rodzinne strony wraca przy 

każdej nadarzającej się okazji. Te-
raz do Bąkowa Dolnego, gdzie  
z Hanią własnymi rękami odbu-
dowali, a właściwie postawili na 
nowo typowe siedlisko księżac-
kie. Nie jakieś gospodarstwo, któ-
re imituje podmiejską willę, jakich 
jest niestety wiele w tych okoli-
cach.  str. 26

Czy�gdzieś�znajdzie��
się�takie�
wiejskie�Liceum�
ogólnokształcące,�
które�wydało�tylu�
profesorów?�

Jerzy Miziołek�i�minister�kultury�Piotr�Gliński.

Dobiesława Jędrzejczyka (z lewej) i Jerzego Miziołka łączy 
pochodzenie z gminy Zduny,�miłość�do�małej�ojczyzny�i�praca��
na�Uniwersytecie�Warszawskim.�
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Kultura�|�Po�powołaniu�prof.�Jerzego�Miziołka�na�dyrektora�MN

Ze Strugienic w świat daleki  
i ten najbliższy

REKLAMA

dokończenie ze str. 25

Tu odpoczywa, słucha muzy-
ki i pisze kolejne książki. Całość 
jest utrzymana w tradycji księżac-
kiej, ze wszystkimi zabudowania-
mi, nawet tymi gospodarczymi. 
W gościnnym dominują oczy-
wiście książki i meble oraz stroje  
z tych okolic. Nawet są troskliwie 
pielęgnowane rośliny znad uko-
chanej doliny Bzury. Domostwo 
zamyka wspaniała stodoła, któ-
rej wrota otwierają się na łąki nad 
dolinę Igli, dopływu Bzury. Tam 
świat zdaje się nie mieć począt-
ku ani końca. A królują nad nim 
wspaniałe chmury, czasem baj-
kowe, a czasem śnieżnobiałe jak 
szczyt Alp.

muzeum,  
które wychodzi  
do ludzi
Przez lata pracowaliśmy obok 

siebie, a dokładnie „przez ścianę”, 
ja w Pałacu Uruskich, Jerzy zaś  
w Pałacu Tyszkiewiczów przy 
Krakowskiem Przedmieściu. Tam 
też stworzył wspaniałe Muzeum 
Uniwersytetu Warszawskiego, 
które jest czymś znacznie waż-
niejszym niż jedno z wielu uczel-

nianych muzeów. Bo jest to z jed-
nej strony muzeum warszawskie,  
a z drugiej jakże polskie. To  
w Uniwersytecie Warszawskim, 
który niedawno obchodził 200-le-
cie swojego istnienia, zrodziła się 
idea Muzeum Narodowego, które-
go dyrekcję właśnie obejmuje. 

Z jego też inicjatywy tak na do-
brą sprawę cała przestrzeń uniwer-
sytecka przy Szlaku Królewskim 
stała się muzeum, dostępnym 
mieszkańcom stolicy. Wystawy, 
jak choćby te poświęcone Hen-
rykowi Sienkiewiczowi, odbywa-
ły się też w starym, ale zmoderni-
zowanym gmachu BUW-u, czyli 
Bibliotece UW. Ale muzeum wy-
chodziło też dosłownie na Kra-
kowskie Przedmieście. Wszyst-
kim wędrującym tędy świetnie 
znane są wystawy o noblistach 
z UW, Powstaniu Warszawskim 
czy też tzw. „wydarzeniach mar-
cowych” z 1968 roku, organizo-
wane naprzeciw muzeum. W le-
cie tego roku miała miejsce też 
wystawa poświęcona 36. pułkowi 
Legii Akademickiej. Otwierała ją 
widoczna z daleka sylwetka Stani-
sława Rotstada, który strzegł w li-
stopadzie 1918 r. pobliskiego Pała-
cu Namiestnikowskiego.

Chopin był z uw!
Ale najbliższy sercu dyrekto-

ra Muzeum Uniwersytetu War-
szawskiego był i jest Fryderyk 
Chopin. To właśnie Jerzy przypo-
mniał jego związki z Uniwersyte-
tem, zgodnie z hasłem – z które-
go są dumni wszyscy absolwenci 
– „Chopin był z UW!” Przywrócił 
też pamięć o mieszkaniu Chopi-
nów w jednym z uniwersyteckich 
gmachów, o którym informuje 
elegancka i stylowa tablica, po-
dobnie jak druga tuż przy uniwer-
syteckiej bramie. 

Z jego inicjatywy wydano też 
wiele publikacji, ze znakomitą 
książką jego autorstwa „Uniwer-
sytet Warszawski i młody Cho-
pin”. Jest to nie tylko opowieść  
o ważnych latach w życiu wiel-
kiego kompozytora, ale też hi-
storia początków Uniwersytetu 
Warszawskiego. Natomiast uro-
czystości związane z jubileuszem 
UW uświetniły koncerty wybit-
nych pianistów w Audytorium 
Maximum, z Eugenem Indicem 
czy też Ivo Wunderem na czele.

Dorobek naukowy Jerzego Mi-
ziołka jest ogromny, obejmuje 
oryginalne prace, zawsze nowa-
torskie, kierujące myśl naukową 

na nowe pola badawcze. Są tam 
zarówno książki, artykuły, jak też 
recenzje i notatki naukowe. Kata-
log elektroniczny BUW podaje  
– jak dotąd – ponad 30 samych pu-
blikacji książkowych. Niedawno 
ukazała się jego kolejna, znakomi-
ta praca, poświęcona wielkiej ko-
lekcji dzieł sztuki odziedziczonej 
po Karolu Lanckorońskim, którą 
w 1994 roku jego córka Karolina 
Lanckorońska przekazała Zamko-
wi Królewskiemu na Wawelu. 

Nawet pobieżna lektura biblio-
grafii Jerzego Miziołka pozwala 
dostrzec główny rys jego twórczo-
ści. Jest to konsekwentny dukt, po 
którym poruszając się swobodnie 
bada fundamenty kultury europej-
skiej i ich rolę w naszym dziedzic-
twie kulturowym. Jego pisarstwo 
charakteryzuje gęstość tkanki dys-
kursywnej, ważkość argumentów 
i stylistyczna elegancja, jasność 
myśli, a także jej ciągłość we-
wnętrzna.

Ostatnią pozycją we wspo-
mnianym BUW-owskim katalogu 
jest jego Przedmowa do „Drugich 
szkiców z dziejów Zdun i okolic” 
autorstwa piszącego te słowa, wy-
dana w tym roku w Zdunach.

Dobiesław Jędrzejczyk

Prof. Jerzy Miziołek (z�prawej)�na�odsłonięciu�obelisku�poświęconego�
prof.�halinie�Świderskiej-Konecznej�w�Strugienicach,�maj�2016�rok.�
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Warszawa�|�Nowy�dyrektor�MN

Prof. Miziołek: Nie zapomnę  
o Łowiczu, Nieborowie i Zdunach

dokończenie ze str. 19
Z żoną Anną – pochodząca 

również z gminy Zduny, ma dwo-
je dzieci. 

Gdy przedwczoraj udało nam 
się krótko porozmawiać z dyrek-
torem telefonicznie, deklarował, 
że na pewno nie zapomni o Ło-
wiczu i Zdunach, ponieważ miej-
sca te darzy ogromnym sentymen-
tem. Nadal będzie tu przyjeżdżać, 
aby nad Bzurą spacerować lub jeź-
dzić rowerem. Na ziemi łowickiej 
ma rodzinę i przyjaciół, którzy na-
wet w ostatnich dniach dzwonili 
do niego z gratulacjami. Życze-
nia i gratulacje dostał też od lice-
alnych kolegów. Pytany przez nas  
o Muzeum w Arkadii i Nieboro-
wie, które będzie miał pod swo-
ją opieką, deklarował, że poświę-
ci mu dużo uwagi, bo to piękny 
temat, a miejsca te to prawdziwe 
skarby kultury narodowej. Ma  
w planach zorganizowanie dużej 
wystawy i konferencji naukowej 
na temat mitów nieborowskich. 
Chciałby, aby została ona poka-
zana w Muzeum Narodowym  
w Warszawie, ale również w Mu-
zeum w Nieborowie i Arkadii,  
a jeśli uda się przekonać właścicie-
li Centrum Handlowego Arkadia  
w Warszawie – to tam również. 

Chciałby również, aby została 
wydana publikacja dla odwiedza-
jących licznie Nieborów turystów, 
w której byłyby zamieszczone 
wyniki najnowszych badań na-
ukowych na temat Nieborowa  
i Arkadii. 

Pytany o to, czy widzi możli-
wość współpracy z podległym 
powiatowi Muzeum w Łowiczu, 
przyznał, że nie zna jego statu-
tu, ale sądzi, że placówka będzie 
mogła liczyć na jego wsparcie 
i przychylność. Lubi to miejsce  
i odwiedza je regularnie, zarów-
no ze względu na barwne stroje 
łowickie, jak też freski Michała 
Anioła Palloniego. 

Wyzwań, jakie staną przed 
prof. Miziołkiem będzie znacznie 
więcej. Jak wspomniał w rozmo-
wie z nami, z Al. Jerozolimskich 
wyprowadzi się na stałe – cho-
ciaż nie wiadomo jeszcze kiedy 
dokładnie to nastąpi – Muzeum 
Wojska Polskiego. Dla Muzeum 
Narodowego to szansa na po-
większenie przestrzeni na ekspo-
zycję zbiorów, ale też duże wy-
zwanie: będzie trzeba te budynki 
wyremontować i przystosować 
do nowych potrzeb. Na pewno 
będzie to duże przedsięwzięcie. 
 mwk

RZUT OKIEM�|�ŻyWA�LEKCJA�hISToRII�

23 listopada w SP im. Janusza Korczaka w Bąkowie 
Górnym przedstawiciele Stowarzyszenia Historycznego 
im. 10 Pułku Piechoty w Łowiczu przeprowadzili 
żywą lekcję historii.�zbigniew�zagajewski�oraz�Andrzej�
Włodarczyk�przybliżyli�historię�10�pułku�piechoty��
i�zaprezentowali�część�swoich�zbiorów:�repliki�broni,�mundury,�
elementy�wyposażenia�żołnierza.�Uczniowie�wysłuchali�
również�prelekcji�ks.�Konrada�zawiślaka,�proboszcza�
miejscowej�parafii,�który�opowiedział�o�roli�kapelana��
w�wojsku�polskim.�zaprezentował�część�swojej�kolekcji,��
w�skład�której�wchodzi�m.in.�siodło�szeregowego�oraz�
płaszcz�kapelana�z�oporządzeniem.�opr. mwk S

P
�W

�B
ą

Ko
W

IE
�G

ó
R

N
y

M



27www.lowiczanin.info � ���nr 48������29�listopada�2018

PZW Łowicz�|�Rywalizacja�naszych�wędkarzy

Bez sukcesów na „gościnnych występach”
Wędkarze zrzeszeni w kole Polskiego Związku Wędkarskiego w Łowiczu  
pod koniec października toczyli zmagania w różnych dyscyplinach wędkarskich  
i na różnych szczeblach. Nie odnieśli spektakularnych sukcesów, ale w wędkowaniu 
nie tylko o to chodzi. Wrócili wypoczęci i z nowymi doświadczeniami.

Jako pierwszy rozpoczął swo-
je zmagania Stanisław Brener 
na Mistrzostwach Polski w węd-
karstwie spinningowym, któ-
re odbywały się na zbiornikach 
Dziećkowice i Kozłowa Górka  
w okolicach Katowic. Brener re-
prezentował naszych wędkarzy po 
wygraniu okręgowych eliminacji, 
o których też pisaliśmy w NŁ. 

Zawody trwały 3 dni i składały 
się z trzech tur: każda z nich trwa-
ła 8 godzin. W zawodach wystar-
towało 74 zawodników z całej Pol-
ski. Przez te 3 dni Stanisławowi 

Brenerowi udało się złowić spo-
ro ryb drapieżnych, jednak żadna  
z nich nie posiadała odpowiednie-
go wymiaru, który upoważniałby 
do jej zakwalifikowania. 

W tym samym czasie na Ka-
nale Szymońskim na Mazurach 
Paweł Godos i Zbigniew Danych 
(drużyna Team Łowicz) wzięli 
udział w drużynowych zawodach 
Polskiej Ligi Wędkarstwa Spławi-
kowego. W zawodach wystarto-
wało 30 drużyn dwuosobowych 
z całej Polski. Trwały one 3 dni. 
Pierwszego dnia, w piątek, odbył 

się trening obowiązkowy, nato-
miast sobota i niedziela były dnia-
mi wędkarskiej rywalizacji. 

Już na treningu okazało się, że 
w kanale jest bardzo dużo drobnej 
płotki, leszczyka i krąpia i trzeba 
będzie je bardzo szybko i syste-
matycznie wyławiać. W pierwszej 
turze udało im się złowić łącznie 
11,4 kg (Paweł Godos 6,875 kg, 
Zbigniew Danych 4,525 kg), nato-
miast w niedzielę złowili 8,09 kg 
(Paweł Godos 5,175 kg, Zbigniew 
Danych 2,915 kg). Po dwóch tu-
rach zajęli 18. miejsce. Łowicza-

nie rywalizowali na tych zawo-
dach z najlepszymi wędkarzami, 
którzy startują w wędkarskim 
Grand Prix Polski.

Ponadto w niedzielę, 21 paź-
dziernika, na zalewie za laskiem 
miejskim w Łowiczu członkowie 
łowickiego koła PZW spotkali się 
na towarzyskich zawodach spin-
ningowych. Wystartowało 21 za-
wodników, ale tylko pięciu uda-
ło się złowić wymiarowe ryby. 
Zwycięzcą został Stanisław Kar-
da, który złowił 4 okonie, drugi 
był Jacek Więcławski (3 okonie), 
trzeci – Marek Wróbel (1 okoń), 
czwarty – Tomasz Stolarczyk  
(1 okoń), piąty – Józef Kołaczyń-
ski (1 okoń). Zwycięzcy zostali 
nagrodzeni pucharami i upomin-
kami. Kilka upominków zostało 

rozlosowanych wśród pozostałych 
uczestników. Na koniec rozpalono 
ognisko i pieczono kiełbaski. Były 

to ostatnie zawody w tym roku 
organizowane przez zarząd koła 
PZW Łowicz.  opr. mak 

REKLAMA

REKLAMA

I LO w Łowiczu�|�Tytuł�Przyjaciela�Szkoły�otrzymała�Marzena�Bąbińska-zygmunt�

100 uczniów złożyło ślubowanie
Równo 100 uczniów z 4 klas pierwszych zostało 
przyjętych w tym roku do społeczności I LO im. 
Józefa Chełmońskiego w Łowiczu. W piątek,  
16 listopada, złożyli ślubowanie na sztandar szkoły. 
Uroczystość została połączona z akademią z okazji 
100. rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości.

Rozpoczęła się od wprowadze-
nia sztandaru szkoły i odśpiewania 
Mazurka Dąbrowskiego. 

Następnie uczniowie, którzy 
mieli największą liczbę punktów 
w rekrutacji, byli laureatami lub 
finalistami konkursów przedmio-
towych na szczeblu wojewódz-
kim, mieli zaszczyt, by w imie-

niu swoich klas złożyć ślubowanie  
na sztandar szkoły. Byli to: Karoli-
na Kruk, Martyna Zygmuntowicz, 
Przemysław Kołodziejczyk, Mile-
na Górczyńska, Bartosz Dylik  
i Paulina Deka. 

Z kolei poczet sztandarowy 
wystawili najlepsi uczniowie klas 
trzecich: Weronika Pierścieniew-
ska, Natalia Kowalska i Szymon 
Salamondra. 

Komendę do wystąpienia 
sztandaru i przedstawicieli klas 
pierwszych wydał nauczyciel Ma-
rek Rybicki. Słowa ślubowania 
uczniowie powtarzali za dyrektor 
Dorotą Dziekanowską, zaś na za-
kończenie każdy z nich przyklęk-
nął na jedno kolano i ucałował 
sztandar. 

W dalszej części dyrektor Do-
rota Dziekanowska z towarzy-

szeniem wychowawców rozdała 
uczniom tarcze szkoły. Gdy już 
przypięli je do swoich mundur-
ków, dumnie pozowali do klaso-
wych zdjęć. 

W tym roku w I LO powstały 
4 klasy pierwsze o profilach: bio-
logiczno-chemicznym, matema-
tyczno-fizycznym, językowym  
(w połączeniu z biologią i chemią) 

oraz humanistycznym (rozszerzo-
ny język polski i historia). 

– Wysokie wyniki matur po-
zwoliły nam dostać się do tej szko-
ły, ponieważ to jest tak naprawdę 
nasza przepustka na studia i dalsze 
życie, a poza tym są bardzo dobre 
opinie o tej szkole, wszyscy ją po-
lecają i nauczycieli również. Samo 
to, że wybrałyśmy to liceum, 

świadczy o tym, że mamy wyso-
kie aspiracje – mówiła nam uczen-
nica Wiktoria Glazna. – Niektó-
rzy delikatnie nas straszyli przed 
pójściem do „Chełmona”, nawet  
w gimnazjum nauczyciele, ale jest 
totalnie inaczej. To prawda, trze-
ba trochę więcej czasu poświęcić 
na naukę, ale jeśli się jest systema-
tycznym, to wszystko jest dobrze  
– dodała Weronika Zwolińska. 

nowy przyjaciel Szkoły 
Tradycją I LO jest wręczanie 

tytułu Przyjaciela Szkoły, w tym 
roku otrzymała go przewodniczą-
ca Rady Rodziców w roku szkol-
nym 2017/2018 doktor Marzena 
Bąbińska-Zygmunt za zaangażo-
wanie w życie szkoły. 

– Pani doktor w sposób po-
nadprzeciętny wywiązywała się 
z funkcji przewodniczącej Rady 
Rodziców, zawsze wykazywa-
ła gotowość do współpracy, była  
w szkole na każde wezwanie  
i każdą pilną potrzebę, wspierała 
społeczność szkolną w każdym 
momencie, ale, co najważniejsze, 
oprócz wywiązywania się ze swo-

ich obowiązków, swoją postawą, 
optymizmem, zaangażowaniem  
i pracowitością inspirowała nas  
do podejmowania nowych aktyw-
ności – uzasadniała dyrektor Do-
rota Dziekanowska. 

Dodała, że aktywność i chęć 
do działania Marzeny Bąbińskiej-
-Zygmunt udzielała się także in-
nym rodzicom, którzy aktywnie 
włączali się w życie szkoły, co  
w przypadku szkoły ponadgimna-
zjalnej jest sporym wyzwaniem. 
Przyznała, że nawet, kiedy zapra-
szała panią doktor na uroczystość 
w szkole, również nie omieszkała 
przedstawić swoich pomysłów na 
przyszłość i za to wszystko szkoła 
chciała jej w ten wyjątkowy spo-
sób podziękować, przyznając ty-
tuł Przyjaciela Szkoły Anno Do-
mini 2018. 

Marzena Bąbińska-Zygmunt 
nie kryła zadowolenia z przyzna-
nego wyróżnienia. – Kochani to 
jest moja szkoła, mojego męża, 
mojej córki, jest mi bardzo miło, 
że mogę odmłodzić się w gro-
nie miłych, pięknych i zdolnych 
uczniów naszej szkoły – mówiła. 

W drugiej części uroczystości 
uczniowie klasy 1a zaprezentowa-
li akademię z okazji 100. rocznicy 
odzyskania przez Polskę niepodle-
głości. Zdecydowali się pokazać 
historię przez pryzmat społeczno-
ści Łowicza.  aa 

Marzena Bąbińska-Zygmunt (z lewej) odbiera tytuł�Przyjaciela�Szkoły�
z�rąk�dyrektor�I�Lo�Doroty�Dziekanowskiej�(z�prawej).�

Nasi wędkarze wzięli udział w drużynowych zawodach Polskiej�Ligi�
Wędkarstwa�Spławikowego.�
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Hafciarki Teresa Jabłońska z Różyc i Alicja Brzozowska z Wicia�na�jednej�z�lekcji�angielskiego.

Łaźniki�|�Wycieczki

Integracja mieszkańców
Mieszkańcy Łaźnik w gminie 

Zduny już po raz trzeci wyjecha-
li na integracyjną wycieczkę, któ-
rą sami organizowali. 7 listopada 
34-osobowa ekipa z tej miejsco-
wości pojechała zwiedzać Ciecho-
cinek i Toruń. 

Miejsce wyjazdu, jak i sprawy 
organizacyjne, powierzono sołtys 
Agnieszce Kępce oraz radnemu 
Adamowi Grzegoremu. Wspólnie 
zdecydowali, że będą to akurat te 
miejscowości, kierując się stosun-
kowo niewielką odległością, któ-
ra przy jednodniowym wyjeździe 
ma znaczenie oraz atrakcyjnością 
miejsca – aby było co zwiedzać  
i zobaczyć. 

W pierwszej kolejności gru-
pa pojechała do Ciechocinka,  
w którym miała zaplanowane 
2-godzinne zwiedzanie tężni, par-
ku zdrojowego, amfiteatru i pijal-
ni wód z przewodnikiem. Jak nam 
powiedziała Agnieszka Kępka, 
pani przewodnik wprawdzie mia-
ła przekonanie, że potrzebne są 4 

godziny na zrealizowanie tak bo-
gatego programu, jednak musiała 
zmieścić się w 2 godzinach, po-
nieważ Toruń był dla grupy głów-
nym punktem wyjazdu. 

W Toruniu był czas na wspól-
ny obiad, wizytę w planetarium na 
seansie „Makrokosmos”, ale także 
zwiedzenie Starego Miasta wraz  
z Muzeum Toruńskiego Piernika 
pod opieką przewodnika. Jak nam 
powiedziała sołtys, od początku 
zakładała, że zwiedzanie Toru-
nia odbędzie się już po południu, 
częściowo po zmroku. Planując 
wycieczkę, nie obawiała się tego, 
ponieważ przewodnicy zapew-
niali ją, że miasto jest tak ładnie 
oświetlone, że będzie to dodatko-
wa atrakcja. I faktycznie tak było. 

Przed wyjazdem z Torunia 
mieszkańcy Łaźnik zaopatrzyli 
się w toruńskie pierniki i na koniec 
udali się jeszcze na kawę i szarlot-
kę – które stały się nieodzownym 
elementem każdego ich wyjazdu. 
 mwk 

Łowicz |�Sąsiedzka�potańcówka�

Polonez na początek
Około 180 mieszkańców dziel-

nicy Przedmieście bawiło się  
w sobotę 24 listopada na sąsiedz-
kiej potańcówce, która została zor-
ganizowana z okazji Andrzejek  
w sali Zakładu Aktywizacji Za-
wodowej przy ulicy Powstańców 
w Łowiczu. Zabawę na parkiecie 
zainaugurowało wspólne odtań-
czenie poloneza.

Potańcówka została zorganizo-
wana w tym miejscu już po raz 
drugi. Wiceprzewodniczący Za-
rządu Osiedla Przedmieście Ma-
rian Dębski powiedział nam, że  
w ubiegłym roku bawiło się na 
niej ok. 100 osób, ale w tym roku 
było ich prawie dwukrotnie wię-

cej. Na imprezę nie obowiązywa-
ły zapisy, mógł na nią przyjść każ-
dy chętny. 

Wśród uczestników znaleźli się 
przedstawiciele kilku pokoleń: 
dzieci, młodzież, dorośli i senio-
rzy. – Bardzo grzecznie i kultural-
nie się wszyscy bawili, wychodząc 
dziękowali zarządowi za zorga-
nizowanie tak miłego spotkania  
– powiedział Marian Dębski. 

Mieszkańcy bawili się do godz. 
1.00 w rytm przebojów wykony-
wanych na żywo przez Jakuba Za-
czkiewicza z zespołu Non-Stop. 
Zarząd przygotował dla mieszkań-
ców upominki w postaci kalenda-
rzy na lodówkę na 2019 rok.  aa 
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Gmina Kocierzew Płd.�|�Kurs�językowy�cieszy�się�dużym�powodzeniem�

60 osób uczy się angielskiego 
w Wiciu
W Wiciu zrobiło się 
światowo. Od początku 
października grupa około 
60 mieszkańców gminy 
Kocierzew Południowy 
uczy się języka 
angielskiego. Szkolenia 
odbywają się w budynku 
OSP z inicjatywy nowej 
radnej – Jadwigi Wróbel, 
która wszystkim jest dobrze 
znana, ponieważ sprzedaje 
w miejscowym sklepie.

Nam powiedziała, że przed kil-
koma laty sama ukończyła taki 
kurs językowy w Gminnej Biblio-
tece Publicznej. – Pamiętałam, jak 
to się odbywa, że na zajęciach pa-
nuje przyjacielska atmosfera, lu-
dzie się ze sobą zżywają i można 
się osłuchać z językiem – tłuma-
czy. Ponieważ wiedziała, że zbie-
rze grupę co najmniej 12 zain-
teresowanych osób ze swojego 
najbliższego otoczenia, zainicjo-
wała starania o rozpoczęcie kur-
su w Wiciu. Nie spodziewała się 
jednak, że chętnych do nauki języ-
ka angielskiego będzie aż tak wie-
lu: około 40 osób tylko z same-
go Wicia. Kursanci są w różnym 
wieku, najmłodsi nie przekroczy-
li 20 roku życia, zaś najstarszy ma 
ma ok. 68 lat. Kursy dla osób do-
rosłych pn. „Angielski bez tajem-

nic” są realizowane w ramach 
RPO Województwa Łódzkiego. 
Projekt jest współfinansowany ze 
środków Unii Europejskiej. Wie-
le osób zdecydowało się w nim 
uczestniczyć, gdyż chcą podnieść 
swoje kwalifikacje, przez co liczą 
na łatwiejsze znalezienie pracy. 

– Też jestem zapisana, ponie-
waż chciałam sobie powtórzyć 
niektóre zwroty, żeby podczas 
wyjazdu na wycieczkę za granicę 
potrafić się zapytać: ile to kosztuje, 
albo czy woda jest gazowana czy 
nie – mówi nam Jadwiga Wróbel.

Zajęcia podzielone są na 5 
grup, prowadzi je lektorka Beata 

Madanowska z Kocierzewa Płd. 
Efekty trwającej już dwa miesią-
ce nauki zaczynają być widoczne, 
ponieważ mieszkańcy – czasami 
dla żartu – przychodząc do sklepu 
zagadują „How do you do?”. 

W zajęciach uczestniczą m.in. 
hafciarki Alicja Brzozowska  
z Wicia i Teresa Jabłońska z Ró-
życ. Obie zdecydowały się uczyć 
angielskiego, ponieważ uczest-
niczą w kiermaszach rękodzie-
ła, podczas których ich klienta-
mi często są osoby z zagranicy. 
Do tej pory nazwę towaru i jego 
cenę pisały na kartce. – Uczymy 
się przede wszystkim po to, by 

móc coś więcej powiedzieć o tym 
naszym rękodziele – powiedziała 
nam Teresa Jabłońska. Twórczy-
nie ludowe zgodnie stwierdziły, że 
angielski jest bardzo wdzięcznym 
językiem. – Teraz więcej rozu-
miemy. Dzięki temu inaczej oglą-
da się filmy zagraniczne, potrafi-
my też przeczytać niektóre napisy 
na etykietach, a wcześniej się tym 
nie interesowałyśmy – opowiadają 
o nowych umiejętnościach. Przy-
znały jednak, że młodym ludziom 
łatwiej jest się nauczyć języka 
anielskiego, ponieważ we współ-
czesnym świecie jest on wszech-
obecny. aa 

Poloneza podczas zabawy na os. Przedmieście poprowadziła 
młodzież:�Anna�zaczkiewicz,�Kacper�Truszkiewicz,�Bogumiła�
zaczkiewicz�i�Jakub�Latoszewski.�

REKLAMA

Grupa mieszkańców Łaźnik�przed�wejściem�do�amfiteatru�w�Ciechocinku.�

Uśmiechy i dobra zabawa�na�imprezie�Andrzejkowej�na�Przedmieściu.�
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OFERTy PRACy
PoWIAToWy�URząD�PRACy�W�KUTNIE
(oferty�z�dnia�28.11.2018�r.)

�� office�manager
�� Mechanik�samochodowy
�� Brygadzista
�� handlowiec-sprzedawca
�� Pokojowa
�� Pracownik�deratyzacji,�dezynfekcji�i�
dezynsekcji

�� operator�maszyn
�� Kucharz
�� Ślusarz-monter
�� Psycholog
�� Sprzątaczka
�� Pracownik�biurowy
�� Szwaczka
�� Specjalista�ds.�jakości
�� Referent�ds.�ubezpieczeń
�� Mechanik�pojazdów�samochodowych
�� Doradca�handlowy
�� Mechanik�pojazdów�samochodowych
�� Pracownik�obsługi�myjni�samochodo-
wej/kierowca

�� Pracownik�pakowania�końcowego
�� Kierowca�samochodu�ciężarowego/
siodłowego�kat.�CE-kraj

�� Spawacz-monter
�� Elektromonter
�� Pokojowa
�� Pracownik�działu�porządkowego
�� Pracownik�działu�porządkowego
�� Konserwator�klimatyzacji
�� operator/ka�–�Montażysta/ka
�� Specjalista�ds.�obsługi�klientów
�� Ubojowy
�� Pakowacz
�� Pracownik�ochrony
�� Pracownik�produkcji
�� Robotnik�budowlany
�� Kierownik�budowy
�� Inżynier�budowy
�� Bufetowy
�� Specjalista�kontroli�jakości
�� Laborant
�� Technolog�konstruktor
�� Kierowca�dostawca�żywności
�� Pracownik�fizyczny
�� operator�ładowarki
�� operator�linii�produkcji�paliw�alterna-
tywnych

�� Specjalista�do�spraw�handlu
�� Mechanik�-�spawacz

informacje
�� Informacja PKP�22-194-36�
��Krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�VAT)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�VAT)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

��Bezpłatna pomoc prawna: pon.-pt.�
w�godz.�9.00-13.00;�Gminnego�Centrum�
Promocji�i�Informacji�w�Żychlinie,�ul.�Barlic-
kiego�15A;�tel.�24�351�20�15.

telefony
��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 

Kryzysowego Łódzkiego Urzędu Woje-
wódzkiego w Łodzi�9287

��Komisariat Policji w Żychlinie  
(24)�285-29-97,�(24)�253-00-14

��Policja w Pacynie:�(24)�235-02-710
��Policja w Sannikach:�(24)�235-02-75
��Komenda Powiatowa Policji w Kutnie:�

(24)�253-22-00�
��Straż pożarna:�998�alarmowy
��OSP w Żychlinie:�(24)�285-12-10 

w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

��Starostwo Powiatowe w Kutnie:�
sekretariat�(24)�355-47-80�

��Urząd Gminy: Żychlin�(24)�285-10-06;�
Bedlno (24)�282-14-20;�Pacyna:�(24)�285-
80-54;�Oporów (24)�383-11-50

��Urzędy Stanu Cywilnego: Żychlin�(24)�
285-49-60,�Bedlno�(24)�282-17-66,�Pacyna�
(24)�285�80�06,�Oporów�(24)�383-15-52

��Urząd Skarbowy w Kutnie:  
(24)�355-61-00

��ZUS Kutno:�(24)�253-99-44�
��Urząd Pocztowy w Pacynie:  

(24)�285-80-33
��Bank Spółdzielczy Mazowsze w Płoc-

ku, oddział w Pacynie:(24)�285-80-10
��Taxi osobowe Kutno:�(24)�253-30-44,�

(24)�355-57-10,�604-554-539,�604-527-782
��Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie  

Filia w Żychlinie:�(24)�285-13-46
��Ośrodek Pomocy Społecznej:
Żychlin�(24)�285-11-26,�
Bedlno:�(24)�282-17-64,�
Pacyna�(24)�285-80-60,�
oporów:�(24)�383-11-53
��Blisko Dziecka Stowarzyszenie Po-

mocy Dzieciom i Młodzieży w Żychlinie: 
(24)�285-13-06

��Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza 
Nadzieja w Żychlinie: (24)�285-12-87

��Stowarzyszenie Rodzinnego Klubu 
Abstynenta „Przystań życia” w Żychlinie:�
695-054-433�

��Powiatowe Centrum Pomocy w Rodzi-
nie w Kutnie: (24)�355-47-50�

��Punkt świadczenia nieodpłatnej 
pomocy prawnej w Żychlinie:  
Urząd�Gminy,�ul.�Barlickiego�15;�tel.�(24)�
351-20-16;�pon.-pt.�godz.�9.00-13.00

pogotowia
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna 

dla osób dorosłych w kryzysie emocjo-
nalnym, czynna�od�pon.-pt.�godz.��
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Policyjny telefon zaufania  
w Kutnie: (24)�254�27�93�

��Poradnia Leczenia Uzależnień  
w Kutnie�(24)�355-81-00

��Poradnia Zdrowia Psychicznego  
w Kutnie:�(24)�355-81-00

��Pogotowie energetyki cieplnej  
w Kutnie:�(24)�253-63-86

��Pogotowie wodno-kanalizacyjne  
w Kutnie:�tel.�(24)�253–�33–�20�

��Wodociągi – Hydrofornia Orłów-Par-
cel:�(24)�282�26�31

��Pogotowie energetyczne w Żychlinie:�
285-10-27

��Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

��Zakład pogrzebowy:�(24)�285-06-60�
�� �Lecznice dla zwierząt w Żychlinie:��

ul.�Traugutta�11a,�tel.�605-973-325�
��Powiatowy Inspektorat Weterynarii 

z siedzibą w Kutnie;�telefon�alarmowy:�
530-535-230

��Dystrybucja gazu w Żychlinie:��
(24)�285-10-71,�(24)�285-14-28,��
(24)�285-26-39,�(24)�285-14-20

przychodnie
��Żychlin:
Ośrodek Zdrowia NZOZ Almamed 
�(24)�285-10-90;�(24)�285-10-86
Ośrodek Zdrowia NZOZ Promed��
(24)�285-48-44,�285-29-20,�285-10-08
��Bedlno:
Ośrodek Zdrowia NZOZ Ars Medica �
(24)�282-14-90
Ośrodek Zdrowia NZOZ Inter-Med 
(24)�282-17-34
��Pacyna, Gminny Ośrodek Zdrowia 

   NZOZ Medyk:�(24)�285-80-25
��Plecka Dąbrowa: Ośrodek Zdrowia 

    NZOZ Pro Familia (24)�282-21-84
��Oporów:
Ośrodek Zdrowie NZOZ Promed: 
(24)�285-91-21
Ośrodek Zdrowia NZOZ Almamed: 
(24)�383-15-00
��Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

    Kutno, ul.�Popiełuszki�1,�Nzoz�Red-Med�
����tel.�(24)�355-60-11,�697-859-705

apteki
 �Dyżur całodobowy codziennie  

   oraz w niedziele i święta: Kutno 
���ul.�Mickiewicza�5,�tel.�24-254-79-39

��Bedlno 24,�tel.�24-282-14-67;��
����czynna:�pon.-pt.�w�godz.�8.30-15.00

 �Żychlin
ul. 1 Maja 3,�tel.�24-285-21-70;�
czynna:�pon.-niedz.�w�godz.�8.00-21.00
ul. Narutowicza 20,�tel.�24-722-41-30;
czynna:�pon.-pt.�8.00-20.00,�sob.�8.00-14.00
ul. Narutowicza 71/1,�tel.�24-285-10-46;�
czynna:�pon.-sob.�8.00-20.00,��
niedz.�8.00-18.00�
ul. Narutowicza 72,�tel.�24-285-43-52;�
czynna:�pon.-niedz.8.00-20.00
ul. Konwaliowa 2,�tel.�24-231-99-19;�
czynna:�pon.-niedz.�w�godz.�7.00-22.00
ul. Łąkowa 3a,�tel.�24-285-19-94;�czynna:�
pon.-sob.�8.00-20.00,�niedz.�10.00-19.00
��Pacyna, ul. Łukasiewicza 29/1,��

���tel.�24-285-86-34
��Plecka Dąbrowa 15,�tel.�24-282-21-28;��

����czynny:�pon.-pt.:�8.00-15.00
��Oporów 25/1,�tel.�24-383-15-19;�czynna:�

����pon.-pt.�7.30�–�17.00,�sob.�8.30-13.00
��Załusin 7; czynna:�pon.-wt.�10.00-18.00,��

����czw.�–�nieczynne,�śr.-pt.�10.00-15.00

msze święte 
w niedziele i święta

��Żychlin,�parafia�pw.�Św.�Apostołów�Piotra�
i�Pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.�
Żychlin,�kaplica�pw.�św.�Maksymiliana�
Kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

��Śleszyn,�parafia�pw.�św.�Aleksandra�
Papieża�i�Męczennika:�9.00,�11.00

��Luszyn,�parafia�pw.�św.�Stanisława�
Biskupa�i�Męczennika:�9.00,�11.30

��Plecka Dąbrowa,�parafia�pw.�zwiastowa-
nia�Najświętszej�Maryi�Panny:�9.00,�11.30

��Suserz,�parafia�pw.�Wniebowzięcia�Naj-
świętszej�Maryi�Panny:�8.00,�10.00,�12.00

��Trębki,�parafia�pw.�św.�Stanisława�Kostki�
w�Trębkach:�8.00,�9.30,�11.30

��Bedlno,�parafia�pw.�św.�Floriana�Biskupa�
i�Męczennika:�9.00,�11.30

��Pacyna,�parafia�pw.�św.�Wawrzyńca,�
diakona�i�męczennika:�8.30,�10.00,�12.00

��Oporów,�parafia�pw.�św.�Marcina�Bisku-
pa:�8.30,�10.00,�11.30

ośrodki kultury
��Żychliński Dom Kultury (24)�285-10-34,�

czynny�od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�
6.30-17.30,�soboty�6.30-14.30

��Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie: 
(24)�282-10-36;�czynny�od�poniedziałku��
do�piątku�w�godz.�8:00-16:00

��Gminny Ośrodek Kultury w Pacynie: 
(24)�285-80-56

��Kutnowski Dom Kultury�(24)�254�21-37

biblioteki
��Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna 

im. Marii Kownackiej w Żychlinie,��
ul.�Aleje�Racławickie�5:  tel.�(24)�285-11-69,�
(24)�285-49-79

��Filia Nr 1 w Żychlińskim Domu Kultury, 
ul.�Fabryczna�3,�tel.�575-855-554

��Filia nr 2 w Grzybowie,  
Grzybów�Dolny�58

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Bedlnie:�(24)�282-17-51

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Pacynie (Filia Biblioteczna  
w Skrzeszewach): (24)�285-80-56

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Oporowie: (24)�383-12-25

boiska i hale 
sportowe

��Orlik przy Zespole Szkół nr 1  
w Żychlinie –�tel.�kom.�601-564-839�
(animator�sportu�Remigiusz�Michalak)

��Stadion Miejski w Żychlinie,�ul.�Wa-
ryńskiego�8�–�boiska do piłki plażowej 
czynne:�pon.-pt.�w�godz.�10.00-18.00�
(opiekun�stadionu�Piotr�Wojciechowski,�
tel.�kom.�607-574-261)

��Sala gimnastyczna w Gimnazjum 
w Bedlnie�–�tel.�24-282-14-26�
(tylko�dla�mieszkańców�gminy�Bedlno)

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 1  
w Kutnie�–�tel.�667-218-122,�pon.-pt.,�
w�godz.�15-20,�sob.�10-16-,�ndz.�14-19

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 6  
w Kutnie�–�pon.-pt.�15-20,�w�weekendy��
w�godz.�9-16,�do�ustalenia�na�miejscu

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 9  
w Kutnie�–�pon.-pt.�15-20,��
w�weekendy�w�godz.�14-21

��MOSiR w Kutnie�–�tel.�24-355-22-24;�
stadion�ogólnodostępny�z�wyjątkiem�
boisk�piłkarskich�(opłata�za�wynajęcie)

��Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3 
w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:��
7.00-15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)��

aquapark w Kutnie 
ul.�Kościuszki�54,�tel.�24�357�56�07�(08)

��Strefa basenowa czynna codziennie��
w�godz.�6.00-22.00.�

��Strefa saun�czynna�w�dni�robocze�6:00-
21:45�(caldarium�oraz�kabina�mroźna),�

16:00-21:45�(sauna�sucha,�sauna�parowa�
oraz�pomieszczenie�wypoczynkowe),��
w�środy�–�sauna�sucha�czynna�cały�dzień;�
w�soboty,�niedziele�i�święta:�6.00-21.45�
(sauna�sucha,�parowa,�caldarium,�kabina�
mroźna,�pomieszczenie�wypoczynkowe)

��Strefa squash�codziennie��
w�godz.�6.00-22.00

��Strefa cardio-siła�w�godz.�8.00-22.00
��Kręgle�czynne�od�pn.-czw.�w�godz.�

12.00-22.00,�w�pt.-sob.�12.00-24.00,��
w�niedziele�i�święta�w�godz.�10.00-22.00.�
Rezerwacje�tel.�24�357�56�11.�

basen w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety��
(grafik�orientacyjny,�dokładne�informacje�
na�miejscu);�pon.-pt.�ostatnie�wejście�o�21;�
sob.-ndz.�ostatnie�wejście�o�19.00:

��Poniedziałek, środa, piątek  
–�16.20-18.30;�19.30-22.00;

��Wtorek, czwartek�–�15.45-18.30;�
19.30-22.00;

��Sobota�–�10.30-20.00;
��Niedziela�–�9.40-20.00.

muzea i wystawy
��Muzeum – Zamek w Oporowie czynne�

codziennie�w�godz.�10.00-16.00;�kasa:�
10.00-15.30.�W�poniedziałki�wstęp�bezpłat-
ny.�ostatni�zwiedzający�wchodzi�na�pół�
godziny�przed�zamknięciem�Muzeum.

��Park przy Zamku w Oporowie  
czynny�codziennie�w�godzinach��
8.00-17.00;�wstęp�bezpłatny.

��Muzeum Regionalne w Kutnie czynne:��
poniedziałek�–�piątek�w�godz.�10.00-16.00;���
soboty�i�niedziele�nieczynne.�Plac�Marsz.��
J.�Piłsudskiego�20.�

„Gabinet dra Troczewskiego. Lekarze 
kutnowscy w XIX i na początku  
XX wieku” –�wystawa�poświęcona��
doktorowi�Antoniemu�Troczewskiemu��
i�innym�kutnowskim�lekarzom,�czynna�
do�końca�listopada,�w�godz.�10.00-16.00.�
Wstęp�wolny.
��Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie –��

czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00.�ostatni�zwiedzający�wchodzi�
30�min.�przed�zamknięciem.�Ekspozycja�
ukazuje�przebieg�dramatycznych�walk,�
jakie�toczyły�nad�Bzurą�oddziały�polskie�
dowodzone�przez�generała�dywizji�Tade-
usza�Kutrzebę.�zebrane�pamiątki,�zdjęcia,�
elementy�uzbrojenia,�umundurowania�
dokumentują�największą�bitwę�Kampanii�
Wrześniowej�1939�roku.�Kutno,�Park�Wio-
sny�Ludów.�Bilety:�normalny�–�5�zł,�ulgowy�
–�2,50�zł,�karta�„Duża�Rodzina�3+”�–�1�zł;��
w�niedziele�wstęp�wolny.

��„Interwencja”�–�wystawa�rzeźby,�
wspólna�prezentacja�prac�dra�Antoniego�
Grabowskiego,�dra�Krzysztofa�Franaszka�
oraz�ich�studentów�z�Pracowni�Rzeźby�i�
Rysunku�na�Wydziale�Architektury�Wnętrz�
ASP�w�Warszawie;�czynna�do�30�listopada;�
Galeria�Kutnowskiego�Domu�Kultury�„okno�
na�Sztukę”�w�Kutnie,�ul.�Żółkiewskiego�4.

��Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�Rynek�5/7�
–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00�(ostatnie�wejście�15.30).�Bilety:�
normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czaso-
we�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci�do�18�
r.ż.)�30�zł;�na�wystawy�czasowe�3�zł;�wstęp�
bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa.�

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,�tkaniny,�
szkło,�porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�
„Etnografia Księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konser-
wacja zabytków etnograficznych XIX 
– pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�Maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich Żydów�–�
wystawa�stała,�ukazująca�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�Łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�Żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XIX�i�XX�w.,�wybuch�II�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady;
#1Nowe szycie makatki/otwarty 
konkurs�–�wystawa�współczesnej�
kolekcji�makatek,�zróżnicowana�zarówno�
pod�względem�tematów,�jak�i�technik�
wykonania;�czynna�do�30�grudnia.
„Drogi do Niepodległej”�–�wystawa�
zdjęć�i�dokumentów�ukazujących�skom-
plikowany�i�trudny�proces�odrodzenia�
wolnej�i�niepodległej�Polski; czynna�do�
2�grudnia.�
��Skansen przy Muzeum w Łowiczu –��

do�31�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz;�
obowiązuje�bilet�spacerowy�2�zł; 

��Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach�–�do�31�marca�nieczynny

��Nieborów i Arkadia: Pałac, wystawa 
Majoliki Nieborowskiej –�do�30�listopada�
w�godz.�10.00-16.00�czynna�tylko�ekspo-
zycja�pałacowa;�wtorek�wstęp�bezpłatny;�
ostatni�zwiedzający�wchodzą�do�wnętrz�
ekspozycyjnych�(Pałac,�Manufaktura�
Majoliki)�30�minut�przed�zamknięciem;�od�
1�grudnia�do�końca�lutego�ekspozycje�mu-
zealne�–�nieczynne.�Bilety:�Pałac,�ogród,�

Manufaktura�Majoliki:�22�zł�–�normalny,�
13�zł�–�ulgowy,�50�zł�–�bilet�rodzinny�(dwie�
osoby�dorosłe,�dzieci�do�lat�18,�maks.�6�
osób),�1�zł��dzieci�7-16�l;�30�zł�normalny�
łączony�Nieborów�i�Arkadia;�20�zł�ulgowy�
łączony�Nieborów�i�Arkadia;�70�zł�rodzinny�
łączony�Nieborów�i�Arkadia;�2�zł�dzieci�7-16�
lat�łączony�Nieborów�i�Arkadia.

��Nieborów i Arkadia: Ogrody –�do�31�
marca�czynne�od�godz.�10.00�do�zmierz-
chu.�Wstęp�bezpłatny.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00;�
opieka�przewodnika�od�pn.-pt.�w�godz.�
8.00-15.30.�zwiedzanie�pałacu�pod�opieka�
przewodnika:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.30;�
sob.-ndz.�10.00-18.00.�Bilety�do�pałacu��
–10�zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�
lat�6�–�gratis.�Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich.�
„Sannickie inspiracje”�–�poplenerowa��
wystawa�prac�powstałych�podczas�
II�Pleneru�Malarskiego�w�Sannikach;�
wernisaż:�11�listopada�po�koncercie�
o�godz.�14.

kino Kutnowskiego 
Domu Kultury 
ul.�Żółkiewskiego�4,�tel./fax�24-254-21-3

��Czwartek, 29 listopada:
kino�nieczynne
��Piątek – środa,  

    30 listopada: – 5 grudnia:
godz.�14:45�–�Dziadek do orzechów 
i cztery królestwa�(2D�dub.)�–�familijny
Czas�trwania:�100�min.;�W�każde�Święta�
wiele�rodzin�zachwyca�się�historią�„Dziad-
ka�do�orzechów”.�W�tym�roku�będziesz�
mieć�okazję�obejrzeć�zupełnie�nową�jej�
wersję�i�przeżyć�fantastyczną�przygodę�w�
magicznym�świecie...��
godz.�14.45�–�Dziadek do orzechów 
i cztery królestwa�(3D�dub.)
godz.�18.15�–�Miłość jest wszystkim
–�komedia;�czas�trwania:�130�min.
oto�historia�ku�pokrzepieniu�serc.�Miłość�
jest�wszystkim�–�wystarczy�tylko�w�nią�
uwierzyć.�
godz.�20.30�–�Bohemian Rhapsody
–�bigraficzny/muzyczny;�czas�trwania:�
135�min.;�2D�Napisy;�To�niezwykła�opo-
wieść�o�powstałym�w�latach�70.�
XX�wieku�zespole�Queen�i�jego�frontma-
nie�Freddiem�Mercurym.

kino Fenix 
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��Czwartek, 29 listopada
godz.�16.30,�18.30�–�Gentelman 
z rewolwerem /�sala�II�–�komedia�
kryminalna,�prod.�USA;�reżyseria:�David�
Lowery;�czas:�1�godz.�33�min.
godz.�20.15�–�Planeta Singli 2�/�sala�II�–�
komedia�romantyczna,�prod.�polskiej;�
reżyseria:�Sam�Akina;�czas:�2�godz.
��Piątek, 30 listopada: 
godz.�1700�–�Sofia�/�sala�II�–�dramat,�
prod.�Francja,�Katar;�reżyseria:�Meryem�
Benm'Barek-Aloïsi;�czas:�1�godz.�20�min.
godz.�19.00�–�The World Is yours�/��
sala�II�–�komedia�kryminalna,��
prod.�Francja;�reżyseria:�Romain�Gavras;�
czas:�1�godz.�40�min.
��Sobota, 1 grudnia:
godz.�17.30�–�Sofia�/�sala�II
godz.�19.00�–�The World Is yours /�sala�II
��Niedziela – czwartek, 2-6 grudnia:
godz.�17.00�–�Sofia�/�sala�II
godz.�17.30�–�Miłość jest wszystkim
godz.�19.00�–�The World Is yours /�sala�II
godz.�20.00�–�Miłość jest wszystkim

55. Seminarium PF DKF 
– „Polacy w kinie światowym” �
Kino�Fenix�w�Łowiczu,�ul.�Podrzeczna�20

��Czwartek, 29 listopada:
godz.�18.00 –�cyd�(El�Cid),�reż.�Anthony�
Mann,�USA�1961,�184�min.
��Piątek, 30 listopada:
godz.�10.00�–�Ogród Allaha (The�Gar-
den�of�Allah),�reż.�Ryszard�Bolesławski,�
USA�1933,�79�min.
godz.�11.45�–�Ja kocham, ty kochasz 
(Ja�milujem,�ty�milujes),�reż.�Dusan�ha-
nak,�Czechosłowacja�1980,�96�min.
godz.�15.00�–�Sklep przy głównej ulicy�
(obchod�na�korze),�reż.�Jan�Kadar,�Elmar�
Klos,�Czechosłowacja�1965,�122�min.
godz.�17.30�–�Vitch,�reż.�Sigal�Bujman,�
USA�2017,�70�min
godz.�19.00�–�Świt�(Ausma),�reż.�Laila�
Pakalnina,�Łotwa�2015,�96�min.,�spotka-
nie z Wojciechem Staroniem (zdjęcia)
��Sobota, 1 grudnia:
godz.�9.00�– Solan i Ludwik: wielki wy-
ścig z serem�(Solan�og�Ludvig:�herfra�
til�Flåklypa),�reż.�Rasmus�A.�Sivertsen,�
Norwegia�2015,�78�minut�–�film�dla�dzieci
godz.�10.00-15.00�–�zjazd sprawozdaw-
czo-wyborczy PF DKF
godz.�10.30�–�Na linii wzroku�(Auf�Au-
genhöhe),�reżyseria:�Joachim�Dollhopf,�
Evi�Goldbunner,�Niemcy�2016,�98�minut
godz.�14.45�–�Biesy�(Les�Possedes),�reż.�
Andrzej�Wajda,�Francja�1988,�113�minut
godz.�17.00�–�Podróż Niny�(Ninas�Resa),�
reż.�L.�Einhorn,�Szwecja�2005,�122�min.
godz.�19.30�–�Zwierzęta�(Tiere),�reż.�
Greg�zgliński,�Szwajcaria�/�Polska�/�
Austria�2017,�94�minuty,�spotkanie 
z realizatorami
��Niedziela, 2 grudnia:
godz.�10:00�–�Nastasja,�reż.�Andrzej�

Wajda,�Japonia�1994,�100�minut
godz.�12.00�– Piłat i inni (Pilatus�ud�An-
dere.�Ein�Film�fur�Karfreitag),�reż.�Andrzej�
Wajda,�RFN�1973,�98�min.

Wstęp wolny.

koncerty
��Czwartek, 29 listopada:
godz.�17.00�–�„Z pieśnią przez dzieje”�
–�aula�zespołu�Szkół�nr�1�im.�Adama�
Mickiewicza�w�Żychlinie.�Wstęp�wolny.
��Niedziela, 2 grudnia:
godz.�15.00�–��IV Regionalny Festiwal 
Piosenki Polskojęzycznej�–�koncert�
galowy;�Dom�Kultury�w�zdunach;�wstęp�
wolny.
godz.�17.00�– „Drogi do wolności” 
–�montaż�pieśni�i�recytacji�tekstów�
patriotycznych�napisanych�w�okresie�od�
XVIII�do�XX�wieku,�składające�się�w�jedną�
historię�o�niepodległości,�jej�braku�i�walki�
o�nią,�szczególnie�z�perspektywy�mło-
dych�ludzi.�Szkoły�pijarskie�w�Łowiczu,��
ul.�Pijarska�2.�Wstęp�wolny.�
��Piątek, 7 grudnia:
godz.�20.00�–�Piwniczne Blues Jam 
Session, vol. 2�–�wspólne�granie�na�
żywo,�prowadzący:�Jacek�Machnikow-
ski�-�gitarzysta,�zespołu�„Koniunktura”;�
ArtPiwnica�w�Łowiczu,�Stary�Rynek�5/7��
(wejście�od�ul.�3�Maja);�wstęp�wolny.
��Sobota, 8 grudnia:
godz.�18.00�–�Damian Ukeje & Johnny 
Cash�–�w�ramach�nowego�ogólnopol-
skiego�cyklu�koncertowego,�prezentują-
cego�zmagania�artystów�z�repertuarem�
swoich�muzycznych�idoli;�Centrum�
Teatru�Muzyki�i�Tańca,�Kutno,��
ul.�Teatralna�1.�Bilety:�15�zł.�
godz.�20.00�–�Saturday Rock Night 
vol. 2: Konkubent +�gość;�ArtPiwnica�
w�Łowiczu,�Stary�Rynek�5/7��
(wejście�od�ul.�3�Maja);�bilety:�15�zł.

inne
��Czwartek, 29 listopada:
godz.�16.40�–�„Noc Listopadowa”�–�
rekonstrukcja�wydarzeń�w�wykonaniu�
uczniów�klas�VIII�SP�nr�7�w�Łowiczu��
pod�kierunkiem�nauczyciela�historii.�
Szczegóły�na�str.�21.�
godz.�18.00�–�Wieczór poezji poświę-
cony pamięci Zbigniewa Herberta�–�
spotkanie�w�Dyskusyjnym�Klubie�Książki,�
Gminna�Biblioteka�Publiczna�
w�Bolimowie;�wstęp�wolny.
��Niedziela, 2 grudnia:
godz.�12.00�–�„Mieszczanin szlachci-
cem”–�komedia�wg�Moliera�w�wykonaniu�
Kutnowskiego�Teatru�Amatorskiego�
im.�Aleksandra�Fredry�wodzą�Jagody�
Kubiak;�sala�widowiskowo-kinowa�Kut-
nowskiego�Domu�Kultury,�ul.�Żółkiewskie-
go�4;�bilety:�10�zł.
��Wtorek, 4 grudnia:
godz.�10.00�–�„Świąteczne śledztwo”�
–�spektakl�mikołajkowo-świąteczny�dla�
dzieci�z�klas�I�-�III,�w�wykonaniu�Teatru�
Kultureska;�sala�widowiskowa�Żychliń-
skiego�Domu�Kultury,�ul.�Fabryczna�3.
��Czwartek, 6 grudnia:
godz.�17.00�–�„Łowicki folklor 
muzyczny. Antologia pieśni i muzyki 
instrumentalnej” –�premiera�bogato�
ilustrowanej�książki�Mariana�Moskwy.�
Muzeum�w�Łowiczu,�Stary�Rynek�5/7.�
Wstęp�wolny.
��Niedziela, 9 grudnia:
godz.�16.00�–�Jarmark Świąteczny: 
rozstrzygnięcie konkursu plastyczne-
go na Świąteczną Kartkę Bożonaro-
dzeniową�i�wręczenie;�Żychlin,�plac�przy�
fontannie.
��Czwartek, 13 grudnia:
godz.�18.00�– „Królewna Śnieżka”– 
spektakl baletowy Royal Lviv Ballet –�
Kutnowski�Dom�Kultury,�ul.�Żółkiewskie-
go�4.�Bilety:�70�zł�(dorośli),�40�zł�(dzieci�
do�lat�12).
��Sobota, 15 grudnia:
godz.�10.15�–�Symbole Świąt Bożego 
Narodzenia. Tradycje i zwyczaje w 
XIX/XX wieku�–�świąteczne�warsztaty�
rodzinne,�ozdoby�będą�„�ekologiczne”,�
wykonywanene�z�materiałów�pochodze-
nia�naturalnego�tzn.�papieru,�słomy��
i�opłatków.�Muzeum�w�Nieborowie;��
wstęp�20�zł/os.�obowiązuje�rezerwacja�
miejsc:�edukacja@nieborow.art.pl�bądź�
(46)�838-56-35�wew.�215
��Niedziela, 16 grudnia:
godz.�16.00�–�„Śmiechokalipsa” – 
10-lecie Kabaretu Nowaki:�Adrianna�
Borek,�Tomasz�Marciniak�i�Kamil�Piróg;�
Żychliński�Dom�Kultury,�ul.�Fabryczna�3.�
Bilety:�35�zł.
��Poniedziałek, 31 grudnia:
godz.�20.00�– Sylwester w ŻDK  
z zespołem Flesz�–�Żychliński�Dom�
Kultury,�ul.�Fabryczna�3;�wstęp:�350�zł�
od�pary;�obowiązują�zapisy.�Ilość�miejsc�
ograniczona.
��Czwartek, 3 stycznia:
godz.�18.00�–�„Mieszczanin szlachci-
cem”–�komedia�wg�Moliera�w�wykonaniu�
Kutnowskiego�Teatru�Amatorskiego�
im.�Aleksandra�Fredry�wodzą�Jagody�
Kubiak;�Sala�widowiskowo-kinowa�Kut-
nowskiego�Domu�Kultury,�ul.�Żółkiewskie-
go�4;�bilety:�10�zł.
��Wtorek, 22 stycznia:
godz.�9.00�–�I Żychliński Przegląd 
Amatorskich Teatrów Dziecięcych 
i Młodzieżowych „ Kurtyna 2019”�–�
prezentacja�dorobku�artystycznego�ama-
torskich�grup�teatralnych�działających�
na�terenie�powiatu�kutnowskiego�Sala�
widowiskowa,�Żychliński�Dom�Kultury,�ul.�
Fabryczna�3.�Wstęp�wolny.

 INFORMATOR�DLA�ŻyChLINA�I�oKoLIC

�� Diana Paciuszkiewicz�z�Nieborowa�
i�Radosław Kubiszewski 

KRONIKA WyPADKóW 
MIŁOSNyCH

SKARB ROLNIKA 
NoToWANIA�z�TARGoWISKA�MIEJSKIEGo�
(ceny�z�dnia�27.11.2018�r.)

� � w�Łowiczu� w�Głownie
brokuły� szt.� 3,00-3,50� 3,00
buraki�czerwone� kg� 2,00� 2,00
cebula�� kg� 2,00-2,50� 2,00-2,50
czosnek� szt.� 1,00-2,00� 1,00-2,00
gruszki� kg� 3,00� 3,00-4,00
jabłka� kg� 1,00-2,00� 1,00-2,50
jaja�fermowe� 15�szt.� 8,00-11,00� 6,00-10,50
jaja�wiejskie� 15�szt.� 10,00-12,00� 10,00-13,50
kalafior�� szt.� 3,00-3,50� 3,00
kapusta�biała�� szt.� 4,00-5,00� 4,00
kapusta�kiszona� kg� 5,00� 5,00
koperek� pęczek� 1,00� 1,00
miód� 0,9�litra� 30,00� 30,00
marchew�� kg� 2,00� 1,50-2,50
natka�pietruszki� pęczek� 1,00� 1,00
ogórki�kiszone� kg� 6,00� 6,00
ogórek�zielony� kg� 8,00� 9,50
papryka�czerwona� kg� 3,00-5,00� 3,00-6,00
papryka�zielona� kg� 3,00-5,00� 3,00-6,00
papryka�żółta� kg� -� 3,00-6,00
pieczarki� kg� 6,00-8,00� 5,00-6,00
pietruszka� kg� 5,00� 6,00
pomidor�malinowy� kg� -� 7,00
pomidor�szklarniowy� kg� 5,00-6,00� 4,00-7,00
por� szt.� 3,00� 2,00-3,00
rzodkiewka� pęczek� -� 2,00
sałata� szt.� 2,00� 2,00
seler� szt.� 3,50� 3,50
szczypiorek� pęczek� 1,00� 1,00
włoszczyzna�� pęczek� 3,00-4,00� 2,00-3,50
ziemniaki�� kg� 1,00� 1,20

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny�z�dnia�27.11.2018�r.)

Żywiec wieprzowy:
�� Różyce:�3,60�zł/kg+VAT
�� Domaniewice:�3,60�zł/kg+VAT
�� Chąśno:�3,60�zł/kg+VAT
�� Kiernozia:�3,60�zł/kg+VAT
�� Skowroda�Płd.:�3,80�zł/kg+VAT
�� Karnków:�3,60�zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+VAT,��
krowy�5,80�zł/kg+VAT;�byki�8,00�zł/kg+VAT;

�� Różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+VAT;��
krowy�5,00�zł/kg+VAT;�byki�8,00�zł/kg+VAT.

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+VAT;��
krowy�5,00�zł/kg+VAT;�byki�8,00�zł/kg+VAT.
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Ogłoszenia

 
PUNKTy PRZyJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNyCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ,�UL.�PIJARSKA�3A; BEDNARy,�SKLEP�P.�PAPIERNIK�24A;�BOBROWNIKI 27,�SKLEP�P.�PACLER;�BOLIMóW,�UL.�RyNEK�KoŚCIUSzKI�
17,�SKLEP�„EWA”,�P.�PAPIERNIK;�DOMANIEWICE,�UL.�GŁóWNA�26,�SKLEP�P.�JAKUBIAK;�GąGOLIN POŁUDNIOWy,�SKLEP�„KoS”;�IŁóW:�PL.�RyNEK�STARoMIEJSKI�21;�SKLEP�P.�PAPIERoWSKIEGo;�KOCIERZEW PóŁNOCNy 37A,�SKLEP�P.�KRyGIER; 
KURABKA 17A,�SKLEP�P.�ToPoLSKIEJ;�ŁOWICZ,�oS.�BRATKoWICE,�KIoSK�LoTTo;�ŁySZKOWICE,�SKLEP�„DUET”,�UL.�GMINNA�6;�NIEBORóW,�AL.�LEGIoNóW�PoLSKICh�18,�SKLEP�P.�FIGATA;�NOWA SUCHA 22,�SKLEP�P.�SIEWIERy;�OSTRóW 
20,�SKLEP�P.�BEJDy;�OSMOLIN:�UL.�RyNEK�2,�SKLEP�P.�SERWACh;�UL.�RyNEK�19,�SKLEP�SPoŻyWCzo-PRzEMySŁoWy;�PSZCZONóW 147,�SKLEP�P.�LIPIńSKIEGo;�SANNIKI,�UL.�WARSzAWSKA�183,�SKLEP�P.�oLKoWICz;�SOBOTA,�PL.�zAWISzy��
CzARNEGo�12,�SKLEP�P.�BIńCzAK;�SOKOŁóW 19,�SKLEP�P.�GŁoWACKIEGo;�STACHLEW 113A,�SKLEP�P.�WIERzBICKIEJ;�STARy DęBSK 6A,�SKLEP�SPoŻyWCzo-PRzEMySŁoWy,�ŚLESZyN,�UL.�GóRNA�5,�SKLEP�P.�MąCzyńSKIEJ;��ZAWADy 67,�
SKLEP�P.�SoKALSKIEJ;�ZŁAKóW BOROWy 139A,�SKLEP�P.�PIECKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRyKOWA”:�BIURO OGŁOSZEń�GŁOWNO,�UL.�ŁoWICKA�40;�DMOSIN 1:�PIEKARNIA�BoŻENA,�KRzESzEWSKA;�STRyKóW:�STARy�RyNEK�1;��UL.�CMENTARNA�12.

„NOWy ŁOWICZANIN„ WyDANIE DLA ŻyCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLEP�MINI-MAG;�DOBRZELIN�SKLEP�„MAGDA”,�UL.�WŁ.�JAGIEŁŁy;�PACyNA,�UL.�ToWARoWA�4,�SKLEP�P.�M.�DURKI;�PLECKA DąBROWA,�SKLEP�„MoNIKA”;�PODCZACHy 
16,�SKLEP�SPoŻyWCzo-PRzEMySŁoWy;�ŚLESZyN,�UL.�GóRNA�5,�SKLEP�P.�MąCzyńSKIEJ;�ŻyCHLIN,�UL.�29�LISToPADA�28,�SKLEP�SPoŻyWCzo-PRzEMySŁoWy.

WyDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚć OGŁOSZEń I REKLAM OPUBLIKOWANyCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWy  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

��Ciężarowe,�busy,�całe,�uszkodzone,�tel.�
kom.�509-964-698.

��Każdego�Dostawczego,�tel.�kom.�
725-562-998.

��Każdego�Mercedesa,�Toyotę,�tel.�kom.�
725-361-836.

��Kupimy�każde�auto,�całe�lub�rozbite,�tel.�
kom.�798-602-197.

��Skup�aut,�tel.�kom.�690-694-705.

��Skup�aut�rozbitych,�skolizjowanych,�
stan�obojętny,�tel.�kom.�510-100-449.

��złomowanie�Pojazdów-�zaświadczenia,�
auto-skup:�uszkodzone,�rozbite,�
wyeksploatowane,�Rząśno�13,�tel.�kom.�
602-123-360.

sprzedaż
��AUDI�A2�benzyna,�2001�rok,�tel.�kom.�

669-303-235.

��AUDI�A4�benzyna/gaz,�tel.�kom.�
661-401-352.

��AUDI�A4,�1.9�TDI,�2003�rok,�kombi,�tel.�
kom.�606-673-542.

��AUDI�A4�Diesel�150�KM,�2006�
rok,�sedan,�bogate�wyposażenie.�W�
rozliczeniu�przyjmę�tańszy,�tel.�kom.�
604-706-309.

��AUDI�A6,�3.0�Quatro,�2004�rok,�stan�
bdb,�tel.�kom.�785-959-817.

��BMW�2.0�benzyna,�318,�2003�
rok,�sedan,srebrny�metalik,�bogato�
wyposażony,�tel.�kom.�513-375-786.

��CITRoËN�C3,�1.4�benzyna,�2003�rok,�
bordo�metalik,�tel.�kom.�669-303-235.

��CITRoËN�C5,�2.0�hDI,�2005�rok,�lift,�tel.�
kom.�510-328-571.

��CITRoËN�Xara�Picasso,�1.6�hDI,�2005�
rok,�tel.�kom.�606-348-077.

��Corsa,�1.4,�2002�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

��FIAT�CC,�900,�stan�dobry,�tel.�kom.�
795-434-131.

��FIAT�Linea,�2007�rok,�tel.�kom.�
603-945-983.

��FIAT�Sedici,�1.6�benzyna/gaz,�2009�
rok,�tel.�kom.�695-894-414.

��FIAT�Seicento,�1.1,�2004�rok,�70.000�
km,�tel.�kom.�602-401-934.

��FIAT�Siena,�1998/99�rok,�95.000�km,�
tel.�kom.�664-012-803.

��FIAT�Uno,�tel.�kom.�880-263-930.

��FoRD�Escort�kombi,�2000�rok,�tel.�
kom.�602-366-564.

��FoRD�Focus�MK2,�1.8�TDCI,�2006�rok,�
samochód�osobowy,�kombi,�tel.�kom.�
534-074-279.

��Golf�IV,�1.9,�2003�rok,�6.800�zł,�tel.�kom.�
694-412-776.

��hoNDA�Civic,�1.4�benzyna,�1998�
rok,�samochód�na�chodzie,�tel.�kom.�
511-125-510.

��MAzDA�Premacy,�2.0,�2004�rok,�
zadbana�+�nowe�koła�zimowe,�6000�zł,�
tel.�kom.�603-064-775.

��MAzDA�Premacy,�1.8,�2002�
rok,�122.000�km,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�kom.�513-375-786.

��oPEL�Astra�gaz,�2002�rok,�tel.�kom.�
509-108-452.

��oPEL�Astra�III,�1.6�benzyna,�2005�rok,�
tel.�kom.�606-348-077.

��oPEL�Astra,�1996�rok,�zarejestrowany,�
tel.�kom.�500-167-663.

��oPEL�Corsa,�1.7�DTI,�2003�rok,�tel.�
kom.�602-839-674.

��oPEL�Corsa�C,�1.3�CDTI,�2005�rok,�
bezwypadkowy,�tel.�kom.�600-369-623.

��oPEL�Corsa,�1.2,�2014/15�rok,�
18.000�km,�I�właściciel,�salon�Polska,�
serwisowany,�tel.�kom.�695-323-452.

��oPEL�Corsa,�1.2,�2011/2012�rok,�salon�
Polska,�I�właściciel,�tel.�kom.�722-090-134.

��oPEL�Corsa,�1.4�+gaz,�2015�rok,�
salon�Polska,�I�właściciel,�tel.�kom.�
577-694-400.

��oPEL�Corsa,�1.2,�2013�rok,�62.000�
km,�salon�Polska,�serwisowany,�tel.�kom.�
600-944-728.

��oPEL�Insignia,�2.0,�2010�rok,�130�KM,�
bogata�wersja,�tel.�kom.�662-181-413.

��oPEL�Vectra,�1.9�CDTI,�2005�rok,�
bezwypadkowy,�tel.�kom.�600-369-623.

��oPEL�zafira,�2007�rok,�tel.�kom.�
504-019-557.

��PEUGEoT�206,�2001�rok,�tel.�kom.�
515-277-426.

��RENAULT�Fluence,�1.6�benzyna,�
2010�rok,�174.000�km,�salon�Polska,�
serwisowany�wyłącznie�w�ASo,�I�
właściciel,�klimatyzacja�automatyczna,�
8�poduszek,�radio�Bluetooth,�tel.�kom.�
602-773-061.

��RENAULT�Kangoo�Express,�1.5�DCI,�
2006�rok,�tel.�kom.�602-839-674.

��RENAULT�Megane,�1.6�gaz,�2008�rok,�
hatchback,�klimatyzacja,�11.900�zł,�tel.�
kom.�513-375-786.

��RENAULT�Scenic,�1.4�benzyna,�2000�
rok,�po�generalnej�naprawie,�komplet�
opon�zimowych,�ubezpieczony�do�
09.05.2019,�tel.�kom.�607-442-383.

��RENAULT�Thalia,�2004�rok,�tel.�kom.�
500-252-164.

��SEAT�Leon,�1.9�TDI,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�km,�bogate�
wyposażenie,�cena�konkurencyjna,�tel.�
kom.�604-706-309.

��SKoDA�Fabia,�1.4�MPI,�2001�rok,�tel.�
kom.�661-162-575.

��SKoDA�Fabia,�1.2�LPG,�2003�rok,�tel.�
kom.�605-973-407.

��SKoDA�Fabia,�kombi�benzyna/gaz,�
2003�rok,�tel.�kom.�660-695-504.

��SKoDA�Felicia,�1.3�benzyna+gaz,�2001�
rok,�tel.�kom.�794-384-881.

��SKoDA�Felicia,�2000�rok,�stan�bdb,�tel.�
kom.�693-088-990.

��SKoDA�octavia�II,�1.8�benzyna,�2011�
rok,�tel.�kom.�668-111-473.

��STAR�200�wywrotka,�tel.�kom.�
502-384-747.

��ToyoTA�Auris,�1.4,�2008�rok,�
kupiona�w�salonie,�bezwypadkowa�(w�
zamianie�mogę�przyjąć�tańszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

��ToyoTA�Corolla,�2.0�diesel,�2003�rok,�
5.300�zł,�tel.�kom.�602-584-266.

��ToyoTA�yaris,�1.0,�2001�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

��ToyoTA�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.300�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

��VW�Golf�V,�1.4�MPI,�2005�rok,�
granatowy�metalik,�klimatyzacja,�tel.�kom.�
604-706-309.

��VW�Jetta,�1.9�diesel,�2006�rok,�214.000�
km,�tel.�kom.�605-634-804.

��VW�Passat,�2.0�TDI�kombi,�2010�rok,�
tel.�kom.�606-486-555.

��VW�Passat�TDI,�2003�rok,�tel.�kom.�
603-945-983.

��VW�Passat,�1.9�TDI,�2004�rok,�bogate�
wyposażenie,�stan�rewelacyjny�oraz�
Passat�2003�kombi,�10.600�zł,�tel.�kom.�
604-706-309.

��VW�Passat,�limuzyna�benzyna,�2012�
rok,�garażowany,�I�właściciel,�brązowy�
metalik,�Łowicz,�tel.�kom.�696-741-976.

��VW�Polo,�2004�rok,�tel.�kom.�
505-319-895.

��VW�Polo,�1.2,�2004�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

��VW�T4,�6-osobowy,�1995�rok,�tel.�kom.�
500-252-136,�wieczorem.

��VW�Touran,�1.9�TD,�2005�rok,�105KM,�
tel.�kom.�663-630-650.

��ŻUK,�lub�części,�tel.�kom.�797-621-412.

inne
��opony,�felgi�z�Niemiec,�hurtownia.�

Największy�skład�w�rejonie,�klimatyzacja,�
mechanika.�Bratoszewice,�ul.�Łódzka�28,�
www.opony-gaweda.pl,�tel.�(42)�719-63-
08,�tel.�kom.�505-151-701.

��Sprzedam�ramę�kompletną�
z�zawieszeniem�Żuka,�tel.�kom.�
504-019-667.

��opony�Dębica�145/70R13,�2012�rok,�
tel.�kom.�664-752-643.

��Koła+opony�zimowe�opel,�175/70R13,�
tel.�kom.�606-188-034.

��Sprzedam�opony�zimowe�z�felgami�
145/70/R13�do�Fiata,�tel.�kom.�
605-644-078.

��Sprzedam�tanio�lampy�tył�Leksus,��
Golf�III�chrom,�tel.�kom.�573-447-140.

��Auto�laweta�usługi,�niskie�ceny,��
tel.�kom.�725-522-379.

��Sprzedam�butle�gazową�do�
samochodu,�tel.�kom.�694-805-334.

motorowe

kupno
��Stare�motocykle,�motorowery,�części,�

tel.�kom.�513-185-357.

��Kupię�stare�motocykle�WSK,�ShL,��
Mz,�Junak,�motorynka,�komarek,��
tel.�kom.�609-942-407.

��Kupię�stare�motory,�części,��
tel.�kom.�603-444-431.

��Kupię�Rometa,�Simsona,�Motorynkę,�
Jawę,�każdy�motorower�w�każdym�stanie,�
tel.�kom.�514-588-005.

garaże

kupno
��Kupię�lub�wynajmę�garaż:�

Starzyńskiego,�tel.�kom.�609-135-411.

wynajem
��Garaż�do�wynajęcia�ul.�Tuszewska,��

tel.�kom.�606-908-756.

��Do�wynajęcia�garaż�przy�Intermarche,�
tel.�kom.�501-247-715.

��Wynajmę�garaż,�Szopena�1,�tel.�kom.�
509-027-606.

nieruchomości

kupno
��Kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice,�okolice,�

tel.�kom.�502-602-463.

��Kupię�bloki,�działkę,�ziemię,�tel.�kom.�
607-809-288.

��Kupię�mieszkanie�do�remontu,�może�
być�zadłużone,�tel.�kom.�723-505-763.

��Kupię�kawalerkę/mały�domek��
do�remontu,�tel.�kom.�602-170-154.

sprzedaż
��Działki�budowlane,�Nieborów,�tel.�kom.�

607-328-032.

��Sprzedam�1/6�udziału�w�domu,�tel.�
kom.�531-217-794.

��Sprzedam�działkę,�okolice�Głowna,�
+4915217697397.

��Sprzedam�tanio�działkę�budowlaną,��
5�km�od�Łowicza,�tel.�kom.�509-231-973.

��Sprzedam�posesję�Łowicz,�Katarzynów�
42,�tel.�kom.�603-879-720.

��Dom,�tel.�kom.�881-087-040.

��Działki�2.500�mkw.,�1.250�m2,�
zielkowice/Czajki,�tel.�kom.�692-725-590.

��Działka�budowlana�3000�mkw,�
Kiernozia,�tel.�kom.�694-165-597.

��Dom�293�mkw.,�stan�surowy�
otwarty,�działka�1900�mkw.,�wszystkie�
media,�Łowicz,�Grunwaldzka,�tel.�kom.�
501-932-818.

��Dwie�działki�budowlane�po�1.000�mkw,�
na�granicy�Bednary-Sypień�lub�całość�86�
arów,�tel.�kom.�694-804-682.

��Sprzedam�działki�przy�ul.�Małszyce,�tel.�
kom.�604-282-998.

��ziemię�2,24�lub�4,5�ha,�Psary,�gmina�
Bielawy,�tel.�kom.�604-260-576.

��Sprzedam�gospodarstwo�rolne�7�ha,�
budynek�mieszkalny�i�gospodarcze�w�
dobrym�stanie,�20�km�od�Łowicza,�tel.�
kom.�606-907-887,�gmina�Rybno.

��Dom�160�mkw.�w�Łowiczu�sprzedam,�
tel.�kom.�723-798-953.

��Sprzątanie�mieszkań,�tel.�kom.�
725-361-836.

��Dom,�Łowicz-Przedmieście,�tel.�kom.�
534-767-923.

��Sprzedam�działkę�nr�39�w�ogrodzie�
„Relaks�Łowicz”�przy�ul.�Łódzkiej,�tel.�
kom.�664-616-302.

��Sprzedam�działkę�rolno-budowlana�96�
ary,�Mysłaków�107,�tel.�kom.�725-299-338.

��Działka�budowlana�3.300�mkw.�z�
budynkiem�gospodarczym�370�mkw.,�
Łagów,�tel.�kom.�604-497-153.

��Sprzedam�dwie�działki�rolno-
budowlane,�Maurzyce,�tel.�kom.�
602-369-093.

��Sprzedam�2,5�ha�ziemi�z�budynkami,�
Bednary,�tel.�kom.�698-334-328.

��Sprzedam�działki�budowlane�
Bronisławów�39,�tel.�kom.�791-802-472.

��Sprzedam�ziemię�3,5�ha,�okolice�
Kocierzewa,�tel.�kom.�791-502-101.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�2,45�m,�
na�działce�stoją�2�budynki,�Wężyki,�tel.�
kom.�797-961-591.

��Sprzedam�działki�budowlane�
w�Łowiczu�ul.�Płocka/Małszycka,�tel.�
kom.�514-876-245.

��Działka�leśna,�3.900�mkw.,�Nadolna,�
tel.�kom.�798-810-891.

 �Atrakcyjna działka, Głowno, pl. 
Wolności 6, tel. kom. 660-394-450.

 �Tuszewska, dom, stan surowy, 
zamknięty, tel. kom. 660-394-450.

��Sprzedam�lub�wynajmę�dom�
mieszkalny�135�mkw.,�podpiwniczony,�
parter,�poddasze,�Popów�112,�tel.�kom.�
501-095-816.

��Budowlana�40x80,�50�zł/mkw,�
zielkowice-Czajki,�tel.�kom.�502-778-128.

��Sprzedam�ziemię�4,22�ha,�III�klasa,�
ogrodzona,�możliwość�zabudowy,�
Targowa�74,�tel.�kom.�693-341-566.

��Mieszkanie�72�mkw,�IV�piętro,�os.�Marii�
Konopnickiej,�tel.�kom.�668-843-714.

��Sprzedam�mieszkanie�3-pokojowe,��
I�piętro,�48,5�mkw,�os.�Starzyńskiego,��
tel.�kom.�736-281-558.

��Sprzedam�trzypokojowe�mieszkanie,�
Łowicz�os.�Tkaczew,�tel.�kom.�
660-599-332.

wynajem
��Lokale�handlowo-usługowe,�tel.�kom.�

692-725-590.

��Do�wynajęcia�lokal�w�centrum�Łowicza�
na�ul.�Krakowskiej,�tel.�kom.�698-535-737.

��Wynajmę�lokal�nad�apteką�Słoneczko,�
ul.�Krakowska,�tel.�kom.�607-809-288.

��Wynajmę�lokal�40�mkw.,�na�salon,�
gabinet,�Plac�Przyrynek�33,�tel.�kom.�
691-961-224.

��Wynajmę�lokal�użytkowy�22�mkw.,�
po�remoncie,�zduńska,�tel.�kom.�
607-442-383.

 �Kwatery pracownicze, Głowno, tel. 
kom. 796-080-680.

 �Lokal 45 mkw na biuro, gabinety, 
Krakowska, tel. kom. 796-080-680.

 �Apartament, Łódź, tel. kom. 
796-080-680.

��Dom�dla�20�pracowników�dla�firmy�
wynajmę,�Głowno,�Wola�Lubiankowska,�
tel.�kom.�603-641-489.

��Kwatery�Głowno,�tel.�kom.�
723-449-143.

��Do�wynajęcia�pokój�z�kuchnią��
w�domu�prywatnym,�Głowno,�tel.�kom.�
503-830-181.

��Do�wynajęcia�3�pokoje,�Łowicz,�tel.�
kom.�731-113-626.

��Wynajmę�zabudowaną�nieruchomość�
na�cele�komercyjne�(magazyn,�warsztat)�
lub�na�mieszkalne.�Łowicz,�tel.�kom.�
694-234-240.
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kupno różne
��Monety,�starocie,�tel.�kom.�606-941-752.

��Kupię�złom,�przyjmujemy�folię,�
wywozimy�odpady�budowlane,�tel.�kom.�
603-033-496,�530-566-601.

��Kupię�cegłę,�drut,�krokwie,�łaty,�tel.�
kom.�607-809-288.

��Przyjmę�ziemię,�glinę,�tel.�kom.�
508-282-349.

��Kupię�butlę�40�litrów�na�azot,�tel.�kom.�
602-344-092.

sprzedaż różne
��Sprzedam�grzejniki�aluminiowe,�tel.�

kom.�604-236-417.

��Drewno�kominkowe,�opałowe�
(workowane).�Skrzynki�uniwersalne.�
Trociny.,�tel.�kom.�501-658-261.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

��Kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorach,�tel.�kom.�
531-467-981.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

��Budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�kom.�
885-459-698.

��Płyty�paździeżowe,�tel.�kom.�
885-459-698.

��Wózek�paleciak,��
tel.�kom.�693-830-160.

��Kowadło�100�kg,�tel.�kom.�693-830-160.

��Łóżko+materac,��
tel.�kom.�693-054-784.

��Silnik�11�kW,��
tel.�kom.�601-320-604.

��Sprzedam�myjkę�ciśnieniową,�tel.�kom.�
606-989-475.

��Sprzedam�pralką�automatyczną�Bosch,�
tel.�kom.�691-235-046.

��Sprzedam�grzejniki�żeliwne,�tel.�kom.�
667-566-276.

��Wełniak�nowy,��
tel.�kom.�726-732-589.

��Sprzedam�drewno�opałowe�jabłoń,�
możliwość�transportu,�tel.�kom.�
603-441-292.

��Piec�c.o.�(8-letni)�+programator�Foster�
+dmuchawa,�powierzchnia�grzewcza�do�
180�m2,�tel.�kom.�663-591-506.

��Sprzedam�tanio�pianino,�używane�
meble�i�sprzęt�AGD,�tel.�kom.�
504-110-469.

��zrzyny�z�tartaku�ok.�3,5�m�240�zł,�tel.�
kom.�785-240-260.

��Sprzedam�dwukółkę,�silnik,�tel.�kom.�
736-702-052.

��Sprzedam�kanapy�3+2+1,�tel.�(46)�838-
75-53,�tel.�kom.�501-747-392.

��Kosiarki,�gałęziarki,�kompresory,�tel.�
kom.�513-666-808.

 �Sprzedam choinki świerki. 
Hurt, prosto z plantacji, tel. kom. 
505-068-787.

��Sprzedam�2�zamrażarki,�tel.�kom.�
603-610-750.

��oddam�za�darmo�drzewa�śliwy�i�wiśni,�
ok.�1.000�szt.,�okolice�Bielaw,�tel.�kom.�
601-978-833.

��Meble,�telewizor,�kuchnia,�tel.�kom.�
695-778-924.

��Sprzedam�tanio�kocioł�na�ekogroszek�
zębiec,�tel.�kom.�691-426-993.

��Sprzedam�choinki�srebrne�i�zwykłe�
o�wys.�do�2�m,�prosto�z�działki,�
tel.�(46)�837-40-06,�po�18.00.

��Drewno�opałowe,�kominkowe,�stemple,�
tel.�kom.�518-560-797.

��Kuchnia�elektryczna�4-płytowa,��
z�piekarnikiem�300�zł,�pralka�automat�
300�zł,�tel.�kom.�509-323-342.

��Krzesła�15-30�zł,�opony�14-15�zimowe,�
piec�C.o.�300�zł,�telewizor�kolorowy�150�
zł,�tel.�kom.�509-323-342.

��orzechy�włoskie,�tel.�kom.�
663-667-842.

��Piec�c.o.�Defro�używany�5�sezonów,�
powierzchnia�grzewcza�do�180�mkw.,�
programator,�dmuchawa,�tel.�kom.�
784-641-452.

��Sprzedam�telewizory�z�dekoderem,�tel.�
kom.�692-853-239.

��Sprzedam�tanio�meble�dziecinne,�stan�
bdb,�kolor�olcha,�fronty�niebieskie,�tel.�
kom.�602-246-827.

��Łóżko�rehabilitacyjne�+�materac�
odleżynowy,�tel.�kom.�503-830-181.

��Piec�grzewczy�marki�Sokół�25�kW,�tel.�
kom.�781-239-334.

��Sprzedam�olszynę�i�brzozę�do�ścięcia,�
tel.�kom.�501-104-739.

��Maszyny�masarskie,�tel.�kom.�
605-884-584.

��Słupy�energetyczne�betonowe,�tel.�
kom.�605-884-584.

praca

dam pracę
��Monterów�stolarki�meblowej��

z�doświadczeniem,�tel.�kom.�696-086-527.

��Poszukujemy�mężczyzn�do�pracy�przy�
soleniu�skór,�Nowostawy�Dolne,�tel.�kom.�
603-531-365.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�na�stałe�
oraz�pomoc�kuchenną�-weekendowo,�tel.�
kom.�504-859-387,�885-353-500.

��APT�Randstad�(47)�zatrudni�do�
lekkiej�pracy�na�produkcji�w�nowej�hali,�
3�zmiany,�Stryków,�darmowy�dojazd,�
wysoka�stawka,�tel.�kom.�603-207-005,�
501-327-839.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E,��
w�ruchu�międzynarodowym,�tel.�kom.�
782-978-573.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�C,�tel.�kom.�
601-297-797.

��zatrudnię�kierowców�kat.�C+E�w�
transporcie�międzynarodowym,�bardzo�
dobre�zarobki,�3x�weekendy�wolne,��
tel.�kom.�782-223-211.

 �Monterzy g/k, szpachlarze (z 
prawem jazdy kat. B), tel. kom. 
500-027-261.

 �Firma Budmax zatrudni brukarzy 
i pracowników do kostki brukowej. 
Wynagrodzenie ok. 4.000 zł, tel. kom. 
601-593-011.

��Przyjmę�do�pizzerii�kucharza/
pizzermana�na�stałe�z�możliwością�
przyuczenia�oraz�kierowcę�weekendowo,�
tel.�kom.�504-859-387,�885-353-500.

��Poszukuję�fachowców�do�prac�
wykończeniowych,�murarskich,�
wyburzenia�na�terenie�Łowicza.�Praca�
całoroczna,�dobre�zarobki,�dogodne�
rozliczenia,�tel.�kom.�661-419-108.

��zatrudnię�na�produkcję�do�stolarni�
praca�poniedziałek-piatek�6.00-14.00,�
stawka�13�zł/godzina�netto,�z�uwagi�
na�charakter�pracy�zakaz�palenia�
papierosów�na�terenie�zakładu,�tel.�kom.�
882-928-505.

��zatrudnię:�prace�biurowe,�sprawy�
kadrowe,�elastyczny�czas�pracy,�tel.�kom.�
606-774-310.

��zatrudnię�do�układania�kostki,�tel.�kom.�
663-690-050.

��zatrudnię�pracownika�i�pomocnika�
z�doświadczeniem�do�dociepleń,�
tygodniowe�zaliczki,�tel.�kom.�
667-286-782.

 �Zatrudnimy asystentkę - higienistkę 
stomatologiczną, tel. (42) 710-76-47, 
tel. kom. 697-107-647,.

��zatrudnię�kierowcę�C+E��
z�doświadczeniem,�kraj,�tel.�kom.�
699-902-211.

��zatrudnię�pomocnika�mechanika�
samochodowego,�istnieje�możliwość�
przyuczenia,�tel.�kom.�694-841-996.

��Firma�produkcyjna�zatrudni�Panią�
35-50�lat�do�pracy�przy�kompletacji�
i�pakowaniu�na�dziale�śrub.�Praca�
jednozmianowa�w�Łowiczu,�w�hali�
produkcyjnej.,�tel.�kom.�797-432-123,�
proszę�dzwonić�8-16.

��zatrudnię�pracownika�wykończenia�
wnętrz:�glazura,�terakota,�elewacje,�roboty�
murarskie.�Głowno�i�okolice,�cały�rok,�tel.�
kom.�607-606-414.

 �Zatrudnię pomocników do prac 
budowlanych, tel. kom. 697-778-557.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�
(chłodnia);�wyjazdy�z�Tesco�Teresin,�tel.�
kom.�608-067-847.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�
w�transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�dobre�zarobki,�tel.�kom.�
608-067-847.

��zatrudnię�kierowcę�C+E,�stałe�
załadunki:�Skierniewice,�tel.�kom.�
507-477-120.

��zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowo-remontowych,�tel.�kom.�
607-343-338.

��Poszukuję�pracownika�do�rozbioru�
mięsa,�tel.�kom.�504-181-655.

��zatrudnię�epracowników�do�sklepu�
spożywczego,�tel.�kom.�512-088-422.

��Firma�Polish�Rendering�Company��
z�Pszczonowa�zatrudni�kierowcę�z�kat.�
C+E,�krótkie�trasy,�codzienny�powrót�do�
bazy,�tel.�kom.�570-335-682.

��Przyjmę�pracowników.�Wykończenia,�
elewacje,�tel.�kom.�663-211-953.

 �Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, Łyszkowice, 
tel. kom. 501-735-885.

��zatrudnię�mechanika�
samochodowego�-�osobowe,�tel.�kom.�
600-352-099.

 �Zatrudnię do szycia skarpetek na 
Rosso, tel. kom. 668-479-265.

��zatrudnię�dziewiarza,�Strzelcew,�tel.�
kom.�668-479-265.

��zatrudnię�osobę�z�grupą�inwalidzką,�
tel.�kom.�668-479-265.

��zatrudnię�kierowcę�C+E;�trasy:�
Włochy-Finlandia�(przez�Polskę),�wyjazdy�
tygodniowe,�tel.�kom.�793-500-433.

��zatrudnię�w�gospodarstwie,�tel.�kom.�
721-169-137.

��zatrudnię�szwaczki�stębnówka,�cak,�
praca�cały�rok,�tel.�kom.�516-132-006.

��zatrudnię�panią�do�pracy�w�szklarni,�
Bratoszewice,�tel.�kom.�660-100-727.

��zatrudnię�kierowców�kat.�C+E�
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�nowe�stawki,�3x�
weekendy�wolne,�tel.�kom.�782-223-211,�
604-237-423.

��zatrudnię�przedstawiciela�handlowego�
z�okolic�Głowna�lub�Łowicza,�branża�
gazowa,�butle�11�kg�+�kierowcę�do�
rozwożenia�gazu�na�terenie�Głowna,�tel.�
kom.�600-237-175.

 �Zatrudnimy do pracy na produkcji, 
do laboratorium oraz na stanowisko 
przedstawiciela handlowego, tel. kom. 
698-699-602.

��Nowa�Szwalnia�w�Głownie�zatrudni�
Panie�do�szycia,�nowy�park�maszynowy,�
praca�cały�rok,�tel.�518-203-421.

��Młyn�Dzierzgówek�zatrudni�
pracownika.�Mile�widziane�prawo�
jazdy�kat.C,�tel.�607-610-373,�
mlyndzierzgowek@wp.pl�lub�osobiście.

��Poprowadź�w�Głownie�własny�
sklep�Żabka�-�15�000�zł�przychodu�
minimalnego�na�start�+�premie�Rafał�
Szymczak,�tel.�kom.�510-832-967.

��zatrudnimy�kierowców�C+E,�transport�
międzynarodowy,�krajowy.�Weekendy�
wolne,�tel.�kom.�605-094-166.

��Pomoc�w�handlu�na�rynku�w�Łowiczu,�
tel.�kom.�601-523-534.

��Ubojnia�drobiu�„Piórkowscy”�zatrudni�
kierowcę,�transport�krajowy�-�chłodnia,�
kat.�C+E,�tel.�kom.�731-111-111.

��zatrudnimy�inkasenta�liczników�
elektrycznych,�tel.�kom.�698-301-203.

szukam pracy
��Kierowca�TIRa�z�dużym�stażem,�

na�emeryturze�szuka�pracy�na�1/2�
etatu�po�Europie�zachodniej,�tel.�kom.�
660-613-808.

��Kierowca�C+E+karta�podejmie��
pracę�w�podwójnej�obsadzie�na�chłodnie.�
Benelux-PL,�tel.�kom.�605-461-854.

��Szukam�pracy�na�stacji�paliw,�tel.�kom.�
511-248-020.

usługi wideo
��Wideofilmowanie.�Fotografia,�tel.�kom.�

698-535-780.

��Wideofilmowanie,�fotografowanie�
�www.fotowideo.webt.pl,�tel.�(46)�837-79-
81,�tel.�kom.�606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

698-480-048.

��Cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�kom.�501-249-461.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�konstrukcje,�
obróbki,�tel.�kom.�609-846-316.

 �Usługi minikoparką, tel. kom. 
608-612-013.
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��Docieplanie�budynków,�stropodachów�
granulatem�styropianowym;�kondygnacja:�
1200�zł,�tel.�kom.�602-570-424.

 �Usługi koparko-ładowarką, młotem 
hydraulicznym; koparką gąsienicową, 
tel. kom. 790-606-451.

��Kruszywa,�piasek,�żwir,�ziemia�
ogrodowa.�Roboty�ziemne,�
wyburzeniowe,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�usługi�
kruszarką,�tel.�kom.�693-565-564.

��Malowanie,�tel.�kom.�607-168-196.

��Usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

��Docieplenia�budynków,�elewacje,�
glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
kompleksowe�wykończenia�wnętrz.�FVAT,�
tel.�kom.�606-737-576.

��Tynki�maszynowe,�wylewki,�tanio,�
solidnie,�tel.�kom.�604-144-668.

��Płytki,�gładzie,�malowanie,�remonty,�tel.�
kom.�729-403-698.

��Parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�Schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�kom.�607-090-260.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Www.remontystrykow.pl,�tel.�kom.�663-
987-289,�721-894-202.

��Gładź,�malowanie,�glazura,�terakota,�
wykańczanie�wnętrz,�malowanie�elewacji.,�
tel.�kom.�609-541-373.

��Cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

��Układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�pomników,�tel.�kom.�667-189-380.

��Tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�kom.�725-668-616.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�układanie,�
cyklinowanie,�polerowanie,�lakierowanie,�
olejowanie.�Schody:�renowacja.�
Profesjonalnie,�solidnie,�tel.�kom.�733-
552-113,�601-378-677.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�Tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�kom.�607-612-176.

��Wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�kom.�
532-115-111.

��Docieplenia�budynków,�tel.�kom.�
666-152-315.

��Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/K,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�kom.�535-466-501.

��Malowanie,�tel.�kom.�514-347-542.

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�
724-956-210.

��Malowanie,�gipsowanie,�podwieszane�
sufity,�zabudowa�karton,�gips,�ocieplanie�
poddaszy,�solidnie,�tanio,�tel.�kom.�
516-858-862.

 �Rolety zewnętrzne i wewnętrzne, 
najtaniej!, tel. kom. 602-370-470.

��Gipsy,�malowanie,�tel.�kom.�
536-515-460.

��Rozbiorę�budynki,�garaże,�wywiozę�
gruz,�tel.�kom.�607-809-288.

��Remonty�„od�A�do�z”,�tel.�kom.�
608-195-550.

��Malowanie,�gładzie,�K/G,�glazura,�
remonty,�tel.�kom.�607-343-357.

 �Tynki tradycyjne, tel. kom. 
537-663-191.

 �Glazura, terakota, tel. kom. 
537-663-191.

��Budowa�domów,�budynków�
gospodarczych,�kompleksowo�z�dachem.�
Tynkowanie,�malowanie,�gipsowanie,�tel.�
kom.�667-324-294.

��Kierowanie�budowami,�projekty�
indywidualne,�adaptacje,�tel.�kom.�
693-184-322.

��Usługi�remontowo-budowlane,�solidnie,�
profesjonalnie,�tel.�kom.�696-154-330.

��Poprawki�dekarskie,�pokrycia�garaży�
i�małych�dachów,�domów�letniskowych,�
montaż�rynien,�tel.�kom.�501-469-924.

��Malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�glazura,�terakota,�tel.�kom.�
790-294-337.

sprzedaż
��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��Tanie�blachy�trapezowe,�dostępne�
od�ręki,�różne�kolory,�przystępna�
cena,�Łowicz�ul.�Klickiego�70,�tel.�kom.�
501-543-057.

 �Beczki, pojemniki 1.000 l, Łowicz, 
tel. kom. 602-234-810.

��Wciągarkę�budowlaną,�tel.�kom.�
607-809-288.

��Piec�węglowy�Galmet�17�kW,�używany�
3�sezony,�tel.�kom.�782-865-398.

usługi 
instalacyjne

��Anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�
601-306-566.

 �Usługi elektryczne, tel. kom. 
506-522-852.

��Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

 �Usługi hydrauliczne, tel. kom. 
508-862-015.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
kom.�535-466-501.

��Usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
785-543-610.

��hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

usługi inne
��Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�

wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

��Wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

��Przeprowadzki,�transport,�tel.�kom.�
695-885-953.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�kom.�504-070-837.

 �Zespół, wokalistka, deejay, tel. kom. 
503-746-892.

��Wycinka�drzew�zagrażających,�
pielęgnacja�ogrodów,�usługi�
alpinistyczne,�tel.�kom.�693-552-240.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Profesjonalne�cięcie�drzew�
niebezpiecznych,�pielęgnacja�zieleni��
i�ogrodów,�tel.�kom.�782-718-483.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
693-208-999.

��zrobię�ogrodzenia�oraz�bramy�
do�stodoły,�garażu,�obory,�tel.�kom.�
505-928-735.

��odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

��Pranie�dywanów�i�tapicerki�meblowo-
samochodowej�w�zakładzie�i�u�klienta,�tel.�
kom.�501-431-978.

 �Biuro rachunkowe, tel. kom. 
603-084-030.

��Polsat,�NC+,�naziemna,�tel.�kom.�
728-188-127.

��Mycie�i�czyszczenie�kostki�brukowej,�tel.�
kom.�607-612-176.

��Wycinka�drzew,�tel.�kom.�696-008-528.

��Wycinka�drzew,�tel.�kom.�510-052-908.

��Naprawa�telewizorów.�Łowicz,�
Topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�kom.�
728-227-030.

��Szkiełkowanie,�aluminium,�
piaskowanie,�tel.�kom.�603-444-431.

��Przyjmę�zamówienia�na�pierogi�
domowe�na�święta�z�firmy�„Smaczne�
Jadło”,�tel.�kom.�605-162-100.

matrymonialne
��Poznam�kobietę�do�55�lat�sms�o�sobie,�

tel.�kom.�664-209-680.

��Kawaler�48�lat�pozna�panią�do�lat�40,�
tel.�kom.�664-673-575.

��Szukam�przyjaciółki,�tel.�kom.�
532-845-475.

nauka
��Nauczyciel�języka�niemieckiego,�lekcje,�

tel.�kom.�505-256-528.

��Nauka�czytania�i�pisania.��
Problemy�z�ortografią�dla�uczniów�szkół�
podstawowych,�tel.�kom.�784-686-235.

��Język�angielski,�niemiecki,��
tel.�kom.�663-684-178.

��Matematyka,��
tel.�kom.�791-802-482.

��Matematyka�kl.�I-VI,�tel.�kom.�
696-740-690.

��Matematyka,��
tel.�kom.�601-303-279.

��Matematyka,��
tel.�kom.�607-440-582.

��Nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

��Korepetycje�niemiecki,��
tel.�kom.�795-819-558.

��Angielski,�profesjonalnie,�tel.�kom.�
694-515-130.

��Korepetycje�z�matematyki�dla�szkoły�
podstawowej,�gminazjum�i�średniej.�
Przygotowanie�do�egzaminów�i�matury.�
Profesjonalnie�w�szkole�matematyki,��
os.�Dąbrowskiego�24�(rampa),��
tel.�kom.�577-499-553.

��Matematyka,�Angielski,��
tel.�kom.�515-459-141.

��Język�polski,�angielski�solidnie,�tel.�
kom.�607-328-038.

rolnicze – kupno

płody rolne
��Skup�zboża,�tel.�kom.�508-471-814.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�607-202-732.

��Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�810�
zł,�pszenżyto�750�zł,�pszenica�860�zł,�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
Soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

��Kupię�zboże,�tel.�kom.�667-566-276.

��Kupię�pszenżyto,�tel.�kom.�
697-298-966.

��Kupię�zboże�(oprócz�owsa),�tel.�kom.�
603-945-983.

��zboże�paszowe,�tel.�kom.�693-157-117.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. kom. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. kom. 601-307-164.

��Kupię�byczki�120-150�kg�do�dalszej�
hodowli,�krzyżówki�ras�mięsnych,�tel.�
kom.�602-325-159.

maszyny
��Każdego�Władymirca,�Ursusa,�tel.�kom.�

725-361-836.

��Kupię�każdą�przyczepę�rolniczą�
wywrotkę,�tel.�kom.�667-285-669.

��Każdy�ciągnik,�przyczepę,�tel.�kom.�
725-562-998.

��Kupię�C-360�3P�lub�C-330M,�tel.�kom.�
604-649-151.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 

kom. 602-235-159.

 �Wysłodki buraczane z dowozem, 
tel. kom. 601-301-412.

��Wysłodki�buraczane�z�transportem,�tel.�
kom.�601-630-882.

��Kapusta�kwaszona,�ogórki.�hurt-detal,�
FVAT,�tel.�kom.�508-194-191.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�siano,�
słomę,�tel.�kom.�662-585-814.

��Sprzedam�słomę�i�siano�ze�stodoły�w�
małych�kostkach,�tel.�kom.�787-436-230.

��Sprzedam�słomę,�tel.�kom.�
570-598-480.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
793-701-024.

 �Wysłodki buraczane, wytłoki 
jabłkowe, tel. kom. 691-174-194.

 �Wysłodki buraczane, wytłoki 
jabłkowe promocja, tel. kom. 
600-323-947.

��Sprzedam�żyto,�pszenżyto�20�ton,�tel.�
kom.�506-103-998.

 �Przywóz wytłoków buraczanych, tel. 
kom. 502-384-747.

��Sprzedam�siano�w�balotach,�tel.�kom.�
793-015-744.

��Dynia,�pszenica,�słoma,�tel.�kom.�
669-419-342.

��Siano�w�balotach�suche,�baloty�
sianokiszonki,�lucerna,�koniczyna,�tel.�
kom.�698-532-474.

��Mieszankę,�jęczmień,�tel.�kom.�
783-637-875.

��Jęczmień,�tel.�kom.�502-585-456.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�kom.�
601-320-604.

��Sprzedam�słomę�w�balotach�ze�
stodoły,�tel.�kom.�512-520-546.

��Porzeczka�Tisel,�tel.�kom.�788-572-887.

��Sprzedam�sadzonki�truskawek�
honeoye,�Roksana,�tel.�kom.�
697-689-853.

��Słoma�120x120,�tel.�kom.�694-157-527.

��Sianokiszonka,�siano�w�balotach,�tel.�
kom.�728-468-577.

��odpady�marchwi,�tel.�kom.�
514-323-077.

��Siano,�okrągłe�bele,�tel.�kom.�
667-118-104.

��Mieszanka,�jęczmień,�pszenżyto,�tel.�
kom.�538-455-989.

��Sprzedam�siano,�tel.�kom.�697-825-807.

��Sprzedam�zboże,�tel.�(46)�838-17-22.

��Żyto,�tel.�kom.�512-544-156.

��Sianokiszonka,�obornik,�tel.�kom.�
512-831-125.

��Pszenica,�tel.�kom.�607-172-809,�po�
17:00.

��Pszenica,�pszenżyto,�siano,�Łowicz,�tel.�
kom.�608-659-507.

��Pszenżyto,�mieszanka,�siano,�tel.�kom.�
503-730-843,�Guźnia.

��Słoma�100�balotów,�siano�50�
balotów.�Możliwość�transportu,�tel.�kom.�
660-303-220.

��Sianokiszonka,�Mięsośnia,�tel.�kom.�
695-441-197.

��Wysłodki�buraczane:�ćwikła�60zł,�
cukrowy�90zł,�tel.�kom.�785-240-260.

 �Soja na paszę, tel. kom. 
601-650-813.

��Sprzedam�słomę�w�belach�120x120.�
sucha,�siatka,�tel.�kom.�725-486-878.

��Sprzedam�kukurydzę�suchą,�okolice�
Sannik,�tel.�kom.�665-236-883.

��Sprzeda�zboże:�owies,�mieszankę,�
henryków,�tel.�kom.�797-961-591.

��Siano�120x120,�35�sztuk;�mieszanka;�
pszenżyto,�tel.�kom.�605-644-078.

��Sprzedam�słomę,�duże�bele,�tel.�kom.�
668-424-376.

��Pszenżyto,�tel.�kom.�697-094-770.

��Słoma�(małe�belki),�tel.�kom.�
693-483-357.

��Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�691-972-
292,�696-375-777.

��Sprzedam�siano�kostka,�tel.�kom.�
668-419-928.

��Jęczmień,�pszenżyto,�tel.�kom.�
662-095-386.

��Siano,�słoma,�tel.�kom.�792-878-658.

��Żyto,�7�t,�tel.�kom.�510-514-012.

��Sprzedam�owies,�tel.�kom.�
667-561-730.

��owies�2�tony,�tel.�kom.�604-169-278.

��Pszenżyto,�okolice�Głowna,�tel.�kom.�
504-985-644.

��Sprzedam�pszenżyto,�orzechy�włoskie,�
tel.�kom.�603-240-034,�zielkowice�104.

��Słoma,�siano,�kostka,�zboże,�tel.�kom.�
662-729-242.

��Sprzedam�siano�w�balotach,�tel.�kom.�
884-650-831.

��Sprzedam�mieszankę�zbożową�i�
słomę,�tel.�kom.�661-878-699.

��Siano,�słoma�(belki�120x120),�tel.�kom.�
889-951-089.

��Siano�kostka,�tel.�kom.�570-980-770.

��Pszenżyto,�tel.�kom.�603-298-429.

��Sprzedam�bele�sianokiszonki,�tel.�kom.�
669-034-195.

��Sprzedam�10�t�żyta�z�wywozem�
kupującego,�tel.�kom.�511-320-599.

��Siano,�słoma,�opryskiwacz,�tel.�kom.�
664-873-766.

 �Pszenżyto, słoma ze stodoły (balot 
120x120), tel. kom. 601-173-977.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
609-215-144.

��Słoma�bele�120�sztuk,�siano�30�
sztuk,�owies�3�tony,�Mąkolice,�tel.�kom.�
781-484-941.

��Siano,�sianokiszonka,�słoma�(baloty),�
tel.�kom.�510-846-486.

��Sprzedam�zboże�paszowe�jęczmień�
z�pszenicą�3�tony�i�pszenżyto�3�tony,�tel.�
kom.�724-263-309.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�kom.�
607-065-145.

��Sprzedam�czosnek,�tel.�kom.�
609-906-588.

��Sprzedam�żyto�około�20�ton,�tel.�kom.�
503-562-330.

��Sprzedam�4�tony�pszenżyta,�5�ton�
owsa,�700�zł/tona,�Kamień�gmina�
Głowno,�tel.�kom.�723-046-340.

��Marchew�jadalna�i�paszowa,�tel.�kom.�
724-320-359.

��Sprzedam�orzechy�włoskie,�tel.�kom.�
513-981-547.

��Słoma,�tel.�kom.�723-778-303.

��Pszenżyto,�tel.�kom.�607-168-196.

��Sprzedam�słomę�i�siano�ze�stodoły�w�
małych�kostkach,�tel.�kom.�787-436-230.

��Żyto�i�pszenżyto�jare�do�siewu,�tel.�kom.�
692-199-767.

��Sprzedam�buraczek�odpadowy,�tel.�
kom.�602-175-570.

��owies,�tel.�kom.�573-071-070.

��Kukurydza,�owies,�pszenica,�pszenżyto,�
sianokiszonka,�słoma,�tel.�kom.�
506-115-015.

��Słoma�w�belach,�tel.�kom.�724-182-807.

hodowlane
��Prosięta,�tel.�kom.�607-150-316.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
664-196-280.
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��Krowy,�jałówki�na�wycieleniu.�
Likwidacja�stada,�tel.�kom.�604-161-873.

��Prosięta,�tel.�kom.�730-523-191.

��Dwie�krowy,�4�byczki,�tel.�kom.�
502-768-905.

��Prosięta,�tel.�kom.�783-561-065.

��Dwa�byczki,�tel.�kom.�794-970-444.

 �Sprzedam kuca, tel. kom. 
515-746-342.

��Cielaki,�tel.�kom.�727-472-512.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�512-831-605.

��Byczek�170�kg,�tel.�kom.�510-158-246.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�kom.�
600-078-255.

��Sprzedam�2�jałówki�wysokocielne�z�hF,�
tel.�kom.�664-968-279.

��Jałówki�wysokocielne,�wycielenie�
grudzień,�obora�pod�oceną,�tel.�kom.�
508-985-884.

��Sprzedam�3�krowy,�tel.�kom.�
699-263-704.

��Jałoszki�roczne�ok.�300-kilogramowe,�
tel.�kom.�721-819-250.

��Jałówka�Simentalka�na�wycieleniu�
12.12.2018,�tel.�kom.�603-477-845.

��Sprzedam�dynię�lub�zamienię�na�
obornik,�Sanniki,�tel.�kom.�691-721-493.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�termin�
20.12.2018,�tel.�kom.�884-005-408.

��Jałówka�na�wycieleniu�15.12,�
tel.�(46)�838-12-71,�Niespusza�Wieś�27.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�694-170-469.

��Sprzedam�byczki,�tel.�kom.�
693-299-439.

��Dwie�jałówki�na�wycieleniu:�grudzień,�
styczeń,�tel.�kom.�665-752-681.

��Sprzedam�prosięta,�Goleńsko,�tel.�kom.�
782-233-997.

��Byczek�mięsny,�tel.�kom.�609-261-389.

��Jałówka,�cielna,�tel.�kom.�603-298-429.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
536-602-532.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�731-710-052.

��Trzy�byczki�3-tygodniowe�od�rolnika,�tel.�
kom.�793-553-004.

��Jałówka�hF�wysokocielna,�tel.�kom.�
601-962-832.

��Sprzedam�krowę�4-letnią�na�wycieleniu,�
tel.�kom.�793-924-915.

��Sprzedam�duże�prosiaki,�tel.�kom.�
606-438-323.

��Prosięta�8�szt,�270�zł/para,�tel.�kom.�
602-439-518.

��Prosięta�8�szt,�270�zł/para,�tel.�kom.�
795-155-105.

��Sprzedam�12�prosiąt�para�260�zł,�
tel.�(46)�838-82-68,�tel.�kom.�662-282-667.

��Prosięta,�tel.�kom.�510-259-018.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�kom.�
603-413-460.

��Sprzedam�3�byki�na�rzeź,�tel.�kom.�
661-907-680.

��Jałówka�hodowlana�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�603-945-944.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
724-644-947.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�507-586-871.

��Sprzedam�jałoszki�mięsne�do�dalszego�
chowu�lub�pod�zacielenie,�tel.�kom.�
691-666-967.

��Sprzedam�cielaki�mięsne,�tel.�kom.�
607-613-259.

��Sprzedam�jałówkę�bezrożną,�
wycielenie�koniec�grudnia,�tel.�kom.�
735-721-636.

��Młoda�krowa�na�wycieleniu,�termin�
pierwsza�połowa�grudnia,�tel.�kom.�
501-059-281.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
605-722-946.

��Sprzedam�10�prosiaków,�okolice�Iłowa,�
tel.�(24)�277-43-43.

��Jałówka�na�wycieleniu,�12�grudnia�
2018,�tel.�kom.�663-972-056.

��Dwie�krowy�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
793-051-461.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
792-600-193.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
795-629-994.

��Sprzedam�2�klacze�zimnokrwiste,�
jasno-kasztanowate.�Jedna�źrebna,�druga�
do�zaźrebienia,�więcej�informacji�pod,�tel.�
kom.�505-532-679.

maszyny
��Agregat�uprawowo-siewny�2.7�metra�z�

walcem�packera�i�hydropakiem�z�2013�
roku�oraz�pług�4-skibowy�zagonowy�z�
2004�roku,�tel.�kom.�609-541-340.

��Sprzedam�prasę�kostkową�i�maszynę�
do�obrabiania�cebuli,�tel.�kom.�
698-489-550.

��Sprzedam�prasę�zmienno-komorową�
New�holland�2011�rok,�kosiarkę�dyskową�
Pottinger�2,25�m,�2005�rok,�tel.�kom.�
661-420-800.

��Rozrzutnik�obornika�Fortschritt�
oraz�wszystkie�części�nowe,�tel.�kom.�
693-830-160.

��Wałki�rozrzucające�rozrzutnika�
Fortschritta�T088,�tel.�kom.�692-146-594.

��Rozrzutnik�obornika,�orkan�II,�prasa�
kostkująca,�tel.�kom.�663-226-547.

��Pług�4-skibowy,�zagonowy,�tel.�kom.�
694-567-258.

��Sprzedam�Ursus�3512,�1997�rok�z�
turem,�ciągnik�w�oryginale,�garażowany,�I�
właściciel,�tel.�kom.�667-069-481.

��Sprzedam�sadzarkę�karuzelową�
4-rzędową�Weremczuk,�2007�rok,�tel.�
kom.�607-997-645.

��Silnik�do�80-tki,�tel.�kom.�697-689-853.

��Siewnik�ciągnikowy�2,5�m,�dwukółka,�
wywrotka�ciągnikowa,�agregat�uprawowy�
2,10�m,�tel.�kom.�723-454-493.

��Pług�obrotowy�3+�Unia�Ibis�XXL�
ażurowy�na�resorze;�gruber�Unia�Kos�
2,6m�na�sprężynie;�agregat�uprawow-
siewny�3m�z�siewnikiem�Nordsten,�tel.�
kom.�667-133-737.

��Pług�4-skibowy�obrotowy�Kverneland�
VD88;�beczkowóz�6.000l;�pług�4-skibowy�
Rabewerk�obrotowy�na�sprężynie;�
rozrzutnik�2-osiowy�Amazone�zAM�3000�
Profis�hydro�2008�rok;�glebogryzarka�do�
truskawek�międzyrzędowa�włoska,�tel.�
kom.�667-133-737.

��Rozrzutnik�obornika�Fortschritt�
-jak�nowy,�talerzówka�duża,�siewnik�
kukurydzy�8-rzędowy,�tel.�kom.�
665-103-042.

��Ładowacze�czołowe�do�Ursus�C-330,�
C-360,�3512,�T-25�hydrauliczne�lub�na�
linkę,�tel.�kom.�608-686-489.

��Pług�Kverneland�obrotowy�Vario�
i�zagonowy�4,�rozrzutnik�Fortschritt,�
kombajn�Class�78�1991�rok,�tel.�kom.�
607-813-558.

��Sprzedam�prasę�kostkującą�Sipmę,�tel.�
kom.�606-569-727.

��Sprzedam�siewnik�do�kukurydzy�
Agromet,�tel.�kom.�606-569-727.

��Sprzedam�ciągnik�Ursus�C-385,�
1981�rok;�przyczepę�samozbierającą,�
jugosłowiańską�PRP3,�tel.�kom.�
665-974-254.

��Kultywator�14�grudziądzki,�przyczepka�
dwukółka,�sadzarka�czeska,�zgrabiarka�
5,�przetrząsarka�pająk,�tel.�kom.�
694-612-055.

��Redła�5,�sadzarka,�sortownik,�tel.�kom.�
512-544-156.

��Maszt�od�widlaka�przystosowy�do�
ciągnika�na�tył,�wysokość�5m,�tel.�kom.�
692-834-647.

��zetor�Proxima�8441�2006�rok,�klima,�
rewers�40�km;�kombajn�zbożowy�Deutz-
Fahr�M1080,�tel.�kom.�511-241-504.

��Pług�4-skibowy�1.700�zł,�kosiarka�900�
zł,�tel.�kom.�503-730-843.

��Ciągnik�rolniczy�Same�+ładowacz�2013�
rok;�przyczepa�samozbierająca,�tel.�kom.�
504-181-655.

��Pług�4-skibowy�overum�
zabezpieczenia�hydrauliczne,�tel.�kom.�
505-929-983.

��Siewnik,�kosiarka�rotacyjna,�orkan,�tel.�
kom.�607-809-288.

��Massey�Ferguson�3125,�1990�rok,�tel.�
kom.�512-443-958.

��Kultywator�ścierniskowy,�agregat�
uprawowy�do�siewnika,�rozsiewacz�
nawozu�MXL�2100,�przeciwwaga�
na�przedni�tuz�1000�kg,�tel.�kom.�
697-941-558.

��Rozrzutnik�obornika�1-osiowy,�stan�
dobry,�3.000�zł,�tel.�kom.�509-188-016.

��Siewnik�punktowy�do�buraków,�
sadzarka�do�ziemniaków,�tel.�kom.�
515-734-284.

��Sprzedam�prasę�z-224,�2001�rok,�małe�
kostki,�I�właściciel,�tel.�kom.�667-872-453.

��Rozrzutnik�2-osiowy,�kabina�do�C-360,�
tel.�kom.�604-213-682.

��Wyciąg�krotoszyński,�wał�korbowy�
do�330�i�363P,�rotacyjna,�mieszanka�
zbożowa,�tel.�kom.�605-485-621.

��Sprzedam�traktor�Władimirec�T25,�
1978�rok,�w�bdb�stanie,�tel.�kom.�
694-282-452.

��Prasa�Warfama�120x120,�stan�dobry,�
17.000�zł,�tel.�kom.�880-090-717.

��Sprzedam�rotacyjną�do�remontu,�tel.�
kom.�663-790-575.

��Sprzedam�rozrzutnik�10�t.,�agregat�
prądotwórczy,�tel.�kom.�721-169-137.

��Mieszalnik�ze�śrutownikiem,�komplet,�
tel.�kom.�692-744-802.

��Tubomaty,�tel.�kom.�692-744-802.

��Agregat�3-metrowy,�tel.�kom.�
667-133-535.

��John�Deere�z�ładowaczem,�dojarka�
konwiowa,�młynek�walcowy,�tel.�kom.�
604-281-093.

��Pług,�prasa,�inne,�tel.�kom.�
889-951-089.

��Sprzedam�rębak�do�drzewa,�owijarkę,�
ładowacz�na�1�silnik�na�łapy�i�zboże,�tel.�
kom.�662-089-395.

��Silnik�elektryczny�7,5�kW,�tel.�kom.�
698-038-765.

��Sprzedam�jemioł,�tel.�kom.�
669-400-310.

��Sprzedam�siewnik�poznaniak�w�bardzo�
dobrym�stanie,�tel.�kom.�725-522-379.

��Sprzedam�agregat�prądotwórczy�
diesel,�tel.�kom.�503-562-330.

��Włóka�nowa,�5-metrowa,�tel.�kom.�
669-267-137.

��Włóka�5-metrowa,�przetrząsaczka�do�
siana�Fela�Th-540,�tel.�kom.�661-954-162.

��Siewnik�zbożowy,�kombajn�zbożowy,�
przyczepka�1-osiowa�do�ciągnika,�siano�
w�kostkach,�tel.�kom.�509-323-342.

��Siewnik�poznaniak,�pług,�kultywator,�tel.�
kom.�509-853-384.

��Rozrzutnik,�kopaczka,�tel.�kom.�
602-339-665.

��Śrutownik�bijakowy,�zgrabiarka�7,�
dojarka�Alfa�Laval,�tel.�kom.�692-199-767.

��Siewnik�Agro-Masz,�2013�rok,�3�m,�
redlice�stopkowe,poj.�skrzyni�550�l,�stan�
idealny,�tel.�kom.�791-189-495.

��Ślęza�z�dużym�koszem,�1998�rok,�
4.700�zł,�tel.�kom.�602-584-266.

��Przetrząsarka�do�siana,�tel.�kom.�
500-231-552.

��Sprzedam�rozrzutnik�1-osiowy�w�
oryginale,�drapak�18�i�śrutownik,�tel.�kom.�
784-720-912�po�14.00.

��Części�rozrzutnika:�łańcuch,�skrzynia,�
adapter,�tel.�kom.�604-931-629.

��Wywrotka�1-osiowa�nowa�8.000�zł,�tel.�
kom.�880-709-761.

��Sprzedam�T-25�z�turem,�tel.�kom.�
692-853-239.

��Taśmociąg�4�m,�silnik�15�kW,�tel.�kom.�
609-241-555.

��Sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�tel.�
kom.�603-610-952.

��Sprzedam�opony�do�ciągnika�16,�
150�zł;�opryskiwacz�Kwas�400�l,�szer.�
10�m,�1.200�zł,�stan�dobry,�tel.�kom.�
604-260-859.

��C-360�(355)�zamienię�na�C-330�lub�
inne,�tel.�kom.�504-475-567.

��Sadownicze:�MF�374S,�SameGolden�
85,�Renault,�tel.�kom.�504-475-567.

��Sprzedam�przyczepę�do�balotów�i�
słomy,�tel.�kom.�608-873-829.

��Sprzedam�agregat�uprawowy,�kabina�
C-360,�tel.�kom.�880-762-565.

��Ursus�5714,�2003�rok,�tel.�kom.�
501-850-017.

��Przetrząsacz�do�siana,�silnik�11�kW,�tel.�
kom.�604-245-140.

��Sprzedam�glebogryzarkę,�tel.�kom.�
600-256-850.

��Siewnik�poznaniak,�tel.�kom.�
605-657-256.

��Sprzedam�siewnik�600�zł,�mieszalnik�
1.100�zł,�spawarkę,�tel.�kom.�517-914-085.

��Władimirec�T-25,�przyczepa�D-732,�tel.�
kom.�608-686-489.

��Landini�8880,�1993�rok,�stab�bdb,�tel.�
kom.�579-074-198.

��Przyczepę�3,5�tony,�rejestrowana,�
rozrzutnik�1-osiowy,�3,5�tony�siewnik�
zbożowy�2,8�m,�tel.�kom.�731-464-522.

��Sprzedam�sadzarkę�do�ziemniaków,�
500�zł,�tel.�kom.�692-039-891.

��Kos�do�nawozów,�300�zł,�tel.�kom.�
692-039-891.

inne
 �Żużel z dowozem, tel. kom. 

600-323-947.

��Dojarki�bańkowe,�przewodowe,�hale�
udojowe.�Naprawa�i�sprzedaż�zbiorników�
do�mleka,�zgarniacze�obornika,�
wyposażenie�obór,�serwis.�„Błaszczyk”,�
tel.�(24)�252-34-03,�tel.�kom.�508-112-998.

��Sprzedam�obornik,�tel.�kom.�
509-652-840.

 �Sprzedam felgę tylną do C-330, tel. 
kom. 515-746-342.

 �Sprzedam ok. 200 t. obornika 
bydlęcego po atrakcyjnej cenie w 
Łowiczu, tel. kom. 600-394-202.

��Dojarnia�bezprzewodowa�AlfaLaval,�tel.�
kom.�668-594-262.

 �Sprzedam inkubator do jaj, tel. kom. 
697-688-625.

��Sprzedam�wagę�inwentarzową,�
tonową,�tel.�kom.�724-938-087.

��zbiornik�na�mleko�330l,�dojarka,�tel.�
kom.�662-729-242.

��Sprzedam�basen�do�mleka�Westfalia,�
450�litrów,�używany,�sprawny,�w�dobrym�
stanie.�Cena�1.100�zł,�do�negocjacji,�tel.�
kom.�608-727-125.

��obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�kom.�
726-121-861.

 �Agrowłóknina z dostawą, tel. kom. 
693-177-813.

rolnicze - usługi
 �Naprawa ciągników, maszyn 

rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych,  
tel. kom. 510-809-025.

��Transport�maszyn�rolniczych,�
kombajnów�zbożowych,�tel.�kom.�
665-734-042.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Białkowanie�obór,�tel.�kom.�
518-168-598.

zwierzęta

sprzedaż
��oddam�śliczne�kotki,�tel.�kom.�

574-637-346.

��Szczenięta�owczarka��
niemieckiego,�pieski,�odstąpię,��
tel.�kom.�607-266-911.

��Ładny�chart,��
tel.�kom.�502-076-530.

��oddam�za�darmo�szczeniaki��
w�dobre�ręce,�tel.�kom.�508-286-519.

��Koza�biała�mleczna�5-letnia,��
tel.�kom.�730-140-823.

��Maltańczyki,��
tel.�kom.�608-331-418.

��oddam�szczeniaki�8-tygodniowe,�
tel.�kom.�604-713-410.

inne
��oddam�małe�pieski,�tel.�kom.�

694-183-428.

REKLAMA
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Ekipa SP 2 Łowicz�wygrała�miejską�rywalizację.�

Sport szkolny�|�Miejskie�Igrzyska�Dzieci�w�piłce�ręcznej�chłopców�

Trzy reprezentacje z awansem
Pięć reprezentacji ze szkół pod-

stawowych zgłosiły się do rywa-
lizacji o tytuł mistrza Łowicza 
do zawodów w piłkę ręczną or-
ganizowanych przez Powiatowy 
Szkolny Związek Sportowy, które 
odbyły się w środę, 13 listopada w 
hali OSiR nr 2. W zawodach pra-
wo startu mieli uczniowie z rocz-
ników 2006 i młodsi, którzy rywa-
lizują w ramach Igrzysk Dzieci. 
Szczypiorniści walczyli o trzy 
miejsca premiowane awansem na 
zawody powiatowe. 

Drużyny zagrały w dwóch gru-
pach, a potem przeprowadzo-
no półfinały i finały. Poziom był 
bardzo wyrównany, a o wygranej 
często decydowała jedna bramka,  
a nawet rzuty karne.  

Najlepiej w Łowiczu w szczy-
piorniaku poradzili sobie ucznio-
wie SP 2 Łowicz. Ekipa Przemy-
sława Plichty w finale, dopiero w 
rzutach karnych, pokonała zespół 
z Pijarskiej Szkoły Podstawowej 
Królowej Pokoju (nauczyciel w-f 
Sebastian Popiel)

Trzecie miejsce wywalczyła 
ekipa SP 7 (nauczyciel w-f Zbi-
gniew Łaziński), która również 
awansowała na zawody powiato-
we po rzutach karnych, pokonując 
reprezentację SP 3 Łowicz (na-
uczyciel w-f Paweł Tomczak) 

W składzie mistrzowskiej ekipy 
SP 2 Łowicz grali: Kacper Adam-
czyk, Kacper Ceroń, Jakub Gajda, 

Szymon Kosmowski, Oliwier Le-
siak, Jan Pełka, Antoni Pietrzak, 
Jan Pietrzak, Bartosz Skonieczny, 
Mateusz Wojda – nauczyciel w-f: 
Przemysław Plichta   zł

Wyniki:
 Grupa A: SP�nr�4�w�Łowiczu�–�SP�
nr�7�w�Łowiczu�3:3�(2:1);�SP�nr�2�w�
Łowiczu�–�SP�nr�4�w�Łowiczu�4:1�

(4:0);�SP�nr�7�w�Łowiczu�–�SP�nr�2�
w�Łowiczu�1:4�(0:3)
Tabela grupy A:
1.�SP�nr�2�w�Łowiczu�4�pkt.

2.�SP�nr�7�w�Łowiczu�1�pkt.�(4-7)�

3.�SP�nr�4�w�Łowiczu�1�pkt.�(4-7)

o�3.�miejscu�zadecydowało�losowanie

 Grupa B: Pijarska�SP�w�Łowiczu�
–�SP�nr�3�w�Łowiczu�4:1�(1:1)
Tabela grupy B:
1.�Pijarska�SP�w�Łowiczu��2�pkt.

2.�SP�nr�3�w�Łowiczu�� �0�pkt.

 Półfinały: SP2� –� SP3� 3:2� (2:0);�
Pijarska�SP�–�SP�nr�7�1:0�(1:0)
 Mecz o 3. miejsce: SP�nr�3�–�SP�
nr�7�w�Łowiczu�3:3�k.�1:2�(1:2)
 Mecz o 1. miejsce: SP�nr�2�–�Pi-
jarska�SP�1:1�k.�2:1�(1:1)

Klasyfikacja końcowa:
1. SP nr 2 w Łowiczu�–�awans�do�zawodów�

������powiatowych�(o�nich�na�str.�35)

2.�Pijarska�SP�w�Łowiczu�–�awans

3.�SP�nr�7�w�Łowiczu�–�awans

4.�SP�nr�3�w�Łowiczu

5.�SP�nr�4�w�Łowiczu

Sport szkolny�|�Miejskie�Igrzyska�Dzieci�w�piłce�ręcznej�dziewcząt�

Dziewczyny z SP 7 najlepsze w szczypiorniaka
Pięć miejskich szkolnych repre-

zentacji zgłosiło się do zawodów 
o tytuł mistrza Łowicza w piłkę 
ręczną dziewcząt organizowanych 
przez Powiatowy Szkolny Zwią-
zek Sportowy. Ekipy z łowickich 
podstawówek walczyły o jedno 
miejsce premiowane awansem na 
zawody powiatowe. Miejski tur-
niej odbył się w środę, 13 listopa-
da, w hali OSiR nr 2 w Łowiczu,  
a udział w nim wzięły uczennice 
z rocznika 2006. 

Zawodniczki z podstawówek 
rozegrały w sumie dziewięć spo-
tkań systemem. Zespoły podzie-
lono na dwie grupy, a następnie 
po dwie najlepsze drużyny grały 
półfinały. Zwycięzcy pojedynków 
półfinałowych zagrali w meczu  
o pierwsze miejsc. Awans na za-
wody powiatowe wywalczył tylko 
najlepszy zespół.

Po bardzo zaciętych i wyrów-
nanych pojedynkach w turnieju 
miejskim zwyciężyły dziewczyny 

z SP 7 Łowicz. Podopieczne Ste-
fana Staszewskiego w finale poko-
nały ekipę SP 1 Łowicz (nauczy-
cielka w-f Iwona Górska) 4:3.

W składzie ekipy SP 7 Łowicz 
grały: Zuzanna Wiercioch – Patry-
cja Tomaszkiewicz, Julia Bogus, 
Weronika Stasiak, Antonina Flor-
czak, Wiktoria Jabłońska i Oliwia 
Dańczak. Nauczyciele wychowa-
nia – fizycznego: Stefan Staszew-
ski i Zbigniew Łaziński.  zł

Wyniki Miejskich Igrzysk Dzieci 
w piłce ręcznej dziewcząt – Ło-
wicz, 13.11.2018 r.
 Grupa A: SP�nr�7�w�Łowiczu�–�Pi-
jarska�SP�w�Łowiczu�2:1�(2:0);�SP�
nr�1�w�Łowiczu�–�SP�nr�7�w�Łowi-
czu�1:3� (1:0);�Pijarska�SP�w�Łowi-
czu�–�SP�nr�1�w�Łowiczu�0:5�(0:4)

Tabela grupy A:
1.�SP�nr�7�w�Łowiczu�� �4�pkt.�

2.�SP�nr�1�w�Łowiczu�� �2�pkt.�

3.�Pijarska�SP�w�Łowiczu�� �0�pkt.

 Grupa B: SP�nr�2�w�Łowiczu�–�SP�
nr�3�w�Łowiczu�3:2�(2:1)
Tabela grupy B:
1.�SP�nr�2�w�Łowiczu�2�pkt.

2.�SP�nr�3�w�Łowiczu�0�pkt.

 Półfinały: SP7�w�Łowiczu�–�SP3�
w� Łowiczu� 3:1� (1:0);� SP2� w� Łowi-
czu�–�SP1�w�Łowiczu�1:2�(1:1)

 Mecz o 1. miejsce: SP�nr�7�w�Ło-
wiczu�–�SP�nr�1�w�Łowiczu�4:3�(2:2)

Klasyfikacja końcowa:
1.�SP�nr�7–�awans�do�zawodów�powiatowych

2.�SP�nr�1�w�Łowiczu

3-4.�SP�nr�3�w�Łowiczu,�SP�nr�2�w�Łowiczu

5.�Pijarska�SP�w�Łowiczu

Dziewczyny z Siódemki awansowały�na�zawody�powiatowe.

Sport szkolny |�Powiatowa�Licealiada�Szkolna�w�piłce�ręcznej�chłopców�

Szczypiorniści z Ekonomika obronili mistrzowski tytuł
Mistrzowski tytuł w Powiato-

wej Licealiadzie Szkolnej w piłce 
ręcznej chłopców obronili szczy-
piorniści z ZSP nr 4 Łowicz. Tur-
niej powiatowy organizowany 
przez Szkolny Związek Sporto-
wy rozegrano w czwartek, 14 li-
stopada 2018 r, w hali OSiR nr 1 
w Łowiczu.  O awans na zawody 
rejonowe (półfinały wojewódz-
kie) walczyli uczniowie szkół po-
nadgimnazjalnych. Do rywali-
zacji w Powiatowej Licealiadzie 
Szkolnej stawiły się reprezentację  
aż 7 szkół, co świadczy o tym, 
że piłka ręczna jest nadal bar-
dzo popularną dyscypliną wśród 
uczniów szkół średnich. 

 Zawody rozegrano w dwóch 
grupach, a zwycięzcy spotkali 

się w finale. Ostatecznie w gru-
pach, podobnie jak rok temu, naj-
lepiej poradzili sobie uczniowie  
I LO Łowicz i ekipa „Ekono-
mika”. W meczu o mistrzostwo 

powiatu łowickiego podopiecz-
ni Pawła Kępki (ZSP nr 4 Ło-
wicz) pokonali pewnie zespół  
Tomasza Piaseckiego z I LO Ło-
wicz 5:1.

Trzecie miejsce wywalczyli za-
wodnicy z Blichu, którzy w decy-
dującym meczu pokonali 5:4 team 
z II LO Łowicz. 

W składzie zwycięskiego ze-
społu ZSP nr 4 w Łowiczu grali: 
Piotr Buczek, Krzysztof Burzyń-
ski, Sebastian Dziuda, Bartosz 
Haczykowski, Damian Janicki, 
Krzysztof Motyl, Norbert No-
wysz, Michał Perzyna, Jakub 
Skonieczny, Jakub Sut, Bartosz 
Wiśniewski, Adam Wojda, To-
masz Wudkiewicz. Nauczyciel 
wychowania fizycznego – Paweł 
Kępka.  zł

Wyniki Powiatowej Licealiady 
Szkolnej w piłce ręcznej chłop-
ców:

 Grupa A: zSP�nr�3�w�Łowiczu�–�
zSP�nr�1�w�Łowiczu�6:2�(1:0),�zSP�
nr�4�w�Łowiczu–�zSP�nr�3�w�Łowi-
czu�11:1�(7:0),�zSP�nr�1�w�Łowiczu�
–�zSP�nr�4�w�Łowiczu�0:11�(0:4).
Tabela grupy A:
1.�zSP�nr�4�w�Łowiczu�� �4�pkt.

2.�zSP�nr�3�w�Łowiczu�� �2�pkt.

3.�zSP�nr�1�w�Łowiczu�� �0�pkt.

 Grupa B: I�Lo�w�Łowiczu�–�Pijar-
skie�Lo�w�Łowiczu�10:6�(6:1),�zSP�
nr�2�w�Łowiczu�–�II�Lo�w�Łowiczu�
6:2� (3:0),� Pijarskie� Lo� w� Łowiczu�
–� II� Lo� w� Łowiczu� 7:2� (4:1),� I� Lo��
w�Łowiczu�–�zSP�nr�2�w�Łowiczu�
7:6� (2:4),� zSP� nr� 2� w� Łowiczu� –�
Pijarskie� Lo� w� Łowiczu� 3:5� (1:4),�
II�Lo�w�Łowiczu�–�I�Lo�w�Łowiczu�
2:10�(0:6).�

Tabela grupy B:
1.�I�Lo�w�Łowiczu�� �6�pkt.

2.�Pijarskie�Lo�w�Łowiczu�� �4�pkt.

3.�zSP�nr�2�w�Łowiczu�� �2�pkt.

4.�II�Lo�w�Łowiczu�� �0�pkt.

 Mecz o 3. miejsce: zSP�nr�3�–�
Pijarskie�Lo�w�Łowiczu�2:11�(0:5).
 Mecz o 1. miejsce: zSP�nr�4�–�
I�Lo�w�Łowiczu�5:1�(2:0).

Klasyfikacja końcowa
1.�zSP�nr�4�w�Łowiczu�–�awans�do�½�Finału�

wojewódzkiego

2.�I�Lo�w�Łowiczu

3.�Pijarskie�Lo�w�Łowiczu

4.�zSP�nr�3�w�Łowiczu

5-7.�zSP�nr�2�w�Łowiczu

�������zSP�nr�1�w�Łowiczu

�������II�Lo�w�Łowiczu

Szczypiorniści z Ekonomika�potwierdzili�swoją�dominacje�w�powiecie.
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Mistrzyniami powiatu w piłce ręcznej tym�razem�zostały�dziewczyny�
z�zSP�nr�4�Łowicz.

Sport szkolny�|�Piłka�ręczna�dziewcząt�

Dziewczyny z ZSP 4 
mistrzyniami powiatu

Sporo emocji i wielu kibiców 
towarzyszyło rywalizacji szkół 
ponadgimnazjalnych w piłkę ręcz-
ną dziewcząt. W zawodach, or-
ganizowanych przez Powiatowy 
Szkolny Związek Sportowy, któ-
re odbyły się  w środę, 13 listo-
pada, w hali sportowej OSiR nr 1  
w Łowiczu wystartowało pięć re-
prezentacji z naszego powiatu. 
Passę zwycięstw II LO Łowicz 
przełamały szczypiornistki z SP 4 
Łowicz, które zostały mistrzynia-
mi naszego powiatu. 

Poziom meczów na tych zawo-
dach był wyrównany. Mecze były 
krótkie i padało bardzo mało bra-
mek. Tracąc szybko gole brako-
wało czasu na odrobienie strat. 

Obrończyniami tytułu były 
szczypiornistki z II LO Ło-
wicz. Podopieczne Magdaleny 
Ochmańska-Zrazek, w ostatnich 
latach trzy razy z rzędu zdoby-
wały mistrzostwo powiatu łowic-
kiego, jednak tym razem musiały 
zadowolić się 4. miejscem. W me-
czu o 3. lokatę II LO przegrało po-
jedynek z ZSP nr 3 2:4.

W finale podopieczne Moniki 
Pilichowskiej z Ekonomika poko-
nały 3:1 Pijarskie LO w Łowiczu 
i z mistrzowskim tytułem awan-
sowały na półfinały wojewódzkie.    

W składzie zwycięskiej dru-
żyny ZSP nr 4 w Łowiczu grały: 
Agata Fuks, Patrycja Fuks, Ad-
rianna Golis, Olga Krawczyk, 
Marika Kucińska, Małgorzata 
Mostowska, Anita Pietrzak, Ma-

ria Rybicka, Julia Sikora, Micha-
lina Wojda, Patrycja Zakrzewska, 
Zofia Zbrożek – nauczyciel w-f  – 
Monika Pilichowska.  zł

Wyniki Powiatowej Licealiady 
Szkolnej w piłce ręcznej dziew-
cząt:
 Grupa A: II�Lo�w�Łowiczu�–�Pijar-
skie�Lo�w�Łowiczu�1:1�(1:1),� II�Lo��
w� Łowiczu� –� I� Lo� w� Łowiczu� 4:1�
(4:0),� Pijarskie� Lo� w� Łowiczu� –�
II�Lo�w�Łowiczu�2:1�(1:1).�
Tabela:
1.�II�Lo�w�Łowiczu�� �4�pkt.�

2.�Pijarskie�Lo�w�Łowiczu�� �2�pkt.

3.�I�Lo�w�Łowiczu�� �1�pkt.

 Grupa B: zSP�nr�4�w�Łowiczu�–�
zSP�nr�3�w�Łowiczu�1:2�(0:1).
Tabela:
1.�zSP�nr�3�w�Łowiczu�� �2�pkt.

2.�zSP�nr�w�Łowiczu�4�� �0�pkt.

 Półfinały: II�Lo�w�Łowiczu�–�zSP�
nr�4�w�Łowiczu�1:3�(1:0),�zSP�nr�3�
w�Łowiczu�–�Pijarskie�Lo�w�Łowi-
czu�0:5�(0:4).�
 Mecz o 3. miejsce:�II�Lo�w�Łowi-
czu�–�zSP�nr�3�w�Łowiczu�2:4�(1:1)
 Mecz o 1. miejsce:� zSP� nr� 4��
w�Łowiczu–�Pijarskie�Lo�3:1�(0:0)

Klasyfikacja końcowa
1.�zSP�nr�4�w�Łowiczu�–�awans�do�zawodów��

������½�Finału�wojewódzkiego

2.�Pijarskie�Lo�w�Łowiczu�

3.�zSP�nr�3�w�Łowiczu�

4.�II�Lo�w�Łowiczu

5.�I�Lo�w�Łowiczu
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Ściany nie pomogły gospodarzom
Po pewnym zwycięstwie  

w Powiatowych Igrzyskach Mło-
dzieży Szkolnej w piłce ręcznej 
chłopcy z SP nr 2 w Łowiczu 
walczyła o awans na zawody wo-

jewódzkie. Podopieczni Mariu-
sza Kwiatkowskiego w półfina-
le wojewódzkim, który odbył się  
15 listopada w Łowiczu, byli bar-
dzo blisko wygranej, ale okazało 

się, że ściany „nie pomogły go-
spodarzom” i łowiczanie zajęli 2. 
miejsce. Nasi reprezentanci pew-
nie wygrali półfinał z SP Biała 
Rawska i w finale zmierzyli się  
z ekipą z Kutna. Było sporo emo-
cji, ale to goście okazali się mini-
malnie lepsi, wygrywając 5:4. 

W SP2 Łowicz grali: Rado-
sław Chrząszcz, Mateusz Dróż-
ka, Paweł Graczyk, Jakub Jabłoń-
ski, Miłosz Kowalski, Bartłomiej 
Kubel, Przemysław Kutkowski, 
Sebastian Kutkowski, Krystian 
Owczarek, Mikołaj Pietrzak, Kac-
per Pięta, Bartosz Rybus, Jakub 
Szczepaniak, Mateusz Więcek. 
Nauczyciel w-f: Mariusz Kwiat-
kowski.   zł

 Grupa A: SP�nr�2�w�Łowiczu�–�SP�
w�Jeruzalu�10:2�(5:1)
1.�SP�nr�2�w�Łowiczu�� �2�pkt.�(10-2)

2.�SP�w�Jeruzalu�� �0�pkt.�(2-10)

 Grupa B:� Gim.� 2� Skierniewice�
–� SP2� Kutno� 1:12� (0:7);� SP� Biała�
Rawska�–�Gim.�2�Skierniewice�8:7�
(3:3);�SP�2�Kutno�–�SP�Biała�Raw-
ska�12:4�(6:3)
1.�SP�nr�2�w�Kutnie�� �4�pkt.�(24-5)

2.�SP�w�Białej�Rawskiej�� �2�pkt.�(12-19)

3.�Gim.nr�2�w�Skierniewicach�� �0�pkt.�(8-20)

 Półfinały: SP�nr�2�w�Łowiczu�–�
SP�w�Białej�Rawskiej�11:6�(5:1);�SP�
nr�2�w�Kutnie�–�SP�w�Jeruzalu�10:4�
(5:3)
 Mecz o 3. miejsce:� SP� Biała�
Rawska�–�SP�w�Jeruzalu�12:5�(6:2)
 Mecz o 1. miejsce: SP�2�Łowicz�
–�SP�2�Kutno�4:5�(3:3)

Klasyfikacja końcowa:
1.�SP�nr�2�w�Kutnie�–�awans�do�finału�

2. SP nr 2 w Łowiczu 

3.�SP�w�Białej�Rawskiej

4.�SP�w�Jeruzalu

5.�Gimnazjum�nr�2�w�Skierniewicach

Chłopcy z SP 2 Łowicz�byli�bardzo�blisko�awansu�do�finału�
wojewódzkiego.
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Sport szkolny�|�Powiatowe�Igrzyska�Dzieci�w�piłce�ręcznej�chłopców�

SP 2 Łowicz  mistrzem powiatu w piłce ręcznej
O tytuł mistrza powiatu łowic-

kiego w mini piłkę ręczną wal-
czyło sześć zespołów ze szkół 
podstawowych. Turniej organi-
zowany przez Powiatowy Szkol-
ny Związek Sportowy odbył się  
w poniedziałek, 19 listopada w hali 
OSiR nr 2 na ulicy Topolowej 2,  
a grali w nim uczniowie z klas VI  
i V (rocznik 2006 i młodsi).

Walka w tym roku była bardzo 
wyrównana, a krótkie mecze wy-
magały od zespołów dużej kon-
centracji. Szybkie straty bramek 
często ustawiały mecz do końco-
wego gwizdka. Turniej rozegrano 
systemem grupowym z półfinała-
mi,  w sumie 9 spotkań. 

Okazało się, że najlepiej w na-
szym powiecie w szczypiornia-
ku poradzili sobie uczniowie  
SP nr 2 w Łowiczu. Podopieczni 
nauczyciele Przemysława Plichty 
w finale zagrali z ekipą Zbignie-
wa Łazińskiego z SP 7 Łowicz. 
Dwójka zagrała dobry mecz, pew-
nie wygrała 7:2 i awansowała do 
półfinałów wojewódzkich. 

W zespole SP 2 Łowicz grali: 
Kacper Adamczyk, Kacper Ce-
roń, Jakub Gajda, Szymon Ko-
smowski, Oliwier Lesiak, Jan Peł-
ka, Antoni Pietrzak, Jan Pietrzak, 
Bartosz Skonieczny, Mateusz 
Wojda – nauczyciel w-f: Przemy-
sław Plichta.  zł

Wyniki:
 Grupa A: SP�Domaniewice�–�SP�
Nowe�zduny�2:3�(0:2),�Pijarska�SP�
–� SP� Domaniewice� 3:2� (2:0),� SP�
Nowe�zduny�–�Pijarska�SP�3:2�(0:1).
Tabela grupy A:
1.�SP�w�Nowych�zdunach��4�pkt.

2.�Pijarska�SP�w�Łowiczu��2�pkt.

3.�SP�w�Domaniewicach��0�pkt.

 Grupa B:�SP�Kocierzew�Pd.�–�SP�
7�Łowicz�1:7�(0:3),�SP�2�Łowicz�–�
SP� Kocierzew� Pd.� 5:0� (3:2),� SP� 7�
Łowicz�–�SP�2�Łowicz�3:5�(3:2).�
Tabela grupy B: 
1.�SP�nr�2�w�Łowiczu�� � � 4�pkt.

2.�SP�nr�7�w�Łowiczu�� � � 2�pkt.

3.�SP�w�Kocierzewie�Południowym��0�pkt.

 Półfinały: SP� w� Nowych� zdu-
nach� –� SP� nr� 7� Łowicz� 1:2� (0:1),�
SP� nr� 2� w� Łowiczu� –� Pijarska� SP�
w�Łowiczu�3:1�(2:2)
 Mecz o 3 miejsce: SP� w� No-
wych� zdunach� –� Pijarska� SP��
w�Łowiczu�1:5�(0:2)
 Mecz o 1 miejsce: SP�nr�7�Ło-
wicz�–�SP�nr�2�Łowicz�2:7�(1:2)

Klasyfikacja końcowa
1. SP nr 2 w Łowiczu –�awans�do�zawodów�

������½�finału�wojewódzkiego

2.�SP�nr�7�w�Łowicz

3.�Pijarska�SP�w�Łowiczu

4.�SP�w�Nowych�zdunach

5-6.�SP�w�Domaniewicach,��

��������SP�w�Kocierzewie�Południowym

O mistrza powiatu łowickiego�walczyło�sześć�szkolnych�reprezentacji.
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Sport szkolny�|�Powiatowe�Igrzyska�Dzieci�w�piłce�ręcznej�dziewcząt

Dziewczęta z Kocierzewa najlepsze w powiecie 
 W piątek, 23 listopada, w hali 

OSiR nr 2 odbyły się powiatowe 
Igrzyska Dzieci w mini piłce ręcz-
nej dziewcząt. W turnieju wystar-
towało pięć szkolnych reprezenta-
cji. Najlepszą okazała się drużyna 
Szkoły Podstawowej w Kocierze-
wie Południowym, która będzie 
reprezentować nasz powiat w 1/2 
finału wojewódzkiego. 

O mistrzowskim tytule zadecy-
dowały rzuty karne, ponieważ po 
regulaminowym czasie gry pił-
karki z Kocierzewa remisowały 
z ekipą z Nowych Zdun 1:1.  
W karnych, SP Nowe Zduny prze-
grały 1:2. Teraz podopieczne Elż-
biety Rokickiej będą grać w dal-
szym etapie rozgrywek, czyli 
półfinałach wojewódzkich. Na 
trzecim miejscu uplasowała się SP 
nr 7 Łowicz.  

W składzie SP Kocierzew 
Pd. grały: Martyna Brzozowska, 
Anna Burzyńska, Julia Kotlarska, 

Natalia Kotlarska, Maria Lopata, 
Weronika Marczak, Małgorzata 
Piekacz, Monika Rokicka, Jagoda 
Siekiera, Aleksandra Skrzynecka, 
Kinga Woźniak– nauczyciel: Elż-
bieta Rokicka.  zł

Wyniki PID w mini piłce ręcznej 
dziewcząt: 
 Grupa A:�SP�nr�7�w�Łowiczu�–�SP�
w�Bednarach�5:0�(3:0).�
1.�SP�nr�7�w�Łowiczu� �2�pkt.

2.�SP�w�Bednarach�� �0pkt.

 Grupa B: SP�w�Domaniewicach�
–�SP�w�Kocierzewie�Południowym�
0:6�(0:1),�SP�w�Nowych�zdunach�–�
SP�w�Domaniewicach�8:0�(3:0),�SP�
Kocierzew� Pd.� –� SP� Nowe� zduny�
3:3�(2:2)�k.�1:2.
1.�SP�w�Nowych�zdunach�� � � 4�pkt.

2.�SP�w�Kocierzewie�Południowym�� � 3�pkt.

3.�SP�w�Domaniewicach�� � � 0�pkt.

 Półfinały:� SP� 7� Łowicz� –� SP�
Kocierzew�Pd.�4:5�(1:4),�SP�Nowe�
zduny�–�SP�Bednary�6:1�(3:02)
 Mecz o 3. miejsce: SP�7�Łowicz�
–�SP�Bednary�5:1�(2:1).�
 Mecz o 1. m.:�SP�Kocierzew�Pd.�
–�SP�Nowe�zduny�1:1�(1:0)�k.�2:1

Klasyfikacja końcowa: 
1.�SP�w�Kocierzewie�Południowym�–�awans�

������do�zawodów�½�Finału�wojewódzkiego

2.�SP�w�Nowych�zdunach

3.�SP�nr�7�w�Łowiczu

4.�SP�w�Bednarach�

5.�SP�w�Domaniewicach

Piłkarki ręczne z Kocierzewa Południowego�zostały�mistrzyniami�
powiatu�łowickiego.

Sport szkolny |�PIMS:�piłka�ręczna

Pijarska zagrała w finale 
wojewódzkim

Dziewczyny z Pijarskiego 
Gimnazjum Królowej Pokoju 
w Łowiczu, po zwycięstwie w 
Powiatowych Igrzyskach Mło-
dzieży Szkolnej w piłce ręcznej, 
walczyły o awans na zawody wo-
jewódzkie. Podopieczne Bożeny 
Mostowskiej świetnie spisały się 
w półfinale wojewódzkim, który 
odbył się w czwartek, 15 listopa-
da  w Skierniewicach. 

Reprezentantki powiatu łowic-
kiego zajęły pierwsze miejsce w 
gronie wszystkich ekip z rejonu 
rawskiego i awansowały do finału 
wojewódzkiego. 

Awans szczypiornistek z Pijar-
skiego Gimnazjum do rozgrywek 
wojewódzkich to duży sukces. 
Nasze reprezentantki po drodze 
musiały pokonać mocne ekipy  
z Kutna i Skierniewic. 

W meczu finałowym ekipa 
z Łowicza pewnie pokonała  
SP nr 9 Kutno 5:2. 

Szczypiornistki z Pijarskiej  
w piątek, 23 listopada pojechały 
na rywalizację wojewódzką do 
Piotrkowa Trybunalskiego, gdzie 
poziom jest bardzo wysoki. Na-
sze dziewczyny walczyły bardzo 
ambitnie o jak najlepsze miej-
sce, ale medalu nie udało się zdo-
być. Zespół zakończył zawody na 
miejscu 5-6, co jest dużym suk-
cesem. 

W mistrzowskim zespole Pi-
jarskiego Gimnazjum w Łowiczu 
grały: Karolina Cisak, Wikto-
ria Graczyk, Kinga Kacprowska, 
Zuzanna Kalińska, Oliwia Kaź-
mierczak, Michalina Kowalik, 
Weronika Kukieła, Agata Kuź-
ma, Aleksandra Lasota, Julia Ma-
ciejewska, Patrycja Mycka, Alek-
sandra Rudnicka, Oliwia Starzec, 
Wiktoria Strzelczyk  – nauczyciel 
w-f Bożena Mostowska.  zł

Wyniki Półfinału Wojewódzkie-
go Igrzysk Młodzieży Szkolnej  
w piłce ręcznej dziewcząt:

Grupa A:
 SP�nr�9�Kutno�–�SP�Biała�Raw-
ska�7:4
Grupa B: 
 SP�nr�9�Skierniewice�–�SP�Jeru-
zal�9:3
 Pijarskie Gimnazjum Łowicz – 
SP Jeruzal 9:1
 Pijarskie Gimnazjum Łowicz – 
SP nr 9 Skierniewice 6:5
Mecz o 3. miejsce:�
 SP�Biała�Rawska�–�SP�nr�9�Skier-
niewice�5:4.
Mecz o 1. miejsce: 
 Pijarskie Gim. Łowicz – SP nr 
9 Kutno 5:2
Kolejność końcowa:
1. Pijarskie Gimnazjum Łowicz –�awans��

������do�Finału�Wojewódzkiego.

2.�SP�nr�9�Kutno

3.�SP��Biała�Rawska

4.�SP�nr�9�Skierniewice

5.�SP��Jeruzal

Finał Wojewódzki Igrzysk Mło-
dzieży Szkolnej w piłce ręcznej 
dziewcząt
 Gimnazjum 14 Łódź  – Pijar-
skie Gimnazjum Łowicz 14:6
�zS��Walichnowy�–�SP�2�Piotrków�
Tryb.�0:20
�  Pijarskie Gimnazjum w Łowi-
czu – SP1 Zgierz 6:14
 zSP� 7� Tomaszów� Maz.� –� SP2�
Piotrków�Tryb.�2:13
 SP1�zgierz�–�Gim.�14�Łódź��7:8
�zSP�7�Tomaszów�Maz.�–�zS��Wa-
lichnowy�16:7.
Mecz o 3. miejsce: 
 SP1�zgierz��–�zSP�7�Tomaszów�
Maz.�8:7
Mecz o 1. miejsce: 
 SP�2�Piotrków�Tryb.�–�Gimn.�14�
Łódź��6:4

Kolejność końcowa:
1.�SP�2�Piotrków�Trybunalski��

2.�Gimnazjum�14�Łódź��

3.�SP1�zgierz��

4.�zSP�7�Tomaszów�Mazowiecki,�

5-6. Pijarskie Gim. Królowej Pokoju Łowicz,  

���������zS��Walichnowy

Rewelacyjne szczypiornistki z Pijarskiej zakończyły�swoją�przygodę��
na�5.�miejscu�w�finale�wojewódzkim.
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Sport szkolny |�Unihokej:�Półfinały�Woj.

Dziewczyny z SP1 wygrały 
półfinał wojewódzki

Mistrzynie powiatu łowickie-
go z SP 1 Łowicz w unihokeju w 
środę, 14 listopada, wzięły udział 
w turnieju rejonowym organizo-
wanym przez Szkolny Związek 
Sportowy. Półfinał wojewódzki 
odbył się w Bedlnie. 

Okazało się, że podopieczne 
Iwony Górskiej sprawiły miłą 
niespodziankę i wygrały te za-
wody. To duży sukces ponieważ 
ekipa gospodarzy z Bedlna spe-
cjalizuje się w tej konkurencji 
i w swojej hali przeważnie wygry-

wa tę rywalizację. Zwycięstwo  
w półfinale dało naszym repre-
zentantkom awans do turnieju 
finałowego, który odbywa się w 
Sieradzu. 

W mistrzowskiej ekipie SP 1  
Łowicz zagrały: Klaudia Go-
lińska, Marta Czubik, Karolina 
Kwiatkowska, Zuzanna Lewan-
dowska, Klaudia Kolos, Jagoda 
Wójcik, Alicja Lesiak, Michalina 
Kędzia, Agata Popławska, Kali-
na Petelewicz i Małgorzata Łysio. 
Nauczyciel w-f: Iwona Górska.   zł
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LZS�|�Mistrzostwa�Powiatu

Szachy błyskawiczne i warcaby w Bednarach
W niedzielę 18 listopada  

w świetlicy w Bednarach odby-
ły się coroczne zawody w grach 
planszowych o mistrzostwo Po-
wiatu Zrzeszenia Ludowych Ze-
społów Sportowych. 

Najpierw do rywalizacji przy-
stąpili szachiści, którzy rozegra-
li swój turniej w trzech grupach 
systemem kołowym (czyli „każdy  
z każdym”). Szachy błyskawicz-
ne charakteryzują się bardzo szyb-
ką grą i tu o niespodzianki na de-
skach nie trudno. Najwięcej było 
ich w grupie dziewcząt, co raczej 
nie dziwi gdyż tu poziom był naj-
bardziej wyrównany, a i o koncen-
trację na dłuższym dystansie trud-
niej. 

O pierwszym miejscu w ka-
tegorii juniorów musiał zadecy-
dować dodatkowy współczyn-
nik Sonneborna-Bergera, który 
sprawdza się przy szukaniu lep-
szego zawodnika przy takiej sa-
mej ilości zdobytych punktów. 
Tu Kacper Zakrzewicz okazał 
się lepszy od Tomasza Kosior-
ka (obaj zdobyli po 7 punktów  
w turnieju).

Zawody warcabowe miały być 
dla niektórych rewanżem za nie-
udany turniej blitza. U seniorów 
podium pozostało jednak nie-
zmienne, mimo ataku na nie Sta-
nisława Paclera (któremu ta sztuka 
o mało się nie udała, gdyż poległ 
w walce o brąz w dogrywce). Kla-

syfikację kobiet powetowała sobie 
Marcelina Witkowskaz Domanie-
wic zajmując pierwsze miejsce po 
walce z siostrami Mitręgami. 

Nagrody i medale wręczał 
Przewodniczący Rady Powiato-
wej Zrzeszenia LZS w Łowiczu 
Andrzej Myczka.  Fischer

Wyniki turnieju szachowego:
 Klasyfikacja kobiet:
Magdalena�Walczak� �(9,5)

Lena�Mitręga� �(6,0)

Wiktoria�Mitręga� �(5,0)

 Klasyfikacja juniorów:
Kacper�zakrzewicz� � (7,0)

Tomasz�Kosiorek� � (7,0)

Dawid�Grzelak� �(6,0)

 Klasyfikacja seniorów:
Robert�Chojnowski� �(5,0)

zdzisław�Czyżak� �(4,0)

Grzegorz�Przydatek� �(0,0)

Wyniki turnieju warcabowego:
 Klasyfikacja kobiet:
Marcelina�Witkowska� �(3,0)

Wiktoria�Mitręga� �(2,5)

Lena�Mitręga� �(2,5)

 Klasyfikacja juniorów:
Kacper�zakrzewicz� �(6,0)

Dawid�Grzelak�� �(5,0)

Marcin�Kosiorek� �(4,0)

 Klasyfikacja seniorów:
Robert�Chojnowski� �(6,0)

zdzisław�Czyżak� �(4,0)

Grzegorz�Przydatek� � (1,0) Najwięcej zawodników�rywalizowało�o�medale�w�grupie�juniorów.
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W rywalizacji powiatowej frekwencja�była�zadziwiająco�słaba.

Sport szkolny�|�PID:�tenis�stołowy

SP 2 Łowicz i SP Sobota 
mistrzami ping-ponga

We wtorek, 20 listopada w hali 
OSiR nr 1 w Łowiczu odbyły się 
Powiatowe Igrzyska Dzieci w te-
nisie stołowym chłopców i dziew-
cząt. Prawo startu mieli uczniowie 
z roczników 2006 i młodsi zatem 
do rywalizacji mogli się zgłaszać 
nauczyciele z VI i V klasą ze szko-
ły podstawowej. 

Okazało się, że frekwencja na 
powiatowym szczeblu okaza-
ła się słaba, choć zawsze  szkoły 
z terenu naszego powiatu meldu-
ją się na tej imprezie. Tym razem 
zawiódł chyba system, ponieważ 
okazało się, że niektórzy nie wie-
dzieli o tych zawodach. Termi-
narza zawodów obecnie jest do 
wglądu w systemie SRS Szkol-
nego Związku Sportowego i wu-
efiści muszą tam często zaglądać, 
aby być na bieżąco. Do rywaliza-
cji zgłosiły się tylko trzy zespoły 
chłopców i dwie ekipy dziewcząt. 

Tytuł mistrza powiatu łowic-
kiego wywalczyły dziewczyny  
z SP Sobota, które w jedynym me-
czu pokonały team SP 2 Łowicz 
3:1. Obydwa zespoły wywalczyły 
awans na półfinały wojewódzkie. 

W rywalizacji chłopców ekipa 
z SP 2 Łowicz wygrała swoje dwa 

mecze i została mistrzami powia-
tu. Prawo gry w półfinale woje-
wódzkim wywalczyli również te-
nisiści z SP Sobota.   zł

 Wyniki dziewcząt: SP�2�Łowicz�
–�SP�Sobota�1:3

1.�SP�w�Sobocie�� �2pkt.

2.�SP�nr�2�w�Łowiczu�� �0�pkt.

SP Sobota: Paulina� Bińczak,�
Patrycja� Drabik–� nauczyciel:� Woj-
ciech�Szcześniak.�
SP 2 Łowicz:�Chelsea�Puchalska,�
Aleksandra� Więcek.� Nauczyciel:�
Agata�zapisek.

 Wyniki chłopców:� SP2� Łowicz�
–�SP�Sobota�3:2,�SP2�Łowicz�–�SP�
Bąków�3:2,�Sobota�–�Bąków�3:2

1.�SP�nr�2�w�Łowiczu�� � � 4�pkt.

2.�SP�w�Sobocie�� � � 2�pkt.�

3.�SP�w�Bąkowie�� � � 0�pkt.

SP2 Łowicz:� Bartosz� Czułek,� Mi-
łosz� Papuga� –� nauczyciel:� Agata�
zapisek.�
SP Sobota:�Mateusz�Baleja,�Domi-
nik�Górniak–�nauczyciel:�Wojciech�
Szcześniak.

Piłka siatkowa�|�2.�kolejka�SAM,�czyli�Siatkarskich�Amatorskich�Mistrzostw�Łowicza�

Awanturnik pokonał Korabkę I
Trzecią kolejkę rozegrali siatka-

rze, rywalizujący w ramach Siat-
karskich Amatorskich Mistrzostw 
Łowicza. O mistrza Łowicza wal-
czy osiem zespołów. W piątek,  
23 listopada, w hali OSiR nr 2 ro-
zegrano cztery spotkania. 

Najciekawszy był ostatni poje-
dynek, w który obrońca tytułu mi-
strzowskiego UKS Korabka I grał 
z ŁAGS Awanturnik. Nauczyciele 
wychowania fizycznego pokazali 
się z bardzo dobrej strony i wygra-
li 3:1. Siatkarze z Korabki dobrze 
zagrali w trzecim secie, które-
go wygrali 35:23, ale w czwartej 
odsłonie nie zdołali doprowadzić 
do stanu 2:2 i przegrali ten poje-
dynek. Po raz drugi MVP został 
wybrany Cezary Dołowiec, któ-
ry świetnie sobie radził w ataku,  
w obronie i na przyjęciu. 

Dora Digital Łowicz pokona-
ła w trzech setach OSP Seligów 
i awansowała na 5. miejsce w li-
gowej tabeli. Nadal bez porażki 
pozostają w rozgrywkach siatka-
rze z Retek. Tym razem pokonali 
oni 3:1 ekipę I LO Łowicz. Wy-
dawało się, że ten mecz zakończy 
się wynikiem 3:0, ale „Chełmoń-
ski” zaskoczył rywala w trzecim 
secie zagrywką i prowadził już na-
wet 13:1. Retki się zmobilizowały 
i zaczęły gonić, ale przegrały seta 
23:25. Tytuł MVP zdobył Tomasz 
Ploch (Retki)

Bardzo zacięty był mecz UKS 
Korabka II Łowicz – Mnichy 
z Południa Głowno. Łowiczanie 
grali w kratkę.  Ostatni set okazał 
się szczęśliwy dla podopiecznych 
Pawła Tomczaka i wygrali w tie-
-breaku 15:13. MVP meczu został 
Cezary Markus z drużyny Mni-
chów.

Kolejne zmagania siatkarzy za-
planowane są dopiero w piątek  
7 grudnia. Najciekawiej zapowia-
da się mecz UKS Korabka I Ło-
wicz – LKS Retki. To spotkanie 
może decydować o mistrzowskim 
tytule w tym sezonie.  zł

3. kolejka XX edycji SAM:
 Dora Digital Łowicz – OSP Seli-
gów 3:0 (25:19,�25:17,�25:17)
Dora: Emil�Gajda�10,�Jakub�Cichal�
7� (1),� Jakub� Kukieła� 6� (1),� Paweł�
Tomala� 4� (3),� Łukasz� Brzozowski�
3�(2),�Adam�Gontarek�3,�Wojciech�
Sokołowski�2,�Marcin�olejniczak�2,�
Łukasz�Kwiatkowski� i�Dominik� Ja-
błoński.�OSP: Przemysław�Godos�
7�(1),�Eryk�Urbański�5�(1),�Łukasz�
Gąsecki�3,�Jakub�Jakubczyk�3.�Mi-
chał� Stokowski� 2,� Damian� Godos�
2,� Marcin� Pietraszewski� i� Dawid�

Kutermankiewicz.�MVP: Paweł�To-
mala�(Dora�Digital).
 LKS Retki – I LO Łowicz 3:1 
(25:16,�25:16,�23:25,�25:17)
Retki:� Tomasz� Ploch� 15� (2),� Piotr�
Głowacki�11� (1),�Marcin�Głowacki�
10�(1),�Mariusz�Głowacki�6,�Paweł�
Koza� 6,� Rafał� Koza� 4� (2),� Marcin�
Suder� 1,� Dawid� Górski� 1,� Maciej�
Koza� i� Jacek�Koza.I LO: Eryk�Ku-
kieła�18�(4),�Dominik�Niedbałka�11,�
Jakub�Gawryszczak�7,�Kacper�Kur-
czak�2�(1),�Sebastian�Gładki�1,�Szy-
mon�Kowalczyk�1,�Jakub�Kowalik,�
Mikołaj�Kurczak� i�Jakub�Kowalski.�
MVP:�Tomasz�Ploch�(Retki).
 Mnichy z Południa Głowno 
– UKS Korabka II Łowicz 2:3�
(25:16,�15:25,�25:20,�20:25,�13:15)
Mnichy: Cezary� Markus� 17,� Da-
mian�Krysztofczyk�10�(3),�Mateusz�
Dąbrowski�9�(1),�Rafał�Bogus�8�(2),�

Adam�zieliński�4,�Adrian�Mirowski�
1�(1),�Patryk�Rajewski��(L)�i�Kacper�
Arkitek.�Korabka II: Jakub�zagóro-
wicz�16�(1),�Filip�Jałoszyński�11�(3),�
Mateusz�Kwasek�8�(1),�Patryk�Mil-
czarek�6� (1),�Mateusz�Kotlarski�6,�
Dominik�zabost�4,�Jakub�Kosiorek�
3� (1),� Mikołaj� Roguz,� Maciej� Iwa-
now� i�Alan�Słomski.�MVP: Cezary�
Markus�(Mnichy).
 ŁAGS-Awanturnik Łowicz 
– UKS Korabka I Łowicz 3:1�
(25:18,�25:20,�23:25,�25:19)
Awanturnik: Łukasz� Świątkowski�
13� (2),� Robert� Kowalski� 12� (1),�
Cezary�Dołowiec�11,�Maciej�Kolos�
8�(2),�Bartłomiej�Pakowski�7,�Prze-
mysław�Ciechoński�2�(1),�Dominik�
Kuś�(L),�Dariusz�Wróbel�i�Wojciech�
Florczak.
Korabka I: Dawid� Pawlak� 16� (1),�
Piotr� Rześny� 13� (2),� Łukasz� Ka-
sprzak� 11,� Adam� Pietrzak� 9� (1),�
Wojciech�Chondzyński�7,�Mateusz�
Woźniak�4,�Rafał�Dudziński�1,�Do-
minik�Pińkowski� (L).�MVP: Cezary�
Dołowiec�(Awanturnik).

1.�ŁAGS-Awanturnik�Łowicz�(1)� 3� 9� 9-1

2.�LKS�Retki�(2)� 3� 9� 9-1

3.�Mnichy�z�Południa�Głowno�(2)� 3� 7� 8-3

4.�UKS�Korabka�I�Łowicz�(4)� 2� 3� 4-3

5.�Dora�Digital�Łowicz�(8)� 3� 3� 3-6

6.�UKS�Korabka�II�Łowicz�(6)� 3� 2� 3-8

7.�I�Lo�Łowicz�(5)� 2� 0� 1-6

8.�oSP�Seligów�(7)� 3� 0� 0-9

 4. kolejka XX edycji SAM 
(2018.12.07): UKS� Korabka� II�
Łowicz� –� Dora� Digital� Łowicz� (pt,�
godz.� 18.30),� I� Lo� Łowicz� –� Mni-
chy� z�Południa�Głowno� (pt,� godz.�
18.30),� UKS� Korabka� I� Łowicz� –�
LKS� Retki� (pt,� godz.� 18.30),� oSP�
Seligów� –� ŁAGS-Awanturnik� Ło-
wicz�(pt,�godz.�20.00).

Dawid Pawlak zdobył dla Korabki 16 punktów,�ale�to�Awanturnik�
cieszył�się�ze�zwycięstwa.

Sport Szkolny |�Miejskie�IMS�w�unihokeju�dziewcząt�

Pijarska i Dwójka najlepsze w Łowiczu
Uczennice ze szkół podstawo-

wych oraz z gimnazjów z roczni-
ka 2003-2005 z Łowicza, w środę 
21 listopada 2018 roku, brały 
udział w Miejskich Igrzyskach 
Młodzieży Szkolnej w uniho-
keju dziewcząt w hali sportowej  
w dawnym Gimnazjum nr 1  
w Al. Sienkiewicza. Hokeistki 
walczyły o mistrza miasta i o dwa 
miejsca na zawody powiatowe. 

Rywalizacja była bardzo zacię-
ta i wyrównana, ale ostatecznie 
najlepsze okazały się dziewczyny 
z Pijarskiego Gimnazjum Królo-
wej Pokoju, które w meczu fina-

łowym pokonały zespół SP 1 Ło-
wicz 1:0. To był rewanż za ubiegły 
rok. Wtedy lepsze były zawod-
niczki z Jedynki, które wygrały 
2:0. Obydwie ekipy wywalczyły 
prawo reprezentowania Łowicza 
w turnieju powiatowym. zł

 Wyniki grupy A:�SP4�–�SP7�3:5,�
SP1�–�SP4�3:0,�SP7�–�SP1�0:1
1.�SP�nr�1�w�Łowiczu�� �4�pkt.

2.�SP�nr�7�w�Łowiczu�� �2�pkt.

3.�SP�nr�4�w�Łowiczu�� �0�pkt.

Wyniki grupy B:� SP2� –� Pijarskie�
Gimnazjum�0:0�k.�1:2

1.�Pijarskie�Gimnazjum�w�Łowiczu�� � 2pkt.

2.�SP�nr�2�w�Łowiczu�� � � 0�pkt.

 Półfinały: SP1� –� SP2� 4:0� (3:0),�
Pijarskie�Gim.�–�SP7�4:2�(2:2)
 Mecz o 3. miejsce: SP�2�–�SP�
7�2:1�(1:0)
 Mecz o 1. miejsce:  SP1�–�Pijar-
skie�Gimnazjum�0:1�(0:0)

Klasyfikacja końcowa
1. Pijarskie Gimnazjum w Łowiczu

2. SP nr 1 w Łowiczu 

3.�SP�nr�2�w�Łowiczu

4.�SP�nr�7�w�Łowiczu

5.�SP�nr�4�w�Łowiczu Sala gimnastyczna w dawnym Gimnazjum nr 1 ożyła�na�czas�zawodów�w�unihokeja.
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Tenis stołowy�
Najlepiej wypadł 
Piotr Podsędek

Oprócz startów ligowych te-
nisiści z UMKS Księżak Łowicz 
sprawdzają swoją formę w tur-
niejach kwalifikacyjnych. Jeden z 
nich obył się 18 listopada w Mosz-
czenicy. W II Wojewódzkim Tur-
nieju Kwalifikacyjnym Seniorów 
w tenisie stołowym wystąpiła piąt-
ka zawodników Księżaka. Najle-
piej spisał się Piotrek Podsędek, 
który przegrał 2:3, na przewagi w 
piątym secie, o wejście do czwórki 
z późniejszym finalistą  Adamem 
Marczakiem i ukończył zawody 
na 7. miejscu. 

Pozostali nasi zawodnicy za-
kończyli gry na miejscach: 17-20 
– Mateusz Podsędek i Mateusz 
Guzek, 21-24 – Dawid Papuga 
oraz 25-28 Michał Szczepanek.  zł

 Pierwsza czwórka turnieju:
1.�Jakub�Polański�(MLUKS�Dwójka�
Rawa�Mazowiecka)�
2.� Adam� Marczak� (KS� Energetyk�
Dzianiny�Łódź)
3.�Damian�Rybak�(MLUKS�Dwójka�
Rawa�Mazowiecka)
4.� Tomasz� Wiśniewski� (IKS� Start�
zduńska�Wola)

Tenis stołowy |�II�liga�

Tenisiści Księżaka mają dwa zwycięstwa
Tenisiści stołowi UMKS Księ-

żak Łowicz, którzy rywalizują  
w II lidze, mają za sobą już sie-
dem spotkań. To nie jest łatwy se-
zon. Jak na razie podopieczni Ce-
zarego Znyka mają na koncie pięć 
porażek, dwa zwycięstwa i zajmu-
ją 10. miejsce w tabeli w gronie  
12 zespołów. 

W  piątym meczu sezonu roz-
grywkowego 2018/2019 zawod-
nicy UMKS Księżak przegrali   
w sobotę, 17 listopada, w Bełcha-
towie 3:7 z drużyną LKS Stomil 
Bełchatów.

Punkty dla naszego zespołu 
zdobyli: Michał Szczepanek – 1,5 
pkt, Mateusz Guzek – 1,5, , Piotr 
Podsędek, Mateusz Podsędek, 
Leszek Kalina).  Mecz był  bar-
dzo wyrównany. Trzy pojedynki 
gospodarze wygrali w stosunku 
3:2, a najbliższy zwycięstwa był 
Leszek Kalina, który prowadził  
w setach 2:0 i 10:6 w trzecim secie 
z Tomaszem Makowskim i prze-
grał prawie wygrany mecz.

W  minioną sobotę i niedzie-
lę zawodnicy UMKS Księżak 
rozegrali  dwie kolejki sezonu 

2018/2019. Na początku weeken-
du wygrali w Łowiczu z drużyną 
UKS Orlęta Bilcza 6:4. Punkty 
dla naszego zespołu zdobyli: Mi-
chał Szczepanek – 2,0 pkt, Leszek 
Kalina – 2,0 , Mateusz Podsędek – 
1,5, Piotr Podsędek – 0,5, Mateusz 
Guzek – 0,0.  

Mecz w Łowiczu był bar-
dzo emocjonujący. Do stanu 4:4 
w każdej rundzie jedną grę wy-
grywał Łowicz i jedną Bilcza.  
W dwóch ostatnich  pojedynkach 
meczu  gospodarze przegrywa-
li po trzech setach po 2:1, jednak 
ostatecznie wygrali swoje poje-
dynki po 3:2. Wisienką na torcie 
była ostatnia akcja meczu. Przy 
stanie 2:2 w setach i 10:9 w piątym 
secie Dzmitry Fareitarau (były za-
wodnik grający w polskiej ekstra-
klasie w drużynie ALFA Radzyń 
Podlaski i innych polskich klubach 
pierwszoligowych) zagrał trudną 
zagrywkę i nasz zawodnik Ma-
teusz Podsędek, broniąc się ode-
grał przeciwnikowi wysoką piłkę 
na loba, którego Białorusin zbił  
z całej siły i był pewny wygranej 
akcji. Niespodziewanie dla niego 

i wszystkich oglądających poje-
dynek piłeczka po dobrym ode-
graniu Mateusza wróciła  na jego 
stronę i dała łowiczanom pierwsze 
zwycięstwo w tym sezonie.  

W niedzielę łowiczanie wygrali 
kolejny mecz w Moszczenicy 7:3. 
Punkty dla naszego zespołu zdo-

byli: Piotr Podsędek – 1,5, Mate-
usz Guzek – 2,5, Michał Szczepa-
nek – 1,5 pkt, Leszek Kalina – 1,0, 
Mateusz Podsędek – 0,5. Swój 
pierwszy komplet punktów w II li-
dze zdobył, wchodzący do pierw-
szej drużyny, mający 16 lat  Mate-
usz Guzek. zł

 Pozostałe mecze 8. kolejki II 
ligi:� KS� Energetyk� AMŁ� Dzianiny�
Łódź� –� LKS� Biała� R.� –� 7:3,� LUKS�
Start�Przygłów�–��MLUK�Brzeziny��–�
7:3,�UKS�Fungis�Maków�–�MLUKS�
Dwójka�Rawa�Maz.�–�2:8,�IKS�Start�
II� zd.� Wola� –� STS� orlicz� 1924� Su-
chedniów� –� 0:10,� LKS� Stomil� Beł-
chatów�–�ULKS�Moszczenica�–�7:3.
 Pozostałe mecze 9. kolejki II 
ligi:�UKS�orlęta�Bilcza�–�KS�Energe-
tyk�AMŁ�Dzianiny�Łódź�–�6:4,�LKS�
Biała�Rawska�–�UKS�Fungis�Maków�
5:5,� MLUK� Brzeziny� –� IKS� Start� II�
zduńska�Wola�–�6:4,�MLUKS�Dwój-
ka� Rawa� Maz.–� LUKS� Start� Przy-
głów�7:3,�STS�orlicz�1924�Suched-
niów�–�LKS�Stomil�Bełchatów�9:1.

Tabela II ligi sezonu 2018/2019.   �������
1�.�STS�orlicz�1924�Suchedniów� 10� 10� 0� 0� 91-9�20

2.�MLUKS�Dwójka�Rawa�Maz.� ��9� 8� 0� 1� 65-25� 16

3.�UKS�Fungis�Maków����� ��8� 4� 2� 2� 44-36� 10

4.�KS�Energetyk�AMŁ�Dzianiny�Łódź� ��9� 5� 0� 4� 45-46� 10

5.�MLUKS�Brzeziny�� 9�������5� 0� 4� 43-47� 10

6.�UKS�orlęta�Bilcza� 10� 4� 2� 4� 46-54� 10

7.�LKS�Stomil�Bełchatów� 9� 4� 1� 4� 47-43� �9

8.�LUKS�Start�Przygłów� 8� 4� 0� 4� 41-39� �8

9.�IKS�Start�II�zduńska�Wola� 9� 2� 1� 6� 31-59� �5

10. UMKS Księżak Łowicz 7 2 0 5  29-41  4

11.�LKS�Biała�Rawska� 8� 1� 2� 5� 28-52� �4

12.�ULKS�Moszczenica� 10� 0� 0� 10� 20-80� �0

Kolumny�w�tabeli�oznaczają:�ilość�rozegranych�spo-

tkań,� ilość�zwycięstw,� ilość�remisów,� ilość�porażek,�

bilans�setów,�ilość�punktów.

Ekipa UMKS Księżak Łowicz�wzbogaciła�się�o�dwie�wygrane.�
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Pływanie |�XI�Puchar�Burmistrza�Sochaczewa�i�XVI�Memoriał�Cezarego�Piórkowskiego

Pasja pływania sióstr Czubik 
nie odpływa

Wystarczyły dwa weekendy li-
stopada, aby pasjonatki pływa-
nia, siostry Czubik – Aleksan-
dra i Marta, przywiozły do domu 
worek medali, które zdobyły bio-
rąc udział w XI Ogólnopolskich 
Zawodach Pływackich z okazji 
100-lecia Odzyskania Niepodle-
głości o Puchar Burmistrza Miasta 
Sochaczew oraz XVI Memoriale 
Cezarego Piórkowskiego w pły-
waniu rozgrywanym w Płocku.

Około 200 zawodników z wo-
jewództwa mazowieckiego wzię-
ło udział w zawodach pływackich 
na pływalni Orka w Sochaczewie, 
zorganizowanych w niedzielę,  
11 listopada. Wśród nich, re-
prezentując barwy klubu UKS 
„Dwójka” Sochaczew, wystar-
towały łowiczanki – Aleksandra 
i Marta Czubik. Młodsza z sióstr, 
Ola, znalazła się na trzecim miej-

scu w klasyfikacji medalowej klu-
bu, zdobywając łącznie trzy srebr-
ne medale w konkurencjach: 50 m 
stylem dowolnym (33.75), 50 m 
stylem grzbietowym (40.75) oraz 
50 m stylem motylkowym (43.17). 
Marta za każdym razem uplaso-
wała się tuż za podium, na pozycji 
czwartej startując na 100 m stylem 
dowolnym, klasycznym i motyl-
kowym.

W zawodach w Płocku, 16-17 
listopada, pływaczki miały oka-
zję sprawdzić swoje umiejętności 
nie tylko w gronie Polek, ale tak-
że rywalek z Rosji. Ola na dystan-
sie 50 m czterokrotnie stanęła na 
podium, z czego trzykrotnie na jej 
szyi zawisł medal złoty, a raz zdo-
była srebrny krążek. Marta, jako 
starsza startowała na 100 m i miała 
trudniejsze zadanie do zrealizowa-
nia. Dwa razy zajęła miejsce siód-

me, ale raz stanęła na najwyższym 
podium, zajmując miejsce pierw-
sze w stylu klasycznym.

Dziewczęta realizują swoją pa-
sję pływania trenując w UKS 
„Dwójka” Sochaczew. Nie moż-
na też nie doceniać starań rodzi-
ców zawodniczek, którzy oprócz 
tego, że dopingują swoje córki, 

wspierają, gdy przychodzą chwi-
le zwątpienia lub zmęczenie bie-
rze górę nad chęciami, to również 
poświęcają swój czas dowożąc je 
na treningi do oddalonego o kil-
kadziesiąt kilometrów od Łowicza 
Sochaczewa. Oby zapał i poświę-
cenie przekładały się na kolejne 
sukcesy pływaczek.  Gogo

Marta i Ola Czubik trenują�w�UKS�„Dwójka”Sochaczew.
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Piłka halowa |�Robkol�IV�liga�ŁoLiF

Bez zdecydowanych 
zwycięstw

Dziesięć zespołów zagra w tym 
sezonie w IV lidze ŁOLiF. Wy-
równany przebieg miała inaugu-
rująca kolejka w Robkol IV lidze. 
Nie oglądaliśmy zdecydowanych 
zwycięstw, a pierwszym lide-
rem tabeli została Mikoba United 
Klewków.

W pierwszym meczu tego se-
zonu KS Ostrowiec podzielił 
się punktami z Fenixem Bocz-
ki Chełmońskie. Fenix prowa-
dził do ostatniej minuty 3:2, jed-
nak gol Mariusza Wasilewskiego 
w ostatnich sekundach meczu za-
pewnił drużynie z Ostrowca jeden 
punkt. Z pewnością gracze Fenixu 
nie byli zadowoleni ze straconych 
dwóch punktów w ostatniej minu-
cie meczu. Robert Kubiak dał już 
w 2. minucie meczu prowadzenie 
FC Jamno w meczu z Koeljarzem 
Łowicz, jednak to zespół z Łowi-
cza cieszył się z wygranej. W dru-
giej połowie Kolejarz strzelił dwa 
gole i wygrał to spotkanie 2:1. 

Ciekawie było w meczu OSP 
Seligów z Show Team Łowicz. 
Zespół z Seligowa po golach Ra-
fała Stokowskiego (dwa trafienia) 
i Jarosława Burzykowskiego wy-
grał 3:2. Drużynie z Łowicza nie 

pomogły dwa gole strzelone przez 
Dawida Żaczka. 

Pierwszym liderem została Mi-
koba United, która wygrała naj-
wyższej ze wszystkich drużyn bo 
3:1. Bohaterem meczu z Gumi-
nxem Gzinka był Tomasz Rybus, 
który ustrzelił hattricka. Honoro-
wego gola dla zespołu z Gzinki 
strzeił Łukasz Tybuś. 

W ostatnim meczu tej serii gier 
Lamela Łowicz prowadziła 2:0 
po dwóch golach Mateusza Wój-
cika z Żuberkami.pl, by zremiso-
wać 2:2. Żuberki swoją pogoń za 
korzystny wynikiem rozpoczęły 
w końcówce meczu i gole Łuka-
sza Wojenki i Michała Kroca po-
zwoliły na cieszenie się z jednego 
punktu.  ever

1. kolejka XXVI edycji Robkol IV 
ligi ŁoLiF:
 KS Ostrowiec – LKS Fenix 
Boczki Chełmońskie 3:3� (2:1);�
br.:� Michał� Dobrzyński� 2� (3� i� 10),�
Mariusz� Wasilewski� (24)� –� Piotr�
Pisarek� (2),� Tomasz� Sierota� (16)� i�
Adam�Wiśniewski�(18)
 Kolejarz Łowicz – FC Jamno 
2:1� (0:1);� br.:� Dawid� Kubel� (13)� i�
Marcin�Kędziora�(23)�–�Robert�Ku-
biak�(2)
 OSP Seligów – Show Team Ło-
wicz 3:2�(2:1);�br.:�Rafał�Stokowski�
2� (2� i� 5)� i� Jarosław� Burzykowski�
(16)�–�Dawid�Żaczek�2�(7�i�22)
 Mikoba United Klewków – Gu-
minex Gzinka 3:1� (2:1);� br.:� To-
masz�Rybus�3�(2,�5�i�23)�–�Łukasz�
Tybuś�(3)
 Lamela Łowicz – Żuberki.
pl Łowicz 2:2� (2:0);� br.:� Mateusz�
Wójcik�2�(8�i�10)�–�Łukasz�Wojenka�
(19)�i�Michał�Kroc�(22)

1.�Mikoba�United�Klewków�(8)�� 1�� 3�� 3-1

2.�oSP�Seligów�(11)�� 1�� 3�� 3-2

3.�Kolejarz�Łowicz�(5)�� 1�� 3�� 2-1

4.�Fenix�Boczki�Chełmońskie�(7)�� 1�� 1�� 3-3���

5.�KS�ostrowiec�(10)�� 1�� 1�� 3-3

6.�Lamela�Łowicz�(6)�� 1�� 1�� 2-2����

7.�Żuberki.pl�Łowicz�(9)�� 1�� 1�� 2-2

8.�Show�Team�Łowicz�(11)�� 1�� 0�� 2-3

9.�FC�Jamno�(-)� 1�� 0�� 1-2

10.�Guminex�Gzinka�(-)�� 1�� 0�� 1-3

W meczu Żuberków 
z Lamelą nie�brakowało�emocji�
na�boisku.
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Piłka nożna |�Turnieje�halowe�–�Sochaczew,�Godzianów

Pierwsze i drugie miejsce Pelikana 2006
Gracze trenera Przemysława 

Plichty zagrali w dwóch turnie-
jach halowych. Łowiczanie oka-
zali się najlepsi w turnieju w So-
chaczewie oraz zajęli premiowane 
awansem do finałów w Łodzi dru-
gie miejsce podczas turnieju eli-
minacyjnego w Godzianowie.

W Sochaczewie łowiczanie ro-
zegrali siedem spotkań w których, 
aż sześć razy cieszyli się ze zwy-
cięstwa. Najlepszym strzelcem 
turnieju został Bartosz Skoniecz-
ny, zawodnik Pelikana.

W Godzianowie zespół trene-
ra Plichty wygrał dwa mecze gru-
powe z Unią Skierniewice oraz 
Jutrzenką Drzewce. Łowiczanie  
z pierwszego miejsca awansowa-
li do półfinału, gdzie bez proble-
mów pokonali Pogoń Godzianów 
4:1. W finale padł bezbramkowy 
remis, a Pelikan 2006 przegrał  

w nich z Mazovią Rawa Mazo-
wiecka 3:4 i ostatecznie zajął dru-
gie miejsce. Najlepszym „golki-
perem” wybrany został zawodnik 
Pelikana – Szymon Mostowski. 

– Jestem zadowolony z postawy 
chłopaków na turnieju. Wytrzy-
mali kondycyjnie cały turniej w 
ósemkę. ze względu na nie stawie-
nie się na turniej dwóch drużyn 

(Champion i Widok) mieliśmy 
napięty grafik , a i tak potrafili-
śmy ograć lepiej grającą na hali 
Jutrzenkę Drzewce. Chłopaki wy-
grali mecz półfinałowy, mimo iż 
przegrywali 1:0. Szymon Mo-
stowski przez cały turniej wpuścił 
tylko jedną bramkę i został uzna-
ny najlepszym bramkarzem tur-
nieju – ocenił trener Przemysław 
Plichta.  ever

 Turniej w Sochaczewie:�Pelikan�
Łowicz� –� Unia� Skierniewice� 5:1,�
Pelikan�–�orkan� I�Sochaczew�1:1,�
Pelikan�–�Tur�Jaktorów�1:0,�Pelikan�
–�LzS�Justynów�8:1,�Pelikan�–�Me-
talowiec�Łódź�2:0,�Pelikan�–�orkan�
II�Sochaczew�1:0,�Pelikan�–�Relax�
Radziwiłów�4:0.

 Turniej w Godzianowie:�Pelikan�
Łowicz� –� Unia� Skierniewice� 5:0;�
Pelikan��–�Jutrzenka�Drzewce�1:0.�
Półfinał:�Pelikan��–�Pogoń�Godzia-
nów�4:1.� Finał:�Pelikan�–� Mazovia�
Rawa�Mazowiecka�0:0;�k.�3:4.

Pelikan 2006 po�wygranej�w�Sochaczewie.
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PROGNOZA POGODy�|�29.11.2018�–�5.12.2018

SyTUACJA  SyNOPTyCZNA: 
Pogodę�kształtuje�układ�wyżowy�
znad�zachodniej�Rosji.�Napływa�chłodna�
masa�powietrza�arktycznego.

CZWARTEK – PIąTEK:
Słonecznie,�zachmurzenie�małe�i�bezchmurnie,�
bez�opadów,�noce�mroźne.�Widzialność�dobra.�
Wiatr�południowo-wschodni,
słaby�do�umiarkowanego,�3-7�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�–�2�st.�C�do�–�1�st.�C.
Temp.�min�w�nocy:�–�8�st.�C�do��–�9�st.�C.�

SOBOTA – NIEDZIELA: 
zachmurzenie�umiarkowane�do�dużego,�
bez�opadów�oraz�cieplej.�Widzialność�
umiarkowana,�zamglenia,�rano�lokalnie�słaba�–�
mgły.�Wiatr�południowo-wschodni�i�południowy,�
słaby�do�umiarkowanego,�3-7�m/s.�Temp.�max�
w�dzień:�–�1�st.�C�do��+�4�st.�C�w�niedzielę.
Temp.�min�w�nocy:�+�1�st.�C�do�–�2�st.�C.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Pochmurno�z�przejaśnieniami,�
okresami�z�opadami�deszczu,�ocieplenie.�
Widzialność�dobra,�w�czasie�opadów�
umiarkowana.�Wiatr�południowo-zachodni,
słaby�do�umiarkowanego,�3-7�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�4�st.�C�do��+�7�st.�C.
Temp.�min�w�nocy:�+�4�st.�C�do��+�3�st.�C.

BIURo�METEoRoLoGICzNE�CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA:
Pogoda�korzystnie�wpływać�będzie�na�nasze�
samopoczucie.�

Piłka nożna |�Pelikan�w�liczbach

Kaczorowski niezastąpiony, 
brutal Stolarczyk
Można powiedzieć, że Pelikan w rundzie jesiennej grupy pierwszej III ligi 
okazał się typowym średniakiem. Biało-zieloni na półmetku rozgrywek 
uplasowali się w środku 18-zespołowej stawki. Także bilans meczów 
jest bardzo wyrównany – 6 zwycięstw, 5 remisów, 6 porażek.

Podopieczni Łukasza Chmie-
lewskiego są jedną z drużyn rza-
dziej strzelającą bramki. W pierw-
szej dziesiątce nikt nie trafi ał 
rzadziej od łowiczan, a i w dru-
giej części tabeli są drużyny ma-
jące lepsze dokonania w ofensy-
wie. Łowiczanie zdobyli więcej 
bramek jedynie od Świtu Nowy 
Dwór Mazowiecki (13. pozycja), 
Ursusa Warszawa (15.), Victorii 
Sulejówek (16.), MKS Mazura 
Ełk (17.) i ŁKS 1926 Łomża (18.). 
Ciężko powiedzieć, żeby Pelikan 
braki w ofensywie nadrabiał so-
lidną obroną.

Biało-zieloni rundę jesienną 
zakończyli na ujemnym bilansie 
bramkowym. W pierwszej dzie-
siątce gorzej w defensywie spisy-
wali się tylko piłkarze Znicza Bia-
ła Piska i Huragana Morąg. Nawet 
sklasyfi kowany w drugiej dziesiąt-
ce Świt Nowy Dwór Mazowiec-
ki rzadziej tracił bramki, a Olim-
pia Zambrów straciła jednego gola 
więcej, ale ostatecznie miała lep-
szy bilans bramkowy od Ptaków.

Jeżeli chodzi o mecze na wła-
snym obiekcie, to Pelikan długo 
legitymował się dobrym bilansem 
i przez chwilę był jedyną niepoko-
naną drużyną w lidze. Ostatecznie 
komplet punktów z Łowicza wy-
wiózł Znicz Biała Piska oraz Świt 
Nowy Dwór Mazowiecki. Rza-
dziej przed własną publicznością 
przegrywały tylko Lechia, Unia 
oraz Sokół Ostróda. Gorzej było 
już na wyjazdach. W pierwszej 
dziesiątce Znicz Biała Piska i Hu-
ragan Morąg miały gorszy bilans 

od łowiczan, a trzy ekipy z dolnej 
części tabeli miały identyczny bi-
lans, co biało-zieloni.

Drużynę Łukasza Chmielew-
skiego ciężko sobie wyobrazić bez 
Kacpra Kaczorowskiego. 18-latek 
rozegrał wszystkie możliwe mi-
nuty w rundzie jesiennej III ligi. 
Zapewne podobny bilans miał-
by Grzegorz Wawrzyński, ale on 
z powodu urazu złapanego w trak-
cie meczu drugiej serii gier prze-
ciwko Victorii Sulejówek, musiał 
opuścić plac gry w 42. minucie. 
Były to jedyne minuty opuszczo-
ne przez niego w pierwszej część 
sezonu. We wszystkich spotka-
niach zagrał także Damian Szcze-
pański. Sprowadzony z rezerw 
Wisły Płock napastnik w pełnym 
wymiarze czasowym zagrał tylko 
sześciokrotnie. Z kolei najczęściej 
w roli jokera występował Stani-
sław Ławcewicz-Musialik. Bocz-
ny obrońca 10 razy pojawiał się na 
boisku jako rezerwowy.

Najostrzej grającym piłkarzem 
w Pelikanie okazał się Krystian 
Stolarczyk. Defensor siedmio-
krotnie upominany był żółtymi 
kartkami, a więc uśredniając – 
do notesu sędziowskiego trafi ał 
w co drugim spotkaniu. Pięć razy 
upominani byli Krystian Mycka 
oraz Michał Żółtowski. Na po-
czątku sezonu mogło wydawać 
się, że to Mycka – obejrzał trzy 
żółte kartki w trzech pierwszych 
kolejkach – będzie najczęściej tra-
fi ał do notesu sędziowskiego, ale 
wychowanek Ptaków opamiętał 
się w następnych spotkaniach. 

Najskuteczniejszym strzelcem 
Ptaków został 39-letni Michał 
Adamczyk – autor pięciu bramek. 
Cztery trafi enia zapisał na kon-
cie Sebastian Szerszeń. Sebastian 
Czapa był jedynym piłkarzem, 

który wpisał się na listę strzelców 
wykorzystując rzut karny. Więcej 
„jedenastek” na rzecz łowiczan 
jesienią arbitrzy nie podyktowali.
Z kolei Michał Adamczyk i Bar-
tosz Broniarek to gracze, którzy w 
minionej rundzie zanotowali tra-
fi enia samobójcze.

Jesienią w biało-zielonych bar-
wach wystąpiło 21 zawodników. 
Sześciu z nich to wychowankowie 
Ptaków, a do tego Damian Kozieł 
pierwsze piłkarskie szlify zbie-
rał w Pogoni Bełchów, skąd trafi ł 
do juniorów Pelikana. W pierw-
szej drużynie zadebiutował jed-
nak dopiero w tym sezonie. Także 

doświadczony Michał Żółtowski 
to były piłkarz biało-zielonych, 
a prywatnie od lat związany jest 
z Łowiczem. 
Tabela III ligi na koniec rundy: 

1.�Sokół�Aleksandrów�Łódzki� 17� 41� 29-12

2.�Polonia�Warszawa� 17� 34� 35-19

3.�Legionovia�Legionowo� 17� 33� 38-22

4.�Lechia�Tomaszów�Mazowiecki� �17� 33� 26-19

5.�Unia�Skierniewice� 17� 31� 25-9

6.�Legia�II�Warszawa� 17� 30� 31-22

7.�Sokół�ostróda� 17� 30� 29-23

8.�znicz�Biała�Piska� 17� 24� 27-28

9. Pelikan Łowicz 17 23 24-25

10.�huragan�Morąg� 17� 22� 29-35

11.�olimpia�zambrów� 17� 22� 28-26

12.�Broń�Radom� 17� 22� 32-36

13.�Świt�Nowy�Dwór�Mazowiecki� 17� 20� 23-21

14.�Ruch�Wysokie�Mazowieckie� 17� 17� 25-45

15.�Ursus�Warszawa� 17� 17� 22-32

16.�Victoria�Sulejówek� 17� 15� 22-32

17.�MKS�Mazur�Ełk� 17� 10� 19-32

18.�ŁKS�1926�Łomża� 17� 6� 19-45

Poniżej przedstawiamy staty-
styczne zestawienie piłkarzy Peli-
kana w rundzie jesiennej.

mateuSz
liS

mateusz.lis@lowiczanin.info

BRAMKARZE:

Patryk�orzeł� 2� 180� --� 3�

Mateusz�Wlazłowski� 15� 1350� 2� -� 22

OBROńCy:

Bartosz�Broniarek� 12� 996� 4� -� 1

Stanisław�Ławcewicz-Musialik� 16� 718� 3� -� -

Krystian�Stolarczyk� 15� 902� 7� -� 2

Grzegorz�Wawrzyński� 17� 1482� 2� -� 2

Michał�Żółtowski� 12� 1072� 5� 1� 2

POMOCNICy:

Michał�Adamczyk� 16� 862� -� -� 5

Daniel�Bończak� 2� 29� -� -� -

Bartosz�Bujalski� 16� 956� 4� -� 1

Sebastian�Czapa� 16� 1300� 3� -� 2

Michał�Dobkowski� 15� 1231� 1� -� 1

Michał�Fabijański� 1� 8� -� -� -

Jan�haczykowski� 1� 1� -� -� -

Kacper�Kaczorowski� 17� 1530� -� -� -

Dawid�Kieplin� 8� 493� 2� -� -

Damian�Kozieł� 2� 34� -� -� -

Krystian�Mycka� 15� 1132� 5� -� 2

Damian�Szczepański� 17� 1025� 1� -� -

NAPASTNICy:

Kamil�Nowicki� 15� 666� 3� -� 1

Sebastian�Szerszeń� 16� 855� 1� -� 4

KS PELIKAN |�RUNDA�JESIENNA�2018�R.

W�tabeli�kolejno:�imię�i�nazwisko,�ilość�występów,�minuty�spędzone�na�murawie,�żółte�kartki,�

czerwone�kartki,�bramki�strzelone��(w�przypadku�bramkarzy:�bramki�puszczone).

Piłka halowa�|�Julomax�II�liga

Alcatraz pierwszym liderem
Za nami 1. kolejka w Julomax 

II lidze. Pierwszym liderem tabe-
li zostało Alcatraz Łowicz, które 
w pierwszym meczu pokonało aż 
6:2 KS Stefan. Doświadczony ze-
spół z Łowicza wsparty w tym se-
zonie jeszcze przez Przemysława 
Plichtę i Krzysztofa Papugę poka-
zał, że doświadczenie na hali robi 
swoje!

W pozostałych meczach rów-
nież działo się wiele. Olimpia 
Chąśno zremisowała z Dąbro Ło-
wicz 3:3, a zespół z Łowicza do 
wyrównania doprowadził w ostat-
niej minucie meczu. Drużyna z 
Chąśna ma wiec czego żałować. 
Pewną wygraną odnieśli zawod-
nicy Akacjowej-Team Dzierz-
gów, którzy pokonali Błękitnych 
II Dmosin 3:0. 

Komplet punktów wywalczył 
również Baumit Łowicz, który 
po dwóch golach Wiktora Gład-
kiego i jednym Łukasza Domi-
niaka wygrał z Drink team Głow-
no 3:1. Sześć goli padło w meczu 
FC Łaguszew z Jurnym Gladiato-
rami Żychlin. Zespół Kamila Szu-
fl ińskiego z Łaguszewa wygrał to 
spotkanie w stosunku 4 do 2. 

Pierwszy zespół Błękitnych 
Dmosin okazał się z kolei lep-
szy od Marbudu Chąśno, a spo-
ry wpływ na zwycięstwo miała 
dobra forma Cypriana Kotlarka, 
strzelca dwóch goli dla zespo-
łu z Dmosina. Spotkanie Subiek-
tu Nieborów z RC Design Victo-
rią Bielawy zostało przełożone na 
niedzielę 2 grudnia.  ever

1. kolejka XXVI edycja Julomax 
II ligi ŁoLiF: 
 GKS Olimpia Chąśno – Dąbro 
Łowicz 3:3� (1:2);�br.:�Daniel�Boń-
czak�2�(2�i�19)� i�Przemysław�Bury�
(21)� –� Krzysztof� Ambroziak� (6),�
hubert�Sobolewski�(8)�i�Arkadiusz�
Nowak�(24)
 LZS Błękitni II Dmosin – Aka-
cjowa-Team Dzierzgów 0:3�(0:0);�
br.:�Paweł�osóbka�2�(18�i�21)�i�Mi-
łosz�Kubel�(24)

 Drink Team Głowno – Baumit 
Łowicz 1:3� (1:2);� br.:� Jakub� Siat-
kowski� (1)�–�Łukasz�Dominiak� (9)�
i�Wiktor�Gładki�2�(19�i�23)
 Jurny Gladiatorzy Żychlin – FC 
Łaguszew 2:4�(0:2);�br.:�Jarosław�
Bieńkowski� (13)� i� Damian� okup-
ski�(24)�–�Mateusz�Dobrzyński�(3),�
Kamil�Szufl�iński�(11),�Eryk�Woliński�
(18)�i�Piotr�Buczek�(23)
 LZS Błękitni I Dmosin – Mar-
bud Chąśno 3:2�(2:1);�br.:�Cyprian�
Kotlarek�2�(10�i�11)�i�Mateusz�War-
dziński�(14)�–�Sebastian�Lenarczyk�
(3)�i�Patryk�okraska�(17)
 KS Stefan Łowicz – Alcatraz 
Łowicz 2:6� (2:0);� br.:� Dariusz� za-
wadzki� (6)� i� Maciej� Kosiorek� (11)�
–� Marcin� Rychlewski� (13),� Michał�
Plichta� (17),�Przemysław�Plichta�2�
(20�i�23),�Mirosław�Gielniewski�(24)�
i�Krzysztof�Papuga�(24)
 Subiekt Nieborów – RC Design 
Victoria Bielawy�–�przełożony

1.�Alcatraz�Łowicz��� 1�� 3�� 6-2

2.�Akacjowa-Team�Dzierzgów�� 1�� 3�� 3-0

3.�FC�Łaguszew�� 1�� 3�� 4-2

4.�Baumit�Łowicz�� 1�� 3�� 3-1

5.�LzS�Błękitni�I�Dmosin�� 1�� 3�� 3-2

6.�Dąbro�Łowicz�� 1�� 1�� 3-3����

7.�GKS�olimpia�Chąśno�� 1�� 1�� 3-3

8.�Subiekt�Nieborów�� 0�� 0�� 0-0����

9.�RC�Design�Victoria�Bielawy�� 0�� 0�� 0-0

10.�Marbud�Chąśno�� 1�� 0�� 2-3

11.�Jurny�Gladiatorzy�Żychlin�� 1�� 0�� 2-4

12.�Drink�Team�Głowno�� 1�� 0�� 1-3

13.�LzS�Błękitni�II�Dmosin�� 1�� 0�� 0-3

14.�KS�Stefan�Łowicz�� 1�� 0�� 2-6

FC Łaguszew�rozpoczęło�sezon�
od�wygranej.
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Piłka halowa�|�zina�III�liga

Osiem goli Vinci Łowicz
Świetnie na starcie sezonu 

w Zina III lidze spisali się gra-
cze Vinci Łowicz, którzy zosta-
li pierwszymi liderami tabeli. 
Młody zespół z Łowicza nie dał 
najmniejszych szans FC Jezior-
ko, wygrywając aż 8:2. Pięć goli 
w tym meczu strzelił Jan Sejdak, 
na co dzień grający w juniorskich 
zespołach Widzewa Łódź. Wyso-
ką wygraną pochwalić mogą się 
również Strażacy ITV Media, któ-
rzy 5:0 pokonali Karczmkę Bed-
narską Bednary. 

W innych meczach również nie 
brakowało walki. Zooksy Ha!Ha-
!Ha! przegrali po emocjonującym 
meczu z ZSCKR Zduńską Dąbro-
wą 2:3, Start Złaków Borowy wy-
grał z OSP Soccer Stachlew 4:2, 
zaś WKS 10 PP Polska Łowicz 
pokonał Bezedurę Łowicz 3:1. 

Do niecodziennej sytuacji do-
szło w meczu Vagatu Domaniewi-
ce z Victorią Zabostów, ponieważ 
w tym meczu przez 24 minuty…
nie padł żaden gol i mecz zakoń-
czył się bezbramkowym remisem 
co w rozgrywkach halowych nie 
zdarza się zbyt często.  ever

1. kolejka XXVI edycji Zina III ligi: 
 Strażący ITV Media Łowicz – 
Karczma Bednarska 5:0� (4:0);�
br.:�Patryk�Kaczor�2�(3,�17),�Michał�
Dylik�2�(7,�8),�Łukasz�Gładki�(5)

Vagat�Domaniewice�–�Victoria�za-
bostów�0:0
 Zooksy Ha!Ha!Ha! Łowicz – 
ZSCKR Zduńska Dąbrowa 2:3 
(1:1);� br.:� Maciej� Szymański� (8),�
Bartłomiej�zaremba�(19)�–�Dorian�
Nasalski�2�(11,�21),�Szymon�Wódka�
(19)
 Vinci Łowicz – FC Jeziorko 8:2 
(5:0);�br.:�Jan�Sejdak�5�(3,�9,�10,�12,�
24),�Adrian�Musialik�(6),�Sebastian�
Plichta�(18),�oktawian�zimny�(20)�–�
Paweł�Burzyński�2�(21,�23)
 Start Złaków Borowy – OSP 
Soccer Stachlew 4:2� (2:1);� br.:�
Michał� Malejka� 2� (7,� 9),� Wojciech�
Kośmider� (13),� Dominik� Lus� (21)�
–�Arkadiusz�Kosiacki� (12),�Marcin�
Kania�(17)
 Bezedura Łowicz – WKS 10 PP 
Polska Łowicz 1:3 (1:1);�br.:�Ma-
riusz�Dymek�(10)�–�Łukasz�Papuga�
2�(3,�16),�Krystian�Śmigielski�(21)

1.�Vinci�Łowicz� 1�� 3�� 8-2

2.�Strażacy�ITV�Media�Łowicz� 1�� 3�� 5-0

3.�Start�złaków�Borowy� 1�� 3�� 4-2

4.�WKS�10�PP�Polska�Łowicz� 1� 3� 3-1

5.�zSCKR�zduńska�Dąbrowa�� 1�� 1�� 3-2���

6.�Vagat�Domaniewice� 1�� 1�� 0-0

7.�Victoria�zabostów�Duży�� 1�� 1�� 0-0����

8.�zooksy�ha!ha!ha!� 1�� 0�� 2-3

9.�Bezedura�Łowicz� 1� 0� 1-3

10.�oSP�Soccer�Stachlew� 1�� 0�� 2-4

11.�Karczma�Bednarska�Bednary� 1�� 0�� 0-5

12.�FC�Jeziorko� 1�� 0�� 2-8
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Piłka nożna�|�Skierniewicka�A�Klasa

Wygrana GKS Bedlno 
na zakończenie rundy

Drużyna GKS Bedlno zmie-
rzyła się z ligowym przeciwni-
kiem w zaległym spotkaniu 4. 
kolejki, w niedzielę, 25 listopada. 
Przeciwnikiem był zespół Białka 
Biała Rawska. Podopieczni Łu-
kasza Znyka pokonali rywala 5:2.

W pierwszej połowie spotka-
nia, która miała wyrównany prze-
bieg, obie ekipy stworzyły sobie 
niewiele sytuacji bramkowych. 
Gra głównie toczyła się w środ-
kowej części boiska. Na przerwę 
obie drużyny schodziły strzelając 
po jednej bramce. 

W drugiej połowie na boisku 
dominowała drużyna z Bedlna, 
która swoją przewagę udokumen-
towała czterema golami. Dzięki 
wygranej w zaległej kolejce GKS 
awansował na 5 miejsce.  mr

 GKS Bedlno – Białka Biała 
Rawska 5:2; bramki�dla�GKS:�Bra-
jan� Kostrzewa,� Konrad� Kasiński,�

Patryk�Gałecki,�Marcin�Głogowski,�
Szymon�Wódka.
GKS: Mateusz�Sawicki,�Patryk�Ga-
łecki,� Damian� Michalski,� Mariusz�
Skierski,�Marcin�Głogowski,��Michał�
Dylik,� Kamil� Kowalczyk,� Przemy-
sław� Kucharski,� Konrad� Kasiński,�
Przemysław� Kamiński,� Szymon�
Wódka,�Bartosz�Baranowski,�Brajan�
Kostrzewa.�Trener:�Łukasz�znyk.

1.�GLKS�RzD�Żelazna� 13� 31� 35:18

2.�Manchatan�Nowy�Kawęczyn� 13� 31� 42:19

3.�Unia�II�Skierniewice� 13� 28� 46:26

4.�Dar�Placencja� 13� 25� 29:25

5. GKS Bedlno 13 22 36:22

6.�olimpia�Niedźwiada� 13� 21� 33:27

7.�Laktoza�Łyszkowice� 13� 21� 30:20

8.�Wola�Wola�Chojnata� 13� 20� 38:30

9.�Czarni�Bednary� 13� 20� 38:20

10.�Start�złaków�Borowy� 13� 16� 29:40

11.�Astra�zduny� 13� 12� 20:32

12.�Białka�Biała�Rawska� 13� 9� 33:37

13.�Rawka�Bolimów� 13� 4� 14:36

14.�GKS�Głuchów� 13� 0� 10:81

Piłka nożna |�okręgowy�Puchar�Polski

KS Kutno odpada z dalszej rywalizacji o Puchar Polski
W sobotę, 24 listopada, na Sta-

dionie Miejskim im. H. Reymana 
w Kutnie piłkarze KS Sand-Bus 
zmierzyli się w meczu Pucharu 
Polski z liderem III-ligi Sokołem 
Aleksandrów Łódzki. 

Po bardzo emocjonującym me-
czu piłkarze z Kutno przegrali  
z faworyzowanym Sokołem Alek-

sandrów Łódzki. Do rozstrzygnię-
cia potrzebna była seria rzutów 
karnych, zaś w regulaminowym 
czasie gry padł remis 1:1. 

Karne  lepiej egzekwowali pił-
karze Sokoła, którzy zwyciężyli 
4:2 i to oni cieszyli się z awansu 
do finałowej batalii Okręgowego 
Pucharu Polski.

Tym samym zespół Sławomira 
Majaka dołączył do rezerw ŁKS, 
które awans na szczebel woje-
wódzki wywalczyły w środę. 

Bramkę w regulaminowym 
czasie meczu dla KS Kutno strze-
lił Kamil Wielgus. mr

 KS Sand Bus Kutno – Sokół 

Aleksandrów Łódzki 1:1� (0:1)��
k:�2:4

Skład drużyny KS Kutno: Resz-
ka,� Kobryń,� Kowalczyk,� Kaczor,�
Cichacki,� Pietrow,� A.� Marcioch,�
Padzik,�Wielgus,�K.�Marcioch,�Bro-
chocki,� Amroziński,� Jakubowski.�
Trener:�Andrzej�Grzegorek.

Drużyna KS Kutno odpadła�z�rozgrywek�Pucharu�Polski�po�rzutach�karnych�w�meczu�z�Sokołem�Aleksandrów�Łódzki.
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Sport szkolny |�Piłka�ręczna�SP

Szczypiorniści rywalizowali 
o awans do rejonu

21 listopada w hali sportowej 
Zespołu Szkół Nr 1 w Żychlinie 
rozegrano Finał  Mistrzostw Po-
wiatu w Piłce Ręcznej Chłopców 
i Dziewcząt Szkół Podstawowych. 

Udział w zawodach wzięły trzy 
szkoły, drużyny chłopców: SP 2  
w Żychlinie, SP 6 w Kutnie, SP 9  
w Kutnie. Drużyny dziewcząt:  
SP 2 w Żychlinie, SP 1 w Kutnie, 
SP 9 w Kutnie.  Zawody rozgry-
wano systemem „każdy z każ-
dym” 2 x7 minut. 

Reprezentacje SP 2 w Żychlinie 
zajęły w rozgrywkach piłki ręcz-
nej 3. miejsce. Zwyciężyli chłopcy 
z Szkoły Podstawowej Nr 6 Kut-
no, a w rywalizacji dziewcząt wy-
grała SP Nr 1 w Kutnie.  mr

 Wyniki dziewcząt:� SP� Nr� 9� w�
Kutnie�–�SP�Nr�1�w�Kutnie�2:4,�SP�
Nr�9�w�Kutnie�–�SP�Nr�2�w�Żychlinie�
6:2,�SP�Nr�1�w�Kutnie�–�SP�Nr�2�w�
Żychlinie�5:1
Skład reprezentacji SP 2 w Ży-
chlinie:� Małgorzata� Babecka,�
Aleksandra� Popławska,� Iga� Bała-
zy,� Gabriela� Pawlikowska,� Sylwia�

Kaczmarek,�Julia�Suder,�Weronika�
Jakubowska,� Martyna� Lewandow-
ska,� olga� Ranachowska,� Maja�
Król,� Julia� Kotecka.� opiekun:� Jo-
lanta�Kapes.

Kolejność końcowa dziewcząt:
1.�SP�Nr�1�w�Kutnie

2.�SP�Nr�9�w�Kutnie

3. SP Nr 2 w Żychlinie

 Wyniki chłopców:� SP� Nr� 9� w�
Kutnie�–�SP�Nr�6�w�Kutnie�1:2,�SP�
Nr�9�w�Kutnie�–�SP�Nr�2�w�Żychlinie�
3:3�k.�2:1,�SP�Nr�6�w�Kutnie�–�SP�Nr�
2�w�Żychlinie�9:1
Skład reprezentacji SP 2 Ży-
chlin:� Paul� Konczarek,� ziemowit�
Michalak,� Marcin� Jagniątkowski,�
Patryk� Czubiński,� Kacper� Drąż-
kiewicz,� Szymon� Ratajczyk,� Alek-
sander� Furman,� Dawid� Kujawa,�
Szymon� Kotecki,� Jakub� Mrowicki.�
opiekun:�Jacek�Filiński.

Kolejność końcowa chłopców:
1.�SP�Nr�6�w�Kutnie

2.�SP�Nr�9�w�Kutnie

3. SP Nr 2 w Żychlinie

Reprezentacja chłopców Szkoły�Podstawowej�Nr�2�w�Żychlinie�podczas�
Finału�Mistrzostw�Powiatu�w�Piłce�Ręcznej.

M
A

R
C

IN
�R

A
N

A
C

h
o

W
S

K
I

Sport szkolny�|�Mistrzostwa�Powiatu�w�Unihokeju

Dziewczęta z Bedlna i chłopcy 
z Żychlina najlepsi w unihokeju

20 listopada, w hali sportowej 
SP /Gimnazjum w Bedlnie od-
były się Mistrzostwa Powiatu w 
unihokeju. Wzięły w nich udział 
drużyny dziewcząt i chłopców 
ze szkół gimnazjalnych i Szkół 
Podstawowych (klasy VII i VIII) 
powiatu kutnowskiego: Gim-
nazjum Bedlno, Gimnazjum Ży-
chlin, Szkoła Podstawowa Nr 2 
w Żychlinie, Szkoła Podstawowa  
w Grabowie, Szkoła Podstawowa 
w Bedlnie, Szkoła Podstawowa 
Nr 1 w Żychlinie, Szkoła Podsta-
wowa w Pniewie, szkoła Podsta-
wowa w Żeronicach. Ekipy chłop-
ców to: Szkoła Podstawowa Nr 2 
w Żychlinie, Szkoła Podstawowa 
w Grabowie, Szkoła Podstawowa 
Nr 1 w Żychlinie, Szkoła Podsta-
wowa w Bedlnie. 

Mecze rozgrywano systemem 
pucharowym. Bardzo dobrze 
zaprezentowały się dziewczę-
ta z Gimnazjum w Bedlnie oraz 
chłopcy z Gimnazjum w Żychli-
nie – obie drużyny zdobyły Mi-
strzostwo Powiatu, tym samym 
uzyskując awans do zawodów re-
jonowych, które odbędą się 30 li-
stopada w Bedlnie.  mr

 Wyniki dziewcząt:  SP�Grabów��
–� SP� Pniewo� 4:0,� Gimnazjum� Ży-
chlin�–�SP1�Żychlin�2:0, Gimnazjum�
Bedlno�–�SP2�Żychlin�3:0,�SP�Żero-
nice�–�SP�Bedlno�2:1,�  SP�Grabów�
–� Gimnazjum� Żychlin� 3:2,� Gimna-
zjum�Bedlno�–�SP�Żeronice�4:0,�SP�
Grabów�–�Gimnazjum�Bedlno�2:5

Klasyfikacja końcowa dziew-
cząt:
1.�Gimnazjum�Bedlno

2.�Szkoła�Podstawowa�w�Grabowie

3.�Gimnazjum�w�Żychlinie

3.�Szkoła�Podstawowa�w�Żeronicach

5.�Szkoła�Podstawowa�Nr�2�Żychlin

5.�Szkoła�Podstawowa�Nr�1�Żychlin

5.�Szkoła�Podstawowa�w�Pniewie

5.�Szkoła�Podstawowa�w�Bedlnie

 Wyniki chłopców: SP�Grabów��–�
SP�Pniewo�2:1,�Gimnazjum�Żychlin�
–� SP� 1� Żychlin� 4:0,� Gimnazjum�
Bedlno� –� SP� 2� w� Żychlinie� 2:0,�
SP�Żeronice�–�SP�Bedlno�2:3,�SP�
Grabów�–�Gimnazjum�Żychlin�1:1�

k.� 0:1,� Gimnazjum� Bedlno� –� SP�
Bedlno� 2:0,� Gimnazjum� Żychlin� –�
Gimnazjum�Bedlno�2:0

Klasyfikacja końcowa:
1.�Gimnazjum�w�Żychlinie

2.�Gimnazjum��w�Bedlnie

3.�Szkoła�Podstawowa�w�Grabowie

3.�Szkoła�Podstawowa�w�Bedlnie

5.�Szkoła�Podstawowa�Nr�2�Żychlin

5.�Szkoła�Podstawowa�Nr�1�Żychlin

5.�Szkoła�Podstawowa�w�Pniewie

5.�Szkoła�Podstawowa�w�Żeronicach

Spotkanie w ramach Mistrzostw Powiatu w Unihokeju pomiędzy�Gimnazjum�a�SP�Nr�1�w�Żychlinie.
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Najlepsza reprezentacja chłopców�z�Gimnazjum�w�Żychlinie. Najlepsza reprezentacja dziewcząt Gimnazjum�w�Bedlnie.
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KS Sand-Bus Kutno
odpadł z rywalizacji
o Puchar Polski. str. 39

W szkolnych rozgrywkach
w unihokeja w powiecie najlepsze
drużyny dziewcząt z Bedlna i chłopców z Żychlina. str. 39

Piłka siatkowa |�Kutnowska�Amatorska�Liga�Siatkówki�Kobiet

Wygrane Volley Team i Akademii Siatkówki
W sobotę, 24 listopada, odbyły 

się kolejne rozgrywki Ekstrakla-
sy kobiet. Dwie drużyny siatkarek
z Żychlina rozegrały w tym dniu 
po dwa spotkania. Zawodnicz-
ki Akademii Siatkówki Żychlin 
zmierzyły się z Gostynin Team 
oraz z Salos Kutno-Woźniaków. 

Volley Team Żychlin podczas 
5. kolejki ligi zagrały przeciwko 
tym samym rywalkom. W pierw-
szym spotkaniu żychlińska Aka-
demia gładko wygrała 2:0 z Go-
stynin Team, w setach 25 do 10
i 25 do 17. MVP przypadł Julii Żu-
rawik (AS Żychlin).

Drugi mecz był również po-
myślny dla młodych siatkarek 
z Żychlina, bowiem pokonały 2:0 
zawodniczki kutnowskiego Salos. 
Mianem najlepszej zawodnicz-

ki meczu wyróżniono Katarzynę 
Markiewicz (AS Żychlin). 

Podopieczne Piotra Wojcie-
chowskiego też pokazały dobrą 
formę podczas swoich meczów, 
gdyż wygrały obydwa spotkania. 
Najpierw zwyciężyły w starciu z 
siatkarkami Gostynin Team, wy-
grywając 2:0. Tytuł najlepszej za-
wodniczki otrzymała Weronika 
Ciszewska (VT Żychlin). 

W drugim meczu przeciwko 
Salos Kutno-Woźniaków zdobyły 
kolejne punkty za zwycięstwo 2:0. 
MVP w tym meczu przyznano Ju-
stynie Topolskiej (VT Żychlin).    

6. kolejka Ekstraklasy Kobiet 
KALS odbędą się 1 grudnia. AS 
Żychlin zmierzy się z GDS Strzel-
ce i Liderkami Szczawin. ZS Ży-
chlin/ALO Kutno zagra prze-

ciwko Liderkom Szczawin oraz 
Hurt-Pap Kutno.  mr

 Gostynin Team – Akademia Siat-
kówki Żychlin 0:2 (10:25,� 17:25)
 AS Żychlin – Salos Kutno-Woź-
niaków 2:0�(25:13,�25:19)
 Gostynin Team – Volley Team 
Żychlin 0:2�(13:25,�15:25)
 Salos Kutno-Woźniaków – 
VT Żychlin 0:2 (23:25,�11:25)

1.�Victoria�Koło� 5� 14� 10:1

2. Volley Team Żychlin 6 12 9:6

3. Akademia Siatkówki Żychlin 4 10 8:2

4.�Łęczyca�Team� 3� 8� 6:1

5.�hurt-Pap�Kutno� 4� 8� 6:3

6. ZS Żychlin 3 5 4:4

7.�Gostynin�Team� 6� 3� 2:10

8.�Liderki�Szczawin� 2� 0� 0:4

9.�Salos�Kutno-Woźniaków� 4� 0� 0:8

10.�GKS�Strzelce� 3� 0� 0:6

Piłka siatkowa�|�Liga�Wojewódzka

Juniorki Volley Team Żychlin 
bez punktów

Juniorki Volley Team Żychlin 
zagrały kolejne spotkanie Woje-
wódzkiej Ligi, które odbyło się w 
sobotę 24 listopada.

Podopieczne trenera Tomasza 
Maciaka zagrały w hali sporto-
wej w Ozorkowie przeciwko tam-
tejszej drużynie UKS Ozorków. 
Niestety wyjazdowe spotkanie 
nie było udane dla ekipy z Żychli-
na. 

Siatkarki Volley Team Żychlin 
musiały uznać wyższość obec-
nych wiceliderek ligi. Przewaga 
gospodyń meczu była widoczna 
w każdym z trzech rozegranych 
setów. Mecz zakończył się poraż-
ką Juniorek Volley Team-u 3:0, 
w setach do 16, do 19 i do 13.  

Następna kolejka rozgrywek 
w ramach Wojewódzkiej Ligi Ju-
niorek z udziałem Juniorek Volley 
Team Żychlin odbędzie się w so-
botę, 15 grudnia. Wówczas rywal-
kami Volley Team Żychlin będzie 
drużyna EKS Skra Bełchatów. 
Spotkanie zostanie rozegrane w 
Bełchatowie.  mr

 UKS Ozorków – Volley Team 
Żychlin 3:0 (25:16,�25:19,�25:13)
Volley Team Żychlin (Juniorki) 
wystąpiły w składzie:�Aleksandra�
Sitkiewicz,�Marysia�Frydrysiak,� Ju-
lia�Żurawik,�Katarzyna�Markiewicz,�
Julia�Beszczyńska,�zuzanna�Toma-
sik,� Julia� Felczak,� Natalia� Kubica.�
Trener:�Tomasz�Maciak

Piłka siatkowa |�III�Liga�Mężczyzn�w�Piłce�Siatkowej

Pierwszy punkt VTŻ w sezonie
Żychlińska hala sportowa go-

ściła kibiców siatkówki podczas 
sobotnich rozgrywek III ligi w pił-
ce siatkowej mężczyzn. Seniorzy 
Volley Team Żychlin zagrali 24 
listopada w ramach III ligi podej-
mując KS Wifama Łódź. Po bar-
dzo emocjonującym spotkaniu 
podopieczni Piotra Wojciechow-
skiego przegrali 2:3. 

Od pierwszej do ostatniej pił-
ki spotkanie miało bardzo dziw-
ny przebieg, poczynania siatka-
rzy obu ekip, które potrzebowały 
punktów, zdominowała presja wy-
niku, a górę wzięły chyba nerwy. 
W efekcie w całym spotkaniu za-
notowano mnóstwo błędów wła-
snych z obu stron. Do wyłonie-
nia zwycięscy tego meczu był 
potrzeby tie-break. W piątym se-
cie lepsi okazali się łodzianie, któ-
rzy wygrali stosunku 15:11, a całe 
spotkanie 3:2.

Następna kolejka w ramach III 
ligi w piłce siatkowej mężczyzn 
z udziałem seniorów Volley Team 
Żychlin odbędzie się w sobotę, 
1 grudnia. Siatkarze z Żychlina 

zagrają na wyjeździe, a ich rywa-
lem będzie Wieluński Klub spor-
towy Siatkarz.  mr

Volley Team Żychlin wystą-
pił w składzie: Damian Wiśniew-
ski, Filip Fortuna, Adrian Kapu-
sta,  Łukasz Świątkowski, Witold 
Dzięgielewski, Damian Jastrzęb-
ski, Łukasz Lewandowski, Bar-
tosz Jóźwiak, Kacper Walczak, 
Kuba Pasikowski, Tomasz Woj-
ciechowski. Trener: Piotr Wojcie-
chowski.

Volley Team Żychlin – KS Wifa-
ma Łódź 2:3�(14:25,�25:22,�25:19,�
16:25,�11:15)
MMKS Lotnik Łęczyca – Wieluń-
ski Klub Sportowy Siatkarz 3:2�
(23:25,�25:16,�25:20,�20:25,�15:9)

1.�MMKS�Lotnik�Łęczyca� 4� 11� 12:2

2.�KS�Stal�Głowno� 4� 9� 9:6

3.�KS�Wifama�Łódź� 5� 7� 10:10

4.�SMS�PzPS�Spała�III� 3� 7� 8:3

5.�Wieluński�Klub�Sportowy�Siatkarz� 4� 4� 6:9

6.�LKS�Luks�Dobroń� 4� 3� 3:10

7. Volley Team Żychlin 4 1 4:12

Siatkarze Volley Team Żychlin podejmowali u siebie KS Wifama Łódź�w�ramach�rozgrywek�wojewódzkiej�
III�ligi�mężczyzn,�niestety�gospodarze�przegrali�pojedynek�2:3.��
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Sport szkolny�|�Mistrzostwa�Województwa�SP�chłopców�w�unihokeju

Czwarte miejsce SP Grabów w fi nale wojewódzkim
We środę, 21 listopada, w hali 

sportowej MOSiR w Sieradz od-
był się fi nał wojewódzki chłop-
ców szkół podstawowych w uni-
hokeju w ramach Igrzysk Dzieci 
w Unihokeju. 

W rywalizacji udział wzięli 
chłopcy z rocznika 2006 i młod-
si. W rozgrywkach uczestni-
czyło sześć reprezentacji szkół 
podstawowych: SP Grabów, 
SP Łęki Szlacheckie, SP Nr 2
w Zelowie, SP w Górze Św. Mał-
gorzaty, SP Nr 9 Sieradz oraz SP 
Nr 19 Łódź. 

Bardzo dobrze zaprezentowa-
li się chłopcy z SP w Grabowie, 
trenowani przez Włodzimierza 
Dziedzica. Zajęli czwarte miejsce 
w turnieju, przegrywając mecz 

o brązowy medal 1:2 z drużyną 
gospodarzy – SP 9 Sieradz. .  mr

 Skład drużyny SP Grabów:�
Kacper�Witkowski,�Adrian�Gałecki,�
Jakub� Ludwiczak,� Kacper� Szcze-
paniak,�Patryk�Szczepaniak,�Jakub�
Kostusiak,� Mateusz� Frankiewicz,�
Antoni� Kowalczyk,� Stanisław� Wa-
chowiak,� Kacper� Kucharski,� Anto-
ni� Karczewski,� Piotr� Włodarczyk.�
opiekun:� Włodzimierz� Dziedzic,�
Katarzyna�olszańska.
Klasyfi kacja końcowa:
1.�Szkoła�Podstawowa�Łęki�Szlacheckie

2.�Szkoła�Podstawowa�SP�Nr�19�Łódź

3.�Szkoła�Podstawowa�Nr�9�Sieradz

4. Szkoła Podstawowa Grabów

5-6.�SP�Góra�Św.�Małgorzaty

�������Szkoła�Podstawowa�Nr�2�zelówChłopcy reprezentujący Szkołę Podstawową w Grabowie zajęli�4�miejsce�w�Mistrzostwach�Województwa.
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SOBOTA, 1 GRUDNIA:
 9.00�–�hala�sportowa�w�Żychli-
nie;� Mikołajkowy Turniej Piłki 
Nożnej Chłopców (rocznik 
2006) o Puchar Burmistrza 
Gminy Żychlin;
 9.00� –� Sala� sportowa� SP� Nr� 6�
w�Kutnie;�5. kolejka Ekstraklasy 
Kobiet Kutnowskiej Amator-
skiej Ligi Siatkówki; 9.00: GDS 
Strzelce – Akademia Siatkówki 
Żychlin; 10.00: Akademia Siat-
kówki Żychlin – Liderki Szcza-
win; 12.00: Liderki Szczawin – 
ZS Żychlin/ALO Kutno; 13.00: 
Hurt-Pap Kutno – ZS Żychlin/
ALO Kutno;
 11.00�–�hala�oSiR�nr�2�w�Łowi-
czu,� ul.� Topolowa� 2;� 5. kolejka 
wojewódzkiej ligi koszykówki 
młodzików U-14: UMKS Księ-
żak Łowicz – SKS Start Łódź;
 14.00�–�hala�sportowa�w�Żychli-
nie; Mikołajkowy Turniej Piłki 
Nożnej Chłopców (rocznik 
2011) o Puchar Burmistrza 
Gminy Żychlin;
 14.00�–�Sala�sportowa�SP�Nr�6�
w�Kutnie;�5. kolejka II Ligi Męż-
czyzn Kutnowskiej Amatorskiej 
Ligi Siatkówki; 14.00: AS Go-
stynin – Akademia Siatkówki 
Żychlin; 15.00: Agropol Kutno 
– Akademia Siatkówki Żychlin;
 15.00-17.00� –� hala� oSiR� nr� 2�
w�Łowiczu,�ul.�Topolowa�2;�1. ko-
lejka XXVI edycji V ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu;
 18.00�–�hala�sportowa�w�Wielu-
niu;� III Wojewódzka Liga Męż-
czyzn; Wieluński Klub Spor-
towy Siatkarz – Volley Team 
Żychlin;
 18.30�–�hala�oSiR�nr�1�w�Łowi-
czu,�ul.�Jana�Pawła�II�3;�12. kolej-
ka I ligi koszykówki seniorów: 
KS Księżak Syntex Łowicz – 
Biofarm Basket Poznań;

NIEDZIELA, 2 GRUDNIA:
 9.30-12.30� –� hala� oSiR� nr� 1�
w�Łowiczu;�2. kolejka XXVI edy-
cji Zina III ligi ŁoLiF;
 11.00�–�hala�oSiR�nr�2�w�Łowi-
czu,� ul.� Topolowa� 2;� 2. kolejka 
wojewódzkiej ligi koszykówki 
kadetów U-16 – grupa A: UMKS 
Księżak-2003 Łowicz – ŁKS 
AZS UŁ Szkoła Gortata Łódź;
 12.00�–�hala�oSiR�nr�1,�ul.�Jana�
Pawła�II�3;�10. kolejka II ligi teni-
sa stołowego mężczyzn: UMKS 
Księżak Łowicz – KS Energetyk 
AMŁ Dzianiny Łódź;
 12.30-16.00� –� hala� oSiR� nr� 1�
w�Łowiczu;�2. kolejka XXVI edy-
cji Julomax II ligi ŁoLiF;
 16.30-19.50� –� hala� oSiR� nr� 1�
w�Łowiczu;�2. kolejka XXVI edy-
cji Kia Open I ligi ŁoLiF;
 17.00�–�Bar�Maja,�ul.�Dworcowa�
8;� 5. kolejka I ligi Łódzkiego 
Stowarzyszenia Darta:  Leg Ło-
wicz – Aztex Łódź;


